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سرمقاله
 اجرای برنامه هفتم توسعه ،

 پیشرفت ایران درهمه زمینه ها )۴(

باتوجه به حساســیت دولت و مجلس به اجرای بــه هنگام و دقیق برنامه های 
توسعه اقتصادی و برنامه هفتم توسعه ، همراه با پیشرفت ایران در همه زمینه ها،به 

مصوبات نمایندگان مجلس شورای اسلامی بصورت خلاصه می پردازیم .
قیمت گذاری دولتی به استثنای کالاهای اساســی یارانه ای و کالاها و خدمات 
انحصاری و عمومی ممنوع اســت.با رای نماینــدگان مجلس، بند مربوط به عرضه 
مشــروط محصولات کلیه شــرکت های پذیرفته شــده در بهابازار)بورس( تهران و 
فرابورس ایران و شــرکت های فرعی و زیرمجموعه آنها از طریق بورس حذف شد. 
دســتورالعمل تعیین قیمت ها در بازارهای انحصاری تدوین می شود ، تعیین نحوه 
قیمت گذاری نرخ خوراک گاز پتروشــیمی ها و صنایع به دولت واگذار شد ، وزارت 
نفت اجازه دارد تخفیف های پلکانی نرخ خوراک)گازی و مایع(را با استفاده از »اوراق 
تســویه« در طول زنجیره ارزش صنایع پایین دســتی نفت و گاز به سرمایه گذاران 
دارای قراردادهای بلندمدت تخصیص دهد. طبق لایحه برنامه هفتم توسعه، معافیت 
مالیاتی صادرات مواد و محصولات معدنی از جمله بیلت، بلوم، اســلب، قیر، متانول، 
اوره و پلیاتیلن به صورت خام و نیمه خام در تمام نقاط کشور لغو شد ،وزارت اقتصاد 
را مکلف کردند تا 70 درصد وجوه حاصل از واگذاری سهام را برای توسعه اقتصادی 
مناطق توسعه یافته اختصاص دهد؛ نمایندگان مجلس، بندی از لایحه برنامه هفتم 
توسعه که شائبه اختصاص بنزین به جای خودرو به کارت ملی افراد را ایجاد می کرد، 
از لایحه برنامه هفتم توســعه حذف کردند.افراد حقیقی و حقوقی در مصرف بهینه 

انرژی مشمول پاداش می شوند.                                      ادامه در صفحه 14
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اگر جنایات در غزه متوقف 
نشود، نمی توان جلوی 

مقاومت را گرفت

رئیس جمهور مدیران کشوری و استانی را مکلف به بهره گیری 
از شــاخص های نخبگــی و ظرفیــت نخبگانی کــرد و گفت: در 
شوراهای استانی و وزارتخانه ها باید در کنار مدیران نخبگان نیز به 

تصمیم سازی و سیاست گذاری مسائل کشور کمک کنند.
آیت ا...  ســید ابراهیم رئیسی در ســیزدهمین همایش ملی 
نخبگان که برگزار شــد، ضمن ابراز خرســندی از حضور در جمع 
استعدادهای برتر و نخبگان کشور به اهمیت نقش و جایگاه نخبگی 
در جامعه اشــاره کرد و گفت:  نخبگان موتور محرکه و پیشــران 
پیشرفت کشور در بخش های مختلف هستند و باید خدای متعال را 

به خاطر اعطای چنین نعمت هایی شکرگزار بود.
رئیس جمهور توانایی و دانایی نخبگان را موجب افتخار، عزت 
و اقتدارآفرینی برای کشــور دانست و ضمن تجلیل از نقش پدران، 
مــادران و مربیانی که زمینه های رشــد و پیشــرفت آنها را فراهم 
کرده اند، افزود: خانه، مدرســه، دانشــگاه و نظام اسلامی به عنوان 
بســترهایی برای رشــد و تعالی نخبگان، جایگاه بسیار مهمی در 

نخبه پروری دارند و نقش شان در این زمینه مثال زدنی است.
وی هدف از تاســیس بنیاد ملی نخبــگان را حمایت و هدایت 
جامعه نخبگانی کشــور عنوان کرد و با تقدیر از تلاش ها و اقدامات 
صورت گرفته ازســوی این بنیاد در این زمینه، گفت: جایگاه فعلی 
کشــور در علم و فناوری جایگاه نهایی و قله نیست و باید با تلاش 
بیشتر و با استفاده از ظرفیت استعدادهای برتر بتوانیم کشور را به 

جایگاه رفیع و شایسته خود برسانیم.
رئیس جمهور نخبگان را سرمایه هایی بزرگ برای کشور دانست 
و تاکید کرد: این ســرمایه باید شناسایی شده، از او صیانت شود و 
ارتقا یابد چرا که اگر به ارتقای این سرمایه بزرگ و ملی توجه نشود، 

دچار فرسایش خواهد شد.
دکتررئیسی نقش آفرینی استعدادهای برتر و نخبگان در جامعه 
در پرتو نعمت خدادادی نخبگی را مورد تاکید قرار داد و گفت: یک 
جلوه از این نقش آفرینی حضور در مناصب مدیریتی و اجرایی است، 
اما باید زمینه برای رشد و تعالی نخبگان فراهم شود تا در عرصه های 

دیگر از جمله شرکت های دانش بنیان نیز اثربخش باشند.
وی بــا بیــان اینکــه جهت حرکــت نخبگی بایــد در جهت 
مسئله شناســی، حل مسئله و پیشرفت کشــور باشد، تاکید کرد: 
نخبگان باید مســائل کشــور را بشناســند و بعد از آن در جهت 
حل مســائل راهکار ارائه دهند. بنیاد ملی نخبگان طرحی نو برای 
شناســایی نخبگان ارائه کند که مبنای آن مردمی سازی شناسایی 

استعدادها در عمل و نه صرفا در سخن باشد.
آیت ا... رئیسی مدرسه را بهترین نقطه آغاز شناسایی نخبگان 
و استعدادهای برتر دانست و تصریح کرد: نخبگان و جامعه حقوق 
متقابلی دارند؛ نخبه بیش و پیش از دیگران متوجه اشــکالات و 
کمبودهای جامعه می شود و از این منظر می توان نخبه را یک نوع 

روشنفکر در شناسایی مسائل کشور قلمداد کرد.
رئیس جمهور لزوم تشویق اقدامات مردمی در زمینه شناسایی 

نخبگان را مورد تاکید قرار داد و گفت: شناسایی نخبگان نباید به 
بنیاد ملی نخبگان خلاصه شود و باید در جهت دسترسی همه آحاد 
مردم به امکانات فارغ از اینکه روستایی یا شهری باشند و یا تمکن 
مالی داشته یا نداشته باشند، پوشش لازم به عمل آید تا افراد دارای 

استعداد بتوانند توانایی های خود را شکوفا کنند.
رئیس جمهور با بیان اینکه نخبگان علاوه بر شناسایی مسائل، 
در حل این مســائل نیز نقش آفرینی موثری ایفا می کنند، گفت: 
نخبه اساسا مسئولیت پذیر، وطن دوست و مردم دوست است، باید 
در نخبگی فردی که وطن دوست و مردم دوست نباشد، تردید کرد.
وی بر آمادگی دولت برای حمایــت از تلاش های نخبگان در 
مســیر تولید داروهای بیماری های خاص و همچنین حمایت از 
خانواده های این بیماران برای دســتیابی هر چه آسان تر به دارو، 

تاکید کرد.

دکتررئیسی در پاسخ به دغدغه یکی از نخبگان حاضر در این 
گردهمایی در خصوص تبعات و خطرات ســقط جنین در جامعه، 
تصریح کرد: ســقط جنین نوعی قتل نفس و از موضوعات رنج آور 
جامعه اســت که باید از جنبه های مختلــف فرهنگی، درمانی و 
رســانه ای مورد توجه جدی قرار بگیرد و خطــرات و تبعات این 
موضوع نیز به خانواده ها اطلاع رسانی شود.موضوع سقط جنین از 
اولویت های جدی اســت که باید در دستور کار قرار گیرد و همه 
بخش های مسئول در جلوگیری و پیشگیری از آن وارد عمل شوند.
وی در پاسخ به دغدغه یکی دیگر از نخبگان مبنی بر لزوم توجه 
به زنجیره ارزش تاکید کرد: موضوع زنجیره ارزش با نگاه توامان به 
عرصه عرضه و تقاضا امری بسیار مهم است و همه ملزوماتی چون 
تولید، تامین مواد اولیه و بهره برداری صحیح از منابع سرشار کشور 

و ایجاد اشتغال در گرو تکمیل این زنجیره است.
رئیس جمهور همچنین نخبگان را بزرگترین ثروت ملی کشور 
معرفــی کرد و تبدیل این ثروت بــه ارزش افزوده را نیازمند ورود 

نخبگان به عرصه عمل دانست.
 85درصد مصوبات دور اول سفر دولت

 به استان فارس اجرا شده است
رئیس جمهور در پایان دومین سفر دولت به استان فارس، ضمن 
ابراز خرسندی از حضور در این استان و دیدار با اقشار مختلف مردم، گفت: 
در جریان این سفر میزان کمیت و کیفیت اجرای مصوبات سفر اول دولت 
به فارس مورد بررســی قرار گرفت. برابر گزارش استاندار 85 درصد این 

مصوبات اجرایی شده و 15 درصد باقیمانده نیز در دست اقدام است.
آیت ا...  ســید ابراهیم رئیســی افتتاح 2 بیمارستان، جاده های 
مواصلاتی شهری و روستایی، طرح های آموزشی، تحویل 10 هزار و 200 
مسکن و 30 هزار قطعه زمین به متقاضیان مسکن، خط دوم آب رسانی 
به شــیراز و افتتاح رسمی آزادراه شیراز اصفهان در این سفر را از جمله 
مصوبات دور اول سفرهای استانی برشمرد و افزود: همچنین در این سفر 
مقرر شد عملیات احداث امتداد آزادراه شیراز-اصفهان تا بوشهر و خط 

سوم انتقال آب به شیراز نیز آغاز شود.                            ادامه در صفحه 14

استفاده از تجهیزات جدید در رزمایش نیروی زمینی ارتش

صفحه 3
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خبر
رهبر انقلاب در دیدار رهبر جنبش اسلامی نیجریه:

فلسطین و غزه؛ مظهر قدرت اسلام هستند

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار شیخ 
ابراهیم زکزاکی رهبر جنبش اسلامی نیجریه و همسر وی، با قدردانی از 
مجاهدت های وی و خانواده اش، قدرت روز افزون اسلام در جهان به رغم 
توطئه های گســترده را نتیجه مجاهدت ها دانستند و با اشاره به شرایط 
فلسطین اشغالی و به ویژه غزه گفتند: امروز یکی از مظاهر قدرت اسلام همین 

مسائلی است که در فلسطین در حال روی دادن است.
ایشان تأکید کردند: قضایای روزهای اخیر فلسطین به ویژه بمباران ها 
و شهادت زنان و کودکان و مردان، دل انسان را مجروح می کند اما بخش 
دیگری از این قضایا نشان دهنده  قدرت باور نکردنی اسلام در فلسطین است 
و با لطف و عنایت خداوند متعال این حرکتی که در فلسطین آغاز شده است، 

به پیش خواهد رفت و منجر به پیروزی کامل فلسطینی ها خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی خاطر نشان کردند: همه در دنیای اسلام وظیفه 

دارند به مردم فلسطین کمک کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای تشکیل نظام اسلامی در ایران و شکل گیری 
حکومتی بر مبنای تفکر اسلام سیاسی بعد از قرن های متمادی را یکی از 
وجوه قدرت اسلام برشمردند و تأکید کردند: جمهوری اسلامی از زمان 
تاسیس تاکنون روز به روز قوی تر شده و در آینده نیز قوی تر از حال، خواهد 

شد.
ایشان فعالیت های اســلامی در دنیا را روز به روز درحال گسترش 
خواندند و افزودند: امروز حرکت اسلامی در نقاط مختلف دنیا همچون آفریقا، 
آســیا، اروپا و شمال آمریکا درحال گسترش اســت و با عنایت خداوند، 

موفقیت های این حرکت با قدرت بیشتری ادامه خواهد یافت.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود دیدار با شیخ 
زکزاکی و خانواده وی را بسیار خوشحال کننده خواندند و خطاب به آنان 
گفتند: شما مصداق مجاهد حقیقی فی سبیل الله هستید و امیدواریم که 

بتوانید مجاهدت خود را ادامه دهید.
شیخ ابراهیم زکزاکی رهبر جنبش اسلامی در نیجریه و همسر وی 
نیز در این دیدار با ابراز خرســندی فراوان از این دیدار، احساسات خود را 
غیرقابل توصیف خواندند و گفتند: امیدواریم با دعاهای جنابعالی و تلاش ها 

و مجاهدت مسلمانان، اسلام روز به روز گسترش بیشتری بیابد.

بیانات در دیدار نخبگان و استعدادهای برتر علمی
بسم الله الرّحمن الرّحیم)1(

و الحمد لله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا و نبیّنا ابی القاسم المصطفی 

محمّد و علی آله الطّیّبین الطّاهرین المعصومین سیّما بقیّة الله فی الارضین.

خیلی خوش آمدید. جدّاً جدّاً خوشحالم از اینکه یک بار دیگر توفیق پیدا 
کردم با جمعی از نخبگان کشور، این نشست را داشته باشیم. از مطالبی هم که 
دوستان گفتند تشکّر میکنم؛ مطالب مهمّی بیان کردند، نکات قابل توجّهی 

ذکر کردند، منتها دو نکته را در مورد فرمایشات آقایان میخواهم بگویم.
 ـحالا شاید یکی دو موردش استثنا  یکی اینکه تقریباً همه ی این مسائل ـ
 ـمسائل اجرائی است و مسائل اجرائی را بایستی دستگاه های اجرائی  باشد ـ
دنبال کنند. البتّه ما ]هم[ دنبال میکنیم؛ من سفارش میکنم این مطالبی که 
گفته شد تدوین بشود، احتمالاً خلاصه گیری بشود یا یک بررسی ای  بشود و به 
آن مســئولین مربوط قوّه ی مجریه اینها را منتقل میکنیم؛ منتها شما در 
 ـخوشبختانه فعّالند؛  ملاقاتهایی که با مســئولین اجرائی کشــور دارید ـ
خوشبختانه ما امروز یک رئیس جمهور اهل کار، اهل پیگیری و دنبال گیری 

 ـاینها را مطرح کنید تا ان شاءالله تحقّق پیدا کند. این یک نکته. داریم ـ
نکته ی دومّ این است که در یک دوره هایی، بین نخبگان و بین مسئولین 
دولتی یک فاصله های زیادی وجود داشت، ]در حالی که[ امروز این جور نیست. 
امروز عدّه ی زیادی از امثال همین شما جوانها در مدیریتّهای قابل توجّه دولت 
حضور دارند، چه در سطح وزارت، چه در سطح معاونت، چه در سطح مدیریتّهای 
میانی؛ خب چرا این حرفها به آنها منتقل نمیشود؟ همان برادرانی که اینجا 
می ایستادند و مثل شما نظراتی را میدادند، امروز در بدنه های مدیریتّی کشور 
]حضور دارند[، هنوز هم جوان هستند، سالخورده و میان سال هم نشده اند، مثل 
خود شــما جوانند؛ چرا اینها به هم متّصل نمیشود، یک زنجیره ای به وجود 
نمی آید و این حرفها منتقل نمیشود؟ در دستگاه های مختلف کشور، برای این 
کار فکر کنید. حالا مثلاً بحث خودرو ]مطرح شد[؛ الان در وزارت صمت تعداد 
زیادی جوانهای فعّالِ نخبه حضور دارند؛ بحث خودرو را آنجا مطرح کنید، بحث 
مهمّی هم هست. یا از بحثهای دیگری که اینجا شد، مسئله ی مناطق محروم 
بود. خب دولت یک بخش ویژه ای را برای مناطق محروم در نظر گرفته؛)2( آنجا 
عدّه ای جوان هستند؛ حتّی به نظرم تعدادی دانشجو که هنوز دانشجو هستند، 
آنجا فعّالند؛ خب مطرح کنید اینها را با آنها، دنبال کنید؛ صرف این نباشد که 
حالا یک سخنرانی ای اینجا انجام بگیرد. البتّه نظرات، نظرات خیلی خوبی بود 
 ـمن میگویم دنبال کنند اینها را و دنبال  و ما ان شاءالله ترتیب اثر میدهیم ـ
میکنیم؛ خود من هم شاید با رئیس جمهور محترم در میان بگذارم بعضی از 
 ـلکن به نظرم شماها یک مقداری در این زمینه ها عملیّاتی تر  این مطالب را ـ

وارد بشوید.
درباره ی مسئله ی نخبگی و نخبگان و پیشرفت علمی، بنده دو سه نکته 
را یادداشت کرده ام که عرض بکنم. نکته ی اوّل این است که حرکت علمی از 
حدود دو دهه  پیش یا یک خرده بیشتر در کشور شروع شد، شروع خوبی هم 
داشت؛ یعنی یک حرکتی ایجاد کرد، دو سه شعار در محیط های دانشجویی و 
دانشگاهی مطرح شد ]از قبیل[ »عبور از مرزهای علمی کشور« و »حرکت 
نرم افزاری« که این چند شعاری که آن روزها آنجا مطرح شد، کاملاً اثر گذاشت؛ 
یعنی یک تحرّک و یک جوششی در محیط های دانشگاهی به وجود آمد و 
خوشبختانه ادامه هم پیدا کرد؛ یعنی یک چیزی که زود بجوشد و خاموش 
بشود نبود، ادامه پیدا کرد. در واقع، یک حرکت جهشی از لحاظ علمی در کشور 
شروع شد؛ این یک واقعیّتی است. بعد از آنکه مسئله ی پیشرفت علمی و حرکت 
در مرزهای دانش و چند شعار در بین دستگاه های دانشگاهی مطرح شد، یک 
حرکت جهشی واقعاً شروع شد، به طوری که مراکز داوری جهانی در زمینه ی 
مسائل علمی، آن روز گفتند که سرعت رشد علمی کشور سیزده برابر یا دوازده 
برابرِ متوسّطِ سرعتِ رشدِ جهانی است! خب این مسئله ی خیلی مهمّی است؛ 
 ـدر چند جلسه ی   ـیعنی چند سال قبل از این ـ این اتفّاق افتاد. بنده همان وقتها ـ
علمی و دانشگاهی و مانند اینها یک مطلبی را بیان کردم)3( و آن، این بود که 
گفتم این جوری گفته میشود که سرعت رشد ]علمی[ ما زیاد است، امّا به این 
مغرور نشویم، ما به این غرّه نشویم که حالا سرعت رشدمان این قدر زیاد است؛ 
برای خاطر اینکه با وجود این سرعت رشد، ما هنوز در دانش عقبیم؛ ما نسبت 
به دنیای علم، از لحاظ علمی عقبیم. این »عقب بودن« را البتّه من در مواردی 
تشریح کردم، دیگر نمیخواهم تکرار کنم یا بگویم. ما عقبیم، علتّ این عقب بودن 
هم این است که در یک دوران طولانی ای، در زمان حکومت طواغیت و سلاطین 
 ـاین کشوری که آن سابقه ی   ـچه پهلوی ها، چه قاجاری ها ـ ظالم و خودکامه ـ
علمی و فرهنگی را دارد، در قعر جدول رتبه بندی علمی دنیا قرار داشته، هیچ 

چیز نداشته، هیچ چیز نبوده.
من حالا امروز این را میخواهم بگویم: من میخواهم بگویم که ما برای ورود 
به یک فصل تازه ای از تحرّک علمی باید خودمان را آماده کنیم؛ یعنی درست 
است که جهش علمی انجام گرفته، حرکت علمی خوب بوده، در یک جاهایی 
رتبه های بالای علمی پیدا کرده ایم، رتبه ی علمی مان در دنیا رتبه ی نسبتاً خوبی 
 ـامّا امروز ما احتیاج داریم به یک حرکت مبتکرانه ای از   ـاینها هست ـ است ـ
سوی دستگاه های علمی کشور تا عقب نیفتیم. ما حرکت کردیم، امّا دیگران 
هم حرکت کردند؛ حتّی عدّه ای از کشورهای منطقه با مشاهده ی پیشرفت 
ایران تشویق شدند به حرکت کردن، در حالی که عقب بودند؛ امروز ما به آمارها 
که نگاه میکنیم، می بینیم اینها خیلی جلو آمده اند. بیمِ آن وجود دارد که ما از 
مسابقه ی علمی دنیا عقب بمانیم؛ جدّاً این بیم وجود دارد. میدانید و بارها بنده 
گفته ام که »الَعِلمُ سُــلطان«؛)۴( علم قدرت اســت. اگر بخواهیم کشور از 
آسیب های متعارف کشورهای دنیا مصون و برکنار بماند، در درجه ی اوّل، یک 
کار مهم پیشرفت علمی است؛ اگر عقب ماندیم، آسیب پذیر خواهیم شد؛ باید 
تلاش کنیم عقب نمانیم. این تلاشهایی که میگویم برای عقب نماندن باید 
بکنیم، اوّلاً شامل سرمایه گذاری مادّی است؛ یعنی دولت در زمینه ی مسائل 
 ـکه بارها گفته ایم این هزینه  علمی و پیشرفت علمی سرمایه گذاری کند ـ
نیست؛ این سرمایه گذاری، در واقع، زمینه سازی برای درآمد چندین برابر، درآمد 
 ـو همچنین وادار کنیم و زمینه سازی کنیم که  مضاعف و به توانِ چند است ـ
بخش خصوصی در زمینه ی علمی سرمایه گذاری کند. پس هم سرمایه گذاری 
مادّی لازم است، هم سرمایه گذاری از نوع نوآوری های علمی؛  یعنی محیط های 
علمی تلاش کنند ]برای[ ابتکار، نوآوری و جستجوی راه های میان برُ. همّت را 

باید روی این بگذاریم؛ یک سرمایه گذاری دوجانبه ای، هم مادّی و هم معنوی، 
لازم است. بنابراین، حرف اوّل من این است که جامعه ی علمی کشور، نخبگان 
کشور، امروز احتیاج دارند به یک حرکت جدید،  به یک خیز جدید؛ این خیز 
جدید بایستی با استفاده از همراهی این دولت و همکاری مسئولان جوانی که 
 ـکه  درون بدنه ی دولت حضور دارند و همّت خود شما مجموعه ی نخبه ها ـ
 ـانجام بگیرد. این عرض اوّل  حالا نمونه ای از آن مجموعه اینجا حضور دارید ـ

ما.
مطلب دوّم،  نکته ی دومّ، درباره ی فرصت کنونی کشور ما است. بله، یک 
ملّتِ دارای استعداد میتواند رشد کند، امّا این جور نیست که همیشه فرصت 
رشد داشته باشد. من نمیخواهم نسبت به آینده سوءتفاهمی به وجود بیاید؛ نه، 
به نظر بنده آینده، آینده ِی روشن و امیدبخشی است، افق، افق روشنی است؛ 
امّا تجربه ها و گذشته های خود ما به ما میگوید که بایستی از حال استفاده کنیم، 
از وضع موجود و از فرصت موجود باید حدّاکثرِ استفاده را بکنیم. گاهی پیش 
 ـدر هر بخشی؛ بخش سیاسی، بخش اجتماعی،   می آید که در مسیر یک ملّت ـ
 ـیک شیب های تندی پیدا میشود که اراده ی رفتن و صعود از  بخش علمی ـ
این شــیب ها وجود دارد، توانش وجود ندارد؛ گاهی این جوری است، چون 
زیرساخت هایی باید باشد که نیست، امکاناتی باید باشد که نیست؛ اراده هست، 
توان نیست. گاهی حتّی اراده هم نیست؛ به خاطر یأس، به خاطر بدبینی به خود، 
بی اعتقادی به توانایی خود یا نشناختن موقعیّت. بنابراین، گاهی یک مواردی 
پیش می آید که اراده ی حرکت هم وجود ندارد. حتّی گاهی مثل دوران طاغوت، 
پیشرفت را یا صعود از این شیب تند را اصلاً ناممکن میدانند! واقعاً در دوره های 
گذشــته ی ما یک مواردی اتفّاق افتاده که میگفتند اصلاً ممکن نیست. آن 
داستان لولهنگ نخست وزیر زمان شاه معروف است،)5( شنیده اید. آن وقتی 
که صحبت صنعت نفت و استقلال نفتی کشور و ملیّ کردن صنعت نفت شد 
 ـقبل از اینکه مصدّق سر کار بیاید؛ مال زمان کودکی بنده است، امّا من یادم  ـ
 ـآن وقت در مجلسِ شــورای ]ملّیِ[ آن روز یک اقلّیّتی بودند با  هســت ـ
سردمداری دکتر مصدّق، اینها اصرار میکردند که ما بایست صنعت نفت را ملیّ 
کنیم؛ نفت ما دست انگلیس ها بود، ]میگفتند[ این را ملیّ کنیم. نخست وزیرِ 
آن روزِ کشور یک سخنرانی کرد و گفت »چه میگویند اینها که میگویند صنعت 
نفت را ملیّ کنیم؟ ملتّ ایران مگر میتواند نفت را اداره کند؟ ما یک لولهنگ، 
درست نمیتوانیم بسازیم.« میدانید لولهنگ چیست؟ لولهنگ آفتابه ی گِلی 
است؛ من دیده بودم؛ آن قدیمها در بعضی از روستاها آفتابه درست میکردند، 
نه از مس و مثلاً حلبی و مانند اینها که معمول بود، ]بلکه[ از گِل. میگفت »ما 
در حدّ آفتابه ی گِلی، در حدّ لولهنگ هستیم؛ ایرانی ]مگر[ میتواند نفت را اداره 
کند؟« این، آن وقت معروف شد. حالا نفتِ آن روز چه بود که بنا بود اداره بشود؟ 
این پالایشگاه آبادان؛ آن چیزی که باید اداره میشد پالایشگاه آبادان بود. میگفتند 
ایرانی که نمیتواند پالایشگاه اداره کند! یعنی اعتقاد این بود. خب، پس مواردی 
این جوری پیش می آید؛ حالا به آن شــدّت نه، امّا در مراحل گوناگونی اراده 

ضعیف میشود برای حرکت کردن.
امروز بنده به کشور که نگاه میکنم، به وضع عمومی کشور که نگاه میکنم، 
بحمدالله میبینم این مشکلات وجود ندارد؛ یعنی هم اراده ی حرکت وجود 
دارد، هم توانایی حرکت وجود دارد. این »توانایی« که من میگویم شعار نیست، 
 ـتوجّه کنید به این آمار! آمارِ واضحِ روشنی  این واقعیّت است. ما چند میلیون ـ
 ـجوان دانش آموخته یا در حال دانش آموزی داریم، دانشجو داریم؛ چند  است ـ
میلیون! این ثروت چیزِ کمی است؟ و حالا اگر هم نگوییم همه، بسیاری ]از آنها[ 
باانگیزه هستند، روحیه ی انقلابی در کشور وجود دارد، رسوخ دارد. همین بیاناتی 
که این چند جوان عزیز اینجا بیان کردند که »ما آماده هستیم، ما پیشنهاد 
داریم«، اینها خیلی ارزشمند است. پس هم اراده هست، انگیزه هست، تصمیم 
هست برای پیشرفت، هم توانایی هست؛ خب از این استفاده کنیم. اگر از این 
 ـاستفاده نکنیم، ظلم   ـکه امروز هست ـ فرصتِ وجودِ »خواستن و توانستن« ـ
کرده ایم. چه کسی باید از این فرصت استفاده کند؟ هم مسئولین باید استفاده 
کنند، هم خود نخبه ها، هم خود مراکز علمی باید استفاده کنند؛ اگر نکنیم، ظلم 
کرده ایم؛ به کشورمان ظلم کرده ایم، به تاریخمان ظلم کرده ایم. همه مسئولیم؛ 
بنده هم مســئولم، مسئولان دولتی و اجرائی هم مسئولند، شما جوانها هم 
مسئولید، وزرای محترم دستگاه های علمی و مرتبطین مراکز علمی هم که 
مسئولیّت دارند مسئولند. همه باید تلاش کنیم تا این حرکت علمی، این چیز 
 ـیعنی یک حرکت مبتکرانه، راه های میان برُ،  جدیدی که بنده توقّع دارم ـ
 ـاتفّاق بیفتد. این مسئولیّت بر دوش همه ی ما  جهش جدید، خیزش جدید ـ

هست.
به مناسبت ذکر مسئولیّت، نکته ی سوّمی را من یادداشت کرده ام که 
عرض بکنم و آن نکته این اســت که علم مســئولیّت آور است، مثل همه ی 
دارایی های دیگر، مثل همه ی ثروتهای دیگر. دارایی مسئولیّت آور است؛ دارایی 
فکری، دارایی مالی، دارایی قدرت، اینها همه مسئولیّت آور است. هر دارایی ای 
که خدای متعال به شما داده، در قبالش مسئولیّتی گماشته و قرار داده؛ علم هم 
از جمله ی همین دارایی های ارزشمند است. ]شما که[ علم دارید، این علم، شما 
را مسئول میکند. »مسئول میکند« یعنی چه؟ یعنی باید، هم از علمتان به نفع 
مردم استفاده کنید، هم از اعتباری که این علم به شما داده به نفع مردم استفاده 
کنید. گاهی یک عالم میتواند از اعتباری که در جامعه دارد، در زمینه ای غیر از 
زمینه ی علمِ خودش و تخصّصِ خودش به ســود مردم اســتفاده کند. این 
مسئولیّت هست. شما اگر در دانش هسته ای، دانش پزشکی، فیزیک، مدیریتّ 
یا هر دانش دیگری یک رتبه ی علمی ای به دست آوردید، این طبعاً برای شما 
در هر دو جهت مسئولیّت ایجاد میکند؛ یعنی هم خود آن دانش در خدمت به 
مردم باید قرار بگیرد و هم آن اعتباری که شما به  خاطر این علم پیدا میکنید. 
این جمله ی معروف امیرالمؤمنین )علیه السّلام( در این زمینه، حرف را تمام 
ةِ ظالمٍِ وَ لا سَغَبِ مَظلوم؛)۶( یعنی  میکند: وَ ما اخََذَ اللهُ عَلَی العُلَماءِ الَّا یُقِروّا عَلیٰ کِظَّ
خدای متعال این تعهّد را از علما گرفته، از دانشمندان گرفته که در این زمینه 
ة ظالم« و »سَغَب مظلوم« را؛ نباید تحمّل کنند پرُخوری  تحمّل نکنند »کِظَّ
ستمگر و گرسنگی ستمدیده را؛ الَّا یقُِرّوا. باید عکس العمل نشان بدهیم، واکنش 
نشان بدهیم. امروز، در قضیّه ی غزّه، این ]وظیفه ی[ واکنش بر دوش همه ی ما 
وجود دارد؛ باید واکنش نشان بدهیم؛ عدّه ای گرسنه اند، عدّه ای زیر بمبارانند، 
عدّه ای دارند صدتا صدتا به شهادت میرسند. در این جبهه بندی های متعدّدی 
 ـچه عالمِ دانشگاه، چه  که وجود دارد در سطح جهان، در سطح کشور، عالمِ ـ
 ـباید اوّلاً تلاش کند حق را بشناسد، حق مشخّص بشود، در کنار  عالمِ حوزه ـ

حق باِیستد؛ بی تفاوتی، نگاه کردنِ بی تفاوت، برای عالمِ و دانشمند جایز نیست.
نکته ی بعدی درباره ی این شیوه ی عملیّاتیِ رایجی است که چند بار هم 
بنده درباره ی آن صحبت کرده ام و آن، مسئله ی مقالات علمی است. بنده در 
این زمینه تا حالا دو سه مرتبه بحث کرده ام.)7( من تصوّر میکردم تذکّراتی که 
قبلًا  داده شده کفایت کرده، یعنی کار را درست کرده، ]امّا[ شنیدم این جور 
نیست. مقاله ی علمی را شرط ارتقاء هیئت علمی قرار دادن، به نظر من هیچ 
منطقی ندارد؛ یعنی واقعاً انسان نمیتواند این را هضم بکند. بنده در اینکه ما در 
مسابقه ی علمی دنیا باید سهیم باشیم، شریک باشیم، شرکت کنیم، تردیدی 
ندارم، حتماً این کار باید انجام بگیرد؛ امّا اینکه ما همه ی اساتید خودمان را و 
اعضای هیئت علمی دانشگاه های کشــور خودمان را موظّف کنیم که اگر 
میخواهید ارتقاء پیدا کنید، باید بروید پیش فلان مجلّه ی معروف دنیا یا مرکز 
 ـمقاله نویسی یعنی این دیگر؛ یعنی مشخّص بشود  علمی دنیا امتحان بدهید ـ
 ـمن این را منطقی  رتبه ی علمی شــما از نظر فلان مرکز چه رتبه ای است ـ
نمیبینم. بله، مقاله نویسی خوب است؛ اینکه تعدادی از اساتید مبرّز کشور در 
رشته های خاصّ خودشان تحقیقات بکنند، مقالاتِ استنادیِ قابلِ توجّه در 
مطبوعات معتبر دنیا و مراکز علمی دنیا منتشر کنند، بنده با این کاملاً موافقم، 
این کار باید انجام بگیرد؛ امّا اینکه ما شرط ارتقاء را مقاله قرار بدهیم، یعنی این 
را تعمیم بدهیم به کلّ ]اساتید[، این به نظر من کار منطقی ای نیست. البتّه 
مقاله های خوب میتوانند شهرت و اعتبار علمی کشور را بالا ببرند؛ این هست. 
باید راه های مناسبی پیدا بشود و دستگاه های مدیریتّ علمی کشور راه هایی را 
]پیدا کنند[ برای اینکه این شهرت و اعتبار علمی کشور در رتبه بندی های 

جهانی تنزّل نکند.
من در مورد مقاله ها و پایان نامه ها بارها عرض کرده ام)8( که هدف مقالات 
علمی، مقالات پژوهشی و پایان نامه ها باید کمک به مسائل کشور باشد؛ هدف 
اصلی این است. فراموش نکنیم این نکته ای را که چند لحظه پیش گفتم: حضور 
در مســابقات علمی جهانی لازم است، امّا هدف واقعی این است که ما با این 
مقالات، با این پژوهش علمی، مشکلی از مشکلات کشور را حل کنیم. همین 
 ـمسئله ی محیط زیست، مسئله ی  مسائلی که الان اینجا گفته شد و مطرح شد ـ
 ـاینها خب مسائل کشور است و صدها مسئله  طبّ سنّتی، مسئله ی خودرو ـ
از این قبیل وجود دارد؛ اگر بخواهیم از طریق علم، با روش علمی و عالمانه این 
مسائل را حل کنیم، احتیاج به همین مقالات و پژوهشها است؛ پس باید مقالات 
ما، پایان نامه های دانشجویان ما، ناظر به این مشکلات باشد که آنها را حل کند. 
واقعاً همه ی زمینه ها، از بهداشت و سلامت، مسکن، امنیّت، تا تغذیه، خانواده، 
 ـاصلاح ساختارهای حکومتی!  محیط زیست، تا اصلاح ساختارهای حکومتی ـ
 ـتا ارتباطات بین الملل، میدانی است برای کار  این یکی از موضوعات است ـ
علمی؛ کارهای علمی، تحقیقات علمی، این جور باشد. ما پابند نباشیم به کارهای 
 ـکه یک نفری بردارد در یک   ـبه تعبیر فرنگی »ژورنالیستی« ـ روزنامه ای ـ
روزنامه ای یک مقاله ای مثلاً درباره ی ارتباطات بین الملل، درباره ی مسائل 
سیاسی و مانند اینها بنویسد؛ به اینها متّکی نباشیم؛ کار علمی درستی انجام 

بگیرد.
نکته ی آخر در این باب، وظیفه ی مسئولان است. خب خوشبختانه اینجا 
آقایان وزرا و معاون محترم رئیس جمهور و مسئولان مختلف حضور دارند. آن 
چیزی که من میتوانم به طور خلاصه در این باب عرض کنم این است: مسئولین 
باید کاری کنند که نخبه احساس کند مفید است، احساس مفید بودن بکند. 
یکی از علل همین مهاجرتها و رفتن هایی که حالا مطرح اســت در دهنها و 
ـ   ـو بعضی ها هم یک  خرده مبالغه آمیز حرف میزنند در این زمینه ـ روزنامه ها ـ
این است که این نخبه احساس میکند که اینجا کاری ندارد. بنده در تذکّرات 
قبلی گفته ام)۹( یک فرد نخبه دو توقّع از دستگاه مدیریتّ کشور دارد:  یکی 
اینکه یک اشتغالی داشته باشد، مشغول باشد، کار کند، دوّم اینکه امکان تداوم 
مطالعات و تحصیلات داشته باشد. یکی از چیزهایی که جاذبه ی بیرون رفتن 
نخبه ها است این است که آنجاها امکان تحقیقات و پیشرفتها و مانند اینها وجود 
دارد؛ این امکان را و اشتغال را اینجا برایشان فراهم بکنیم. من امروز میخواهم 
بگویم ]اگر[ توقّع نخبه را خلاصه کنیم، میشود اینکه نخبه میخواهد احساس 

کند که در کشور مفید است.
راه هایی وجود دارد برای این کار. حالا امروز خوشبختانه دو سه مرتبه 
صحبتِ این شرکتهای دانش بنیان شد، من هم همین را یادداشت کرده ام؛ یکی 
از بهترین راه هایی که نخبه احســاس کند مفید است تشکیل شرکتهای 
دانش بنیان است. شرکتهای دانش بنیان، هم پیشرفت اقتصادی به کشور 
میدهد، هم نشاط در کشور ایجاد میکند، هم پیشرفت علمی به کشور میدهد، 
هم نخبه ها را حفظ میکند و از وجود نخبه ها برای کشور استفاده میشود. بنابراین، 
من تأکید میکنم که شرکتهای دانش بنیان را تقویت کنید. و یکی از راه های 
تقویت این است که محصولات این شرکتها دیگر از خارج وارد نشود. در همین 

اواخر، چند گزارش شکایت آمیز به من شده که شرکت دانش بنیان میگوید »ما 
این محصول را تولید میکنیم، فلان دستگاه اداری که مصرف کننده ی این 
محصول است، این را از خارج وارد میکند«؛ چرا؟ باید یاد بگیریم، عادت کنیم 
 ـبخصوص دستگاه های دولتی که غالباً جزو مشتری های مهمّ این محصولات  ـ
 ـکه از محصول داخلی استفاده کنیم. این مسئله که این  همه تکرار  هستند ـ
میشود، اولّین مخاطبش خود ما هستیم، خود مسئولین هستند، دستگاه های 
دولتی هستند، دستگاه های حکومتی هستند؛ اینها بایستی از محصولات 
داخلی اســتفاده کنند و در درجه ی اوّل از همین محصولات شــرکتهای 

دانش بنیان.
خب، عرایض ما تمام شد. یک مطلب کوتاه، یک کلمه، درباره ی قضایای 
جاری فلسطین و غزّه عرض میکنم. در قضیّه ی فلسطین، آنچه جلوی چشم 
همه ی دنیا است جنایتِ نسل کشیِ رژیمِ غاصب است؛ این را همه ی دنیا دارند 
مشاهده میکنند. مسئولین بعضی از کشورها که با مسئولین کشور ما صحبت 
کردند، در دفاع از رژیم غاصب صهیونیســتی، اعتراضشان این بوده که چرا 
فلسطینی ها غیرنظامی ها را کشتند. اوّلاً این حرف، خلاف واقع است؛ یعنی 
اصلاً اینهایی که در شهرکها و مانند اینها هستند غیر نظامی نیستند، همه 
مسلّحند. حالا گیرم غیر نظامی ]باشند[؛ چه تعداد غیر نظامی کشته شدند؟ 
صد برابرِ آنها را الان این رژیم غاصب از زن و بچّه و پیر و جوان غیر نظامی دارد 
 ـنظامی ها  میکشد. داخل این ساختمانهای غزّه که نظامی ها ساکن نیستند ـ
 ـاینها همین مردمند. مراکز  جاهای خودشان هســتند، آنها هم میدانند ـ
پرُجمعیّت را انتخاب میکنند و میزنند. فلسطینی ها در غزّه، در همین چند روز، 
چند هزار ]نفر[ تا حالا کشته داده اند! این جنایت جلوی چشم همه ی مردم دنیا 
است. اینها باید محاکمه بشوند؛ دولتِ غاصبِ رژیمِ صهیونیستیِ امروز قطعاً باید 
محاکمه بشود؛ آنها باید محاکمه بشوند، دولت آمریکا هم بایستی مسئولیّت 

خودش را در این قضیّه بشناسد.
آن طوری که اطّلاعات متعدّد به ما میگوید، سیاستِ جاریِ این روزها، 
یعنی همین هفته ی اخیرِ داخلِ رژیمِ صهیونیستی را آمریکایی ها دارند تنظیم 
میکنند؛ یعنی سیاست گذار، آنها هستند و این کارهایی که دارد انجام میگیرد 
سیاست  آمریکایی ها است. آمریکایی ها مسئولیّت خودشان را مورد توجّه قرار 
بدهند؛ مسئولند. بمبارانها باید فوراً قطع بشود. ملتّهای مسلمان عصبانی اند، 
جدّاً عصبانی اند؛ نشانه هایش را شما دارید می بینید: اجتماعات گروه های مردم، 
نه فقط در کشورهای اسلامی، ]بلکه[ در لس آنجلس، در هلند، در فرانسه، در 
 ـمسلمان و  کشورهای اروپایی؛ در کشورهای غربی، مردم اجتماعات میکنند ـ
 ـدر کشورهای اسلامی هم که روشن است. مردم عصبانی اند.  غیر مسلمان ـ
اگر چنانچه این جنایت ادامه پیدا کند، مسلمانها بی تاب میشوند، نیروهای 
مقاومت بی تاب میشوند، دیگر کسی جلوی اینها را نمیتواند بگیرد؛ این را بدانند. 
]بعد،[ از کسانی توقّع نکنند که »نگذارید فلان گروه، فلان کار را بکند«؛ کسی 
نمیتواند جلوی اینها را بگیرد وقتی بی تاب شدند؛ این یک واقعیّتی است که 
وجــود دارد. البتّه رژیم صهیونیســتی هر کار هم بکند، جبران شکســت 
مفتضحانه ای را که در این قضیّه خورد نخواهد توانســت بکند.)10( خب، 

جمله ی آخر را شما بیان کردید دیگر؛ ممنون.
والسّلام علیکم و رحمة  الله و برکاته

1( در ابتدای این دیدار، هفت نفر از نخبگان به بیان دیدگاه ها و نظرات 
خود پرداختند. همچنین آقای روح الله دهقانی فیروزآبادی )معاون علمی، 
فنّاوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور و رئیس بنیاد ملیّ نخبگان( گزارشی 

ارائه کرد.
2 ( معاونت توسعه ی روستایی و مناطق محروم کشور

3 ( از جمله بیانات در دیدار رؤسای دانشگاه ها، پژوهشگاه ها، مراکز رشد 
و پارک های علم و فنّاوری )13۹۴/8/20(

۴ ( ابن ابی الحدید. شرح نهج البلاغه، ج 20، ص 31۹
5 ( سپهبد حاجعلی رزم آرا، نخست وزیر وقت رژیم پهلوی که در تیرماه 
ســال 132۹ به این سمت رســیده بود، در برخوردی مستبدّانه با برخی از 
نمایندگان مجلس، در پاسخ به درخواست آنها مبنی بر ملیّ شدن صنعت نفت، 
برای اثبات ناتوانی ملّت ایران از اداره ی منابع نفتی خویش فریاد زد: »ملتّی که 

لیاقت لولهنگ سازی ندارد چگونه میتواند صنعت نفت را اداره کند؟«
۶ ( علل الشّرایع، ج 1، ص 151

7 ( از جمله، بیانات در دیدار نخبگان جوان علمی کشور )13۹۶/7/2۶(
8 ( از جمله بیانات در دیدار جمعی از استادان، نخبگان و پژوهشگران 

دانشگاه ها )13۹7/3/20(
۹ ( بیانات در دیدار نخبگان و استعدادهای برتر تحصیلی )1۴01/7/27(

10(  شعار »مرگ بر اسرائیل« حضّار
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هفته نامه اقتصادی ایران

امیر محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع  در گفت وگوی تلفنی با سپهبد علی محمود عباس وزیر دفاع سوریه، اظهار کرد: ما در کنار مردم سرافراز و مقاوم سوریه ایستاده ایم و جمهوری اسلامی 
ایران به ویژه وزارت دفاع و نیروهای مسلح آمادگی ارسال هرگونه کمک انسان  دوستانه پزشکی و درمانی را چه در بعُد نیروی انسانی متخصص و چه تجهیزات پزشکی دارد.وی با بیان اینکه 
این حملات ناشی از تداوم حمایت اطلاعاتی، امنیتی و لجستیکی از تروریست ها با هدف ممانعت از شکل گیری ثبات و استقرار امنیت کامل در سوریه است، تاکید کرد: بی تردید مسئولیت 
این رخداد غم انگیز متوجه حامیان خارجی گروه های تروریستی از جمله  اشغالگران خاک سوریه است که عامل بی ثباتی در منطقه هستند. او  با  اشاره به حمله تروریستی به دانشگاه حمص، 
افزود: با این حادثه معادلات عوض خواهد شد و دیگر هیچ عذر و بهانه ای پذیرفتنی نیست و حضور نامشروع و غیرقانونی نظامیان بیگانه در منطقه و سوریه باید هرچه سریع تر پایان یابد.

عملیات قهرمانانه شما در پاسخ به خون های ریخته شده منجر به ریشه کن شدن تروریسم در خاک سوریه و حتی منطقه خواهد شد و وزارت دفاع و نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران 
با تمام توان در این راه کنار شما ایستاده است.سپهبد علی محمود عباس وزیر دفاع سوریه هم در این گفت وگو با قدردانی از ابراز همدردی وزیر دفاع و سایر مسئولان جمهوری اسلامی 

ایران، افزود: دشمنان ما، دشمنان شما هستند و لحظات شاد و غمگین  مان با هم یکی است. امروز عملیات فلسطینیان می تواند آغاز پیروزی بزرگ بر دشمنان باشد. / فارس

پایانیافتنحضور
نامشروعنظامیان
بیگانهدرمنطقه
وسوریهضروری
است

رهبر معظم  انقلاب اسلامی در دیدار با نخبگان و استعدادهای برتر علمی:

اگر جنایات در غزه متوقف نشود، نمی توان جلوی مقاومت را گرفت

انتصاب حجت الاسلام اجاق نژاد به 
تولیت مسجد مقدس جمکران

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی 
حجت الاسلام سیدعلی اکبر اجاق نژاد را به تولیت مسجد مقدس جمکران 

منصوب کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب حجت الاسلام آقای حاج ســیدعلی اکبر اجاق نژاد)دامت 

توفیقاتهُ(
با تشــکر و تقدیر از خدمات با ارزش جناب حجت الاســلام آقای 
رحیمیان)دامت افاضاتهُ( در دوران خدمت در مسجد مقدس جمکران، 
جنابعالی را به تولیت آن مکان شریف و نورانی منصوب می کنم. خدمتگزاری 
در آن جایگاه محترم، منزلت والا و افتخار بزرگی است و شایسته است به 
شکرانه ی آن، همه ی توان را برای خدمت به زائران و تسهیل بهره مندی از 
معنویت آن و نیز ارشــاد و هدایت فکری آنان به کار برید. توفیق شما را از 

خداوند متعال مسالت دارم.
سیدعلی خامنه ای
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 انتصاب نماینده ولی فقیه

 و امام جمعه جدید كرمانشاه

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی 
حجة الاسلام آقای حاج شیخ حبیب الله غفوری را به عنوان نماینده ولی فقیه 

و امام جمعه کرمانشاه منصوب کردند. 
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب حجة الاسلام آقای حاج شیخ حبیب الله غفوری دامت افاضاتهُ
اکنون که جناب حجةالاسلام والمسلمین آقای علماء دامت توفیقاتهُ 
از امامت جمعه ی کرمانشاه کناره گیری کرده اند، با تقدیر و تشکر از خدمات 
معنوی و اخلاقی ایشان، جناب عالی را به امامت جمعه و نمایندگی خود در 
آن شهر و استان منصوب میکنم. دلاورمردان کرمانشاه و عموم مردم مومن 
و صادق و صمیمی آن سامان، خاطره ی وفاداری خود به انقلاب اسلامی را 
در حوادث گوناگون زنده نگاهداشته و یکی از سنگرهای مهم امنیت کشور 
بوده و می باشند. وظیفه ی عالمِ دینی و جایگاه امامت جمعه در میان این 
برادران و خواهران محترم، حساس و خطیر است. ارتباط با همه ی قشرها 
به ویژه جوانان و حضور در مجامع علمی و دینی و اجتماعی آنان سفارش 
موکد این جانب است. توفیقات همگان را از خداوند متعال مسالت میکنم.
سیدعلی خامنه ای
25 مهر 14۰2

امیر سرتیپ »محمدرضا آشتیانی« وزیر دفاع و پشتیبانی نیرو های مسلح 
جمهوری اسلامی ایران گفت: در همایش وزارت دفاع آینده در دانشگاه صنعتی 
مالک اشتر، رصد تحولات فناورانه و واکاوی آینده عرصه های دفاعی-امنیتی در 
جنگ های ترکیبی و همچنین آموزه  جنگ  های اخیر محیط پیرامونی را از 
مهم ترین بخش برنامه های وزارت دفاع اعلام کردم. البته این کار سال هاست با 
همکاری قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا)ص( درحال انجام بوده و تاثیر بسزایی در 
تعریف، طراحی و  تولید ســامانه ســلاح های جدید داشته است.با توجه به 
پیچیدگی های محیط و عدم قطعیت های فراوان، توسعه توانمندی های دفاعی 

متاثر از شناخت تهدیدات و  شیوه های دشمنان در اولویت برنامه وزارت دفاع 
قرار دارد و این مسیر با همکاری های دفاعی در عرصه ملی و استفاده از ظرفیت 
نخبگانی کشور درحال انجام است. تحربیات اخیر به ما نشان داده دشمنان به 
توانایی بالایی در تنوع سناریوسازی نبرد دست یافته اند و ما نیز متقابلا تقویت 
توان سناریوسازی و مقابله متنوع با آن را در دستور کار قرار داده ایم. با توجه به 
این آموزه مهم، تمرکز و توسعه سطوح مختلف برنامه های دفاع موشکی)سطح 

به سطح، هوا به سطح، سطح به هوا، زیرسطح(، پهپادی، جنگ الکترونیک، رزم 
زمینی و علوم  پیشــرفته دفاعی  از اولویت های برنامه ای اســت که تاکنون 

دستاوردها و توفیقات خوبی از آن به دست آمده است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت ، رونمایی موفق و غرورانگیز برخی 
تجهیزات و توانمندی های اخیر وزارت دفاع به ویژه در رزمایش پهپادی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران و ترکیب فناوری های مختلف براســاس راهبرد 

غافلگیرسازی دشمن و طراحی سناریوهای مختلف نبرد های آینده صورت 
گرفته است. به فضل الهی و براساس این راهبرد در روزهای آینده سامانه جدید 
پدافندی با ویژگی های منحصر به فرد رونمایی و الحاق خواهند شد تا ملت 
عزیزمان بیش از پیش شاهد تحقق برنامه هایی باشند که فرزندان و سربازان شان 
در نیروهای مسلح وعده کرده اند. توسعه قابلیت ها، ظرفیت ها و زیرساخت ها، 
همزمان با توجه به منابع انسانی نخبه باهدف دستیابی به علم و فناوری مرز 
دانشی برای دفاع از کشور با قدرت و با ثبات ادامه دارد و این راه بی وقفه و بدون 

توجه به محدودیت ها، تحریم ها و حاشیه ها پیگیری می شود.

واکاوی عرصه های دفاعی و امنیتی از برنامه های وزارت دفاع است
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خبرخبر در بحث تخلفات و جرایم بانکی ابتدا به سراغ 
بانک ها رفته ایم

استفاده از تجهیزات جدید در رزمایش 
نیروی زمینی ارتش

می توانیم شناور در حال حركت را 
چند هزار مایل دورتر با پهپاد بزنیم

 فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: در رزمایش این نیرو از تجهیزات 
جدید استفاده خواهیم کرد.

امیر سرتیپ کیومرث حیدری در حاشیه جشنواره مالک اشتر در جمع 
خبرنگاران درباره برگزاری رزمایش نیروی زمینی گفت: نیروی زمینی هر 
سال رزمایش برگزار می کند و امسال هم رزمایش خواهیم داشت. اخیرا 
رزمایش پهپادی و قبل از آن رزمایش جنگال را برگزار کردیم. در ادامه هم 
رزمایش میدانی بسیار خوبی خواهیم داشت و همه رسته ها در آن شرکت 
خواهند کرد و برگ زرینی دیگری بر افتخارات نیروی زمین افزوده خواهد 
شد.ما در همه رزمایش ها از تجهیزات خاص و ویژه که تازه در خدمت نیرو 
قرار گرفته و ساخت نیروی زمینی است استفاده می کنیم. در این رزمایش 

هم تجهیزات خیلی خوبی داریم که مورد استفاده قرار خواهیم داد.
ما تصمیم گرفتیم تا تســلیحات نیروی زمینی را عوض کنیم و از 
تجهیزاتی استفاده کنیم که پاسخگوی تهدیدات به روز باشد. دورزن بودن، 
نقطه زن بودن، هوشمندی و قابلیت شبکه شدن از ویژگی های تجهیزات و 
سلاح های نیروی زمینی است. ما تجهیزات قبلی را جمع آوری کردیم و از 

تجهیزات جدید بهره می بریم.
ما در نیروی زمینی ارتش اصل را بر این گذاشته ایم که در مسیر ولایت 
حرکت کنیم. ما یک چارچوب برای حرکت ایجاد کردیم. این چارچوب 
اصولی دارد که عبارت است از ولایت محوری، عدالت محوری و شایسته 
سالاری. ما حرام کردیم در نیروی زمینی که یک ریال یا یک ثانیه وقت صرف 
کنیم برای موضوعی که ریشه در بیانات رهبری نداشته باشد. طرح های 
نیروی زمینی باید ریشه در بیانات و فرامین رهبری داشته باشد. شایسته 
سالاری اینگونه است که در نیروی زمینی هیچ سمتی نوبتی نیست بلکه 

اصل بر شایستگی در چارچوب تربیت ولایت محوری است.
وی با بیان اینکه 31 طرح لبیک به عنوان فروع فرماندهی در نیروی 
زمینی ابلاغ شده است، افزود: تمام هزینه ها ما در این 31 طرح لبیک صرف 
می شود. 12 طرح مخصوص جذب و نگه داشت و ارتقای سرمایه های انسانی 
است تا نیروی انسانی نیروی زمینی احساس عزت کند و بدانند کسی در 
کنار آنها هست و تنها نیستند. هر ماه درحال تحویل مسکن به کارکنان خود 
هستیم و تا پایان سال اینده ساخت 17 هزار مسکن به پایان می رسد. نهضت 
ســاخت مسکن شخصی هم شروع شده است. این اقدامات برای ارتقای 

نیروی انسانی است. / ایسنا 

فرمانده  کل ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی گفت: امروز به 
توانمندی ای رسیده ایم که پهپادهای ما قادرند در چند هزار مایل دورتر 
هر نقطه ای از شــناور در حال حرکت را که بخواهیم با هوش مصنوعی 

مورد هدف قرار دهند.
سردار سرلشکر حسین سلامی، فرمانده  کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در بیست و چهارمین کنگره ملی دانشجویان دانشگاه های علوم 
پزشکی کشور طی سخنانی اظهار داشت: جوانان امروز ما امتداددهندگان 
شخصیت نوابغ پزشــکی ایران عزیز هستند ، من فکر می کنم که شما 
احیاکنندگان همان عصر طلایی تمدن اسلام و ایران هستید. علمی که 
شــما به آن پرداخته اید و علم پزشکی یعنی نفوذ به پیچیده ترین اسرار 

عالم خلقت.
فرمانده  کل ســپاه با بیان اینکه دانشی که شما مطالعه می کنید 
دانش خداشناسی و توحید است، بیان داشت: کشور ما در حال پیشرفت 
است و از نظر پزشکی یکی از کشورهای خوب دنیا هستیم و من به عنوان 
یک سرباز این وطن این لباس را پوشیده ام تا فدا بشوم و شما بتوانید به 
آرزوهای بزرگ برســید. در آزمون کرونا کشــور ما توانست یک رکورد 
افتخارانگیز از خودش به جا بگذارد که نشان دهنده روح و وجدان کاری 

پزشکان و کادر درمان ماست.
سرلشکر ســلامی گفت: چند روز پیش با پرتاب ماهواره به فضا 
خوشحال شدید، در این زمینه دانش های مختلفی باید دست به دست 
هم دهند تا ماهواره به سرعت 8/5 کیلومتر بر ثانیه برسد. رسیدن به این 
دانش کار بسیار بزرگی است آن هم در عصر محاصره علمی. اگر شما تیم 
ساخت ماهواره و ســکوی پرتاب ماهواره را ببینید خواهید دید همین 

دانشجویان جوان این کار را کرده اند.
در عرصه بدون سرنشین می بینید دانش آن از حوزه با سرنشین 
بالاتر است. امروز به توانمندی ای رسیده ایم که پهپادهای ما قادرند در 
چند هزار مایل دورتر هر نقطه ای از شناور در حال حرکت را که بخواهیم 
با هوش مصنوعی مورد هدف قرار دهند و حتی میزان تخریب را هم ما 

تعیین کنیم.
فناوری نقطه زنی در موشک های بالستیک در انحصار سه کشور 

جهان است که یکی از آنها ما هستیم
فرمانده  کل ســپاه عنوان کرد: فناوری نقطه زنی در موشک های 
بالستیک فناوری بسیار پیچیده ای است که در انحصار سه کشور جهان 
است که یکی از آنها ما هستیم، لذا این نشان می دهد این کشور در حال 
پیشرفت است ولی دشمنان ما این حرکت را نمی پسندند و دوست ندارند 
ما بر اساس اســتعدادهای جوانان مان کشورمان را بسازیم، می خواهند 
مانند 50 سال پیش که من دینامیک می خواندم ماهواره فقط یک شکل 
روی کاغذ بماند اما امروز ماهواره را می  ســازیم و به آسمان می فرستیم.
امروز در حوزه ژنتیک که جزو دانش های سرّی جهان است ورود کرده ایم 
و پیشرفت های خوبی کرده ایم. اگر از این فضای جهاد علمی خارج شویم، 
دوباره به زمانی بر می گردیم که باید غذایمان را هم از خارج وارد کنیم. ما 
از فصل تحقیر گذشته ایم و به عزت رسیده ایم، در گذشته ما فکر می کردیم 
همه چیز در آن سوی عالم است و در حقیقت آنها معادله پیشرفت خود 
را بر اساس ضعف ما بنا کرده بودند، اما ما به آنها می گوییم بازی تمام شده 
است. وجود دشمن یک واقعیت عینی است و ما شبانه روز با اینها بازی 
جنگ داریم، آینده و امروز این کشور متعلق به شماست و آنها نباید دوباره 
مسلط شوند، ما هرچه بخواهد به شما آسیب بزند آن را حذف می کنیم 

و تا آخر پای کار شما هستیم. / تسنیم 

هفته نامه اقتصادی ایران

 رئیس قوه قضاییه در بیست وپنجمین در سفری رسمی و در راس 
هیئت عالی قضایی وارد تبریز مرکز استان آذربایجان شرقی شد.

رئیس قوه قضاییه طی سخنانی در دیدار خود با دانشجویان و اساتید 
دانشگاهی اســتان آذربایجان شرقی ضمن تبریک آغاز سال تحصیلی 
دانشگاهی اظهار کرد: از سخنان و اظهارات شما دانشجویان و اساتید بسیار 
استفاده کردم و معتقدم این سخنان و مواضع هر کدام در جای خود قابلیت 

کاربرد برای انتفاع اجتماعی را دارند.
زیربنای استقلال و اقتدار نظام پیشرفت در مباحث علمی است؛ لذا 
شما دانشجویان از جوانی و نشاط خود برای ارتقاء بنیه علمی بهره بگیرید و 

تلاش کنید در آینده، نواقص و اشکالات کنونی را رفع کنید.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به مقوله به روزرسانی سند تحول قضایی 
و فراخوان صادره در این خصوص از ناحیه معاونت راهبردی قوه قضاییه 
تصریح کرد: از همه دانشجویان و اساتید درخواست می کنم که نقطه نظرات 
خود را درخصوص به روزرســانی و ارتقاء سند تحول قضایی ارائه دهند و 
اطمینان داشته باشند که این نقطه نظرات مورد استفاده ما قرار خواهد 

گرفت.
دستگاه قضایی آمادگی کامل دارد تا ظرفیت ها و امکانات پژوهشی 
و حقوقی خود را در اختیار مجامع دانشــگاهی قرار دهد و تعامل پایدار و 
ســازنده ای را در حوزه های مربوطه با دانشگاهیان برقرار سازد؛ به منظور 
تحقق این مهم، با آغوش باز پذیرای ایده های شــما دانشجویان و اساتید 

خواهیم بود.
وی در ادامه با اشاره به موضوع اصلاح و بازاجتماعی کردن محکومان 
و مجرمان، گفت: یکی از وظایف قوه قضاییه اصلاح و بازاجتماعی کردن 
محکومان و مجرمان است؛ ما اعتقاد داریم که باید راه بازگشت و توبه را برای 
جوانان یا اشخاصی که در اثر وسوسه های شیطان صفتان مرتکب جرایم 
شده اند، باز گذاشت؛ اگر فردی مرتکب جرمی شد باید مجازات شود، اما 
نباید از حیز انتفاع ساقط شود؛ حتی معتقدیم چنانچه مجرمی به حکم قانون 
با مجازات اعدام مواجه شــد، نباید به گونه ای باشد که زندگی اجتماعی 
بستگان و اعضای خانواده او تحت الشعاع قرار گیرد؛ این ها مباحثی است که 
در دوره جدید ما بر روی آن ها تمرکز کرده ایم و از شما دانشجویان و اساتید 

نیز می خواهیم تا در این حوزه ها با اقدامات پژوهشی ما را یاری رسانید.
محســنی اژه ای در ادامه با اشاره به مقوله آزادی های مشروع، بیان 
داشت: مبتنی بر وظیفه قانونی و امتثال امر، ولی فقیه، یکی از اولویت های 
کاری خود را توسعه و بسط آزادی های مشروع تعریف کرده ام، اما مع الاسف 
هنوز همه مصادیق آزادی های مشروع شناسایی و تعریف نشده اند؛ لذا در 
این حوزه نیازمند اقدامات متقنِ پژوهشی و تحقیقاتی هستیم و این عرصه ای 
است که شما دانشجویان و اساتید می توانید به بارزترین شکل ممکن یاری گر 
ما باشید. در موارد و مقولاتی نیز تشخیص حکم به عرف محول شده است؛ 
سوالی که مطرح می شود آن است که در این قبیل موارد کدام عرف باید 
ملاک نظر و عمل قرار گیرد؛ از شما دانشجویان و اساتید درخواست دارم 

که در این حوزه نیز با تدبرّ و تعمق، به ما کمک کنید.
رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: در موارد و موضوعاتی نیازمند آن 
هستیم که میان دو یا چند امر مهم، اجتماع ایجاد کنیم و از این طریق به 
تمشیت امور مبادرت ورزیم؛ فی المثل در بحث رونق و جهش تولید، به 
گونه ای تدبیر کنیم که هم منافع بخش خصوصی محقق شود و هم عدالت 
اجتماعی به منصه ظهور درآید. بدون تردید همه به این مهم قائل هستیم 
که دولت نمی تواند به تنهایی متکفل امر رونق اقتصاد و جهش تولید شود 

و در این عرصه باید از ظرفیت بخش خصوصی بهره بگیریم.
اگــر از تبعیض یا عدم عدالت اجتماعی رنج می بریم و می خواهیم 
حقوق عامه بصورت تمام و کمال احیاء شود، چاره کار اتخاذ رویکرد مدبرانه 
و پرهیز از یکسویه نگری و نگاه تک بعدی به مقولات و موضوعاتی است که 
در پرتوی آن ها عدالت و توسعه توامان محقق می گردند. باید بتوانیم میان 

دوگانه ها جمع ایجاد کنیم تا میان بخش ها و امور هم افزایی ایجاد شود.
رئیس عدلیه در ادامه با اشاره به موضوع بانک ها گفت: همانطور که 
سال گذشته وعده دادیم، امسال با کمک دولت در بحث تخلفات و جرایم 
بانکی ابتدا به سراغ بانک ها رفته ایم، در عین اینکه به موضوع مشتریان آن ها 
هم رسیدگی می کنیم؛ البته باید توجه داشت که در این قضیه، قصد ما 
اصلاح رویه ها و امور و انسداد بستر های فسادزا است و صرفاً نمی خواهیم 

کسی را محکوم کنیم و به زندان بیفکنیم.
پیش از سخنان رئیس دستگاه قضا، 8 نفر از دانشجویان و 5 نفر از 
اساتید و اعضای هیئت علمی دانشگاه های استان آذربایجان شرقی در حضور 
حجت الاســلام محســنی اژه ای به بیان دیدگاه ها و نقطه نظرات خود 

پرداختند.

 سازمان ملی استاندارد 
مسیرهای منتهی به فساد و تقلب را مسدود کند

رئیس  قوه قضائیه گفت: سازمان ملی استاندارد در موارد مربوط به 
سلامت مردم نباید هیچ گونه اغماضی به خرج دهد و باید با اعِمال نهایت 
دقت، همه مسیرهای منتهی به فساد و تقلب در فرآیند تولید یک محصول 
را مسدود کند و چنانچه در مواردی این فساد و تقلب به وقوع پیوست باید 

با شدت و منطبق با موازین قانونی برخورد شود.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای در همایش نکوداشت روز جهانی استاندارد، 
ضمن تبیین و تشریح قوانین و مقررات ناظر بر سازمان ملی استاندارد، به 
تشکیل شورای عالی استاندارد در سال ۹۶ اشاره کرد و اظهار داشت: بسیاری 
از مصوبات شورای عالی استاندارد، الزام آور است و در صورت رعایت نکردن، 

در مواردی جرم تلقی می شود و قابلیت تعقیب کیفری دارد.
سازمان ملی استاندارد باید میان خدمت دهنده و خدمت گیرنده و 
تولیدکننــده و مصرف کننده، تــوازن و تعادل برقرار کنــد و برای آنها 
اطمینان بخش باشد؛ تولیدکننده باید اطمینان یابد که به بهانه های واهی، 
از توزیع محصولات او جلوگیری به عمل نمی آید و مصرف کننده نیز باید 
مطمئن باشد که محصول توزیع شده، از همه جهات واجد استانداردهای 

لازم است.
ضرورت ارتقای کیفیت و استاندارد محصولات داخلی

چندی پیش در جلسه  ای تاکید داشتم که باید از اجناس و محصولات 
داخلی استفاده کنیم و این امر یکی از جهات مقابله با توطئه ها و شرارت های 
اقتصادی دشمن است؛ در همان جلسه، یکی از افراد به مقایسه یک کالای 
تولید داخل با مشابه خارجی اش پرداخت و از کیفیت بالاتر جنس خارجی 
ســخن گفت؛ غرض از طرح این مبحث آن بود که کیفیت و اســتاندارد 
محصولات داخلی را به حدی بالا ببریم که برای مردم و مصرف کنندگان، 
اطمینان کامل حاصل شود و آنان خرید کالای داخلی را به مشابه خارجی اش 
ترجیح دهند؛ این استاندارد سازی محصولات، باید در کف جامعه و خانه 

مردم، ملموس و محسوس باشد.
سازمان ملی استاندارد با توجه به شرایط تحریمی که در آن قرار داریم، 
باید بتواند نیازمندی های فوری کشور را برطرف کند؛ امروز واردات و صادرات 
در برخی موارد منطبق با شرایط تحریمی انجام می شود؛ بر همین اساس، 
سازمان مزبور باید نظارت ها و کنترل های خود را علاوه بر دقت همه جانبه، 

با سرعت همراه کند.
رئیس عدلیه با اشاره به بازدیدهای خود از گمرکات و بندرگاه ها اظهار 
داشــت: در مواردی هنگام بازدیدها از گمــرکات و بندرگاه ها با کالاها و 
محموله هایی مواجه می شوم که در زمره نیازهای ضروری کشور هستند اما 
در برخــی موارد تا ماه ها بر روی کشــتی ها مانده اند و تخلیه و ترخیص 
نمی شوند؛ وقتی علت را جویا می شوم، مسئولان یکی از علل را زمان بر بودن 
دریافت اســتعلام های سازمان ملی استاندارد عنوان می کنند؛ بنابراین 
ضرورت دارد که امکانات و تجهیزات آزمایشگاهی سازمان مزبور، ارتقا یابد 
تا پاسخ استعلام ها در این گونه موارد علاوه بر دقت و جامعیت، با سرعت نیز 

همراه باشد.
طبق مصوبات شــورای عالی استاندارد، سازمان ملی استاندارد 
می تواند برخی از امور و ماموریت های خود را برون سپاری کند؛ در این گونه 

موارد، باید نهایت نظارت و کنترل بر بخش ها و آزمایشگاه هایی که امور 
به آنها سپرده شده، اعِمال شود.

تذکر رئیس قوه قضائیه نسبت به برخی کم فروشی ها
رئیس دستگاه قضا با اشاره به برخی کم فروشی ها تصریح کرد: امروز 
در برخی موارد با تبلیغات فریبنده ای در مورد برخی محصولات مواجهیم؛ 
در بســته بندی برخی محصولات نیز مؤلفه های مربوطه اعم از وزن و 
خلوص و ترکیب، لحاظ نمی شود؛ اگرچه برای کاهش کم فروشی ها 
تلاش های مجدانه  صورت گرفته است اما ضرورت دارد که بر دامنه  این 
تلاش ها در راستای منافع مردم و مصرف کنندگان، افزوده شود. محسنی 
اژه ای خطاب به رئیس ســازمان ملی اســتاندارد گفت: فهرستی از 
گزارش هایی که در 2 سال اخیر به قوه قضائیه فرستاده اید را شناسایی 
کرده و به من ارائه کنید تا در مورد میزان پیگیری ها و تعیین تکلیف های 

این گزارش ها، بررسی جامع به عمل آید.
رئیس عدلیه با اشــاره به اهداف سازمان ملی استاندارد از جمله 
افزایش کیفیت محصــولات و ارائه آموزش به تولیدکنندگان گفت: 
سازمان ملی استاندارد باید آموزش های مقتضی را در راستای معیارهای 
ناظر بر استانداردهای محصولات، به تولیدکنندگان ارائه دهد تا شاهد 
این قضیه نباشیم که کالاها و محصولاتی در حجم زیاد تولید شود اما به 
دلیل عدم رعایت استانداردهای لازم، از توزیع آنها جلوگیری به عمل 

آید.
اخیراً گزارشــی ارائه شــد ناظر بر اینکه 10 هزار دستگاه از یک 
محصول تولید شده اما به دلیل عدم رعایت مؤلفه های مدنظر استاندارد، 
از توزیع آنها جلوگیری شده است؛ هنوز گزارش مزبور را راستی آزمایی 
نکرده ام اما چنانچه این گزارش مقرون به صحت باشد باید این سؤال را 
مطرح کرد که چرا قبل از تولید آن محصول یا در حین تولید آن، نکات 

آموزشی مقتضیِ حوزه استاندارد به آن تولیدکننده ارائه نشده است.
چندی پیش به یکی از مصوبات آذر 1۴01 شورای عالی استاندارد 
نظر می افکندم و مشاهده کردم از چهار متخصص حوزه استاندارد که 
عضو شورای مزبور هستند، امضای هیچ کدام در ذیل صورتجلسه ناظر 

بر آن مصوبه درج نشده بود!
رژیم صهیونیستی از هیچ جنایتی کوتاهی نکرده است

محسنی اژه ای با اشاره به موضوع فلسطین و جنایت های روزهای 
اخیر رژیم صهیونیستی در غزه با بیان اینکه رژیم صهیونیستی در بیش 
از هفت دهه گذشته از انجام هیچ جنایتی کوتاهی نکرده است، تصریح 
کرد: در همه این سال ها، سازمان های به اصطلاح مدافع حقوق بشر و 
جوامع بین الملل نه تنها این جنایت ها را محکوم نکرده اند بلکه همواره 
مدافع آن بوده اند و هر گاه که احیاناً می خواســتند اقدامی را علیه این 
جنایت ها انجام دهند، قدرت های شیطانی غربی مثل آمریکا ممانعت به 
عمل می آوردند که مبادا حتی یک اقدام کوچک لفظی و ظاهری علیه 

رژیم صهیونیستی به انجام برسد.
مردم مسلمان، مظلوم، با استقامت و وطن دوست فلسطین که در 
بیش از 70 سال گذشته در برابر همه مشکلات از خود ایستادگی نشان 
دادنــد، امروز به چنان توانمندی ای رســیده اند که با انجام عملیات 
پیروزمندانه طوفان الاقصی، همه حامیان اطلاعاتی و نظامی رژیم غاصب 

صهیونیستی را انگشت به دهان و متعجب ساخته اند.

 حجت الاسلام موحدی دادستان کل کشور با اشاره به اهمیت وظایف و تکالیف ضابطان دادگستری در برخورد با جرائم و مبارزه با فساد گفت : به علت گستردگی وظایف و تعدد مقررات و 
نبود یک قانون جامع و کامل ضابطان در مقام اجرای دستورات دچار مشکلاتی شده و موانعی پیش رو داشتند که حسب دستور اکید رئیس محترم قوه قضاییه دستورالعملی با همین موضوع 
در دادستانی کل تهیه و تدوین و نهایتا در خردادماه سال جاری ابلاغ گردید.این دستورالعمل با مشورت و نظرخواهی ازسوی اعضا و ضابطان محترم تهیه و تدوین گردیده که دستورالعمل 
خوبی است. البته این دستورالعمل نیز ممکن است دارای نواقص و معایبی باشد که قطعا در طول اجرای دستورالعمل نواقص و مشکلات آن احصاء و در آینده مرتفع خواهد شد.به گزارش 
روابط عمومی دادستانی کل کشور ،  موحدی با بیان اینکه اجرای عدالت و عدالت گستری امری است که با همکاری و هم افزایی بین دستگاهی رخ خواهد داد و ضابطان قضایی بال قوه قضاییه 
در اجرای عدالت می باشند.با دستورالعمل ابلاغی دیگر شاهد موازی کاری و احیانا تداخل کاری نخواهیم بود و اقدامات و تکالیف ضابطان دادگستری در یک چارچوب منسجم صورت خواهد 
گرفت.این کمیسیون و این جلسه با هدف نظارت بر اجرای دستورالعمل و سیاست گذاری برای اقدامات پیش رو خواهد بود. براساس تکلیف دستورالعمل باید شیوه نامه ای در خصوص 

نحوه تبادل اطلاعات بین دستگاه قضایی و ضابطان دادگستری تهیه و ابلاغ گردد که ان شاءالله به زودی این شیوه نامه هم آماده و براساس مفاد آن تکالیف انجام خواهد شد.

عدالتگستری
باهمافزایی
بیندستگاهی
رخخواهدداد

79 متهم در ترور حاج قاسم شناسایی شدند

 معاون اول قوه قضا ئیه از شناسایی ۹7متهم در ترور حاج قاسم خبر 
داد و گفت: برای 73 امریکایی صدور کیفر خواست صادر شده است.

حجت الاسلام محمد مصدق در دهمین نشست تخصصی »حقوق 
بشر امریکایی از دیدگاه رهبر معظم انقلاب« که به میزبانی حرم مطهر 
شاهچراغ برگزار شد، با بیان اینکه امروزه نظام سلطه با ادعای حمایت از 
حقوق بشر سنگین ترین هجمه های خود را متوجه ملت های آزاد و مستقل 
می کند، اظهار داشت: افشای نیت نظام سلطه برای ملت های مقاوم، از 
مقدس ترین اقدامات و مصداق جهاد تبیین محســوب می شود. وی به 
حوادث پس از 11 سپتامبر و مبارزه با تروریسم با محوریت حقوق بین الملل 
اشاره کرد و افزود: امریکا با استفاده از فضای احساسی شکل گرفته پس از 
سقوط برج های دوقلو توانست افکار عمومی را برای حمله به عراق با خود 

همراه کند، اما خود مرتکب نقض حقوق بشر شد.
معاون اول قوه قضائیه از ایجاد نهضت بیداری اسلامی و حرکت های 
ملت های آفریقا در آزادی از یوغ سلطه گران و قذافی و مبارک و گرایش 
آن ها به اسلام ناب سخن گفت و افزود: نظام سلطه در یک ابتکار شیطانی 
نســخه جعلی از اسلام را شکل داد که مورد قبول هیچ یک از گرو ه های 
مسلمان اهل سنت و شیعه نیست. به گفته مصدق، استکبار جهانی با 

تشکیل دولت های به ظاهر اسلامی قصد دارد دولت های خشن و خودکامه 
را به نام اسلام حاکم کند تا با از بین بردن محور مقاومت و تفکر شیعی شجره 

خبیثه داعش را جایگزین کند.
معاون اول قوه قضائیه گفت: در خصوص اینکه آیا دیوان کیفری 
بین المللی در خصوص جنایات داعش، صلاحیت رســیدگی دارد یا نه 
مباحث زیادی مطرح شده است؛ رفتار های داعش مانند قتل و شکنجه به 
دلایل مذهبی یا قومی و نژادی، تخریب اماکن مذهبی، نقض قواعد حقوق 
جنگ، به بردگی گرفتن زنان، عدم تفکیک بین نظامیان و غیرنظامیان، 
تجــاوز به زنان و کودکان همگی در صلاحیت دیوان کیفری بین الملل 
هستند و تحت عنوان نسل کشی، جنایت جنگی و جنایت علیه بشریت 

قابل توصیف است.
رفتار های داعش مانند قتل و شکنجه به دلایل مذهبی یا قومی و 
نژادی، تخریب اماکن مذهبی، نقض قواعد حقوق جنگ، به بردگی گرفتن 
زنان، عدم تفکیک بین نظامیان و غیرنظامیان، تجاوز به زنان و کودکان 
همگی در صلاحیت دیوان کیفری بین الملل هســتند و تحت عنوان 

نسل کشی، جنایت جنگی و جنایت علیه بشریت قابل توصیف است.
معاون اول قوه قضائیه گفت: مطالعه رفتار داعش نشان می دهد نهایت 
آمال آن ها حذف اســلام ناب و اصیل است، این تفکر، از اتاق فکر اندیشه 
گروه های غربی و صهیونیستی نشئت می گیرد. داعش و سایر گروهک های 
تروریست تکفیری نماینده اتاق فکر غرب و صهیونیسم هستند که از سوی 
برخی کشور های عربی و مسلمان هم در مقطعی تأمین مالی شده اند تا به 
نیابت از نظام سلطه چهره جذاب اسلام را مخدوش و از سوی دیگر با ایجاد 
تفرقه اساسی جامعه اسلامی را مضمحل و تفکر مقاومت و نور ولایت را 

خاموش کنند، اما اکنون شاهد هستیم که داعش و پیکره اصلی تفکر سلفی 
و تکفیری سال هاست مرده و استخوان های آن نیز پوسیده است و اگر گاهی 
شاهد حرکت کورکورانه ای هستیم، این حرکت از سوی تفاله های داعش 
صورت می گیرد که با بازخورد منفی و محکومیت گسترده از سوی افکار 

عمومی مواجه می شود.
وی به ماجرای شهادت سردار قاسم سلیمانی که به عنوان نماینده 
کشور ایران و با دعوت رسمی عراق عازم این کشور شده بود، هم اشاره و آن 
را مصداق بارز تروریسم دانست و تصریح کرد: قوه قضائیه رسیدگی به این 
جنایت را در دستور کار قرار داده و تاکنون برای 73 امریکایی در این ارتباط 

جلب دادرسی و کیفرخواست صادر شده است.
شهادت سردار سلیمانی به عنوان اقدام علیه امنیت ملی ایران شناخته 
می شود و دولت و قوه قضائیه با پشتیبانی مردم رسیدگی به این جنایت را 
دنبال می کند و تا کنون 800 مکاتبه قضایی خطاب به ضابطان حقوقی 
انجام داده و 12 هزار برگ مستندات حقوقی را در قالب ۶0 جلد جمع آوری 
کرده اســت. معاون اول قوه قضائیه افزود: در این پرونده ۹7 ردیف متهم 
شناسایی شده اند و تاکنون برای 73 نفر امریکایی قرار جلب به دادرسی و 
کیفرخواست صادر شده است. مصدق عنوان کرد: از جمله این افراد ترامپ، 
رئیس جمهور سابق امریکا ست که به صراحت دستور این حمله تروریستی 
را صادر کرده و محاکمه او به عنوان مباشر معنوی این حمله با حمایت همه 
آحاد مردم ایران اسلامی در دستور کار قرار دارد. وی یادآور شد: تاکنون به 
۹ کشور که احتمال دخالت آن ها در هماهنگی های این حمله تروریستی 
وجود داشته درخواست همکاری قضایی جداگانه ارسال و چندین پاسخ 

نیز در این زمینه دریافت شده است./ تسنیم 
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كولبر باید در مسیر قانون باشد و 

كالای قاچاق حمل نکند

فرمانده انتظامی کل کشور از برخورد با کله گنده های قاچاق کشور 
خبر داد و در عین حال گفت: ما کولبر را قاچاقچی نمی دانیم و کولبر باید 

قانونمند در مسیر قانون باشد و کالای قاچاق حمل نکند.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، سردار احمدرضا رادان در همایش 
امنیت پایدار با مشــارکت اقوام مرزنشــین که با حضور نمایندگان 
استان های مرزی و به صورت ویدئوکنفرانسی با فرماندهی مرزبانی آنها 
در محل ستاد مرزبانی فراجا برگزار شد، اظهار داشت: به دوستان ابلاغ 
کرده ام که حتماً باید از جوانان بومی  در مرزبانی استفاده و کمک گرفته 
شود. در نگاه سلطه، مرزنشین را تحریم می کنند همان طور که دیدید 
در کشورهای دیگر با مرزنشینان چگونه برخورد می شود اما در نگاه 
انقلاب اسلامی مرزنشین فرصت است نه تهدید؛ باید از این ظرفیت 

استفاده کرد.
رادان با اشاره به صحبت های خود در مراسم آتش زدن کالاهای 
قاچاق افزود: چند روز پیش در مراسمی کالاهای قاچاق را آتش زدیم 
در همان مراسم تأکید کردم که امسال سال سختی برای قاچاقچیان 
خواهد بود اما ما کولبر را قاچاقچی نمی دانیم و کولبر باید قانونمند در 
مسیر قانون باشد و کالای قاچاق حمل نکند؛ کولبر باید آقای خودش 
باشد نه بازیچه یک عده سرمایه دار که با قاچاق کالا به اقتصاد کشور ضربه 
می زنند. فراجا در برنامه امسال خود در نظر دارد با کله گنده های قاچاق 
کشور برخورد و چرخه قاچاق را در کشور کور کند و نیازمند کمک شما 
مرزنشینان در این امر مهم هستیم و معتقدیم اگر طرحی در حمایت از 
مرزنشینان اجرا می شود منافع آن باید به مرزنشین برسد و اگر کالایی 
توسط کولبر حمل می شود توسط خود او در بازارچه های مرزی عرضه 
شود. وی ضمن تأکید بر اعتماد به مرزنشینان گفت: ما آقایی مرزنشینان 
را می خواهیم؛ ما می گوییم کسی که در خط مقدم است عزیز ماست و 
باکســی که بخواهد عزت عزیز مــا را از بین ببرد برخورد می کنیم و 
سرمایه اش را هم می سوزانیم تا در مقابل مرزنشین ما کرنش کند. شما 

مرزنشینان عزیز نیز باید کمک کنید تا به این هدف برسیم.
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نتیجه جنگ با ما، فرار و شکست دشمن است

ســردار سیدجواد غفاری، فرمانده یگان های فاتحین کشور در 
»پنجمین یادواره شهدای مدافع حرم و امنیت یگان ویژه فاتحین تهران 
بزرگ« که در جریان »دومین رزمایش نبی اکرم)ص(« برگزار شد، اظهار 
کرد: زمانی دشمن به حرم اهل بیت)ع( حمله کرد و حضرت زینب)س( 
را به اسارت برد اما زمانی هم با سرمایه گذاری بیش از 500 میلیارد دلاری 
نتوانســت به حرم اهل بیت)ع( دست پیدا کند ، در سال ۹0 دوستان 
ســوری به ما گفتند دشــمن می خواهد با 700 نفر به حرم حضرت 
زینب)س( حمله کند. عده ما در آن زمان به 50 نفر نمی رسید اما خودمان 
را به حرم رساندیم. هرچند آن حمله رخ نداد اما باید گفت در حقیقت 
شهدا مانع ورود دشمن به حرم شدند. هیچ گاه نیز دست دشمن به حرم 
اهل بیت)ع( نخواهد رسید. فرمانده یگان های فاتحین کشور تاکید کرد: 
از اول پیروزی انقلاب اســلامی دشمن هرکاری توانست انجام داد اما 
شکست خورد. حتی در یمن هم ناتوی عربی جنگ به راه انداخت و در 
سوریه یک جنگ جهانی را ایجاد کردند اما شکست خوردند. دشمن در 
عراق به دروازه های بغداد رســید اما شهید سلیمانی با فرزندان شما 
خانواده های شهدا تا چهل کیلومتری بغداد رفت و مانع از سقوط آن شد. 
این یک مدال افتخار برای خانواده های شهدا است. سردار غفاری ادامه 
داد: دشمن هرکجا به صف سپاه علوی زد شکست خورد. فخر دوم خانواده 
شهدا این است که روز قیامت در پیشگاه اهل بیت)ع( رو سفید هستند. 
همان کسانی که داعش را مسلح کردند هنوز هم هستند اما دشمن 
می داند قدرت جنگ با کسانی که زیر پرچم پسر فاطمه)س( ایستاده اند 
را ندارد. دشمن می داند جنگ با ما نتیجه ای جز شکست و فرار برای آنان 

نخواهد داشت. / ایسنا 
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سلامت و تغذیه4
امروزه تامین منابع آب شیرین، به یکی از بزرگ ترین چالش های جهانی تبدیل شده است؛ معضلی که بسیاری از کشورهای جهان را درگیر کرده  و کشور ما نیز هفته نامه اقتصادی ایران

از این امر مستثنا نیست. از همین رو در سال های اخیر بسیاری از شرکت های دانش  بنیان تلاش کرده اند تا با ارائه خدمات و فناوری های متنوع، بخشی از معضل 
آب کشور را حل کنند.تصفیه مجدد پساب ها: تصفیه مجدد پساب ها با کاهش برداشت از منابع آبی، موجب می شود فشار کمتری به محیط زیست وارد شود. 
شرکت آبنیک از شرکت های دانش بنیان فعال در زمینه تصفیه پساب است. ازجمله فعالیت های این شرکت طراحی و اجرای تصفیه خانه های آب شهری و 
صنعتی و همچنین ارائه تصفیه خانه های حذف آرسنیک از آب است.نوارهای آبیاری قطره ای: گام مهم دیگر در حفظ منابع آب و به روز کردن فناوری های 
مربوط به آبیاری کشاورزی است. شرکت دانش بنیان راهکار هوشمند مهام کاسپین منطقه آزاد انزلی با تولید نوارهای آبیاری قطره ای این امکان را برای 
کشاورزان به وجود آورده که در مصرف آب تا حد زیادی صرفه جویی کنند.آرسنیک زدایی از منابع آبی: آلودگی آب های زیرزمینی به آرسنیک معمولا به 

دلیل مجاورت آب با بسترهای خاکی حاوی آرسنیک یا ورود فاضلاب های صنعتی با میزان آرسنیک بالا به این آب ها ایجاد می شود. 

راهکار
دانشبنیانها
برایمقابلهبا
چالشتامینآب

 محسن سلمان نژاد، دبیر فراکسیون سلامت 
سالمندان مجلس شورای اسلامی گفت : معمولاً در 
دنیا به صورت تقریبی ۶0 ســال به بالا را ســالمند 
می گویند که به سه دوره مختلف تقسیم می شود. ۶0 
تا 7۴ دوره جوانی ســالمندی، 7۴ تا 8۹ میانسالی 
ســالمندی و در نهایت به پیری در سنین بالای ۹0 

سال ختم می شود.
وی به اصول کلی تغذیه در میان ســالمندان 
اشــاره و سالمندان شــرایط مختلف و سخت تری 
نســبت به جوانان و به واسطه تغییرات فیزیولوژی 

ساختار های متفاوتی دارند.
طبق گفته این پزشک، از بین رفتن پرز های 
چشایی، ضعف بینایی، ضعف و توانایی جسمی و از 
بین رفتن دندان از جمله ساده ترین و بدیهی ترین 
مواردی است که ســالمندان تجربه می کنند و به 
واســطه همین موارد ساده توانایی یک فرد جوان را 

نخواهند داشت.
وی در رابطه با نحوه تغذیه عادی ســالمندان 
گفت : تمایلات غذایی سالمندان شبیه جوانان نیست 
و بر همین اســاس باید شــیوه تغذیه خاص داشته 

باشند که البته نباید سختگیری های افراطی در مورد 
آن ها انجام داد.

باید سعی کرد از چاشنی هایی استفاده کرد که 
میل غذایی سالمندان را بالاتر می برد و ایرادی هم 
نــدارد اگر گاهی غذا چرب باشــد. باید طوری غذا 

درست کرد که با علاقه سمت غذا بیایند.
ســالمندان در هضم غذا هم دچار مشــکل 
می شــوند که جذب ویتامین یا موارد دیگر در این 
زمینه بسیار اهمیت دارد و باید در رژیم غذایی آن ها 
مورد توجه قرار داد. در برخی موارد به دلیل اســید 
معده برخی مواد مغذی جذب نمی شود که حتماً باید 

این موارد رعایت یا با پزشک هماهنگ شود.
او اهمیت رژیم غذایی سالمندان را مبتنی بر 
این دانست که افراد در سنین بالا توان یک جوان را 
چه در سوخت وساز و چه در سایر ابعاد ندارند و تغذیه 
مناســب از هرگونه افت ســلامتی آنان جلوگیری 
می کند یا حداقل مانع ضعیف تر شدن آن ها می شود.
تغذیه سالمند می تواند بر ایمنی، مقاومت و مبارزه با 
باکتری و میکروب اثر بگذارد و هر میزان تغذیه را به 
عنــوان یکی از موارد جدی و با ارزش در ســلامت 

ســالمندان رعایت کنیم به طــول عمر و کیفیت و 
کمیت زندگی آنان اضافه کردیم.

وی در رابطه با آخرین فعالیت های فراکسیون 
سالمندان مجلس گفت: هدف ما این است که تمامی 
موارد مهم در تغذیه ســالمندان را مورد توجه قرار 
دهیم و بتوانیم با فعالیت در جلسات مختلف برنامه ها 
را عملیاتی کنیم. پیشنهاداتی در برنامه هفتم ارائه 
شد که متأسفانه عملیاتی نشده است و دل خود را به 
لوایح دولت در آینده خوش کردیم و ما نیز درصدد 
فعالیت دستگاه ها برای سالمندان هستیم. در واقع ما 
می خواهیم اهمیت ســالمندی را در کل جامعه جا 
بیندازیم تا هدفمندتر جلــو برویم، بنابراین اگر در 
برنامه هفتم هم اثرگذار نباشیم، خودمان باید بتوانیم 

برخی موارد را مجزا پیش ببریم.
یکــی از نگرانی های مورد اشــاره به افزایش 
جمعیت ســالمندی طی ســال های آتی مربوط 
می شــود. نگرانی هایی در مورد گروه سالمندی در 
سال های آینده وجود دارد. جمعیت جوانان 50 و ۶0 
در ســال های آینده به همین دوره می رسند و لازم 
است بیشــتر در همه ابعاد اطلاعات داشته باشند و 

نهاد ها نیز آمادگی لازم را داشته باشند.
او افراد را نســبت به پرهیز های غیرضروری از 
چرخه تغذیه ای سالمندان منع و به خانواده ها توصیه 

کرد به تغذیه سالمندان توجه جدی داشته باشند.
وی صراحتاً به خانواده توصیه کرد: زیاد احتیاط 
نکنید و به سالمندان غذا های ارگانیک و گاهی چرب 
بدهیــد. غذا هــای نیمه جامد نیز بایــد در تغذیه 
سالمندان وجود داشته باشد. برای تقویت سیستم 
گوارشی، ســبدغذایی ســالمندان باید سرشار از 

سبزیجات و فیبر باشــد تا به آن ها در سوخت وساز 
کمک کند.

او درباره مصرف آب برای ســالمندی خاطر 
نشان کرد: در سالمندان مرکز تشنگی کار نمی کند. 
در جوان هشــت لیوان آب روزانه نیاز است و همین 
میزان را باید برای ســالمندان رعایــت کرد. برای 
سالمندان زنگ آب بگذارید، حالا چای کمرنگ هم 
همان کار آب را می کند، اما حتماً مصرف آب را بالا 

ببرید./ جوان آنلاین 

خانواده ها برای سالمندان زنگ آب در نظر بگیرند

بیمه رایگان 32 میلیون ایرانی و تولید 95 درصد داروها در داخل کشور
رئیس جمهور در افتتاحیه بیمارستان حکیم با اشاره به 
بیمه رایگان 32 میلیون نفر در ایران گفت: شورای عالی 

امنیت غذایی را در این دولت راه اندازی کردیم.
آیت ا...  سید ابراهیم رئیسی در آیین گشایش رسمی 
بیمارستان خیرســاز تخصصی و فوق تخصصی کودکان 
حکیم، با ابراز خشــنودی از حضــور در میان جمعی از 
خیرین کشور گفت: سلامت جسم، روح و روان موضوعی 
بسیار مهم است و همه دستورات و باید و نبایدهای شرع 
برای سالم زندگی کردن، سالم ماندن و سالم  اندیشیدن 
اســت تا فرد بتواند در پرتو این سلامتی به جامعه خیر 

برساند.
رئیس جمهور با اشــاره به اهمیت غذای جسم و روان 
انسان، با بیان اینکه اگر سلامت تغذیه تامین شود، نوبت 
و نیاز به درمان نمی رسد، افزود: در دولت مردمی موضوع 
تامین ســلامت و امنیت غذایی جامعه همواره به عنوان 
یک مسئله مهم مورد تاکید بوده و از جمله شورای عالی 
ســلامت و امنیت غذایی که تا پیش از این دولت فعال 

نبود، در این دولت فعال شده است.
اگر چه در مقوله سلامت تغذیه بیشتر سلامت غذای 
جســم مطرح است، اما اهمیت تغذیه روح و روان انسان 
کمتر از غذای جسم او نیست. آرامش عمومی و سلامت 
جامعه در اطمینان خاطر و سلامت تغذیه روحی و روانی 

آن است.
از  و  مجاهدت هــا  یــاد  گرامیداشــت  بــا  وی 
خودگذشــتگی های کادر درمانی در مقاطع مختلف از 
جمله در دفاع مقدس و دوران شیوع کرونا، خاطرنشان 
کرد: امــروز علاوه بر حوزه نرم افــزاری و تربیت نیروی 
انسانی، در حوزه سخت افزاری در تولید لوازم و تجهیزات 
پیشــرفته پزشــکی مورد نیاز کشــور گام های بلندی 
برداشته شده و در حوزه تولید دارو نیز بیش از ۹5 درصد 
داروهای مورد نیاز کشور در داخل تولید شده و ایران در 
زمینه صادرات داروی با کیفیت نیز حضور پررنگی دارد.
رئیس جمهــور همچنین از احداث یــک مرکز علم 

و فناوری به نام پرافتخار شــهید سلیمانی در کنار این 
مرکز درمانی که حداقل 150 شرکت دانش بنیان در آن 
مستقر خواهند شــد به عنوان اقدامی مفید و ارزشمند 

یاد کرد.
رئیس جمهــور در ادامه بهره مندی 32 میلیون نفر از 
مردم از بیمه رایگان و همچنین افزایش 15 هزار تخت 
بیمارستانی در دو سال گذشته را از موارد افتخارآفرین 
برای کشــور برشــمرد و گفت: در ســفر به شهریار از 
بیمارستانی بازدید کردیم که 30 سال در دست احداث 
بود و این موجب تأســف و شــگفتی ما شد، ولی امروز 
این مرکز درمانی آماده بهره برداری اســت و طرح های 
نیمه تمام این چنینی توسط دولت در دست بهره برداری 

هستند.
دکتر رئیسی سلامت و آرامش کودکان و خانواده های 
آنها را بســیار مهم و ضامن ســلامتی و نشــاط جامعه 
قلمداد و با اشــاره به اهمیت پیش بینی و پیشگیری در 
عرصه سلامت تصریح کرد: همراهی آموزش و پژوهش 
کنار درمان بیماران بسیار مهم بوده و اهمیت این امر از 
آن جهت است که باید مشکلات و بیماری های آینده نیز 

شناسایی و از آنها پیشگیری شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری ، 
رئیسی همکاری خیرین با دولت در ساخت بیمارستان 
حکیــم را از دیگــر نکات برجســته این پــروژه بزرگ 
بیمارستانی دانست و گفت: باید به مردم در عرصه های 
مختلف میدان داد؛ کارهای بزرگی توســط مردم انجام 
شــده، می شود و خواهد شــد و قطعا همکاری خیرین، 
مردم و فعالین حوزه سلامت در ساخت این بیمارستان 

مورد تقدیر و تشکر است.
وی اهمیــت توجه به نقش مردم در رفع مشــکلات 
کشــور را مورد تاکید قرار داد و خاطرنشان کرد: هر جا 
مردم به میــدان آمدند موفق بودیــم و حتی در حوزه 
اقتصادی نیز نباید صرفا ســخن از بخش خصوصی زده 

شود و باید در عمل به مردم میدان داد.

رئیس جمهور افزود: دولت مردمی باید در عمل محقق 
شود و دولت باید مرتفع کننده موانع فعالیت ها و تلاش 

مردم باشد.
وی به تشــریح اهمیــت همکاری خیریــن و دولت 
پرداخت و اظهار داشــت: حضور خیرین در کنار دولت 
به معنای حضور کارفرما در کنار پیمانکار نیســت، بلکه 
ما این امر را یک مشــارکت راهبردی می دانیم و دولت 
نیز باید تعهدات خود را در پروژه های مشترک با خیرین 

بموقع و در زمان مقرر به سرانجام برساند.
پیش از ســخنان رئیس جمهور بهرام عین اللهی وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی توجه به حوزه سلامت 
در دولت سیزدهم را متفاوت از قبل توصیف و از افزایش 
75 درصدی همکاری دولت با خیرین حوزه سلامت در 

حوزه هایی چون پژوهش، بهداشت و درمان خبر داد.
بیمارستان حکیم از امکانات مدرنی برخوردار بوده و 
خدمات گسترده ای ارائه می دهد که شامل 1۹ درمانگاه 
تخصصی، بخش اورژانس شامل تریاژ، سی پی آر، زون های 
تحت نظر یک و دو و زون سرم تراپی و اتاق عمل سرپایی، 

بخش تصویربرداری شامل دســتگاه های سی تی اسکن، 
ام آرآی، کاردیوگرافی، بخش اســکوپی، بخش جراحی با 
هشت اتاق عمل و ســی اس آر یا استریل مرکزی، چهار 
بخش بســتری به همراه یک بخــش دیالیز، بخش های 
مراقبت های ویژه شامل شصت و سه تخت ان اس سی یو 
و ان آی سی یو و بی آی سی یو و بخش جراحی ویژه با سه 

اتاق عمل، اتاق عمل هیبرید خاص و آنژیو می شود.
همچنین این بیمارستان با توجه به نیازهای جسمی 
و روحی کودکان طراحی شــده است. معماری داخلی 
آن دارای عرصه های تفریحی و المان های متنوع است 
که با نگاه هنرمندانه به کاهش اســترس کودکان در 
فضــای بیمارســتان کمــک می کند. فضای ســبز و 
نور طبیعی، دسترســی های راحت عمــودی و افقی، 
گســتردگی امکانات و خدمات رفاهی و درمانی برای 
کودک و همراهان از مهم ترین ویژگی های طراحی این 
بیمارستان اســت.  این بیمارستان دارای تصفیه خانه 
بیولوژیکی است که آن را در جایگاه اولین بیمارستان 

سبز کشور قرار داده است.

تقویت توانمندی شناختی سالمندان برای پیشگیری از آلزایمر ضروری است
دکتــرای  میرزایــی،  مرجــان  دکتــر   
روان شناسی سلامت و مدیر مرکز آموزشی 
و توانبخشــی و رفاهی ســالمندان یادگار 
اســت. او به صــورت تخصصــی در حوزه 
آلزایمر کار می کند. طبق اطلاعاتی که وی 
ارائه داده است در مرکز آموزشی یادگار در 
شهر مشهد، سالمندان می توانند ساعاتی را 
در کلاس هــای مختلــف از قبیل خطاطی، 
موســیقی و آواز بگذرانند تا توانمندی های 

آن ها حفظ یا افزایش داده شود.
مرجــان میرزایی، دکترای روان شناســی ســلامت و مدیر مرکز 
آموزشی و توانبخشــی و رفاهی سالمندان یادگار است. او به صورت 
تخصصی در حــوزه آلزایمر کار می کند. طبــق اطلاعاتی که وی به 
»....« ارائه داده اســت در مرکز آموزشــی یادگار در شــهر مشهد، 
ســالمندان می تواننــد ســاعاتی را در کلاس های مختلــف از قبیل 

خطاطی، موســیقی و آواز بگذرانند تــا توانمندی های آن ها حفظ یا 
افزایش داده شود.

میرزایــی در گفتگو با »....« به برخی مشــکلات این افراد اشــاره 
می کنــد و توضیح می دهد: شــایع ترین مشــکل میان ســالمندان 
افســردگی اســت که باعث افزایش اضطراب می شــود و بعد از آن 

نگرانی در مورد آلزایمر است.
به اعتقاد وی افراد باید از دوره جوانی در بعد جسمانی و شناختی 
خود را برای دوره ســالمندی یعنی ۶5 ســال به بالا آماده کنند، از 
جملــه اینکه خود را از جمع جــدا نکنند یا در کار های خیریه ایفای 
نقــش کنند و به آن ها وصل شــوند تا حس ارزشــمندی خود را در 

دوران سالمندی حفظ کنند.
مدیر مرکز آموزشی و توانبخشی و رفاهی سالمندان بیان می کند: 
افراد باید از ســنین جوانی ذخایر شناختی خود را تقویت کنند تا در 
دوره سالمندی به دلیل کاهش فعالیت دچار نقص شناختی نشوند و 
اثرگذاری آن منتج به آلزایمر و از بین رفتن مهارت شــناختی آن ها 

نشود.
به اعتقاد وی از آنجا که حس بی ارزشی در دوره سالمندی بر افراد 
غالب می شــود، در نتیجه اطرافیان باید نقش جدید به ســالمندان 
بدهند و به آن ها در فرایند تصمیم گیری ها کمک کنند تا احســاس 

بی ارزشی و ناکارآمدی آن ها به حداقل برسد.
میرزایی حفظ عزت نفس را مهم ترین موضوع برای افزایش روحیه 
سالمندان می داند و معتقد است: معمولاً خانواده ها نقش نگهداری از 
فرزندان خردسال را به سالمندان می سپارند در حالی که این اشتباه 
اســت که ما قشر سالمند را صرفاً پرستار بچه بدانیم چراکه احساس 
می کنند کاری از آن ها برنمی آید، در مقابل باید فعالیت های دیگری 

به آن ها سپرده شود تا احساس ارزشمندی کنند.
این دکترای روانشناســی می گوید: برای پیشــگیری از آلزایمر به 
طور حتم باید کار جدید یاد گرفت، مثل جابه جایی وســایل خانه یا 
تعویض ســاعت روی مچ دســت و هر کاری که ذهن و حافظه آن ها 

را فعال نگه دارد.

۴فعالیت برای مقابله با افسردگی پاییزی

نور آفتاب
کاهش نور در این فصل منجر به افسردگی  می شود؛ پس سحرخیز 

باشید و از آفتاب پاییزی، حداکثر استفاده را بکنید
پیاده روی

پیاده روی و فعالیت بدنی، باعث ترشح هورمون های نشاط آور در بدن 
می شود؛ این افزایش انرژی را از خودتان دریغ نکنید

یوگا
یوگا در بالابردن آرامش اعصاب تاثیر دارد و باعث عمیق و آرام شدن 

تنفس و کاهش فشار خون و افزایش جریان خون می شود
پرهیز از نور موبایل

نور صفحه های نمایش کامپیوتر و موبایل، باعث ترشــح هورمونی 
می شود که خواب آرام را دچار اختلال می کند

خبـــر
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افزایش چاقی، فشارخون و دیابت

دکتر محمداسماعیل مطلق، رئیس دبیرخانه شورای عالی سلامت و 
امنیت غذایی شیوع چاقی، فشارخون و دیابت را در بزرگسالان ایرانی به 
ترتیب حدود 25 درصد، 32 درصد و 1۴درصد عنوان کرد و ادامه داد: »روند 
این شاخص ها رو به افزایش است که باید با کمک دستگاه  های عضو شورای 

عالی برای این موضوع برنامه  ریزی شود.«
او برنامه سلامت خانواده و نظام ارجاع، سند تغییر اقلیم، سند ترافیک 
و سند ارتقای سلامت روان جامعه را جزو اسناد اولویت دار دبیرخانه شورای 
عالی سلامت و امنیت غذایی برای طرح و تصویب در شورای عالی سلامت 
و امنیت غذایی عنوان کرد. ضمن این که سند ملی دانش  بنیان امنیت غذایی، 
سند کنترل و پیشگیری از بیماری های غیرواگیر و سند سالمندان جزو 
اسنادی است که دبیرخانه شــورای عالی در حال پیگیری اجرا و پایش 

آنهاست.
مطلق افزود: ایران در منطقه  ای واقع شده است که در معرض طیف 
وسیعی از مخاطرات طبیعی و انسانی قرار دارد و موضوع بلایا و تغییر اقلیم 

یکی از اولویت  های مهم دبیرخانه شورای عالی سلامت است.
www.etebar.net

توصیه های طب سنتی برای رفع 
بدن درد

1-  زردچوبه: یک قاشق چای خوری زردچوبه را به یک لیوان شیرداغ 
و عسل اضافه کرده و  برای کاهش درد میل کنید

2- روغن خردل: روغن خردل دارای ترکیبی است که ماساژ آن روی 
بدن، به کاهش درد در بدن کمک می کند

3- آلوئه ورا: آلوئه ورا یک ضددرد قوی نیست اما ماساژ ژل آن بر پوست 
می تواند در تسکین درد مفید باشد چراکه خاصیت ضدالتهابی دارد

۴- زنجبیل: زنجبیل سرشار از ترکیباتی است که نقش مهمی در 
کاهش دردهای استخوانی و ماهیچه ها دارند

5- رزماری: دارای خاصیت ضدالتهاب و ضددرد اســت و می توان 
رزماری، گل سرخ و روغن زیتون را با هم مخلوط کرده و روی موضع مفصل 

قرار داد
۶- سنجد: عصاره سنجد هم می تواند مانند قرص ایبوپروفن عمل 

کند و خاصیت ضددرد و ضدالتهاب داشته باش
www.etebar.net

۴خاصیت انار

ضدالتهاب
موادمؤثر موجود در انار می تواند در زمان هضم، باعث کاهش التهاب 

دستگاه گوارش شود.
هضم غذا

فیبر موجود در انار به ما کمک می کند تا روده های سالمی داشته باشیم 
و هضم غذا سهل تر انجام شود. 

کاهش فشارخون
کاهش قابل ملاحظه و بارز فشار خون از جمله اثرات مصرف منظم 

انار در بدن انسان است. 
بهبود حافظه

تازه ترین تحقیقات نشان داده است که انار می تواند به مقابله با آلزایمر 
کمک کند.
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تخم مرغ یکــی از مواد اصلی در آشپزخانه هاســت که از نظر تغذیه ای 
ارزشمند است. گفته می شود که تخم مرغ ها سرشار از چندین ماده مغذی مانند 
کلسیم، چربی سالم و مواد معدنی هستند. اما تخم مرغ فاسد برای سلامت بسیار 
مضر است، از همین رو شناســایی تخم مرغ خراب می تواند در پیشگیری از 

بیماری  و حفظ سلامت مؤثر باشد.
تخم مرغ فاسد

ما کمتر به  احتمال فاسد شدن تخم مرغ ها بر اثر گذشتن تاریخ تولیدشان 
فکــر می کنیم. معمولا تخم مرغ ها بلافاصله پــس از بیرون آوردن از یخچال 
اســتفاده می شــوند و کمتر در معرض هوای آزاد می مانند تا فاسد شوند، اما 
انقضای تاریخ مصرف تخم مرغ هم می تواند باعث فاسد شدن آن شود.به گزارش 
تایمز آف ایندیا، با این حال، یکی از جنبه های مهم سلامت تخم مرغ، اطمینان 
از تازه بودن و عاری از آلودگی بودن آن  است. یادگیری نحوه شناسایی تخم مرغ 
بد برای جلوگیری از خطرات بالقوه ســلامتی و ناامیدی در آشپزی ضروری 

است.
آزمایش شناور

برای تست تخم مرغ های فاسد از غیرفاسد راه های مختلفی وجود دارد که 
یکی از این راه ها آزمایش شــناور اســت. یک کاسه یا ظرف را با آب پر کنید و 
تخم مرغ را به آرامی در آب قرار دهید. تخم مرغ های تازه غرق می شــوند و در 
کف ظرف قرار می گیرند. اگر تخم مرغ به صورت عمودی کف ظرف بایستد اما 
شــناور نشود، مصرف آن همچنان بی خطر است اما نه به اندازه تخم مرغ تازه. 
اگر تخم مرغ به سمت بالا شناور شود، احتمالا خراب شده و باید دور انداخته 

شود.
نحوه تشخیص تخم مرغ سالم با تست نقطه ای

برای تست نقطه ای باید یک تخم مرغ خام را بشکنید. اگر لکه های قرمز 
یا هر نوع تغییر رنگی روی زرده مشــاهده کردید، این تخم مرغ فاسد شده 
اســت، زیرا تغییر رنگ معمولا در اثر واکنش شیمیایی در تخم مرغ ایجاد 

می شود.
تشخیص تخم مرغ فاسد از طریق بویایی

حس بویایی می تواند ابزار قدرتمندی در شناسایی تخم مرغ بد باشد. تخم مرغ های 
تازه معمولا بوی خنثی یا رایحه ای لطیف و خاکی دارند. اگر هنگام شکستن تخم مرغ 

بوی بد یا گوگردی استشمام کردید، نشانه ای قوی از خراب شدن آن است.
تشخیص تخم مرغ فاسد با تکان دادن تخم مرغ

تخم مرغ را به آرامی در نزدیکی گوش خود تکان دهید. تخم مرغ های تازه صدای 
کمــی تولید می کنند زیرا ســفیده و زرده تخم مرغ هنوز محکم به پوســته داخلی 
چسبیده اند. اگر در زمان تکان دادن تخم مرغ صدای شل شدن را می شنوید، نشان دهنده 

این است که محتویات تخم مرغ خراب شده و باید از خوردن آن اجتناب کرد.

استفاده از غریزه برای تشخیص تخم مرغ فاسد از سالم
در نهایت، غرایز شما می تواند ابزار ارزشمندی باشد. اگر چیزی در مورد تخم مرغ، 
ظاهر، بو یا بافت آن بد یا مشکوک به نظر می رسد، بهتر است احتیاط کنید و آن را دور 

بریزید. / آرش نهاوندی- مترجم

راه های تشخیص تخم مرغ فاسد



وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه صنایع کوچک 
در زیست بوم دانش بنیان بسیار موثر است، گفت: سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران ارتباط شرکت های کوچک 
و متوسط و دانش بنیان را با شرکت های بزرگ برقرار کند و این 

شرکت ها را به هم پیوند دهد تا حلقه ارتباطی ایجاد گردد.
به گــزارش روابط عمومی ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران، “عباس علی آبادی” در نشست با 
سرپرست، اعضای هیات مدیره، معاونان و مدیران سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران، افزود: مهمترین کار کشور 
صنعتی شــدن است، کشور باید صنعتی شود و الگوی صنعتی 

بهترین الگوی تغییر شرایط است.
 توسعه صنعتی

 مبتنی بر طرح آمایش سرزمینی باشد
وی با تأکید بر اینکه توسعه صنعتی مبتنی بر طرح آمایش 
سرزمینی باید باشد، اضافه کرد: توسعه صنعتی باید متناسب با 
مزیت های نســبی منطقه ای رقم بخورد و در این راســتا باید 
پتانسیل ها و ظرفیت های هر منطقه به خوبی شناسایی و احصاء 

شود.
 تکمیل زنجیره ارزش 

در شهرک ها و نواحی صنعتی دنبال شود
باید تکمیل زنجیره ارزش را در شهرک ها و نواحی صنعتی 
دنبال نماییم و ارتباط شــرکت های کوچک، متوسط و دانش 
بنیان با شرکت های بزرگ باید برقرار شود و حلقه ارتباطی ایجاد 

گردد.
باید به سمت صنایع هایتک و با تکنولوژی بالا برویم، جایی 
که خیلی از کشورها نمی توانند بروند، به این ترتیب فاصله خود 
را با دیگر کشــورها زیاد می کنیــم و ارزش افزوده بالایی ایجاد 

می نمائیم.
علــی آبادی، همچنین در جلســه مجمع عمومی عادی 
سالیانه ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
تعیین تکلیــف واحدهای راکد را از اولویت های مهم وزارتخانه 
دانست و افزود: این موضوع مورد تاکید رییس جمهور و دولت 
سیزدهم نیز می باشد، ســازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران در این زمینه اقدامات خوبی داشته و باید برنامه ها 

و اقدامات بیشتری نیز در ادامه در این حوزه داشته باشد.
احیــای واحدهای تولیدی راکد و تکمیل طرح های نیمه 

تمام
وی، تامین مالی واحدهــای تولیدی را از دیگر ضروریات 
دانست و ضمن تاکید بر هم افزایی دستگاه های ذیربط در این 
حوزه، تصریح کرد: احیــای واحدهای تولیدی راکد و تکمیل 
طرح های نیمه تمام دو وظیفه و اولویت مهم ســازمان صنایع 

کوچک و شهرک های صنعتی ایران می باشد.
او همچنین بر ضرورت تامین برق صنایع برای تابستان سال 
بعد تاکید کرد و از سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران خواســت تا به دنبال مدل های اجرایی و روش های نوین 

تامین برق پایدار باشد.
توسعه صنایع بر اساس مزیت های منطقه ای و 

آمایش سرزمینی باشد
علی آبادی، مدیریت قبلی و کنونی سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی ایران را هوشمند و خوب توصیف کرد و 
افزود: توسعه صنایع و شــهرک سازی باید بر اساس مزیتهای 
منطقه ای وآمایش سرزمینی باشد. خوشه سازی و توسعه خوشه 

ای در مناطق دارای مزیت و ظرفیت بسیار حایز اهمیت است.
وی، با تاکید بر ضرورت پشتیبانی حقوقی، آموزشی، تامین 
مالی، HSE و... ادامه داد: توسعه شرکت های دانش بنیان و سوق 
دادن شرکت های دانش بنیان به سمت خلق ارزش افزوده و خلق 

ثروت باید با جدیت و اهتمام بیشتری دنبال شود.
 ارتباط شرکت های بزرگ 

با بنگاه های کوچک و  متوسط برقرار شود
وزیر صنعت، معدن و تجارت، با تاکید بر اهمیت و جایگاه 
شرکت های بزرگ، گفت: باید ارتباط میان شرکت های بزرگ با 

بنگاه های کوچک و  متوسط و شرکت های دانش بنیان، فناور و 
نوآور ایجاد شود. همچنین ایجاد انگیزه برای ارتقای بهره وری و 

افزایش ارزش افزوده در مسیر خلق ثروت بسیار مهم است.
ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی ایران و 
شرکت های استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 858 شهرک و 
ناحیه صنعتی ، 103 هزار و 50 قرارداد منعقده و بهره برداری از 
50 هزار و 8۴2 واحد صنعتی و پنج هزار و ۶۴۶ واحد کارگاهی 
تکمیل شــده، زمینه اشتغال مستقیم یک میلیون و 15 هزار و 

870 نفر  را در سراسر کشور فراهم نموده است.
دو حوزه »حمایت ها و توسعه صنایع کوچک« و 
»توسعه و ایجاد زیرساخت ها« از برنامه های مهم، 

کلیدی و تحولی سازمان است 
سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران نیز در این نشست به تشریح وظایف این سازمان در دو حوزه 
»حمایت ها و توسعه صنایع کوچک« و همچنین »توسعه و ایجاد 
زیرســاخت ها« پرداخت و برنامه هــای مهم، کلیدی و تحولی 

سازمان را معرفی کرد.
“فرشاد مقیمی” با اشاره به مهمترین راهبردهای سازمان 
در حوزه حمایت و توســعه صنایع کوچک، اظهار کرد: متنوع 
ســازی ابزارهای نوین تامیــن مالی، ایجاد بن ســازه جامع و 
هوشمندسازی فرایندهای ارائه خدمات کسب و کار به صنایع 
کوچک، نوسازی و بازسازی صنایع، ارتقای توان رقابتی صنایع 
کوچک و متوســط و همچنین شناسایی و توسعه درآمدهای 
پایدار، مهم ترین راهبردهای سازمان در حوزه حمایت ها و توسعه 

صنایع کوچک هستند.
وی، همچنین به مهمترین راهبردهای سازمان در حوزه 
توسعه و ایجاد زیرساخت ها اشاره کرد و افزود: برنامه جامع اقدام 
مشترک)وزارتخانه های نیرو، نفت و صمت( در راستای تامین 
انرژی پایدار، کیفی سازی خدمات شهرک ها و نواحی صنعتی، 
استقرار سیستم مدیریت پروژه، نهضت استقرار مدیریت بهای 
تمام شده شهرک ها و نواحی صنعتی نیز مهم ترین راهبردهای 

سازمان در حوزه توسعه و ایجاد زیرساخت ها هستند.
در این نشست همچنین معاونان و مدیران سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران به تشریح مهمترین اقدامات 
و برنامه هــای آتی در حوزه های تخصصی خــود پرداختند و 

راهکارها و پیشنهادات لازم برای رفع برخی موانع ارائه گردید.
سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
در جلسه بررسی مشکلات شهرستان خرامه با حضور وزیر صمت: 
زیرساخت های شهرک صنعتی خرامه تکمیل 

می شود ؛ نگاه ویژه به توسعه صنعتی و اشتغال پایدار 
در شهرک های صنعتی مناطق محروم

فرشاد مقیمی از برنامه ریزی برای تکمیل زیرساخت های 

شــهرک صنعتی خرامه خبر داد و گفت: این شهرک صنعتی 
بسترساز استقرار صنایع کوچک و متوسط و اشتغال پایدار در 

این شهرستان خواهد بود.
او در حاشیه جلسه بررسی مسائل و مشکلات شهرستان 
خرامه که همزمان با ســفر رییس جمهور به استان فارس  و با 
حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت برگزار شد، افزود: توجه به 
شهرک های صنعتی مناطق محروم نظیر شهرک صنعتی خرامه  
در برنامــه این ســازمان قــرار دارد و در تخصیــص اعتبارات 

زیرساختی این موضوع مورد توجه قرار می گیرد.
وی، با اشاره به اینکه با دستور وزیر صنعت، معدن و تجارت 
آسفالت خیابان های اصلی شهرک صنعتی خرامه در دستور کار 
شرکت شهرک های صنعتی فارس قرار گرفته است، اضافه کرد: 

این طرح تا سه ماه آینده اجرا می شود.
او همچنین بر حمایت از سرمایه گذاران در شهرک صنعتی 
خرامه در راستای کمک به توسعه صنعتی و ایجاد اشتغال پایدار 

تاکید کرد.
 واگذاری زمین 

در ناحیه صنعتی خفر استان فارس تا پایان امسال
همزمان با سفر رییس جمهور به استان فارس، سرپرست 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران با همراهی 
نماینده مردم شهرســتان های جهرم و خفر در مجلس شورای 
اسلامی و رئیس کمسیون عمران مجلس، از ناحیه صنعتی خفر 

بازدید کرد.
“فرشاد مقیمی” در این بازدید  بر تسریع در عملیات اجرایی 
زیرســاخت های ناحیه صنعتــی خفر تاکید کــرد و گفت: با 
برنامه ریزی انجام شده، این ناحیه صنعتی تا پایان امسال آماده 

واگذاری زمین به متقاضیان می شود.

مراحل ایجاد و تامین زیرساخت ها در این ناحیه صنعتی از 
ابتدای امسال با سرعت خوبی در حال انجام است تا این ناحیه 
صنعتی آماده جذب سرمایه گذار و استقرار واحدهای تولیدی و 
صنعتی شود.وی با بیان اینکه عملیات حفر و تجهیز چاه آب و 
نیز خط انتقال به طول 2کیلومتر با اعتباری افزون بر 50میلیارد 
ریال انجام شده است، ادامه داد: طرح های شبکه داخلی برق و 
روشنایی فاز عملیاتی نیز بزودی با اعتبار 50میلیارد ریال آغاز 

می شود.
مقیمی، همچنین با اشاره به اجرای طرح زیرسازی فاز یک 
ناحیــه صنعتی با اعتبار 10میلیارد ریــال، تصریح کرد: طرح  
احداث جدول معابر نیز با برآورد اولیه ۴0میلبارد ریال عملیاتی 
می شود.وی، با اشاره به ظرفیت های موجود در شهرستان خفر 
اظهار امیدواری کرد: راه اندازی این ناحیه صنعتی بستر مناسبی 

برای توسعه صنعتی و ایجاد اشتغال پایدار فراهم کند.

وزیر صمت در جلسه با مدیران سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران تأکید کرد:

لزوم توسعه صنایع کوچک و خوشه سازی بر اساس مزیت های منطقه ای و آمایش 
سرزمینی ؛ ضرورت تکمیل زنجیره ارزش در شهرک ها و نواحی صنعتی

صنعت، معدن
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عبدالرسول پورعباس ، رئیس سازمان سنجش آموزش کشور  در حاشیه آئین گرامیداشت سی و دومین سال تاسیس دانشگاه جامع علمی-کاربردی با بیان اینکه مجلس شورای اسلامی بر همه 
دستگاه های زیر نظر رئیس جمهوری نظارت دارد، افزود: با تشکیل سازمان جدید، همه قوانین موجود همچنان حاکمیت دارد از جمله شورای سنجش و پذیرش دانشجو، فقط گستره فعالیت سازمان 
سنجش آموزش کشور از آزمون گیری به سنجش آموزش های کشور تسری می یابد.سازمان سنجش آموزش کشور در حال حاضر فعالیتی در زمینه سنجش آموزش کشور ندارد و فقط در زمینه 
سنجش داوطلبان ورود به دانشگاه ها فعالیت می کند، این سازمان باید سنجش داوطلبان ورود به دانشگاه ها را هم انجام دهد و همچنین نظام آموزشی کشور را از نظر کیفیت اعتباربخشی و رتبه بندی 
کند.ساختار اجرائی کشور در امور سنجش و ارزیابی نظام آموزشی کشور در آینده به این شکل خواهد بود که سازمان سنجش به یک ساختار و نهاد مستقل هیئت امنائی زیر نظر نهاد ریاست جمهوری 
تبدیل می شود و سنجش، ارزیابی و اعتبارسنجی وزارتخانه های مختلف را انجام می دهد.معاون وزیر علوم بیان داشت: در مصوبه اخیر شورای عالی انقلاب فرهنگی که به تازگی از سوی رئیس جمهوری 
ابلاغ شد، آمده است که اساسنامه این سازمان باید طی سه ماه آینده تدوین و منتشر شود. هنوز اساسنامه این سازمان منتشر نشده است، تمام موارد سوالات و ابهامات در اساسنامه پاسخ داده 

می شود.سازمان سنجش سازمانی است که برای سه تا چهار وزارتخانه فعالیت می کند. با اینکه زیر نظر یک وزارتخانه است، بهتر است از موضع مستقل با تمام وزارتخانه ها تعامل کند./ ایرنا
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میشود

دیوان محاسبات كشور در پی اطمینان بخشی به 
مسئولان و تصمیم گیران اجرایی است

سیداحمدرضا دستغیب، رئیس دیوان محاسبات کشور ، با اشاره به لزوم 
تحول آفرینی در نظام علمی و دانشگاهی کشور، اظهار داشت: نباید تنها به اداره 
دانشگاه ها اکتفا کنیم، بلکه باید با مدنظر قرار دادن راهکارهای جدید، معضلات 
و مشکلات این عرصه را شناسایی و با بررسی مسیرهای مختلف، آنها را مرتفع 
نماییم. وی با اشاره به منویات  مقام معظم رهبری در آموزش عالی کشور، گفت: 
وجود بیش از صدهزار عضو هیات علمی، پتانسیل عظیمی است که می تواند 
منشأ تحولات بزرگی در کشور باشد تا از این طریق گامی مهم در راستای منویات 

رهبر معظم انقلاب برداریم.
وی با بیان اینکه نقش دیوان محاســبات در تحولات نظام آموزش عالی 
غیرقابل انکار است، افزود: تمام تلاش ما در دیوان محاسبات این است تا از هیچ 
کوششی در مسیر ارتباط بیش از پیش دانشگاهیان با حوزه صنعت و تولید، دریغ 

نکرده و انگیزه ها را در بین اساتید و پژوهشگران تقویت کنیم.
او  تسری قوانین مالیاتی در حوزه پژوهش های علمی و پروژه های مشترک 
میان صنعت و دانشگاه را امری غیرضرور دانست و عنوان کرد: وزارت علوم و دیوان 
محاسبات باید با همکاری یکدیگر، راهکاری را برای حل این موضوع بیابند تا اگر 
تضادی با قوانین مصرّح در زمینه انتفاع حداکثری اساتید و اعضای هیئت علمی 
دانشــگاه ها از عواید قراردادهای پژوهشی وجود ندارد، این قضیه مرتفع شود، 
کاهش تعداد پرونده های تخلف در دیوان محاســبات، نشان از توفیق این نهاد 
نظارتی خواهد داشــت، دیوان محاسبات برخلاف ادعاهای نادرستی که بعضاً 
مطرح می شود، هیچ گاه به دنبال گرفتن شجاعت تصمیم گیری از مدیران نبوده 
و نیست؛ بلکه بالعکس، این نهاد نظارتی در پی اطمینان بخشی به مسئولان و 

تصمیم گیران اجرایی است.
وی با اشاره به ضرورت تعیین تکلیف پروژه های نیمه تمام دانشگاهی در 
سراسر کشور، گفت: بنابر یافته های دیوان محاسبات حدود 2میلیون متر مربع 
پروژه نیمه تمام در حوزه آموزش عالی وجود دارد که باید هرچه سریع تر برای به 

پایان رساندن آنها تدبیری اندیشید.
او با اشاره به معضل معارضین املاک و مستغلات دانشگاهی، بیان کرد: 
فقدان بانک اطلاعاتی جامع از املاک و مستغلات دانشگاهی در وزارت علوم و 
همچنین وجود بیش از 2هزار ملک فاقد سند و قرارداد رسمی، از مسائلی است 
که مشکلات متعددی را سبب خواهد شد و باید با قید فوریت، برای حل آنها چاره 
اندیشید، اساتید دانشگاه نباید دغدغه مسکن و سرپناه داشته باشند، از مسئولین 

درخواست کرد تا اهتمام ویژه ای در این خصوص به کار گیرند./ روابط عمومی

خبرخبر
مناطق آزاد بهشت سرمایه گذاری هستند

رفع معضل قاچاق و فرار مالیاتی در مناطق آزاد
دکتر حجت الله عبدالملکی ، دبیر شــورای عالی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی، از رفع سه معضل بنیادین قاچاق، واردات و فرار مالیاتی در مناطق 

آزاد و تلاش برای تبدیل آنها به موتور محرک اقتصاد کشور خبر داد.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، در بیست و سومین نشست 
معاونان و مدیران فرهنگی اجتماعی و گردشگری سازمان های مناطق آزاد که 
با حضور رحیم سرهنگی، مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش در سالن رازی 
مرکز همایش های این جزیره در حال برگزاری است، رفع این سه معضل را یکی 
از عملکردهای مهم دبیرخانه عنوان کرد که از اواخر دولت قبل آغاز و در این 

دولت تکمیل شد.
این موضوعات همچنان درحال پیگیری است تا مناطق آزاد را به سکوی 

اصلی جهش اقتصادی و موتور محرک چرخ اقتصاد ایران تبدیل کنیم.
او  ضمن رونمایی از سند جامع فرهنگی، اجتماعی و گردشگری مناطق 
آزاد کشور تصریح کرد: با وجود 850 بسته سرمایه گذاری متنوع، سرمایه گذاران 
می توانند از 3 میلیارد تومان تا 20 هزار میلیارد تومان  در زمینه های کشاورزی، 
صنعت، فناوری اطلاعات، گردشگری، بهداشت و درمان، تجارت و مواد غذایی 
در 23 منطقه ویژه و 7 منطقه آزاد سرمایه گذاری کنند.وی با اشاره به این نکته 
که مناطق آزاد بهشت سرمایه گذاری هستند تأکید کرد: 5 ویژگی خاص چون 
هزینه ارزان تولید، دسترســی به سه بازار ایران، کشورهای همسایه و دیگر 
کشورهای جهان به دلیل وجود آب های آزاد، وجود زیرساخت های لازم ازجمله 
شبکه بنادر، خطوط ریلی و فیبر نوری، شرایط اداری تسهیل شده نسبت به 
سرزمین اصلی و دیگر کشورهای دنیا درمقایسه بانک جهانی، معافیت های 
گمرکی و مالیاتی مسیر را برای سرمایه گذاران مناطق آزاد هموار کرده است.به 
گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزادکیش ، عبدالملکی 
مناطق آزاد ایران را اعضای تیم اقتصاد بین الملل جمهوری اسلامی ایران معرفی 
کرد و افزود: در صورتی  که مناطق آزاد فعال ما به صورت گروهی و تیمی فعالیت 
کنند می توانند بسیاری از قله های موفقیت را در عرصه های ملی و بین المللی 
فتح کنند. او به هم افزایی مسئولان، مشارکت مردمی در امور و نشان دادن تصویر 
واقعی سطح بالای فرهنگ ایرانی اسلامی و  معرفی صحیح ابعاد و ظرفیت تمام 
حوزه ها در مناطق آزاد به عنوان دیگر نکات مهم سیاست های دولت اشاره کرد.

 موسسه اعتباری ملل در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی، ۱۰ شعبه در سراسر کشور را برای انجام امور بانکی 
نابینایان تجهیز کرد. این موسســه به منظور تسهیل در امور بانکی نابینایان و کم بینایان تعداد ۱۰ شعبه را به سامانه 
برجسته نگار و گویا که حاوی نمایشگرهای بریل با امنیت کامل می باشد را مجهز نمود.بر اساس ابلاغیه بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران مبنی بر فراهم نمودن امکانات ارائه خدمات بانکی به نابینایان در بانکها و موسسات اعتباری 
،موسسه اعتباری ملل در سامانه فام نیز به عنوان اولین نرم افزار تولید رمز پویای دارای استانداردهای دسترسی 
پذیری برای روشندلان اقدام نموده است. این گزارش می افزاید: نرم افزار فام که اولین نرم افزار پرداخت مبتنی 
به هوش مصنوعی در ایران می باشد امکان دسترسی پذیری نابینایان را پشتیبانی می نماید و با ورود در هر قسمت 
مراحل اقدامات از طریق صوت برای آنها بیان می شــود. نابینایــان محترم می توانند بدون هیچ محدودیتی از تنها 

نرم افزار پویا بر اساس استانداردهای جهانی استفاده نمایند./ روابط عمومی

ارائهخدماتبانکیدر۱۰شعبهونرمافزارفامبهنابینایان
مدرسه بانک اقتصادنوین در روستای فیض آباد شهرستان ابرکوه واقع در استان یزد طی مراسمی با حضور علیرضا بلگوری، 
مدیرعامل بانک اقتصادنوین، جمعی از مسئولین استانی و دانش آموزان و اهالی روستای فیض آباد افتتاح شد. این بانک در 
ادامه فعالیت های خود در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی و توسعه فضاهای آموزشی، مدرسه فیض آباد شهرستان 
ابرکوه را هم زمان با آغاز سال تحصیلی جدید افتتاح و تقدیم کودکان کشورمان کرد. این مدرسه سه کلاسه در زمینی به 
مساحت یک هزار مترمربع و با زیربنای 3۰۰ مترمربع احداث شده است.در این مراسم به مناسبت آغاز سال تحصیلی به 
تمامی دانش آموزان این مدرسه بسته لوازم التحریر اهدا شد.گفتنی است بانک اقتصادنوین تاکنون در احداث 47 مدرسه 
در مناطق روستایی و کمتر برخوردار مشارکت کرده است که از این تعداد4۱ واحد آن به بهره برداری رسیده و شش واحد 
دیگر نیز در حال ساخت و تکمیل است.مراسم قرعه کشی جوایز یازدهمین دوره جشنواره حساب  های قرض  الحسنه 

پس انداز بانک اقتصادنوین در ساختمان مرکزی این بانک برگزار شد ./ روابط عمومی

طنینمهرنوینبهروستایفیضآبادابرکوهرسید

معــاون برنامه ریــزی و 
توانمند سازی سازمان توسعه و 
نو ســازی صنایع ایران گفت : 
برگزاری نخستین همایش بین 
المللــی تحــول دیجیتال در 
صنعت فولاد، معدن و صنایع 
معدنــی را فرصتــی بــرای 
همگرایــی وزارتخانــه های 
صمــت، ارتباطــات، معاونت 

علمــی و فنــاوری ریاســت 
جمهوری و حــوزه فناوری و 
دانشگاه ها در توسعه معدن و 
صنایع معدنی کشور اعلام کرد 
و در جهت توســعه دیجیتال و 
فنــاوری در معــدن و صنایع 
معدنی، نیاز به هم افزایی ملی 
اســت. بخش معدن و صنایع 
معدنــی بــه عنــوان یکی از 

اقتصادی  پیشران  بخش های 
کشور است که در حال حاضر 
از 105 میلیون تن اســتخراج 
ســنگ آهن تا 22 میلیون تن 
محصــولات فــولادی که کل 
زنجیره ارزش این صنعت است 
در کشور تولید می شود.ایران 
تولید کننده  دهمین کشــور 
فولاد است، ظرفیت نصب شده 
فولاد در کشــور در حدود ۴7 
میلیون تــن اســت و برنامه 
توسعه این صنعت در حدود 55 
تا ۶0 میلیون تن در نظر گرفته 
شده اســت، لذا صنعت فولاد 
کشور صنعت توسعه یافته ای 

اســت که بــه ســمت تولید 
محصــولات بــا ارزش افزوده 

بالاتر سوق پیدا کرده است.
 به گزارش روابط عمومی 
ایمیدرو، سمیه خلوصی اظهار 
داشــت : در صنعت مس ایران 
پنجمین کشور دارای ذخیره 
و  اســت  دنیــا  در  مــس 
کشــور  چهاردهمیــن 
تولیدکننده کاتد مس به شمار 

می رویم.
در زمینه سرب نیز از نظر 
ذخایر کشور ششم دنیا به شمار 
می رویم و نزدیک به 300 هزار 
تن شمش روی و 11 تن شمش 

طلا در کشــور تولید می شود.
ذخایر شناسایی شده کشور در 
حوزه فلزات اساسی قابل توجه 
اســت بــه همین دلیــل در 
سیاســت های کلی کشور در 
برنامه های توســعه ای کشور 
بخش معدن و صنایع معدنی به 
عنوان پیشــران اقتصادی و به 
عنوان بخشــی کــه می تواند 
تحــول اقتصــادی ایجاد کند 
مدنظر اســت، اما ایجاد تحول 
اقتصــادی بدون اســتفاده از 
فناوری مخصوصاً فناوری های 
جدیدی که در دنیا مورد توجه 

است، امکان پذیر نیست.

ایران دارای پنجمین ذخیره مس دنیا است 
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بهره برداری از چهار طرح تامین مالی 

شده توسط بانك صنعت و معدن

در حاشیه سفر ریاست جمهوری به استان فارس، چهار طرح تولیدی 
که توسط بانک صنعت و معدن تامین مالی شده است، توسط وزاری دولت 
سیزدهم به بهره برداری رسیدند.   دو طرح کانی گداخت تهمین و نیتل پارس 
با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت، طرح کاشــی و سرامیک دی آباده با 
حضور وزیر نیرو و طرح پترو پیمان دانا نیز با حضور وزیر نفت به بهره برداری 
رسیدند.شرکت پترو پیمان دانا به تولید مشتقات از میعانات گازی نفتا با 
ظرفیت 20 هزار بشکه در روز اشتغال و برای 100 نفر اشتغال مستقیم به 
همراه دارد.شرکت نیتل پارس، کاتالیست صنعتی با ظرفیت 7 هزار و 500 
تن در سال تولید می کند و این واحد صنعتی نیز برای 50 نفر اشتغالزایی دارد.
شرکت کانی گداخت تهمین، واحدی برای تولید سیلکون جامد به ظرفیت 
۶ هزار تن در سال است که برای 100 نفر اشتغال ایجاد کرده است.شرکت 
کاشی و سرامیک دی آباده نیز سالانه 3 میلیون متر مربع کاشی و سرامیک 
تولید می کند و برای150 نفر اشتغال مستقیم داشته است.گفتنی است، این 
طرح ها در مجموع با تسهیلات سرمایه ثابتی بالغ بر 5 هزار میلیارد ریال و 
تسهیلات سرمایه در گردشی بالغ بر 2 هزار و ۶50 میلیارد ریال از سوی بانک 

صنعت و معدن به افتتاح و بهره برداری رسیده اند./ روابط عمومی
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 شناسایی ساختمان های

 ناایمن پر تردد در استان ها

حسن عبدلیان پور ، رئیس مرکز وکلای قوه قضائیه  در یکصد و هشتاد 
و سومین جلسه علنی شورای اسلامی شهر تهران که به عنوان مهمان ویژه 
حضور پیدا کرده بود با تاکید بر لزوم ادامه همکاری شورای شهر تهران و قوه 
قضائیه برای خدمت گذاری به مردم، افزود: با ابلاغ رئیس قوه قضائیه خدمتگزار 
سه قشر تاثیرگذار، فرهیخته و نخبگان کشور هستم. براساس ماده 187 قانون 
سوم توسعه وظیفه تربیت وکیل، کارشناس و مشاور خانواده را بر عهده داریم 
و تمام تلاش مان این بوده که تربیت وکلا در تراز جمهوری اسلامی ایران باشد.

وکلا در طول هفته در 300 مسجد در سراسر کشور حضور دارند و از 
مشکلات مردم گره گشایی می کنند. بیش از 1300 وکیل در مساجد از حقوق 
افرادی که به هر دلیلی توانایی اخذ وکیل ندارند، دفاع و به آنها خدمات ارائه 

می دهند تا هیچ یک از مردم به دلیل فقر دغدغه وکیل نداشته باشند.
وی  با تقدیر از تلاش های منطقه 7 به عنوان شهرداری جهادی تاکید 
کرد: شــهردار منطقه برای رفع مشکلاتی که ازسوی شهروندان مطرح بود 
اقدامات بسیار موثری را انجام داد. این اقدامات با تاکید بر رویکرد مسجد محوری 
انجام شده است. در راه کمک به مردم برای رفع معضلات حقوقی و پیگیری 
حقوق عامه مردم گام های موثری برداشته شده و سامانه 12۹ به صورت 2۴ 

ساعته در سراسر کشور در خدمت مردم است.
او  با تاکید بر اینکه در مباحث کارشناسی نیز اقدامات بزرگی انجام شده 
است، افزود: تمام کارشناسان در کشور بکار گرفته شدند تا ساختمان های ناایمن 
پر تردد را شناسایی کنند و خوشبختانه با تلاشی که انجام شد و در هر استان، 
هشت تا 10 ساختمان ناایمن پر تردد شناسایی و لیست آن مشخص شد و 
اگر در آینده اتفاقی روی دهد به عنوان حقوق عامه موضوع را پیگیری خواهیم 
کرد. یکی از اقدامات، تدوین دستورالعمل اجرایی مشاوران خانواده و ساماندهی 
این افراد بوده است. ما می توانیم از مشارکت شورای شهر به عنوان یک نهاد 

مدنی بهره بگیریم.
وی با اشــاره به اســتقرار وکلا و حقوق دانان در سرای محلات گفت: 
مشکلات حقوقی مردم در سرای محلات توسط وکلای ما رسیدگی می شود 
که انتظار می رود همکاری لازم توسط مدیریت شهری در این زمینه صورت 
بگیرد. از شورای شهر تهران نیز درخواست می کنیم در راستای ارج نهادن به 
وکلا و حقوق دانان معبر یا بوســتانی را در سطح شهر تهران به نام وکیل یا 

کارشناس نامگذاری کنند./ روابط عمومی
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سالانه ۱۰۰ میلیارد دلار یارانه پنهان در 

اقتصاد پرداخت می شود
 سیزدهمین جلسه ستاد تهیه و تدوین لایحه برنامه و بودجه سال 1۴03 
گزارش های مربوط به راهکارهای پیشنهادی موثر در کنترل مصارف هزینه ای 
، تبصره های لایحه بودجه 1۴03، مصارف لایحه بودجه 1۴03ارائه شد. داود 
منظور، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، در این جلسه 
گفت: لازم است به سرعت تکالیف برنامه هفتم هم به لحاظ هزینه های جاری و 
هم به لحاظ طرح های عمرانی، احصا شده و هزینه های مترتب با آن تکالیف، 

برآورد شود تا در لایحه بودجه 1۴03، پیش بینی های لازم صورت پذیرد.
وی با اشاره به ضرورت افزایش بهره وری از طریق به کارگیری روش های 
نوین توســط دســتگاه های اجرایی، گفت: لایحه برنامــه هفتم با رویکرد 
تحول آفرینی و کمک به خدمت رســانی بیشتر ازسوی دولت تدوین شده و 
چنانچه با مدیریت و نظارت موثر بر عملکرد بودجه ای بتوان مدیریت موثری در 
بخش هزینه کرد، طرح ها انجام داد، علاوه بر رفع ناترازی های هزینه   درآمدی، 
شاهد کارآمدی بیشتر در بخش های مختلف اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
خواهیم بود. به گزارش مرکز روابط  عمومی سازمان برنامه و بودجه کشور، منظور 
با بیان اینکه براساس بررسی های صورت گرفته، هم اکنون حدود 100 میلیارد 
دلار یارانه پنهان در کشور پرداخت می شود، گفت: اگر بتوان با برنامه ریزی جامع 
و همه جانبه نگر، 20 درصد از این رقم را در سال آینده از طریق صرفه جویی و با 
رویکــرد افزایش رضایت مندی عمومی، مدیریت برنامه ای کرد، منابع قابل 
توجهی برای پرداخت به خانوارهای ایرانی آزاد می شود که لازم است این گزینه 
مورد بررسی های بیشــتری قرار گیرد. اگر دولت بتواند در چارچوب اصلاح 
هدفمند یارانه ها اقدام کند و مردم نیز تاثیر یارانه مستقیم را در زندگی خود 
احساس کنند، همراهی خوبی برای آزادسازی برخی قیمت ها خواهند کرد که 
در این صورت، دولت نیز خواهد توانست از محل صرفه جویی و بهینه سازی، 
منابع ارزی قابل توجهی را کسب کرده و برای افزایش رفاه عمومی به کار گیرد.
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دنبالراهاندازی
سازماناقتصادی
ورفاهیمعلمان
هستیم

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــرخبـــر تنها سه درصد تسهیلات مسکن کشور توسط بانک های غیر دولتی پرداخت شده است
 دکتر سید احسان خاندوزی در نشست با نمایندگان خانه صنعت، معدن و 
تجارت کشور در محل این وزارتخانه، گفت : در توفیق اجباری ناشی از تحریم های 
سنگین که موجب از دســت دادن بخش زیادی از درآمدهای نفتی شد، دولت 
مسیری غیر از تشویق تولیدات و صادرات غیر نفتی و قرار دادن آن به عنوان محور 
و پیشــران درآمدهای ارزی کشــور نداشت.دســتورات مکرر و موکد شخص 
رئیس جمهور هم همین بوده است که این مسیر باید دنبال شود.وی با اشاره به 
سخن یکی از صاحب نظران مبنی بر اینکه ما باید همزمان، هم با تحریم های خارجی 
و هم بوروکراسی داخلی بجنگیم، گفت: اینها، دو مانع بزرگی هستند که هزینه 
تولید و مبادله را برای فعالان اقتصادی آنقدر بالا میبرند که گاه عطای تولید را به 

لقای آن می بخشند و از فعالیت تولیدی کنار می کشند.
تازه اگر فعال اقتصادی، کماکان سماجت کرده و مقاومت کند، این شرایط 
منجر به آن می شود که هزینه و قیمت تمام شده تولید بالا برود و محصول وی، 
توان رقابت را از دست بدهد.البته اگر بخواهیم منصفانه قضاوت کنیم، با وجود 
مشکلات بسیار زیاد در امر تولید، ما و شما، دست در دست هم، موفق شدیم تولید 
را از رکودی آن را فرا گرفته و از چاله ای که در آن افتاده بود، بیرون بیاوریم و بر ریل 

رونق قرار داده و نرخ سرمایه گذاری را افزایش دهیم.
توجه داشته باشید؛ نمی گویم این وضع مطلوب است، زیرا شما دارید با هزار 
دردسر و سختی، کار تولیدی می کنید اما حقیقت این است که امروز وضع بهتری 

از سال پیش داریم.
ما نیز در وزارت اقتصاد همه تلاش امان را بر رفع موانع تولید قرار داده ایم که 
یکی از نتایج عملی آن را در تسهیل صدور مجوز ها و بهبود فضای کسب و کار دیده 
اید ، از رشد 3.5 درصدی بخش استخراج معادن در بهار امسال خبر داد در حالی 

که این رقم در مدت مشابه سال قبل، معادل 1.1 درصد بوده است.
او نرخ رشد بخش صنعت در بهار سال گذشته را معادل دو درصد و در بهار 
امسال ۴.2 درصد اعلام کرد. وی در ادامه با اشاره به نرخ رشد منهای هشت درصد 
گروه ساختمانی در بهار سال 1۴02 از مثبت شدن این رقم در سال جاری و رسیدن 
به رقم 1.۶ درصد خبر داد.خاندوزی نرخ رشد مجموع گروه صنعت و معدن در بهار 
سال گذشته را نیز معادل صفر اعلام کرد که در زمان مشابه سالجاری به مثبت 3.7 
درصد افزایش یافته است.بنابراین آمار و با وجود تمام مشکلات و موانع از جمله 
تحریم و بوروکراسی، نمی توان کتمان کرد که نسبت به یکی دو سالِ قبل، حال 
تولید بهتر شده و امید به تولیدکنندگان، بازگشته است.برای سالها، درِ اقتصاد کشور 
بر پاشنه اقتصاد نفتی و دولتی و تمرکزگرایی می چرخید و اینکه ما بخواهیم این 
چرخه را تغییر دهیم و کاری کنیم که در بر پاشنه صادرات غیر نفتی بچرخد، کار 
دشواری است ، با توجه به مشکلات مطرح شده توسط فعالان اقتصادی حاضر در 
جلسه در خصوص اینکه بدهی مالیاتی یک فرد حقیقی در یک بنگاه اقتصادی می 
تواند باعث ایجاد مشکل برای بنگاه دیگری بشود که در آن حضور دارد، تعهدات 

تضامنیِ اشخاص را باید در همان حدود اشخاص نگاه داریم.
اگر یک مدیری، در جای دیگری بدهی مالیاتی یا هر بدهی دیگری داشته 
است، باید برگرداند اما این که شرکت دیگری را بابت بدهی این عضو هیأت مدیره، 
گروگان بگیریم و برای آن مشکل ایجاد شود، کاری غلط و حتما مخالف مسیری 

است که ستاد اقتصادی دولت و رئیس جمهور می خواهد.
اگر در این زمینه ابلاغیه ای وجود دارد که منجر به مسدود شدن حساب 

شرکت ها بخاطر چنین موضوعی می شود، حتما سازمان امور مالیاتی باید 
بازنگری کرده و اصلاحیه بزند.وی با تأیید خواسته شرکت کنندگان در جلسه مبنی 
بر اینکه، جلسات فعالان اقتصادی با هیئت های حل اختلاف مالیاتی نباید صوری 
و فاقد نتیجه موثر باشد، در عین حال تأکید کرد: البته واقعا اینگونه نیست و من به 
گواه مشاهدات عینی عرض می کنم که در بسیاری موارد، آنچه  در مرحله تجدید 
نظر پرونده های ارجاعی به ماده 251 مکرر به آن رای داده می شود، با پرونده اولیه 
تفاوت دارد که نشان می دهد به اسناد ارائه شده از سوی مودی، توجه لازم صورت 
گرفته است.او با اشاره به پیشنهاد فعالان اقتصادی برای تشکیل جلسات مستمر 
ماهانه با اعضای هیئت های حل اختلاف مالیاتی، گفت: این باید به عنوان تکلیف 
برای تمام 31 استان کشور ابلاغ بشود که دست کم ماهی یکبار، فعالان اقتصادی 
با اعضای هیئت ها، بصورت رو در رو و بی واسطه بنشینند و در مورد موارد اعتراضی 
بحث و تبادل نظر کنند.این بحث ها بویژه در موضوع “استرداد” و پس دادن مالیات 
اضافی دریافتی به مؤدیان، باید به عنوان یک دستور، سرلوحه سازمان امور مالیاتی 
قرار گیرد.اگر ما می گویم نقدینگی نزد بنگاه های اقتصادی کم است؛ تسریع در 
همین بحث استرداد می تواند به آنها کمک کند.اگر لازم است در زمینه کاهش 
زمان استرداد، یک ابلاغیه اختصاصی صادر شود، من آمادگی آن را دارم؛ دوستان 

و فعالان اقتصادی یک پیشنهاد بیاورند و آماده همه جور همکاری هستم.
وی با انتقاد از تعدد بخشنامه های ابلاغی توسط دستگاه های مختلف و با 
بیان اینکه من از سازمان های زیر مجموعه وزارت اقتصاد خواسته ام، خودمان اولین 
تسهیل گر در این زمینه باشیم، عنوان داشت: باید انگشت اتهام به سمت دستگاه 

هایی گرفته شود که دایم بخشنامه های غافلگیر کننده صادر می کنند.
او از فعالان اقتصادی حاضر در جلسه خواست تا هر مصداقی در خصوص 
ابلاغ بخشنامه های غافلگیر کننده توسط مجموعه وزارت اقتصاد دارند، مستقیما 

به خود وی انعکاس دهند تا مورد رسیدگی جدی قرار گیرد.
خاندوزی با ابراز امیدواری نسبت به روند رو به بهبود دستگاه ها در میزان 
صدور بخشنامه های متعدد، از کاهش تعداد بخشنامه های مزبور از 183 فقره در 
شش ماهه نخست سال گذشته به 100 فقره در مدت مشابه سال جاری خبر داد.

وی با بیان اینکه این کاهش تحت تأثیر فشار های وزارت اقتصاد رخ داده 
است، گفت ما در این جبهه برای شما داریم می جنگیم و در صف شما قرار داریم.

او در خصوص مسایل مطرح شده از سوی فعالان اقتصادی در موضوع مالیات 
بر ارزش افزوده، با تأکید بر اینکه این، نه مالیات بر تولید، بلکه مالیات بر مصرف است، 
اظهار داشت: البته این سخن دوستان صحیح است که می گویند چرا وقتی من 
بابت یک پروژه یا هر چیز دیگری، از دولت، طلبکار هستم، دولت به فکر من نیست 
اما وقتی نوبت خودش میرسد، سریع می خواهد مالیات خود را از من بگیرد.من 
سازمان امور مالیاتی را مکلف می کنم که ظرف یک ماه آینده، آیین نامه ای را به 
پیشنهاد خود تولیدکنندگان، تنظیم کند که به موجب آن به جای وصول مالیات 
به شکل تعهدی و پیشینی، آن را موکول به زمانی کنیم که درآمد تولید کننده 

واصل شده باشد.
وی با بیان اینکه همواره بیشترین پیشنهادات برای تهاتر بدهی های مالیاتی 
فعالان اقتصادی با طلب های آنها از دولت، از سوی وزارت اقتصاد مطرح شده است، 
اظهار داشت: بطور مشخص خود ما پیش قدم شدیم و فقط در مورد نیروگاه های 
کشــور، در یک دوره یک ساله، معادل 11 هزار میلیارد تومان از مالیات آنها را با 

مطالبات شان تهاتر کردیم.
او با اشاره به انتقادات مطرح شده در خصوص سیاست های انقباضی اعتباری 
بانکی و تسهیلات دهی آنها اظهار داشت: با توجه به بسته سیاستی مهار تورم و 
رشد تولید مصوب امسال، مقرر شده است که نقدینگی سالجاری بیش از 25 درصد 
افزایش نیابد چرا که جامعه، اعم از مصرف کننده و تولید کننده، بیش از این تحمل 

نرخ های تورم 30 الی ۴0 درصدی را ندارد.
وی با تاکید بر اینکه این، سیاست بانک مرکزی و دولت در سالجاری است، 
در عین حال اظهار داشت: ما در وزارت اقتصاد قائل به این هستیم که اگر مسیر 
اعطای تسهیلات به تولید، مسیر شفاف و روشنی باشد، اعطای تسهیلات به آن، 
ذاتاً منجر به تورم نمی شود چون صرف تقویت بخش عرضه در اقتصاد خواهد شد.

بنابراین، کشور ملزم است مسیر هایی را برای اعطای تسهیلات به شکلی که 
مستقیم به تولید اصابت کند را باز بگذارد و این در مورد همه بخش ها از جمله 

صنعت و صادرات و به ویژه ساخت مسکن صدق می کند.
حکمرانی هوشمند یعنی اینکه نباید چشم بسته بگوییم سیاست اعتباری 
ما انقباضی است، بلکه باید بتوانیم انتخاب کنیم، مزیت های اقتصادی ما کجا است 
و باید حتما به آن بخش ها، اعتبار لازم تعلق گیرد و اینگونه مجموعه 13 بانک تحت 
مدیریت دولت که به لحاظ تعداد، کمتر از نصف کل شبکه بانکی هستند و به لحاظ 
ارزشی نیز حدود دو سومِ کل سپرده های کشور را در اختیار دارند، معادل ۹7 درصد 
و 15 بانک باقیمانده، مجموعا تنها سه درصد تسهیلات مسکن به مردم پرداخت 
کرده اند.با این تفاسیر، کاملا مشخص است که انگشت اتهام در خصوص مشکلات 

تأمین مالی بخش مسکن را باید به سمت چه کسانی گرفت.
یک نکته دیگر در خصوص شبکه بانکی و یکی از اصرار ها و فشارهای ما این 
است که مسیر گذشته تکرار نشود که وجوه مردم توسط بانک ها جمع شود و آن 
وقت به جای ارائه تسهیلات به مردم، صرف پرداخت وام به شرکت های زیرمجموعه 

خود بانک ها شود.
این سختگیری و ابرام ما به بانک ها در این خصوص ادامه خواهد داشت و 

این موازنه غلط باید جایی پایان یابد . / شادا

محمدرضا پورابراهیمی ، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی در ارزیابی خود از مبحث خروج فولاد از بورس کالا، عنوان کرد: در حال 
حاضر مســئولان در صنعت فولاد مطرح کرده اند که اگر فولاد از ساختار بازار 
سرمایه خارج شــود، قیمت آن کاهش پیدا خواهد کرد. سؤال اینجاست که 
هم اکنون ظرفیت تولید فولاد در کشور به چه میزان است؟ طبق برآوردها، تقریباً 
نزدیک به ۴۶ میلیون تن ظرفیت نصب شده و برآورد ما این است که چند میلیون 
تن در حال ساخت هم وجود دارد که هنوز به صورت کلی نصب نشده اند که در 
صورت اضافه شــدن آن ها، نهایتاً بر فرض به ظرفیت 50 میلیون تن در سال 

می رسیم.
وی با بیان اینکه در حال حاضر مصرف کشور در بخش فولاد حدود 20 
میلیون تن است، ادامه داد: سؤال این است که اگر کسی می خواهد فولاد را با 
قیمت ارزان به دست مردم برساند، باید از این ظرفیت خالی استفاده کند تا بهای 
تمام شده پایین بیاید؟ به واقع در ماه زمستان گاز و در تابستان برق این بخش قطع 
است؛ با این شرایط، ما چگونه می توانیم فولاد را با بهای تمام شده پایین تحویل 

مردم بدهیم.
اگر کسی می خواهد قیمت فولاد کاهش پیدا کند، باید عوامل تولید اعم 
از سوخت، خوراک با قیمت پایین و مستمر در اختیار تولیدکننده قرار دهد و گاز 

را در زمستان و برق را در تابستان به مدت دو ماه قطع نکند
ریشه گران شدن فولاد، بورس نیست بلکه بی تدبیری در تأمین اقلام 
مربوط به بهای تمام شده در این بخش است که از طریق محدودیت گاز و برق 

حاصل می شود و نباید آدرس غلط به جامعه و اقتصاد کشور بدهیم.
پورابراهیمی با اشاره به اینکه باید بهای تمام شده تولید فولاد را پایین 
بیاوریم، اظهار داشت: هزینه های سنگینی که دو ماه قطعی برق و گاز برای بخش 
فولاد ایجاد می کند، حتماً می تواند بهای تمام شده این بخش را افزایش دهد؛ 
بنابراین وقتی بهای تمام شده تولید بالا برود، قیمت مصرف کننده افزایش پیدا 
خواهد کرد.ازاین رو اگر کسی می خواهد قیمت فولاد کاهش پیدا کند، باید عوامل 
تولید اعم از سوخت، خوراک با قیمت پایین و مستمر در اختیار تولیدکننده قرار 

دهد و گاز را در زمستان و برق را در تابستان به مدت دو ماه قطع نکند.
ما نباید جلوی تولید و صادرات فولاد را به دلیل افزایش قیمت آن بگیریم، 

بلکه باید دلایل بهای تمام شده در این بخش را مورد بررسی قرار دهیم./ مهر

مدیرعامــل بانک رفاه کارگران برخی از اقدامات این بانک در راســتای 
مردمی سازی اقتصاد را تشریح کرد.

دکتر اسماعیل للـه گانی  گفت: مردمی سازی اقتصاد یکی از تاکیدات دولت 
مردمی سیزدهم و مقام معظم رهبری)مدظله العالی( است و بانک رفاه کارگران 
نیز به عنوان یکی از بزرگ ترین بانک های تجاری کشور به سهم خود در این زمینه 
اقدام کرده و این اقدامات به شکل روزافزونی در حال گسترش است.انتشار گواهی 
سپرده مدت دار ویژه سرمایه گذاری خاص از جمله این اقدامات است که در راستای 
تامین مالی طرح ها و پروژه های سرمایه گذاری و با هدف حمایت از تولید ملی و 

اشتغالزایی منتشر می شود.
انتشــار اوراق سپرده ســرمایه گذاری خاص در حوزه ارزی نیز از جمله 
برنامه های توسعه ای بانک رفاه کارگران در این حوزه است که با هدف تامین مالی 

پروژه های ارزی در دست اقدام قرار گرفته است.
وی به اقدامات بانک در زمینه ســاخت مسکن برای مشتریان بانک رفاه 
کارگران اشاره کرد، گفت: در این راستا اقدامات مختلفی آغاز شده است تا از طریق 
انتشار اوراق مسکن و بسترسازی فروش متری مسکن و... بتوانیم به سهم خود در 
راستای تامین مسکن مشتریان بانک که عموما از قشر کارگر و بازنشسته کشور 

هستند، گام های اثربخشی برداریم.
مدیرعامل بانک رفاه کارگران تاکید کرد: تحرک بخشی به صنعت ساختمان 
منجر به افزایش تولید در صنایع پایین دستی فراوانی می شود که به دنبال خود 
ایجاد فرصت شــغلی جدید را به همراه دارد ، مشــارکت در تکمیل و راه اندازی 
پروژه های نیمه کاره دولت، از دیگر اقداماتی است که بانک رفاه کارگران در راستای 
مردمی سازی اقتصاد به سهم خود اقدام کرده و توسعه این مهم با جدیت بسیار در 

دستور کار قرار دارد.
وی به اقدامات بانک رفاه کارگران در راستای خروج از بنگاه داری اشاره و از 
این مهم به عنوان یکی دیگر از اقدامات این بانک در راستای مردمی سازی اقتصاد 
نام برد و گفت: با اقداماتی که در سال های اخیر در این راستا انجام گرفته است، بانک 
رفاه در صدر شبکه بانکی کشور در حوزه فروش سهام تحت تملک قرار گرفته است.
دکتر للـه گانی در پایان تاکید کرد: اگرچه سهام هایی که به بانک رفاه کارگران واگذار 
شده است ناشی از طلب های این بانک از سازمان تامین اجتماعی بوده و بانک دخل 
و تصرفی در این زمینه نداشــته اســت، اما مجدانه معتقدیم که در راســتای 
مردمی سازی اقتصاد باید این سهام ها نیز به مردم واگذار شود و بر این اساس اقدامات 

گسترده ای در سال های اخیر اجرایی شده است.

 هزینه های سنگین قطعی برق و گاز حتما 
می تواند بهای تمام شده فولاد را افزایش دهد

اقدامات بانك رفاه كارگران در 
راستای مردمی سازی اقتصاد

به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون ،  بدون شک یکی از مهمترین چالش های صنعت بیمه در کشور عقیم ماندن و یا عدم 
توجه به رشته هاییست که می تواند نیاز بخش مهمی از بنگاه ها و کارترهای بزرگ اقتصادی کشور را مرتفع کند و علاوه بر ایجاد 
جذابیت سبب توسعه محصولات بیمه ای در رشته هایی شود که امروز در صنعت بیمه کشور جایگاه به خصوصی برایشان تعریف 
نشده و یا شرکت های بیمه ای تمایلی برای حضور در آن رشته ها ندارند. از مهمترین مشکلات امروز شرکتهای بیمه ای حرکت 
در مسیر دو سه رشته بیمه ای خاص است که بزرگترین تراکنش مالی شرکتهای بیمه ای را شامل می شود و با این وضعیت افزایش 

ضریب نفوذ بیمه در کشور شاید وقت دیگری تعبیر شود.
عدم زیرساخت های فنی لازم در رشته هایی مانند مسئولیت، هواپیما، مهندسی، کشتی، آتش سوزی و نفت و انرژی 
عملاً صنعت بیمه را در مسیری قرار داده که رقابت اصلی این شرکتها را در جذب پرتفوهایی می بینیم که از پوشش این رشته 
ها فاصله دارد و عملاً آنچه برای توسعه خدمات بیمه ای و ضریب نفوذ بیمه تعریف شده به مواردی معطوف می شود که شانس 

نقش آفرینی شرکتهای بیمه ای را در میادین بزرگتر می گیرد.
در نیمه نخســت سال جاری بیمه تعاون موفق شد تا بیش از 1 میلیارد و ۷45 میلیارد ریال در در ۶ رشته آتش سوزی، 
باربری، مسئولیت، کشتی، هواپیما و نفت انرژی بیمه نامه صادر کند که با توجه به به آنچه گفته شود نوید روزهای بهتری را در 

صنعت بیمه می دهد.

بیمهتعاونخلاًصنعتبیمه
راجبرانمیکند؟

شرکت  بیمه تعاون 

مدیر بیمه های اتکایی بیمه رازی توســعه فعالیت های اتکایی شرکت را مهم ترین برنامه این مدیریت بیان و 
خاطرنشان کرد: دریافت مجوز قبولی اتکایی از خارج توسط بیمه رازی بیانگر توان و ساختار استاندارد این شرکت 
می باشد.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه رازی، علی زین ساز گفت : شرکت بیمه رازی در سال 14۰2 
توانست برای سومین سال پیاپی، مجوز قبولی اتکایی خود را از بیمه مرکزی دریافت کند که بعد از این مهم، مجوز 
قبولی اتکایی از خارج در دستور کار قرار گرفت.دریافت مجوز قبولی از داخل دارای شرایط و ضوابط خاصی است که 
دارا بودن این مجوز نقطه سرآغاز دریافت مجوز قبولی از خارج است.بیمه رازی در راستای توسعه حوزه اتکایی، رشد 
و بالندگی نیروی انسانی و ایجاد بازارهای جدید در فضای بین المللی، دریافت مجوز اتکایی از خارج را در دستور کار 
قرار داد که در حال حاضر بیمه رازی جزء پنج شرکت بخش خصوصی صنعت بیمه محسوب می شود که دارای مجوز 

قبولی اتکایی از خارج است و این موضوع بیانگر توان و قدرت شرکت بیمه رازی دارد.
دارای بودن چنین مجوزی بیانگر آن است که شرکت بیمه رازی دارای توان پوشش ریسک های پذیرفته است 
و در کنار آن دارای نیروی انســانی مجرب و توانا و دارای طرح کسب و کار مدون و مشخص برای هر بازار بین المللی 
است. در حالی که تنها پنج شرکت مجوز قبولی اتکایی از خارج را دارند، چنین شرایطی فضای بسیار مناسبی را در 

مذاکرات و معرفی توانمندی ها برای شبکه فروش فراهم خواهد کرد.

مجوزقبولیاتکاییاز
خارجبیانگرتوانوساختار
استانداردبیمهرازی

شرکت بیمه رازی

دکتر بهزاد شیری مدیرعامل پست بانک ایران از پرداخت 32 هزار و 351 فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
و فرزندآوری از ابتدای اجرای طرح حمایت از جوانی جمعیت و خانواده تا پایان شهریور ماه سال جاری با هدف امید 
آفرینی در نسل جوان و تشویق برای افزایش جمعیت، خبر داد و گفت: این بانک در بازه زمانی مذکور، 9 هزار 493 فقره 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 1۶.۷۰1.9۰۰ میلیون ریال و 22 هزار و 858 فقره تسهیلات فرزند آوری به مبلغ 
5.۷2۷.9۶۰ میلیون ریال به زوج های جوان اعطا کرده اســت.این بانک در راستای اجرای قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت و به عنوان بانک عامل اجرای آن، از ابتدای سال جاری تا هشتم مهرماه برای بیش از ۶1 هزار و 24۶ نوزاد 
متولد شده اقدام به افتتاح حساب نموده و کد شبای آنان به پنجره واحد نیز ارسال شده است ، تعداد 58  هزار و 331 
واریزی به ارزش 15 هزار میلیون ریال انجام شده به حساب نوزادان از سوی وزارت امور اقتصادی و دارایی صورت گرفته 
است و از ابتدای اجرای طرح نیکان، طرح اعطای تسهیلات قرض الحسنه به روستاییان تا پایان شهریورماه 14۰2، به 
مشتریان باجه های بانکی روستایی ۶9 هزار و 1۷1 فقره تسهیلات به مبلغ ۷.۰۰5.۷۷8 میلیون ریال پرداخت کرده 
است، این بانک همچنین با هدف ایجاد اعتماد عمومی، اشتغال آفرینی، جلوگیری از مهاجرت روستاییان به شهرها و 
رفع محرومیت در مناطق کمتر برخوردار کشور از ابتدای اجرای طرح، 24 هزار و 219 فقره تسهیلات اشتغال پایدار به 

روستاییان به مبلغی معادل 31.1۰3.398 میلیون ریال اعطا کرده است./ روابط عمومی 

پرداختتسهیلاتازدواجو
فرزندآوریبهمبلغ
22.429.860میلیونریال

بانک تجارت در شــش ماهه ابتدایی سال 14۰2 در راستای عمل به شعار مهار تورم، رشد تولید، حمایت های گسترده و 
هدفمندی را از بخش های مختلف اقتصاد ایران اسلامی به عمل آورده است ، مانده ی خالص تسهیلات اعطایی این بانک به بخش های 
مختلف اقتصادی در پایان شهریور 14۰2 به بیش از 4538 هزار میلیارد ریال بالغ شده که نشان از تداوم حمایت های گسترده بانک 
تجارت از بخش های مختلف اقتصادی دارد.مانده ی خالص تسهیلات اعطایی بانک تجارت در شش ماهه ابتدایی سال جاری به 
بخش خدمات 152۶ هزار میلیارد ریال بوده و این شاخص در حوزه بازرگانی به بیش از 1۰54 هزار میلیارد ریال بالغ شده است.بانک 
تجارت به عنوان حامی دیرینه ی صنایع گوناگون کشور در شش ماهه ابتدایی سال 14۰2 مانده ی خالص تسهیلات اعطایی خود به 
بخش صنعت و معدن را به 1۰۷۶ هزار میلیارد رسانده و همچنین این شاخص آماری بانک تجارت در بخش صادرات در بازه زمانی 
مذکور به بیش از 1۰ هزار میلیارد ریال رسیده است.مانده ی خالص تسهیلات اعطایی بانک تجارت در این بازه زمانی به صنعت 
ساختمان و مسکن به بیش از 5۷۶ هزار میلیارد ریال بالغ شده و این بانک با هدف حمایت از بخش کشاورزی کشور مانده ی خالص 
تسهیلات اعطایی به این بخش را به بیش از 294 هزار میلیارد ریال رسانده است.بانک تجارت در چارچوب کارویژه های حرفه ای 
خود، حمایت از بخش های مختلف اقتصادی با هدف توسعه پایدار ایران اسلامی را همواره وظیفه ی خود دانسته و مصمم است با 

توسعه همکاری با سطوح مختلف اقتصاد و صنعت کشور همچون همیشه نقش ماندگاری را از خود برجای گذارد.

بانکتجارتحامی
بخشهایمختلفاقتصاد
ایران

بانک تجارت

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، مراسم قرعه کشی چهل و سومین جشنواره حساب های قرض الحسنه 
پس انداز بانک سپه با حضور مدیران ارشد بانک سپه و اعضای هیات نظارت بر فرآیند جشنواره حساب های قرض الحسنه 
پس انداز این بانک شامل نماینده دادستان کل کشور، نمایندگان معاونت نظارت و فناوری بانک مرکزی و نمایندگان 
وزارت امور اقتصادی و دارایی برگزار شد.دکتر مصطفی پرتوافکنان عضو هیات مدیره بانک سپه در این مراسم ضمن 
تشریح عملکرد بانک در برگزاری چهل و سومین جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز، گفت: این رویداد با 

جدیت و تلاش مدیران مناطق، شعب، ستاد و تمامی همکاران سراسر کشور به بهترین شکل ممکن انجام شد.
با ترویج و تبلیغ این سنت پسندیده و جلب اعتماد هموطنان عزیز، رشد 3۷ درصدی در منابع قرض الحسنه بانک 
سپه رقم خورد که این منابع به حوزه های اشتغالزایی، ازدواج، فرزندآوری و مسائل مرتبط با معیشت مردم اختصاص 
خواهد یافت ، در این دوره بیش از شش میلیون حساب حائز شرایط لازم برای شرکت در قرعه کشی حساب های قرض 
الحسنه پس انداز بانک سپه بود که پس از قرعه کشی، برندگان 5555 جایزه نقدی یک میلیارد ریالی و ۷15  هزار و 3۶4 
برنده جوایز نقدی دیگر مشخص شدند.در مجموع ۷2۰ هزار و 919 جایزه نقدی در این دوره از جشنواره حساب های 
قرض الحسنه پس انداز بانک سپه به شرکت کنندگان تعلق گرفت.همچنین در این مراسم قرعه کشی 11 هزار و 111 فقره 

حق تقدم وام قرض الحسنه 5۰۰ میلیون ریالی در حضور ناظران انجام و برندگان مشخص شدند.

رشد37درصدیدرمنابع
قرضالحسنهبانکسپه

مصطفی پرتوافکنان

دهمین اجلاس سراسری رضایت مندی مشتری با رویکرد تجلیل از برندهای مسئولیت پذیر و مشتری مدار با حضور جمعی از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی، مقامات و مسئولان شرکت ها و کارآفرینان فعّال حوزه های تولیدی و خدماتی کشور، برگزار شد.بانک سینا بر اساس 
ارزیابی های صورت گرفته هیئت داوران، در حوزه مهارت های ارتباطی و تعامل شایسته با مشتریان، موفّق به دریافت لوح تقدیر و تندیس این 
اجلاس شد. بانک سینا در یک سال گذشته در حوزه CRM و ارتباط با مشتریان تلاش کرده است تا با بهره گیری از دانش روز و رعایت استانداردهای 
پاسخگویی به مشتریان، رضایتمندی مشتریان خود از پاسخگویی شبانه روزی به سؤالات آن ها را افزایش دهد.به گزارش روابط عمومی بانک 
سینا، تازه ترین گزارش شرکت شبکه الکترونیکی پرداخت کارت )شاپرک( از جایگاه قابل توجه بانک سینا در یکی از مهم ترین شاخص های 
عملیات بانکداری الکترونیک، حکایت دارد ، یکی از شاخص های مورد اهمیت در بانک ها، محاسبه تفاضل ارزش ریالی صادرکنندگی از مبلغ 
پذیرندگی آن ها است. این شاخص نشان می دهد که جریان مبلغی تراکنش های هر بانک در کدام جهت بوده و به دنبال آن می توان تعیین کرد که 
آیا نقش بانک به عنوان بانک پذیرنده برای وی مقرون به صرفه بوده یا نبوده است.گزارشی که به تازگی توسط شاپرک منتشر و در آن اختلاف 
ارزش ریالی بین تراکنش های پذیرش شده و تراکنش های صادر شده هر بانک آورده شده است، نشان می دهد که بانک سینا در میان 32 بانک و 
مؤسسه اعتباری مورد بررسی، جزو بانک هایی است که این شاخص مهم در آن ها »مثبت« برآورد شده است.مثبت بودن برآورد، بیانگر عملکرد 
مطلوب بانک در جذب منابع مالی است، چرا که نشان می دهد بیشتر از آن که منابع مالی از حساب های بانک خارج شود، پول به حساب های بانک 

وارد شده است.در این رتبه بندی، بانک سینا با تفاضل مثبت 43 هزار و 51۶ میلیارد ریال، موفق شده است جایگاه مطلوبی را از آنِ خود کند.

نشان»رضایتمندیمشتری«به
بانکسینارسید

بانک سینا

کانون ارزیابی و توسعه شایستگی شرکت سهامی بیمه ایران با حضور علی استاد هاشمی رئیس کل بیمه مرکزی، حسن 
شریفی رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بیمه ایران، علی بنیادی معاون طرح و توسعه بیمه مرکزی، محسن پورکیانی دبیر 
سندیکای بیمه گران ایران، جمعی از مدیران افتتاح شد.به گزارش روابط عمومی بیمه ایران، حسن شریفی در این آیین، ضمن 
قدردانی از پیشکسوتان، مدیران ، همکاران و دست اندرکاران راه اندازی این کانون به موضوع شفاف سازی در بیمه ایران اشاره 
کرد و گفت: در دوره اخیر تفکر جدیدی در حوزه منابع انسانی بیمه ایران حاکم شده که بر خلاف رویه های سنتی قبلی، نشان 
دهنده شفافیت در حوزه های انتصابات علاوه بر  شفافیت های صورت گرفته در حوزه های بیمه گری، سرمایه گذاری و مالی است 
.در یک سال اخیر با ایجاد داشبوردهای مدیریتی سرعت شفاف سازی را افزایش و ارتقا دادیم و در حال حاضر بیمه ایران به یک 
اتاق شیشه ای برای نظارت و ارزیابی توسط مجمع، حسابرس، ذینفعان، نمایندگان و بیمه گذاران در سراسر کشور تبدیل شده 
است و اعتقاد داریم  اگر بیمه ایران بخواهد در صنعت بیمه، بزرگی کند و خوش بدرخشد باید از شاخص های خوبی در زمینه 

شفاف سازی برخوردار باشد.
مدیرعامل بیمه ایران با اشاره به قابلیت ها و شاخص کانون ارزیابی، آن را مرکزی برای شناسایی نقاط قوت و ضعف و فعالیت 
مناسب تر و بهتر کارکنان بیمه ایران خواند و گفت: امیدوارم این مرکز تبدیل به مکانی برای شناخت استعداد ها و تربیت مدیران 

آینده بیمه ایران با توجه به استانداردها ی تدوین شده گردد.

کانونارزیابیوتوسعه
شایستگیتوسطبیمه
ایرانافتتاحشد

حسن شریفی

مدیرعامل بیمه ملت در جمع نمایندگان و شبکه فروش این شرکت در همایش انگیزشی و آموزشی سکوی پرتاب، 
نوید ارائه محصول جدید در حوزه بیمه های عمر را داد.علی رضا یزدان دوست در جمع نمایندگان و شبکه فروش در همایش 
انگیزشی و آموزشی سکوی پرتاب، ضمن قدردانی از تلاش های بی وقفه نمایندگان، شبکه فروش این شرکت را بسیار 
وفادار دانست و ابراز امیدواری کرد که این تعهد و وفاداری که در شرکت بیمه ملت ریشه دوانده، مستمر و ادامه دار باشد. 
وی در عین حال اعلام کرد که با دغدغه های نمایندگان آشنا است و از کم و کاستی ها و نارسایی های احتمالی در ساختار 
عملیاتی مطلع است و در پی رفع آنها هستیم.برخی از مشکلات در شرکت بیمه ملت زیرساختی است. این شرکت دوره ای 
طولانی در حوزه آی تی در صنعت بیمه کشور پیشرو و زبان زد بود، اما امروز با مشکلات کم و بیش بزرگی در این حوزه دست 
و پنجه نرم می کنیم. امیدواریم با تدابیری که در هیئت مدیره در مورد این حوزه و حوزه های زیرساختی مالی و فنی شرکت 
اتخاذ می شود، تا پایان سال 14۰2 بخش عمده ای از معضلات حوزه نرم افزاری برطرف شود.اونوید معرفی محصولات جدید 
در حوزه بیمه های عمر را داد و ابراز امیدواری کرد که با رفع مشکلات عملیاتی و نرم افزاری، این محصولات عرضه شوند.

دغدغه ها و مشکلات نمایندگان و شبکه فروش شرکت، توسط انجمن  صنفی و معاونان و مدیران حوزه های مختلف 
شرکت مورد توجه است و تا به نتیجه رساندن موضوعات، پیگیری می شود. وی ابراز امیدواری کرد که در آینده انشاالله در 

فواصل زمانی کوتاه تری جلسات با نمایندگان و شبکه فروش برگزار شود. / روابط عمومی 

محصولجدیدبیمهعمردر
راهاست

علی رضا یزدان دوست

 بهزاد شیری

رضا مراد صحرایی ، وزیر آموزش و پرورش با اشاره به مطالبات معلمان، از تلاش و پیگیری برای راه اندازی سازمان اقتصادی و رفاهی معلمان خبر داد.وی در 
دیدار جمعی از فرهنگیان شیراز که همزمان با سفر رئیس جمهور و هیأت دولت به استان فارس انجام شد، با اشاره به نقش آموزش و پرورش در قوام نظام 
اسلامی، عبور از گردنه های سخت را نیازمند کمک به این وزارتخانه دانست و افزود: اگر به دنبال داشتن جامعه ای سالم هستیم باید آن را در مدارس دنبال 
کنیم.او با بیان اینکه آسیب های اجتماعی امروز به دلیل غفلت از مدرسه است، افزود: زمانی که دولت سیزدهم را به دست گرفتیم با چند مسأله روبه رو بودیم 
که یکی از آنها وجود سندی غیر از سند تحول بنیادین بود و به همین دلیل یکسری کارها از جمله رتبه بندی معلمان روی زمین مانده بود. در رتبه بندی آنچه 
انجام شد حداقلی بود و برای معلمان هر کاری که بتوانیم انجام می دهیم.وی به معضل کمبود معلم در برخی از مناطق اشاره کرد و گفت: بزودی این مشکل 
حل خواهد شد اما این مسأله به دلیل تضعیف دانشگاه فرهنگیان رخ داده است.او  با تأکید بر اینکه هر کاری بتوانیم برای تقویت دانشگاه فرهنگیان انجام 
می دهیم، افزود: در این دانشگاه باید به گونه ای عمل کنیم که تنها دغدغه تربیت دانشجو معلمان باشد نه اینکه دغدغه فضا و تجهیزات داشته باشیم./ ایسنا
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همراهی نهاد مردمی رسالت برای توانمندسازی زنان روستایی و عشایری؛ دبیرخانه نهاد مردمی رسالت و وزارت جهاد کشاورزی با هدف توانمندسازی 
زنان روستایی و عشایری تفاهم نامه همکاری امضا کردند. دبیرخانه نهاد مردمی رسالت و وزارت جهاد کشاورزی با هدف توانمندسازی زنان روستایی و 
عشایری تفاهم نامه همکاری امضا کردند.به گزارش روابط عمومی نهاد مردمی رسالت، این تفاهم نامه در حاشیه برگزاری هفتمین همایش ملی بزرگداشت 
روز جهانی زنان روستایی که جهت بازنمایی توانمندی های زنان روستایی و عشایری کشور و شناسایی فرصت ها و ظرفیت ها برای توسعه و آبادی روستا 
برگزار شد، به امضای محمدحسین حسین زاده راهبرنهاد وخیام نکویی معاون وزیر کشاورزی و رییس سازمان تحقیقات ترویج و آموزش کشاورزی رسید.
براساس این گزارش، در این تفاهم نامه همیاری وزارت جهاد کشاورزی به عنوان سازمان حامی جهت توسعه مشاغل خرد و خانگی و کارآفرینی اجتماعی در 
بین زنان روستایی و عشایری براساس الگوی تعالی اجتماعی رسالت است.گفتنی است هدف الگوی تعالی اجتماعی رسالت توسعه کار و کسب های خرد 

وخانگی در روستاها و شهرهای کوچک، توانمند شدن اعضای کانون های همیاری اجتماعی و تحقق سبک بهتر کار و زندگی برای این اعضا است.
www.etebar.net
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خبـــر  شایسته گماری در کنار تقویت بخش آموزش
 به توسعه صنعت بیمه منتهی خواهد شد

شناسایی منابع انسانی شایسته در سازمان ها پیش نیاز فرایند شایسته 
سالاری و به دنبال آن شایسته گُماری به شمار می رود.
دکتر علی استادهاشمی در آیین گشایش 
کانون ارزیابی و توسعه شایستگی بیمه ایران 
گفت : موضوع پرورش نیروهای شایسته در 
صنعت بیمه و آموزش مستمر آنان با دقت و 
حساسیت در نهاد ناظر صنعت بیمه دنبال 

خواهد شد.
رئیس کل بیمه مرکزی افزود : دردولت سیزدهم 
موضوع سفارش های نابجا و توصیه های غیرمنطقی جای خود را به نظام شایسته 
سالاری و تمکین به دیدگاه های فنی و حرفه ای مراکز نهادهای ارزیابی داده است، 
تمامی امور کشور باید به سمت کارشناسی و تخصص محوری حرکت کند تا از 

هدررفت منابع پیشگیری شود.
وی با اشاره به اهمیت شایسته گزینی در کنترل مهاجرت نخبگان، تصریح 
کرد: در فرایند شایسته سالاری علاوه بر احصای قوت ها، نقاط منفی نیز شناسایی 

و با ابزارهای مختلف آموزشی، برطرف خواهد شد.
گزینش نیروهای انسانی شاخص که علاوه بر توانمندی های شخصی از 
روحیه کار گروهی هم برخوردار باشند در اولویت نظام شایسته گماری ما قرار 

دارد.
او با ابراز خرسندی از پیشگامی شرکت بیمه ایران برای راه اندازی کانون 
ارزیابی و توسعه شایستگی، اظهار امیدواری کرد که این فرایند در سایر شرکت های 

بیمه نیز اجرایی شود.
معاون طرح و توسعه بیمه مرکزی نیز با قدردانی از گام بلند شرکت بیمه 
ایران در مسیر شایسته گزینی، خاطرنشان کرد: رویکرد بهره مندی از ظرفیت 
نیروهای شایسته با محوریت سه اصل توانمندی شخصی، قابلیت نقش آفرینی 

در سازمان و انگیزه خدمت، قابل دستیابی است.
دکتر علی بنیادی نائینی با تاکید بر ضرورت دانش افزایی و به روز رسانی 
علم مدیریت تخصصی در سطح صنعت بیمه، افزود: توسعه مدیریت بر مبنای 
آموزش و نگاه ویژه به اصل شایسته سالاری، موتور محرک صنعت بیمه به شمار 

می آید.
گفتنی است در ابتدای این نشست، مهندس حسن شریفی مدیرعامل 
شرکت بیمه ایران با تشریح دلایل و اهداف دریافت مجوز و راه اندازی کانون ارزیابی 
و توسعه شایستگی، نسبت به اهمیت شایسته سالاری و نخبه گزینی در سطح 
صنعت بیمه تاکید کرد و دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران هم با قدردانی از 

تاسیس این مرکز به طرح دیدگاه های خود پرداخت.
شــایان ذکر است که کانون یادشــده در راستای احصا و تعیین مراتب 
شایستگی کارکنان شرکت بیمه ایران برای ارتقا و دریافت سمت های مدیریتی، 

راه اندازی شده است.

تقدیر رئیس ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت از بیمه مرکزی
در نشست مقامات وزارت راه و شهرسازی، سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای، ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت و بیمه مرکزی و صندوق تامین 
خسارت های بدنی از خدمات صنعت بیمه در اجرای ماده ۴8 قانون بیمه شخص 

ثالت تقدیر شد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین 
الملل بیمه مرکــزی، علیرضا احمدی فینی 
رئیس ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت 
کشور از همراهی و تعامل صنعت بیمه در 
اجرای  این طرح تقدیر کرد و گفت: مطابق 
ماده ۴8 قانون بیمه شــخص ثالث، ســتاد 
مدیریت حمل و نقل و سوخت مکلف شده بود از 

کارت  هوشمند سوخت و تخصیص سهمیه سوخت برای وسایل صدور 
نقلیه فاقد بیمه نامه شخص ثالث ممانعت کند و این طرح در فاز اول خود و برای 

خودروهای سنگین نفت گاز سوز با همکاری بیمه مرکزی اجرایی شد.
دکتر علی استادهاشمی، رئیس کل بیمه مرکزی با تاکید بر گسترش 
همکاری  فی مابین سازمان های مرتبط برای اجرای فازهای بعدی این پروژه 
گفت: متاسفانه بیش از ده میلیون وسیله نقلیه موتوری زمینی فاقد بیمه نامه در 

سراسر کشور تا کنون شناسایی شده که تردد آنها با ریسک زیادی همراه است.
علی رغم پیگیری های بیمه مرکزی و اجرای برنامه های فرهنگ سازی و 
تشویقی همچون بخشودگی جرائم دیرکرد بیمه شخص ثالث برای ترغیب این 
دسته از دارندگان خودرو و موتورسیکلت به خرید بیمه نامه شخص ثالث هنوز 
ضرورت این مهم برای آنها محرز نشده است، لذا با تصمیم جمعی مقرر شد، این 

طرح با همکاری سازمان های مربوطه اجرایی شود.
وی ضمن ابرازخرسندی از روند اجرایی شدن طرح گفت: هموطنان عزیز 
باید بداند این طرح درراستای حمایت از صاحبان خودرو و موتورسیکلت بوده و 

قانونی ناشی ازتصادفات وسایل نقلیه فاقد بیمه نامه شخص از بارمالی و 
ثالث می کاهد.

دکتــر داریوش امانی معاون وزیر راه و 
شهرسازی و رئیس سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای، وجود نقاط حادثه خیز را یکی 
از عوامل تصادفات دانســت و گفت: انتظار 
می رود صنعت بیمه و سایر نهادهای ذینفع که 
عوارض بیمه شخص ثالث را دریافت می کنند نسبت 
به یک برنامه مشارکتی برای برطرف نمودن معضل نقاط حادثه خیز اقدام کنند.

مهدی قمصریان مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی نیز به ارائه 
گزارشی از روند اجرایی ماده ۴8 قانون بیمه شخص ثالث در صنعت بیمه پرداخت.

شایان ذکر است در  این نشست مشاور عالی و معاون ستاد مدیریت حمل 

و نقل و ســوخت، معاون سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای و قائم مقام و 
معاونین طرح و توسعه و نظارت بیمه مرکزی حضور داشتند و از مهندس صادق 
کیان مدیر توسعه و نوآوری مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات و محدثه شعبانی 
کارشناس آن واحد با اعطای لوح تقدیر از سوی رئیس ستاد مدیریت حمل و نقل 

و سوخت کشور تقدیر شد.
توسعه صنعت بیمه در گرو بهره مندی از فناوری اطلاعات و 

ارتباطات نوین است
با حضور رئیس کل و اعضای هیات عامل 
بیمه مرکزی، مهندس مهدی مختاری به 
عنوان سرپرســت مرکز فناوری اطلاعات و 

ارتباطات بیمه مرکزی معارفه شد.
دکتر علی استادهاشــمی رئیس کل 
بیمه مرکزی ضمن قدردانی از زحمات مدیران و 
کارشناســان زیرمجموعه این مرکــز در مدتی که فاقد 
سرپرست بوده گفت: خوشبختانه این مرکز از نیروهای توانمندی برخوردار است 
که در عرصه های مختلف عملکرد و تعاملشان با سازمان های دیگر مورد تقدیر 

قرار گرفته است.
وی بر اهمیت ویژه این مرکز در نهاد ناظر تاکید و گفت: مسیر توسعه و 
پیشرفت صنعت بیمه از فناوری اطلاعات و ارتباطات میگذرد و این مرکز باید به 
عنوان راهبر شرکت های زیرمجموعه فناوری اطلاعات و ارتباطات بیمه مرکزی 

و صنعت بیمه، تدوین سند معماری این حوزه را در دستور کار خود قرار دهد.
تصمیم سازی در حوزه های مختلف به خصوص نظارت و تدوین آیین نامه 
های جدید حتما با نظر کارشناسی این مرکز صورت گیرد، به گونه ای که هر طرح، 
دستورالعمل و آیین نامه ای پیوست فناوری داشته باشد و رئیس این مرکز نیز 
باید با حضور در جلسات هیات عامل نظرات کارشناسی حوزه خود را برای طرح 

ها و برنامه های مورد بحث ارائه دهد.
او بر افزایش تعامل دو ســویه میان معاونین بیمه مرکزی با این مرکز در 
راستای بهبود شرایط کسب و کار صنعت بیمه، ارتقاء وب سرویس ها و استفاده 

از ظرفیت شرکت های دانش بنیان، فناور و استارت آپ ها تاکید کرد.
وی از مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات خواست تا اخلاق مداری، توسعه 
محوری و ارتقا و به روز رسانی دانش مدیران و کارکنان آن واحد را سرلوحه کار 

خود قرار دهد.
او خواستار تعامل با مدیران فناوری اطلاعات و ارتباطات شرکت های بیمه 
شد و گفت: تقویت زیرساخت فناوری صنعت بیمه به منظور نوآوری در طرح های 
بیمه ای و تسریع ارائه خدمات به بیمه گذاران باید در دستور کار قرار گیرد که این 

مهم نیز با هم افزایی امکان پذیر خواهد بود.
وی مجددا بر حفظ امنیت داده های صنعت بیمه تاکید کرد و گفت: باید 

از اطلاعات بیمه گذاران که نزد ما امانت است، حفاظت شود.

تفاهمنامه
همکاریدرارائه
خدماتحمایتی

بهزنانروستاییو
عشایری

علیرضا قیطاسی، مدیرعامل بانک دی ، در نشست با روسای شعب سراسر کشور ضمن قدردانی از عملکرد شعب در 
جذب منابع و وصول مطالبات گفت: امروز با همت جمعی و برنامه ریزی های انجام شــده در بانک دی شاهد آن هستیم که 
نتیجه اقدامات در حال به ثمر نشستن است که این امر وظیفه کارکنان را در حفظ دستاوردها و بهبود نتایج سنگین تر کرده 
است.در شش ماهه ابتدایی سال جاری شاهد رشد مطلوب منابع بانک بودیم که بالاتر از میانگین رشد بانک های خصوصی 
بوده است. همچنین کاهش مطالبات غیرجاری بانک تا پایان شهریور نیز حاکی از موفقیت برنامه ریزی های صورت گرفته 
در حوزه حقوقی و وصول مطالبات است.وی با اشاره به رسالت خطیر شعب در جلوگیری از معوق شدن مطالبات گفت: شعب 
باید با شناخت کامل از مشتریان اعتباری خود و رعایت بهداشت اعتباری و حرکت در چارچوب ضوابط، احتمال معوق شدن 
مطالبات را به کمترین حد ممکن برسانند،پیگیری منظم و اطلاع رسانی به موقع به مشتریان عامل مهم دیگری در کاهش 
پرونده های سررسید گذشته است که باید شعب با رصد روزانه پرونده های تسهیلاتی خود و ارتباط با مشتریان مانع از ایجاد 
معوقات شوند.او با اشاره به روند رو به رشد شاخص های عملیاتی بانک در یک سال اخیر و چشم انداز روشن بانک دی در 
مسیر پیش رو تصریح کرد: با ارائه برنامه تحول سه ساله بانک دی به بانک مرکزی و مهر تأیید بانک مرکزی بر این برنامه، 
بانک دی مجموعه اقدامات کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت خود را تحقق کفایت سرمایه مثبت و حذف تدریجی زیان 

انباشته آغاز کرده است که امیدواریم تا پایان سال 14۰3 شاهد تحقق کامل برنامه تحول باشیم. / روابط عمومی 

تحققبرنامهتحولسهساله
بانکنیازمندتلاشجمعی
است

علیرضا قیطاسی

طی 12 سال پیاپی حاصل شد؛ روند افزایشی سود مشارکت در منافع بیمه های عمر در بیمه معلم
شرکت بیمه معلم در مسیر توسعه ضریب نفوذ بیمه های عمر، طی دوازده سال پیاپی توانسته است در 
پرداخت سود قطعی سرمایه گذاری در بیمه نامه های عمر، روند افزایشی را ثبت کند.به گزارش روابط عمومی 
بیمه معلم، این شرکت با هدف تمرکز بر منافع بیمه گذاران عمر و همچنین تلاش در راستای توسعه ضریب نفوذ 
این رشته بیمه ای، سود قطعی سرمایه گذاری در بیمه نامه های عمر و سرمایه گذاری خود را از 21 درصد به 2۷ 
درصد افزایش داده است.بر اساس این گزارش، سود قطعی سرمایه گذاری در بیمه نامه های عمر و سرمایه گذاری 
بیمه معلم طی سال های 139۰ الی 14۰1 به ترتیب 21- 22- 23- 24.۰5- 25- 23.3۰- 22.۷- 22- 23- 2۷- 
25 و 23 درصد محاسبه و به حساب اندوخته بیمه گذاران منظور شده است.این گزارش می افزاید، سود قطعی 
سرمایه گذاری در بیمه نامه های مستمری مادام العمر شرکت بیمه معلم نیز طی سال  14۰1 همانند سال قبل 3۰ 

درصد محاسبه و به حساب بیمه گذاران واریز شده است.
لازم به ذکر است، در اهداف توسعه ای بیمه معلم، افزایش سهم بیمه های عمر یکی از شاخص های اساسی 
است و این شرکت ضمن توجه به تولید محصولات جدید در این حوزه، بر منافع بیمه گذاران و سهیم کردن آنها 

در سود حاصل از سرمایه گذاری ها تمرکز ویژه ای دارد.     

سودقطعیسرمایهگذاریدر
بیمهنامههایعمر

شرکت بیمه معلم

شرکت بیمه سامان به منظور تقویت توان بازنشستگان در تامین مالی پس از فراغت از کار، »بیمه نامه طرح 
سنوات« را طراحی کرده است.به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه سامان، این طرح که همه پوشش های بیمه 
عمر و زندگی را ارائه می دهد، خدمتی جدید برای تقویت برند کارفرمایان نیز هست، به گونه ای که با استفاده از 
منابع در اختیار آنها، علاوه بر افزایش سطح پوشش بیمه های عمر رایج کارکنان، توان مالی بازنشستگان سازمان 
ها نیز با ضریب فزاینده، افزایش خواهد یافت.بر این اساس، کارفرمایان می توانند در دوره های زمانی مشخص، 
مبالغ کسر شده از حقوق کارکنان خود را به حساب »بیمه نامه طرح سنوات« شرکت بیمه سامان واریز کرده و 
از این محل، علاوه بر پرداخت به روز سنوات کارکنان توسط بیمه گر ، مانند بیمه های عمر ، با دریافت حق بیمه 
جداگانه ریسک هایی چون فوت طبیعی، فوت در اثر حادثه، نقص عضو، از کار افتادگی و بیماری های خاص را 
پوشش دهد. هزینه های سنگین ده ها بیماری  خاص مانند سکته قلبی، سکته مغزی، سرطان، عمل قلب باز و 
پیوند اعضای اصلی بدن نیز تا سقف مشخص تحت پوشش این بیمه نامه است.با این اقدام، نه تنها بیمه عمر 
مضاعفی برای کارکنان خریداری خواهد شد، بلکه شرکت بیمه سامان پس از گذشت مدتی مشخص، با توجه 
به مجموع اندوخته های بیمه شدگان، اعتبار وام در اختیار کارفرما قرار می دهد که می توان تسهیلات مورد 

نیاز کارکنان را با حداقل تشریفات اداری و مناسب ترین نرخ در اختیار آنها قرار داد.

بازنشستگیآسانبابیمه
نامهطرحسنواتسامان

شرکت بیمه سامان

برای اولین بار، مجموع حق بیمه تولیدی ۶ ماهه شعبه شهید سلیمانی بیمه سینا از مرز یک هزار میلیارد تومان 
فراتر رفت.به گزارش روابط عمومی بیمه سینا، کیومرث رعیت عضو هیئت مدیره و معاون فروش و توسعه بازار بیمه 
سینا در مراسم جشن دستیابی شعبه شهید سلیمانی به پرتفوی هزار میلیارد تومانی در نیمه اول امسال اظهار داشت: 
در سالهای نه چندان دور، رسیدن به این میزان پرتفو برای کل مجموعه سینا نیز متصور نبود اما با لطف پروردگار و 
تلاش همکاران، این رقم تنها در یک شعبه به دست آمده است.وی ضمن تبریک و خداقوت به همکاران شعبه بیان 
داشت: تغییر نام شعبه و مزین شدن آن به نام شهید سرافراز حاج قاسم سلیمانی خیر و برکت را به همراه خود به این 
شعبه آورد و ما این رخداد مبارک را به فال نیک می گیریم.رعیت افزود: شعبه شهید سلیمانی اولین شعبه بیمه سینا 
است که توانسته به این میزان پرتفوی دست پیدا کند اما مهمتر از این مسئله، حفظ و ماندگاری آن است که همکاران 

باید با ارائه خدمات مطلوب پس از فروش به آن اهتمام داشته باشند.
در پایان این مراسم که با حضور جمعی از معاونان و مدیران ارشد بیمه سینا برگزار شد، عضو هیئت مدیره و 

معاون فروش و توسعه بازار بیمه سینا ضمن امضاء تابلوی یادبود از همکاران این شعبه قدردانی کرد.
این گزارش می افزاید، پرتفوی نیمه اول امسال شعبه شهید سلیمانی بیمه سینا نسبته به مدت مشابه سال 

گذشته 43۷ درصد و نسبت به کل پرتفوی سال 14۰1 به میزان 235 درصد رشد را به ثبت رسانده است.

شعبهشهیدسلیمانی
بیمهسیناهزارمیلیاردی
شد

راه اندازی شعبه های تملیکی را در دستورکار قرار داده ایم؛ مدیرعامل بیمه سرمد: تمام تلاش مان برای افزایش خدمت رسانی 
به مشتریان است؛  به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، در نشست افتتاح ساختمان جدید بیمه سرمد در استان مازندران آقای 
بهشتی نژاد گفت: تمام تلاش بیمه سرمد در جهت افزایش خدمت رسانی به کار گرفته شده و بیمه شدگان سرمد منتظر خبرهای خوبی 
باشند. مدیرعامل بیمه سرمد ادامه داد: در راستای افزایش خدمت رسانی بهتر، راه اندازی شعبه های تملیکی را در دستورکار قرار 
داده ایم که ساختمان جدید بیمه سرمد در مازندران هم یکی از همین شعبه هاست. سید محمدمهدی بهشتی نژاد با اشاره به افتتاح 
شعبه های جدید با فضای فیزیکی بهتر در استان های مختلف گفت: ساختمان جدید شرکت در استان مازندران به نام یکی از شهدای 
شاخص این استان نام گذاری خواهد شد. آقای بهشتی نژاد ادامه داد: استراتژی های تیم مدیریتی جدید بیمه سرمد، تغییر فضای 
فیزیکی شعبه هاست، از این رو و در راستای خدمت رسانی بهتر به مشتریان، به زودی شعبه تخصصی بانک صادرات در تهران را افتتاح 
خواهیم کرد. مدیرعامل بیمه سرمد با اشاره به طراحی و تولید نرم افزار نسخه چی گفت: این نرم افزار با هدف تبدیل نسخه های فیزیکی 
به الکترونیکی طراحی شده تا بتوانیم سرعت پرداخت خسارات را، بهبود ببخشیم. در ادامه سید محمدمهدی بهشتی نژاد، معاون 
بیمه اشخاص، معاونت مالی و پشتیبانی و معاون بازاریابی و فروش بیمه سرمد ضمن دیدار با نمایندگان شبکه فروش استان مازندران 
به گفت وگو با یکدیگر پرداختند. در پایان این نشست مدیرعامل بیمه سرمد و تیم همراه با بازنشستگان بانک صادرات دیدار و گفت وگو 

کردند. در این دیدار آقای قنبری، مدیر شعبه بیمه سرمد استان مازندران هم گزارشی از عملکرد شعبه مازندران ارائه دادند.

راهاندازیشعبههای
تملیکیرادردستورکارقرار
دادهایم

سید محمدمهدی بهشتی نژاد

با حضور مدیرعامل، اعضاء هیئت مدیره و مدیران ارشد بانک، اعضای هیات نظارت از دادستانی کل کشور و بانک 
مرکزی و همچنین مدیرکل روابط عمومی بانک مرکزی قرعه کشــی سومین دوره جشنواره نیک آفرین برگزار شد و 
برندگان خوش شانس این دوره از جشنواره مشخص شــدند.در این دوره که از ابتدای تیرماه آغاز شده بود و تا پایان 
شهریور به مدت سه ماه ادامه داشت به مناسبت بیست و چهارمین سالگرد تاسیس بانک کارآفرین و به پاس قدردانی از 
سپرده گذاران نیک اندیش،24 جایزه یک میلیاردریالی،24 جایزه 5۰۰ میلیون ریالی،124جایزه 1۰۰میلیون ریالی و 224 
جایزه 1۰ میلیون ریالی و جوایز نقدی دیگر برای 25۰۰ نفر، تعیین شده بود که روز گذشته به قید قرعه تقدیم مشتریان 
گرانقدر بانک کارآفرین شد.دکتر احمد بهاروندی مدیرعامل بانک کارآفرین در این مراسم با اشاره به آیات قرآن کریم، 
احادیث ائمه اطهار )ع(، فرهنگ کهن ایران و همچنین ســخنان بزرگان اظهار داشت: همواره به نیکی و نیک اندیشی 
توصیه های زیادی شــده که ترویج فرهنگ قرض الحسنه از جمله مصادیق مهم آن است.وی با اشاره به تکرار موضوع 
قرض الحسنه در قرآن کریم تاکید کرد: انگیزه سپرده گذاران قرض الحسنه غیر از مسایل مادی است و در آیات قرآنی 
نیز به کرات بر این امر تاکید شده است. در همین راستا طی سه سال گذشته با آغاز افتتاح حسابهای قرض الحسنه در 
بانک کارآفرین متعهد شدیم که همه منابع قرض الحسنه، صرف مصارف قرض الحسنه شود که رشد آمارها در پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه به مشتریان با محوریت تسهیلات ازدواج به خوبی بیانگر همین موضوع است. / روابط عمومی 

ترویجفرهنگقرضالحسنه
ازجملهمصادیقمهم

 احمد بهاروندی

با حضور مدیرعامل بیمه دی و معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی،  ظرفیت های بیمه دی 
جهت همکاری و انجام امور بیمه ای مورد بررسی قرار گرفت.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه دی؛ طی این 
جلسه که علاوه بر معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی، معاونین توسعه ادارات و مجموعه های تابعه وزارت راه و شهرسازی 
نیز حضور داشتند، مهندس طاهر موهبتی مدیرعامل بیمه دی با اشاره به بضاعت های موجود در سازمان متبوعش، آن 
را مجری مگا پروژه های بیمه ای در کشور توصیف نموده و اظهار داشت: هدایت و راهبری بزرگترین پروژه  ی درمان تکمیلی 
کشور توسط بیمه دی، از جمله ی این موارد است.مدیرعامل بیمه دی در ادامه ی این نشست، با اشاره به اپلیکیشن “دِی دار” 
و  دیجیتالی شدن و برخط بودن بسیاری از خدمات این شرکت، تحولات ایجاد شده در بیمه دی را، از اهم  مزیت های رقابتی 
این شرکت عنوان کرده و ابراز امیدواری نمود؛ با توجه به تجارب و توانمندهای بیمه دی، تعامل و تفاهم خوبی میان دو 
مجموعه برقرار گردد.محمدعلی زهره ای معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی نیز در ادامه این 
نشست افزود: این وزارتخانه برای انتخاب شرکت بیمه گر، شاخص های تخصصی متعددی، ازجمله سطح توانگری، 
گستردگی تعداد شعب در استان ها  و همچنین، پذیرش آنلاین مراکز درمانی و رضایتمندی بیمه شدگان پیشین را مدنظر 
داشته و مورد مطالعه قرار داده بود، که از میان بیمه گرهای جنرال، شرکت بیمه دی دارای بهترین شرایط تشخیص داده 

شده است.  شایان ذکر است؛ در این جلسه قائم مقام، معاونین و مدیران ارشد بیمه دی نیز حضور داشتند.

برگزارینشستمشترک
میانبیمهدیووزارتراهو
شهرسازی

 طاهر موهبتی

همزمان با هفته وحدت 9۰ امین شعبه بیمه پاسارگاد در تربت جام افتتاح شد.
جدیدترین شعبه بیمه پاسارگاد در تربت جام با حضور علی خلیل زاده مدیر منطقه دو بیمه پاسارگاد و با 
حضور مسئولان و اصناف منطقه رسما افتتاح شد.علی خلیل زاده ضمن خیر مقدم به مدعوین و تبریک ایام 
هفته وحدت بیمه را یکی از بهترین مکانیزم های جبران خسارت برشمرد وگفت: بیمه یک تعاونی است که اعضا 
به کمک هم خسارت افرادی که عضو هستند را جبران می کنند. با این تفاوت که به صورت فنی و حرفه ای برای 
اعضاء سهم ریسک تعریف شده و هر عضو به نسبت ریسکی که ایجاد می کند حق بیمه کمتر و یا بیشتری را  
می پردازد و ریسک های تعریف شده طی قراردادی با شرایط روشن و شفاف مابین بیمه گذار و بیمه گر منعقد 
می شود. شرکت بیمه پاسارگاد با اعتقاد به اصل حاکمیت شرکتی و رعایت امانت داری و انصاف تلاش می کند 
حقوق ذی نفعان از جمله سهامداران، مشتریان و کارکنان خود را به نحو احسن رعایت کرده و دسترسی آحاد 
جامعه را با توسعه شعب و زیر ساخت های فنی خود به بهترین  شکل ممکن برای برخوداری از خدمات با کیفیت 
بیمه ای افزایش دهد.در حال حاضر گستره بیمه پاسارگاد در کشور شامل 15 منطقه استانی، 9۰ شعبه تملیکی 
با قریب به  3۰۰۰۰ نماینده عمومی و عمر و 35 شرکت نمایندگی است تا به عنوان بزرگترین شرکت بیمه خصوصی 
کشور با خدمات گسترده و متنوع سهم چشمگیری را در مدیریت ریسک کشور داشته باشد. / روابط عمومی 

بیمهپاسارگاددرایستگاه
تربتجام

شرکت بیمه پاسارگاد شرکت بیمه سینا

خبر

با هدف تعامل بیشتر و کسب نظر از فعالان صنعت بیمه به خصوص 
ذینفعان آیین نامه تأسیس و فعالیت شرکتهای فناوری بیمه از طریق پرتال 

بیمه مرکزی اقدام به نظرسنجی نموده است.
    به گزارش اداره کل روابط عمومی وامور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر 
علی بنیادی نائینی معاون طرح و توسعه بیمه مرکزی، گفت: بیمه مرکزی به 
موجب  آیین نامه اجرایی »حمایت از کسب  وکارهای برخط حوزه بیمه و تقویت 
نظام تنظیم گری حوزه بیمه های تجاری )تصویب نامه 1۶0۶۴7/ت۶0581ک 
مورخ 1۴01/0۹/02 هیئت محترم وزیران(« و در اجرای تکلیف مقرر در آیین 
نامه حمایت از تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین در حوزه اقتصاد تدوین “آیین 
نامه تاسیس و فعالیت شرکت های فناوری بیمه” را در دستور کار خود قرار داد.
به موجب این آیین نامه شرکت های فناوری بیمه پس از بررسی در کمیته 
تخصصی مربوط به پیشنهاد این کمیته و با تایید هیات عامل می توانند به صورت 
موقت بدون رعایت برخی الزامات و مقررات بیمه ای فعالیت خود را زیر نظر بیمه 
مرکزی آغاز کنند.به موجب پیش نویس این آیین نامه و متناسب با پیچیدگی 
فعالیت و موانع قانونی پیش رو، تأسیس و فعالیت شرکت های فناوری بیمه از 
دو طریق بررسی موضوع در هیئت محترم عامل بیمه مرکزی و یا بررسی ایده 
فناورمحور و شرایط آن براساس فرآیند نظام یکپارچه محیط آزمون امکان پذیر 
خواهد بود و شروع فعالیت شرکت فناوری بیمه منوط به دریافت پروانه موقتی 
است که در آن دوره زمانی اجرای موقت و آزمایشی ایده )زمان تست(، شرایط 
دوره تست، الزامات برای اجرای ایده )نیازمندی های عملیاتی(، شرایط لازم برای 
اجرای دائمی ایده )چارچوب فرآیند ارزیابی تست( و... آن تبیین شود و ادامه 
فعالیت آن به بررسی نتایج عملکرد شرکت مربوطه وابسته خواهد بود و در 
صورت موفقیت پروانه فعالیت آنها تمدید و به پروانه فعالیت دائم تبدیل خواهد 

شد.
    وی با اشــاره به فراهم شــدن فضایی در پرتال رسمی بیمه مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران برای آگاهی از نظرات کارشناسان صنعت بیمه و ذینفعان 
این آیین نامه گفت: پیش نویس آیین نامه مذکور  از طریق لینک زیر به اشتراک 
گذاشته می شود و صاحب نظران می توانند نظرات خود را به صورت مختصر و 
با ارائه راهکار پیشنهادی در این قسمت از سایت ثبت کنند و در نهایت جمع 

بندی نظرات  ظرف دو هفته در دستور کار هیئت عامل قرار می گیرد.

امکان مشاركت فعالان صنعت بیمه در 
تدوین آیین نامه تاسیس و فعالیت 
شركتهای فناوری بیمه فراهم شد

محسن پورکیانی دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران به همراه مشاورین 
خود با دکتر علی جمادی معاون قضایی دادستان کل کشور و ریاست کارگروه 
مشترک حقوقی قوه قضاییه و صنعت بیمه دیدار و گفتگو نمودند.دکتر جمادی 
انتخاب شایسته پورکیانی را که با رای قاطع اعضای شورای عمومی صورت گرفته 
تبریک عرض نموده و ضمن قدردانی از اقدامات و همکاری های ارزشمند سندیکا 
با قوه قضاییه در زمان تصدی دکتر کریمی دبیرکل سابق گفت: قوه قضاییه این 
انتخاب را با توجه به جایگاه سندیکا در صنعت بیمه و تجارب ارزشمند بیمه ای 
دبیرکل جدید بفال نیک گرفته و امیدوار است با تعامل و همکاری های بیشتر 
و بر اساس وظایف و مسئولیت های کارگروه مشترک حقوقی که دستورالعمل 
آن به تایید معاون اول قوه قضاییه و ستاد اجرایی اقتصاد مقاومتی قوه قضائیه 
رسیده است بر حول محورهای مندرج در دستورالعمل کارگروه، بتوانیم بخشی 
از مسائل و چالش های قانونی و حقوقی فی ما بین قوه قضاییه و موسسات بیمه 
را حل و فصل نموده و با بررسی راهکارهای تسهیل و تسریع در امور بیمه گذاران 
و رعایت حقوق صنفی و قانونی موسسات بیمه نوعی وحدت رویه در صدور 
آرای محاکم قضایی در امور بیمه ای را به وجود بیاوریم.وی در بحث آموزش 
بیمه ای قضات نیز با ابراز خرسندی از اقدامات انجام شده این پروژه را بسیار مفید 
و ارزشمند ارزیابی نمودند.او اظهار امیدواری نمودند در آینده بتوانیم در یکی از 
جلسات ستاد اجرای اقتصاد مقاومتی قوه قضاییه گزارشی از اقدامات انجام شده 
و برنامه های آتی کارگروه حقوقی مشترک به استحضار اعضای این ستاد برسانیم.

دبیرکل سندیکای بیمه گران با اظهار امیدواری در مورد مصوبات و اقدامات 
کارگروه مشترک حقوقی گفتند: تعداد قابل ملاحظه ای از پرونده های ورودی 
به محاکم قضایی کاهش یافته و امیدواریم امور بیمه گذاران و موسسات بیمه با 
ایجاد وحدت رویه و آشنایی هرچه بیشتر قضات شریف با مسائل بیمه ای به نحو 
مطلوبی انجام و برخی مشکلات و موانع موجود برطرف گردد.به گزارش روابط 
عمومی سندیکای بیمه گران ایران، محسن پورکیانی موضوع تشکیل کارگروه 
مشترک حقوقی قوه قضاییه و صنعت بیمه را از نیازها و درخواست های سال های 
گذشته صنعت بیمه دانستند و اظهار امیدواری نمودند در دور جدید فعالیت های 
سندیکا توجه ویژه ای به موضوعات و وظایف در دستورالعمل کارگروه نمایند و 
از ظرفیت های به وجود آمده با توجه مساعدت های ارزشمند قوه قضاییه به نحو 

احسن بهره برداری شود.

بررسی راهکارهای تسهیل و تسریع در 
امور بیمه گذاران و رعایت حقوق صنفی و 

قانونی موسسات بیمه
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عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ایران، در 
روز جهانی پســت از بزرگ ترین طرح نوسازی و توسعه ناوگان 
حمل و نقل پست ایران رونمایی کرد. محمود لیائی، معاون وزیر 
ارتباطات و مدیرعامل شرکت پست، در حاشیه این رونمایی گفت: 
به دنبال همکاری گروه بهمن با شــرکت ملی پســت، یکی از 
بزرگ ترین رونمایی ها از ناوگان پســتی صورت گرفت. در این 
رونمایی ون  بــاری اینرودز، کامیون 1۹تن و کامیون 8.5تن به 
ناوگان شرکت ملی پست اضافه شد. وی در خصوص تعامل این 
خودروسازی با شرکت ملی پســت گفت: هدیه گروه بهمن به 
شرکت ملی پست افزایش یک سال گارانتی به تعهدات خود است 
و اکنون کامیون های این شــرکت شامل سه سال یا 250هزار 
کیلومتر گارانتی می شود. امیدواریم دامنه این تعهدات گسترش 
پیدا کند تا بتوانیم از مابقی تولیدات گروه بهمن نیز استفاده کنیم.
محمود لیائی گفت: شــرکت ملی پســت تمامی ون های 
تولیدشده داخل کشور را بررسی کرده و در نهایت در جمع بندی ها 
ون اینرودز توانست بهترین ارزیابی ها را به خود اختصاص دهد. 
ون اینرودز یک خودروی باری ســه در بود که سرعت عملیات 
پستچیان و دسترسی آنها را به مرسولات راحت  می کرد؛ همین 
ویژگی منجر به تسریع و کاهش هزینه های ارائه خدمت می شود. 
وی در خصوص اضافه شدن 83 دستگاه اینرودز، کامیون امپاور 
BD300 و فورس 8.5تن به این شبکه گفت: با این اتفاق سرعت 
خدمات رسانی به شهرهای مرزی و محروم سرعت پیدا می کند 
و از این پس برخی مراکز که خط مستقیم پستی نداشتند، اکنون 
صاحب خط بدون توقف پســتی شــده اند. گروه بهمن در یک 
همکاری، محصولات خود را متناســب با نیازهای شرکت ملی 

پست کاربری سازی کرده است. 
معاون وزیر ارتباطات در همین رابطه گفت: شــرکت ملی 

پســت، به منظور نوســازی ناوگان پســتی خــود به ظرفیت 
موتورســیکلت های تولیدی گروه بهمن توجــه دارد.  محمد 
احمدی، معاون فنی و بازرگانی شرکت ملی پست، نیز می گوید: 
با الحاق تولیدات گروه بهمن به ناوگان شرکت ملی پست ایران، 
حدود 15 خط مبادلاتی به شبکه اضافه می شود و خدمت رسانی 
شــرکت ملی پســت در نواحی محروم و مرزی ایران با سرعت 
بیشــتری انجام می شود. وی در پاسخ به این سوال که آیا تعامل 
شرکت ملی پست با گروه بهمن ادامه دار خواهد بود، گفت: ناوگان 
شرکت ملی پست حدود ۴0درصد فرسودگی دارد و طبق قانون 

این خودروها باید از مسیر عملیات خارج شود و از طرفی شبکه 
حمل و نقل زمینی به جهت افزایش ترافیک محصولات نیازمند 
توسعه است.شرکت ملی پست آمادگی دارد از ظرفیت تولیدات 
داخلی برای نوســازی ناوگان اســتفاده کند. طی مراسمی 83 
دستگاه خودرو از محصولات بهمن دیزل وارد ناوگان پست شد. 
این خودروها شــامل ون باری اینــرودز، کامیون فورس 8تن و 
کامیون امپاور BD300 بود. ناوگان پســت دارای خودروهای 
فرســوده باری است که خودروهای بهمن دیزل می تواند کمک 

شایانی به نوسازی این ناوگان کند. / روابط عمومی 

هفته نامه اقتصادی ایران

ناوگان شرکت ملی پست حدود 40درصد فرسودگی دارد 

در حکمی از سوی مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، متین کاکویی به عنوان سرپرست مدیریت ارتباطات گروه صنعتی ایران خودرو منصوب 
و معرفی شد. علیمردان عظیمی در این حکم بر سرلوحه قرار دادن راهبرد تفکر، توکل و تلاش مجاهدانه برای انجام شرح ماموریت ها و وظایف 
محوله و تحقق اهداف و استراتژی ها تاکید کرده است. گفتنی است، سرپرست جدید مدیریت ارتباطات ایران خودرو دانش آموخته رشته 
ارتباطات در مقطع دکترا و دارای بیش از ۲۰ سال سابقه فعالیت خبری است. از سوابق کاری کاکویی می توان به مدیر اداره اقتصادی خبرگزاری 
ایسنا، مدیر ارتباطات و امور بین الملل شرکت بازرگانی پتروشیمی، مدیر روابط عمومی شرکت کالای پتروشیمی، مشاور رسانه ای وزارت خانه های 
صمت، نفت و نیرو و گروه صنعتی انتخاب اشاره کرد.وی در سال های گذشته مدرس دوره های تخصصی ارتباطات، روابط عمومی، روزنامه نگاری 

و تبلیغات در دانشگاه ها و موسسات آموزشی مختلف بوده است./ روابط عمومی

متینکاکویی
سرپرست
مدیریت
ارتباطات
ایرانخودروشد

باید به سمت بازار آزاد خودرو 
حركت كنیم

وزیر صمت با بیان اینکه نظر شخصی من این است که باید به سمت 
بازار آزاد خودرو حرکت کنیم، گفت: شورای رقابت مکانیزم درستی است 
ولی باید به سمتی حرکت کنیم که نیاز به قیمت گذاری دستوری نداشته 
باشیم. عباس علی آبادی در مصاحبه با رادیو تهران درباره اینکه گفته بودید 
باید قیمت گذاری خودرو بر عهده وزارت صمت باشد، اظهار کرد: این خبر 
جعلی است؛ من معتقدم قیمت گذاری باید توسط بازار انجام شود و معتقد 
به قیمت گذاری دستوری نیستم. وی در پاسخ به این سوال که بنابراین شما 
در رابطه با قیمت خودرو نه به قیمت گذاری دستوری و نه به قیمت گذاری 
توسط شورای رقابت معتقد نیستید، افزود: در این باره باید از قانون تبعیت 
کنیم اما نظر شخصی من این است که باید به سمت بازار آزاد حرکت کنیم 
و باید انحصارها را از بین ببریم به نحوی که قیمت در رقابت بازار تعیین شود. 
علی آبادی درباره راهکار آزادسازی قیمت تصریح کرد: گاهی ما در اقتصاد 
مجبور می شویم قیمت گذاری کنیم آن هم زمانی که انحصار وجود دارد یا 
ناترازی شدید که قابل جبران نیست، در آن صورت بورس کالا یا مکانیزم های 
دیگر می تواند به ایجاد شرایط عادلانه در بازار کمک کند ولی من معتقدم 
رویکردها باید به سمتی باشد که این شرایط را عادی کنیم؛ یعنی اقتصاد را 
به سمت اقتصادی عادی حرکت دهیم و انحصار را از بین ببریم، در این صورت 
می توانیم قیمت گذاری نداشته باشیم. ما در وزارت صمت تلاش می کنیم 
به این سمت حرکت کنیم. وی افزود: اتفاقا شورای رقابت، مکانیزم درستی 
است ولی باید به سمتی حرکت کنیم که اساسا نیاز به قیمت گذاری دستوری 
نداشته باشیم. علی آبادی درباره حوادث رانندگی هم تصریح کرد: یکی از 
عوامل بزرگ در حوادث رانندگی بحث فرهنگ رانندگی است، البته این به 
این معنا نیست که کیفیت خودرو و جاده ها در وقوع این حوادث بی تأثیر 
است. باید خودروها را به سمت استاندارد و کیفیت بین المللی ببریم، البته 
اکنون فاصله چندانی با استانداردهای بین المللی نداریم. به جای اینکه به 
لوکس کردن خودرو توجه کنیم باید برای تأمین ایمنی خودرو به سمت 

استاندارد سازی خودروها در پلتفرم ها و زیرساخت ها حرکت کنیم.

گفتگو-2 خبر
سهام داری در صنعت خودرو         

  سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو 
دولت با اســتفاده از ابزار »ســهام تو دلی« اراده خود را به همه 

سهامداران ایران خودرو تحمیل می کند
مســاله اصلی صنعت دخالت دولت در دو خودروساز بزرگ به 
همان روشی است که عرض کردم. برای همین هم هست که با وجود 
تعداد زیادی سهام دار خرد و خصوصی، نمی توانیم این شرکت ها را 

خودروساز خصوصی بنامیم.
او درباره هجمه برخی رسانه ها به خرید بلوک سهام بانک صادرات 
در ایران خودرو توسط یک شرکت قطعه سازی گفت: وقتی بحث از 
خصوصی سازی می شود غیر از توان مالی و گزینش های معمول در 
کشور، روی اهلیت حرفه ای هم تمرکز می شود و جای تعجب است که 
برخی می گویند شرکت قطعه ساز نباید اجازه خرید سهام ایران خودرو 
یا سایپا را داشته باشد.منتقدان این شائبه را مطرح کرده اند که خریدار 
سهام ایران خودرو، سهام دار عمده بهمن موتور هم هست و بنابراین به 
اطلاعات رقیب دست یافته است. در حالی که از منظر تکنولوژیک و 
فناوری، صنعت خودروی ما هنوز به این مرتبه از رقابت نرسیده که ترس 
از افشای اطلاعات و لو رفتن آن وجود داشته باشد. سایر اطلاعات هم 
در سامانه کدال وجود دارد و فراتر از آن، اطلاعات در حد پلتفرم است 

که از کسی مخفی نیست.
این کارشناس مجرب صنعت خودرو افزود: وقتی رقابت های 
فناورانه معنا ندارد، ترس از دست یافتن رقیب به اطلاعات هم بیهوده 
اســت و تجارب جهانی به ما می گوید در این سطح، اتفاقا شرکت ها 
می توانند با همکاری یکدیگر، راه هایی برای کاهش هزینه تولید بیابند.

وی درباره تناقض در رفتار دولت که از ســویی بر تقویت بخش 
خصوصی تاکید می کند و از سوی دیگر اجازه حضور بخش خصوصی 
در هیات مدیره  این دو خودروساز بزرگ را نمی دهد، گفت: به نظر من 
همه دولت ها واقعا تمایل داشته اند که بخش خصوصی را تقویت کنند 
و به اصطلاح دست و پای شان را از صنعت خودرو بیرون ببرند اما اراده 
لازم را نداشته اند یا به بیان دیگر، اراده شان به اندازه اراده مافیایی که از 

این وضعیت منفعت می برد نبوده است.
ساختار این صنعت متصلب شده و بنابراین جز با یک برنامه روشن 
توســعه گرا که با یک اراده بسیار قوی پشتیبانی شود، نمی توانیم بر 

ناکارآمدی صنعت خودرو غلبه پیدا کنیم.
او درباره ابزارهای سهام داران خرد برای اعمال نظر خود در نحوه 
اداره بنگاهی مانند ایران خودرو گفت: ســهام داران خرد می توانند با 
تشکل یابی، هم جهت و هم سو شوند و خواسته و خواسته های مشخصی 
را هدف گذاری کنند. در این صورت ممکن است بتوانند دیگر صاحبان 
سهام را با خود همراه کنند و حداقل یک نفر را به نمایندگی از خود یا 
کســی که به دیدگاه های شان نزدیک است به ترکیب هیات مدیره 

ایران خودرو اضافه کنند.

www.etebar.net
برنامه رونمایی طرح ساخت 

هواپیمای ۷٢ نفره مسافربری ایرانی 

منوچهر منطقی معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت گفت: طرح 
ساخت هواپیمای 72 نفره مســافربری ایرانی قرار است در یک همایش 
تخصصی معرفی شود. وی با اشاره به طرح ساخت هواپیمای داخلی افزود: 
رییس جمهوری چندی پیش گفت »می خواهیم یک هواپیمای 72 نفره 
طراحی کنیم.« برای تولید این هواپیمای 72 نفره، برنامه جامعی طراحی 
شده که قرار است در کار مشترک با شرکت های دانش بنیان که همکاری های 
بین المللی دارند اجرا شود. طرح ساخت این هواپیمای 72 نفره مسافربری، با 
مشارکت وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت راه و شهرسازی، شرکت های 
فرودگاهی و هواپیمایی که زیر نظر وزارت راه فعالیت می کنند، معاونت علمی 
و فناوری و وزارت دفاع که زیرساخت های صنعتی را داراست، تعریف شده 
که در یکی از همایش ها معرفی خواهد شد. طراحی هواپیمای جت 72 نفره 
ایرانی از سال 13۹3 آغاز شد، اما سابقه طراحی هواپیمای جت مسافربری 
در کشور به ســال 13۹1 بازمی گردد. در دولت های نهم و دهم 2۴ طرح 
کلیدی و کلان در کشور مشخص شد که یازدهمین طرح، طراحی مفهومی 
هواپیمای جت 1۶۴ نفره بود، اما مهندسان و دانشمندان صنعت و دانشگاه 
به مسوولان ثابت کردند که رسیدن به یک هواپیمای جت مسافربری 72 
نفره امکان پذیر و مورد نیاز ناوگان مسافربری کشور است. وزن عملیاتی این 
هواپیمای 72 نفره ایرانی 17/3 تن، حداکثر تعداد مسافر 72 نفر یا 7 تن بار، 
بیشترین وزن برخاست هواپیما 28/2 تن و بیشترین وزن سوخت )ظرفیت 
باک های هواپیما( ۶/33 تن و برد آن هزار و 850 کیلومتر خواهد بود. / تسنیم 

 در نشست بررسی اقدامات سایپایدک در 
مبارزه با قطعات تقلبی، بــر ضرورت افزایش 
کیفیت خدمات پس از فروش،  فرهنگ سازی در 
حذف قطعات غیرایمن و ادامه بازرسی ها از بازار 
سراسر کشــور در جمع آوری قطعات تقلبی، 
 تاکید و همچنین عنوان شــد کــه صاحبان 
محصولات گروه خودروسازی سایپا برای خرید 
قطعات یدکــی به عاملیت ها و نمایندگی های 
مجاز ســایپا مراجعه کنند تا با مشکلی مواجه 

نشوند.
به گزارش سایپانیوز، عزت الله اکبری تالار 
پشتی، رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
در نشست بررسی اقدامات سایپایدک در مبارزه 
با قطعات تقلبی ضمن تقدیر از اقدامات انجام 
شــده گروه خودروسازی ســایپا در مبارزه با 
قطعــات تقلبی، بر ضــرورت افزایش کیفیت 
خدمات پس از فروش تاکید کرد و گفت: ما در 
مجلــس بــه عنــوان قانونگــذار، در کنــار 
تولیدکنندگان داخلی هستیم و معتقدیم برای 
پیشــرفت صنایع داخلی باید از سرمایه های 

انسانی به نحو احسن استفاده کنیم.
تکیه بر توان داخلی و قطع وابســتگی به 
خارج، قدم  مهمی برای رفع تحریم هاست؛ باید 
باور داشــته باشیم که با همراهی و اراده بخش 
های مختلف کشــور به خصــوص مجموعه 

دانشــگاهی و دانش بنیان می توان به توسعه 
صنعتی،  دست یافت. قطعا در این مسیر مجلس 
در کنار تولیدکنندگان است و با قانون گذاری 
کمک خواهد کرد تا بسترها برای افزایش تولید 
و مهــم تر تولید کیفی، فراهم شــود.توجه به 
شــرکت های دانش بنیان موجب رشد و تعالی 
تولیــدات داخلی می شــود و حرکــت گروه 
خودروسازی سایپا به سمت دانش بنیان شدن 
و استفاده از شرکت های دانش بنیان برای غلبه 

بر مشکلات، قابل تحسین  است.
فرآینــد  در  تســریع  وی خواســتار 
خصوصی  سازی شرکت های خودروسازی شد و 
افــزود: معتقدم دولــت باید از ســهامداری 
خودروســازان خارج شــود و کار را به بخش 
خصوصی بسپارد تا خودروسازان چابک شوند و 
برنامه های توسعه ای خود را پیاده سازی کنند.
هزینه گارانتی محصولات سایپا، 

 یک سوم شده است
محمدعلی تیمــوری، مدیرعامل گروه 
خودروسازی سایپا نیز در این نشست، گزارشی 
از روند افزایش کیفیت خدمات و تولیدات گروه 
خودروسازی سایپا ارایه کرد و گفت: طی 21 ماه 
گذشته با برنامه ریزی اصولی و دقیق سعی شده 
که بازار از وجود قطعات تقلبی که با نام ســایپا 
عرضه می شــود،  تا حد زیادی پاکسازی شود و 

مــردم به قطعاتی که اصالت دارد،  دسترســی 
داشته باشند.

در گذشــته در بازار یکصد هزار میلیارد 
تومانی قطعات یدکی، شرکت سایپایدک هزار 
و ۹00 میلیارد تومان خدمات به نمایندگی ها 
می داد که از این عدد هزار و 800 میلیارد تومان 
گارانتی )به دلیــل رایگان بودن( و تنها یکصد 
میلیارد تومان به صورت غیرگارانتی کســب 

درآمد داشت.
در سه ماه ابتدایی سال 1۴00 به ازای هر 
خودرو، ســه میلیون تومان هزینــه گارانتی 
پرداخت می شد، در مدت مشابه سال 1۴01 این 
عدد به دو میلیون تومان و در سال جاری به یک 
میلیون تومان رسیده این در حالی است که با 
وجود افزایش نرخ دســتمزد و قطعات،  هزینه 
گارانتی محصولات سایپا،  یک سوم شده است.

ســال ها نگاه مردم اینگونه بود که قیمت 
قطعــات یدکــی و خدمــات در نمایندگــی 
خودروسازان گران است،  به همین جهت ترجیح 
می دادند که خدمات مورد نیاز خود را به غیر از 
نمایندگی ها تامین کننــد،  اما وجود قطعات 
تقلبی و فرهنگ سازی که صورت گرفت، سبب 
شد تا مردم برای دریافت قطعات و خدمات بیش 
از گذشته به نمایندگی های رسمی خودروسازان 
مراجعه داشته باشــند.تیموری با بیان اینکه 
شــرکت ســایپایدک  با تمرکز بر بازار قطعات 
یدکی، توانســته به جایگاه واقعی خود در بازار 
قطعات یدکی دســت پیدا کند، تصریح کرد: 
فرهنگ سازی نقش مهمی در حذف قطعات غیر 

ایمن دارد.
اصالت قطعات را مطمئن شوید

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا با بیان 
اینکه ســایپا در مبارزه با تولید و توزیع قطعات 
یدکی تقلبی کار جهادی انجام داده است، افزود: 
طی 21 ماه گذشته، بر افزایش کیفیت خدمات 
پس از فروش، خــروج قطعات یدکی تقلبی و 
تشدید بازرسی ها متمرکز شدیم و نتیجه آن، 
افزایش سهم سایپایدک از بازار قطعات یدکی 

شد.
او با اشاره به رویکرد دولت در زمینه مبارزه 
با قطعات تقلبی و حمایت های وزارت صمت، 
گفت: توصیه ما به مردم این است که حتما برای 
خریــد قطعــات یدکــی بــه عاملیت هــا و 
نمایندگی های مجاز سایپا مراجعه کنند و برای 
تشخیص اصالت قطعه، بارکد روی جعبه را به 
شماره 50002۹5۶ ارسال کنند تا از اصل بودن 

قطعه خریداری شده مطمئن شوند.
فروش آریا با گارانتی 5 ساله

تیموری با تاکید بر اینکه سودجویان بازار 
قطعات یدکی تقلبی، ارزشــی برای جان و مال 
مردم قائل نیســتند و تهدیدی بــرای ایمنی 
خودروها به شمار می روند،  افزود: برای افزایش 
کیفیت خدمات و تولیدات در گروه ســایپا کار 
ریشــه ای و بنیادین انجام شــده تــا رضایت 

حداکثری مشتریان فراهم شود.
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا از 
عرضه خودروی آریا با گارانتی 5 ساله در آینده 
نزدیــک خبر داد و گفت: در راســتای افزایش 
کیفیت خــودرو و جلب رضایت مشــتریان، 
خودروی آریا با بالاترین کیفیت و گارانتی 5 ساله 

به بازار عرضه خواهد شد.
صیانت از برند و نشان تجاری سایپا

مجتبی معظمی، مدیرعامل سایپایدک با 
اشاره به تشکیل تیم های بازرسی در استان ها و 
شهرهای مختلف برای جمع آوری قطعات یدکی 
تقلبی، گفت: دغدغه اصلی ما در ســطح گروه 
سایپا، فرهنگ سازی استفاده از قطعات اصلی در 
جامعه و تمرکز بر افزایش کیفیت خدمات است. 
ما به دنبال صیانت از برند و نشان تجاری سایپا 
هستیم و توانســتیم در حوزه مبارزه با تولید و 
توزیع قطعات تقلبی کارهای بزرگ و ماندگاری 
انجام دهیم. در ســال جاری با نظارت مستمر، 
علاوه بر تهران، بازرســی ها در 12 استان دیگر 
آغاز شــد و با همکاری بازرسی وزارت صمت، 
ســازمان تعزیرات حکومتــی و پلیس امنیت 

اقتصادی این بازرسی ها ادامه خواهد یافت.

افزایش کیفیت خدمات و خروج قطعات یدکی تقلبی از بازار در دستور کار گروه سایپا
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 3 موسسه و یك بانك در مرحله 

تعیین تکلیف نهایی
مهدی عطوان مدیر نظارت بر بانک ها و موسسات اعتباری بانک مرکزی 
گفت : هم اکنون 3 موسسه و یک بانک نیز در آستانه حل و فصل نهایی قرار دارند. 
وی در رابطه با زمان انتشار آمار تسهیلات کلان گفت: براساس قانون بانک  مرکزی، 
پیگیری های زیادی برای دریافت اطلاعات از بانک ها و بررسی آن ها به منظور انتشار 
آمار صورت گرفته است و فقط تعداد کمی از بانک ها اطلاعات خود را منتشر نکردند 

که دلیل آن اصلاح در اطلاعات فرستاده شده بود.
بزودی چندین بانک باقی مانده نیز اطلاعات خود را منتشر می کنند و شاید 
بانک مرکزی به این جمع بندی برسد که این اطلاعات قابل انتشار نیست و مطابق 
قانون بانک هایی را که اطلاعات خود را منتشر نکردند به مجلس معرفی می کند ، تا 
مدتی بعد از شهریور ماه بانک ها فرصت دارند اطلاعات خود را منتشر کنند، بعد از 
ارسال اطلاعات، همکاران آن ها را بررسی می کنند و تاکنون 8 یا ۹ بانک اطلاعات 

خود را منتشر کردند و این مسیر برای دریافت اطلاعات ادامه دارد.
وی در رابطه با مشخص شدن تکلیف وضعیت بانک های ناتراز گفت : مهم 
است بدانیم منشا ناترازی بانک ها چیست. مجامع برخی از موسسات که هیئت 
سرپرستی برای آن ها منصوب شده از سمت بانک مرکزی برگزار و تعیین تکلیف 
نهایی شدند. در روز های آتی مجامع باقی مانده نیز برگزار می شود، چون مصوبات 

آن اخذ شده است.
سه موسسه باید تعیین تکلیف نهایی شوند و برای برخی از بانک ها یا موسسه 
اعتباری ناترازی که قابل اصلاح هستند برنامه بازسازی تدوین و محور های بازسازی 
را بــه این بانک ها اعلام کرده ایم. روند اصلاحی این بانک ها را در 2 ســال دنبال 
می کنیم؛ ضمن اینکه هم اکنون 3 موسسه و یک بانک نیز در آستانه حل و فصل 

نهایی )انحلال( قرار دارند. /  روابط عمومی 
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امریه شركت های دانش بنیان برای مشمولان 
فارغ التحصیل كارشناسی و بالاتر ادامه دارد 

 معاون اجتماعی ســازمان وظیفــه عمومی فراجا گفت: 
مشمولان فارغ التحصیل کارشناسی و بالاتر می توانند از امریه 

خدمت سربازی در شرکت های دانش بنیان بهره مند شوند.
به گــزارش پایگاه خبری پلیس، حســین زاهدی اظهار 
داشت: لغو سهمیه امریه شرکت های دانش بنیان برای مشمولان 
دارای مدرک کارشناسی صحت ندارد و برابر روال قبل و با تایید 
معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
و ستاد کل نیروهای مسلح اختصاص سرباز امریه دارای مدرک 
کارشناسی و بالاتر در شــرکت های دانش بنیان در چارچوب 

ضوابط جاری همچنان استمرار دارد.
مشــمولان و خانواده های آنان اخبــار مربوط به مقررات 
خدمت سربازی را صرفاً از طریق مرجع قانونی و رسمی سازمان 

وظیفه عمومی فراجا پیگیری نمایند.

مهدی اسلام پناه رئیس سازمان ملی استاندارد گفت: بحث 
کم فروشی بین دستگاهی است و سازمان استاندارد مسئولیت 
اوزان را دارد. سال گذشته اعلام کردیم میزان کم فروشی بیش 
از ۴1 درصد است، اما درحال حاضر این رقم 18.5 درصد کاهش 

یافته است.
وی با بیان اینکه شاخص های کیفیت کالا بزودی رونمایی 
می شود، گفت: با همکاری دانشگاه شریف این شاخص ها بررسی 
شده در همه استان ها در حوزه 5۶ قلم کالا بررسی شده که نشان 
می دهد خــودرو و دخانیات کم ترین رضایت مردم را به خود 
اختصاص داده و در مورد برخی کالاها مثل شوینده ها نیز رضایت 

در سطح بین المللی بوده است.
او با اشاره به جایگاه بیست و دوم ایران در استاندارد جهانی، 

در پاسخ به سوالی در رابطه با رجیستر شدن آیفون 1۴ گفت: 
اگر محدویت های ارزی کم شده و وزارت ارتباطات صلاح بداند 
این کالا در آینده رجیستر خواهد شد. وی از شهروندان خواست 
هنگام خرید طلا به کد استاندارد دقت کنند و برای اطمینان 
این کد را به سرشماره 10001517 پیامک کنند تا اصالت طلا 

را ببینید.
او با بیان اینکه سازمان استاندارد برای واردات میلیون ها 
خودروی نو و کارکرده آماده است، گفت: اما واردات وظیفه ما 
نیست. طبق آمارها تاکنون حدود ۶000 خودرو به گمرک وارد 
و نصف آن اظهار و ترخیص شده است. سازمان ملی استاندارد به 
محض اظهار هر خودرو، مشروط بر اینکه گواهی تایید نوع را قبل 
از ثبت سفارش گرفته باشد، اجازه ترخیص را در کمترین زمان 
با کمک گمرک می دهد، اما خودرو باید وارد شود که این فرایند 
انجام گیرد. مانع تراشی استاندارد دروغ محض است و این دروغ 
قابل پیگیری است ، مشکل همیشه از سمت دولت نیست و 
برخی صاحبان کالا منتظر افزایش نرخ ارز هستند و به همین 
دلیل کالا را اظهار نمی کنند، برای مثال محموله  خودرویی در 
جنوب کشور بود که اعلام کردیم اگر اظهار نشود، ضبط خواهد 
شد. وی در پاسخ به سوالی درباره اظهارات خودروسازان داخلی 
مبنی بر اینکه خودروها به خاطر مشکل استاندارد در انبار مانده، 

گفت که هیچ خودرویی معطل استاندارد نیست.
او با بیان اینکه استاندارد شهربازی ها بازنگری شده، گفت: 
بعضی افراد هستند و فقط یک دستگاه خریدند و به نام شهربازی 
در جایی نصب کرده اند. این شرایط به این معنی نیست که همه 
شهربازی ها تاییدیه استاندارد دارند. حتی برخی از دستگاه ها در 
محیط  های بسته نصب شدند که استاندارد هنوز به آن ها ورود 

نکرده است.
اسلام پناه با بیان اینکه امسال فقط ۴0 شهربازی در تهران 
پلمب شده، گفت: درحال حاضر در کل کشور ۶7 تا ۶8 هزار 
شهر بازی وجود دارد. بنابراین به خاطر تعداد بالا پیشنهاد دادیم 
متولی پروانه تاسیس شهربازی، مسئولیت نظارت بر استاندارد 

را هم به عهده بگیرد تا امنیت بالا برود.
وی در پاسخ به اینکه مردم چگونه می توانند از استاندارد 
بودن آسانسور مطمئن شوند؟ تصریح کرد: در کنار دستگاه های 
موجود در شــهربازی، پلاکی مشــابه پلاک های موجود در 
آسانسور وجود دارد که شهروندان می توانند با ارسال کد موجود 
روی این پلاک ها به شــماره 10001517 از استاندارد بودن 
دستگاه مطمئن شوند. البته اخیرا اعلام کردیم که شهربازی ها 
باید بیلبورد استاندارد را هم نصب کنند تا در معرض دید همه 

باشد. 

احسان ساده معاون ارزیابی کیفیت سازمان ملی استاندارد 
ایران گفت: چندین سال واردات خودرو ممنوع بوده و ضوابط 
قبل از ممنوعیت واردات در شرایطی متفاوتی نوشته بود. برای 
مثال در صنعت خودروســازی دنیا فقط چند کشور محدود 
فناوری داشتند. اما الان این شرایط تغییر کرده و چین یکی از 
خودروسازان بزرگ دنیا و صادرکننده است و این صنعت در ژاپن 

هم توسعه یافته است.
سعی شــد در آیین نامه جدید به جای بسنده کردن به 
استانداردهای اروپایی که به دلایل مشکلات تحریمی ارائه اسناد 
آن ها مقدور نیست، طیف وسیعی از استانداردها که در دنیا مورد 
قبول است را پذیرفتیم. برای مثال در این آیین نامه استانداردهای 
خودرویی کشورهای حوزه خلیج فارس، چین و اوراسیا هم مورد 
قبول قرار دادیم. استانداردهای اروپای هم که از قبل مورد قبول 
بود ، اگر خودرویی می تواند در امارات تردد کند باید بتواند در 
ایران هم تردد کند، درحال حاضر گره و بن بســتی در رابطه با 
استاندارد خودرو وجود ندارد و انواع مدارک بین المللی پذیرفته 
شــده است. به طور کلی براساس این رویکرد تغییر پاردایم و 
گشایشی در واردات خودرو انجام شده است. شاید کسانی که 
در آیین نامه قبلی ضوابط را بسته تعیین کرده بودند، خیلی 

علاقه مند به واردات خودرو نبودند. / ایسنا 

هیچ خودرویی معطل استاندارد نیست  ؛ جزئیات تغییرات استاندارد در آیین نامه جدید واردات خودرو
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین9
نخســتین همایش تحول دیجیتال در فولاد، معدن و صنایع معدنی در سالن همایش های صداوسیما به همت ایمیدرو و با حضور شرکت های زیرمجموعه، دانش بنیان ها و 
وزارتخانه های مختلف برگزار شد.محمد ناظمی هرندی ، معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه در پنل ارائه چالش ها و پیاده سازی نظام تحول دیجیتال در فولاد، معدن و صنایع 
معدنی با تأکید بر تأثیر تحول درون سازمانی در اجرای طرح های مرتبط با حوزه دیجیتال، گفت: برای اجرای طرح های تحول دیجیتال، نیاز به تیم های اجرایی آماده داریم.برای تحول 
دیجیتال در سازمان ها، باید به مقوله »تحول« بیشتر توجه کرد و همه ارکان یک مجموعه لازم است به صورت تحول گرایانه برای توسعه عمل کنند.وی با تأکید بر اینکه تحول یک 
جریان مداوم است و باید رویدادها و اقدامات را در سازمان به تصویر کشید، افزود: گاهی قوانینی وضع می شود که مطابق با سیاست های کلی توسعه صنعت نیست؛ به طور 
مثال، پس از حمله سایبری به سه شرکت فولادی، قانونی ابلاغ شد که بخش های IT و OT مبارکه باید جدا شود. این در حالی است که سیستم تولید در فولاد مبارکه در اوایل آغاز 
به کار خود، به گونه ای پیاده سازی شد که هر دو بخش یکی هستند.او  با تأکید بر اینکه در تعیین مدل های فناوارانه و تحول دیجیتال، باید امنیت آن نیز ارتقا یابد، ادامه داد: دانشمندان 

و متخصصان ایرانی باید با بهره گیری از علوم و فناوری کشورهای موفق در این زمینه، چالش ها را برطرف و پیاده سازی نظام تحول دیجیتال را تسهیل کنند./ روابط عمومی

تحـولدرونسـازمانیدر
اجـرایطرحهـایمرتبـط
بـاحـوزهدیجیتـالبسیار

مؤثراست

در راستای تحقق طرح ملی 
تولیدات و کاشــت یــک میلیارد 
درخــت در کشــور، تفاهم نامــه 
مشارکت فولاد مبارکه در تولید 3 
میلیون اصله نهال بین مدیرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه و مدیرکل 
اداره منابــع طبیعی و آبخیزداری 

استان اصفهان امضا شد.
آییــن امضــای تفاهم نامه 
مشارکت در تولید 3 میلیون اصله 
نهال با حضور محمدیاسر طیب نیا 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه و 
ابوطالب امینی مدیرکل اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
اصفهان در محل برگزاری جلسات 
شــرکت فولاد مبارکه در اصفهان 

برگزار شد.
طیب نیــا  محمدیاســر   
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه 
پس از امضای این تفاهم نامه گفت: 
شــرکت فــولاد مبارکــه صرفاً 
تولیدکننــده فولاد نیســت. این 
شــرکت نگاه جامعی بــه آبادانی، 
خودکفایی در رشد اقتصادی و به 

معنای واقعی در تمام ابعاد دارد.
رویکرد فولاد مبارکه در 
جهت آمایش سرزمین و حل 

مشکلات منطقه
وی بــا بیان اینکــه رویکرد 
شرکت فولاد مبارکه در جهت رفع 
نیاز، آمایش سرزمین و همچنین 
حل مشکلات منطقه است، افزود: 
اگــر صنایع در کنار مردم با اصلاح 
شــرایط حــوزه خــود و اصلاح 
کنــار  در  موجــود  رویه هــای 
محیط زیست قرار گیرند، می توانیم 
شاهد احیای محیط زیست باشیم و 
توســعه صنعــت نیز بــا رعایت 
ملاحظــات زیســت محیطی و با 
نگاهی عمیق و درســت به صنعت 
نظیر تولید ســبز بدون مغایرت با 

محیط زیست محقق می شود.
مدیرعامــل شــرکت فولاد 
مبارکه ادامه داد: در همین راســتا 

امروز نــگاه ما در فــولاد مبارکه 
تبدیل شــدن به یک الگــو در این 
حوزه و تبدیل شدن به صنعت سبز 

برای خلق آینده ای بهتر است.
طیب نیا با بیــان اینکه این 
ســرمایه گذاری هدفمند در فولاد 
مبارکه انجام شــده اســت تا این 
صنعت همچنان در همه حوزه ها 
به خصوص محیط زیست الگو باشد، 
تصریح کرد: ســرمایه گذاری های 
حــوزه  در  مبارکــه  فــولاد 
محیط زیست، دستاوردهای بسیار 
ارزشــمندی برای کشور به همراه 

خواهد داشت.
وی عنوان کرد: سرمایه گذاری 
بــرای کاهش CO2 به واســطه 
پروژه های نیروگاهی، ۶00 مگاوات 
انرژی خورشیدی، نیروگاه سیکل 
ترکیبی و همچنین نیروگاه بادی 
دستاوردهای بســیار ارزشمندی 
برای کشور به همراه خواهد داشت 
و امیــدوارم همــه صنایــع این 
جهت گیری را در فعالیت های خود 

داشته باشند.
فولاد مبارکه همکاری مؤثر 
و خوبی با اداره کل منابع طبیعی و 

آبخیزداری استان دارد
در همین زمینــه مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
اصفهان نیز با اشاره به اینکه طبق 
قانــون باید در هر واگذاری و ایجاد 
کارخانــه، 25 درصــد از فضــای 
کارخانه به فضای ســبز اختصاص 
و  قراردادهــا  گفــت:  یابــد، 
توافقنامه هایی با سازمان پارک ها و 
فضای ســبز، شرکت شهرک های 
صنعتی و کارخانه داران منعقد شده 
است و اولویت در واگذاری ها باید 

براساس این مهم باشد.
وی بــا بیان اینکــه به دلیل 
کمبود منابع آبی گونه های کم آب 
کاشته می شود، اضافه کرد: طرح 
کاشت یک میلیارد اصله درخت در 
چهار ســال کــه در هیئت دولت 

مطرح شــده و می تواند در زمینه 
کاهش میزان کربن و آلودگی هوا 

مؤثر باشد.
به گفته ابوطالب امینی سایر 
کشــورها نیز در این زمینه اقدام 
کرده اند و شرکت فولاد مبارکه در 
این راستا همکاری مؤثر و خوبی با 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 

استان اصفهان داشته است.
ایجاد، حفظ و نگهداری 
فضای سبز به وسعت حدود 
15۰۰ هکتار در عرصه کارخانه

ســید محمدجواد مجیدی 
مدیر مدیریت شهری فولاد مبارکه 
نیز در همیــن زمینه تصریح کرد: 
فــولاد مبارکه به عنــوان یکی از 
قطب های صنعتی کشور، بر اساس 
راهبردهای کلان مدیریت ارشــد 
ســازمان، با توجه به ابعاد توسعه 
پایدار،علاوه بــر جنبه اقتصادی، 
توجه به ابعــاد اجتماعی و محیط 
زیســتی موضوعــات را نیــز در 
تصمیمات خود مد نظر قرار داده و 
ضمن تعهــد به رعایــت الزامات 
محیط زیســتی به تناسب ابعاد و 
سطح تأثیرگذاری خود، با نگاهی 
ملــی حرکــت در جهــت بهبود 
شاخص های مرتبط با توسعه پایدار 

را در دستور کار قرار داده است.
فولاد مبارکه ضمن تعهد به 
الزامات محیط زیســتی و ایجاد، 
حفظ و نگهداری فضای ســبز به 
وســعت حدود 1500 هکتار در 
عرصه کارخانه، از طریق همکاری و 
مساعدت با اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان اصفهان اقدام 
به مشــارکت در طرح ملی تولید و 
کاشت یک میلیارد درخت نموده 
است که در این خصوص بر اساس 
تفاهم نامــه ای کــه بــه امضای 
مدیرعامل شرکت و مدیرکل منابع 
طبیعی اســتان رســیده است، 
شــرکت فولاد مبارکه نسبت به 
تجهیز و تقویت زیرساخت تولید 
نهال در نهالســتان 30 هکتاری 
شــهید جبل عاملیان شهرستان 
قهدریجان که متعلق به اداره کل 
منابع طبیعی است، اقدام خواهد 

نمود.
در این خصوص احیای چاه 
آب، تجهیز شبکه آبیاری و سیستم 
آب رسانی، تأمین پمپ و... توسط 
فولاد مبارکه انجام خواهد شد که 
پس از انجام آن، با احیای ظرفیت 
تولیدی حدود ۶ میلیون اصله نهال 
در سال، نهالستان مزبور می تواند در 

راستای اجرای بخشی از طرح ملی 
تولید و کاشت یک میلیارد درخت 
و دیگــر نیازهــای اداره کل منابع 
طبیعی استان مورد استفاده قرار 

گیرد.
گفتنی اســت اعلام موضوع 
مشــارکت فولاد در تولید تعداد 3 
میلیون اصله نهال، با توجه به بازه 
زمانی تعریف شــده و پارامترهای 
فنــی لحاظ شــده در احیــای 
زیرســاخت های تولیــد نهال در 
نهالســتان یادشــده و بر اساس 
معادل ســازی قیمت نهال صورت 

گرفته است.
طبق مذاکرات انجام شده با 
ادامــه همکاری ها در آینده، فولاد 
مبارکــه از محل مســاعدت های 
مربــوط، در تولید ۶ میلیون اصله 
نهال مرتبط با این طرح ملی سهیم 

خواهد بود.
مشــارکت فولاد مبارکه در 
احیا، توسعه و ایجاد زیرساخت های 
مرتبط با مسئولیت های اجتماعی و 
محیط زیستی ازجمله سیاست های 
محوری فولاد مبارکــه در زمینه 
توسعه پایدار اســت که بر اساس 
رهنمودهای مدیرعامل شرکت در 

حال انجام است./ روابط عمومی

مشارکت فولاد مبارکه در طرح ملی تولید و کاشت یک میلیارد درخت در کشور

محصولات ذوب آهن اصفهان ضامن ایمنی، 
كاهش هزینه و سرعت در ساخت وساز

آغاز به كار سامانه »اصپاک« در 
اپلیکیشن»اصفهان من«

مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در سیزدهمین کنگره بین 
المللی مهندسی عمران که در دانشگاه علم و صنعت ایران آغاز به کار کرد گفت 
: این مجتمع عظیم صنعتی در حال گذار از محصولات سنتی به صنعتی است 
و در این راســتا با تولید ریل پیشران توسعه حمل و نقل ریلی شده و با تولید 

تیرآهن های با پهن در خدمت توسعه صنعت ساختمان کشور است .
در حال حاضر ذوب آهن اصفهان ،انواع تیرآهن بال پهن از سایز 12 الی 
2۴ را تولید کرده و از سایز 2۶ تا 30 نیز امیدوارم تا پایان سال به بازار عرضه شود.

کوهی در این کنگره که بزرگترین رویـداد علمی سالانـه مهندسی عمران 
در سطح کشور است، افزود : تیر آهن های بال پهن از مزیت هایی نظیر تحمل 
پذیری فوق العاده بالا در مقابل زلزله،تســریع در ساخت،قیمت تمام شده 
ساختمان،کمک به حفظ محیط زیست،امکان جا به جایی اسکلت فلزی،وزن 
سبک تر ساختمان و ایجاد مقاومت بسیار بالا در بین طبقات برخوردار است که 
به گواه صاحب نظران صنعت ساختمان در دنیا، شاه بیت اصلی ساخت و ساز 

به شمار می روند.
استفاده از انواع تیرآهن های بال پهن از جمله در طرح نهضت ملی مسکن 
می تواند انقلاب عظیمی را در ساختمان سازی ایمن و سریع در کشور رقم بزند.
مدیرعامل ذوب آهن گفت : در تولید میلگرد نیز به سمت تولید محصولات 
 70cr2 خاص رفته ایم و در این راستا قراردادی برای تولید 100 هزار تن پروفیل
بسته ایم . خدمت بزرگ دیگر ذوب آهن به صنایع معدنی تولید انواع آرک تونلی 
است که جایگزین آرک های چوبی شده و نه تنها در ایجاد جبهه های کاری 

جدید در معادن نقش دارد،  ایمنی برای معدنکاران را افزایش  می دهد .
2۰ درصد از تولید ذوب آهن به فولادهای آلیاژی اختصاص می یابد

دهمین کنفرانس بین المللی استیل پرایس با موضوع فولادهای پیشرفته 
و با حضور بیش از ۴00 فعال، صاحب نظر، تاجر و مدیران عامل و کارشناسان 

صنعت فولاد کشور  در محل هتل المپیک تهران برگزار شد .
مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان به عنوان یکی از سخنرانان 
اصلی این کنفرانس طی سخنانی گفت : در بیش از نیم قرن گذشته حدود 100 
میلیون تن محصول در ذوب آهن اصفهان تولید شده که عمده مصرف آن در 

صنعت ساختمان بوده است.
در دوره جدید و بر اســاس برنامه تحولی که برای این مجتمع عظیم 
صنعتی تعریف نمودیم تا پایان سال 3 میلیون تن محصول در ذوب آهن اصفهان 
تولید می شودکه از این میزان 20 درصد به فولادهای آلیاژی اختصاص دارد.  
وی با بیان اینکه ذوب آهن پیشران صنعت فولاد کشور است، تصریح کرد 
: بر اساس تدابیر اندیشه شده در گذشته در این شرکت ما به فناوری تولید ریل 

دست یافتیم و این دانش و تکنولوژی را بومی سازی کردیم.
تولید 145 هزار تنی ریل در ذوب آهن اصفهان

تاکنون بیش از 1۴5 هزار تن ریل تولیدی ذوب آهن، تحویل شرکت 
های راه آهن جمهوری اسلامی، زیرساخت و مترو شده است؛ موضوعی که اگر 
در دوره تحریم ها اتفاق نمی افتاد صنعت ریلی به طور قطع با مشکل مواجه 
می شد.متروی مشهد، تبریز، اصفهان و تهران به استفاده از محصولات ریلی 
ذوب آهن روی آورده اند و مشتری این شرکت هستند و با متروی سایر شهرها 

نیز در حال انعقاد قرارداد هستیم.
تنوع تولید تیرآهن بال پهن در ذوب آهن رو به پیشرفت است

وی در ادامه به تولید تیرآهن بال پهن در شرکت پرداخت و ادامه داد : 
امروزه صنعت ســاختمان سازی در جهان با تیکه بر دانش روز و محصولات 

صنعتی در حال پیشرفت است.
امروز تیرآهن بال پهن تا سایز 2۴ در ذوب آهن تولید می شود و تا پایان 

سال سایزهای 2۶، 28 و 30 را هم تولید خواهیم کرد.
بال پهن ها نیاز به سیستم جوش و برش ندارند بلکه با پیچ و مهره مونتاژ 

می شوند؛ بر این اساس سرعت در ساخت و سازها افزایش می یابد.
ایمن سازی و مقاومت در برابر زلزله دیگر مزیت بال پهن ها است، به طوری 
که ساختمان  های ساخته شده با این محصول در برابر زلزله مقاومت بسیار بالایی 
خواهند داشت.امروز در آیینی که با حضور معاون وزیر راه و شهرسازی برگزار 
می شــود، محصول جدید این شرکت به بازار عرضه خواهد شد.امروز تولید 
آرک های فولادی که برای توسعه معدنکاری و ارتقاء ایمنی و سلامت کاربرد 
دارد، رونمایی خواهد شد.   کشور عراق در همسایگی ما به تولید تیرآهن پرداخته 
و از ابتدای اردیبهشت عوارض 20 درصدی بر محصولات صادراتی ما بسته است 
و بر این اساس باید حتماً به سمت تولید محصولات با ارزش افزوده بالا،  آلیاژی 
و دانش بنیان برویم.امروز کیفیت و ایمنی دو مقوله جدایی ناپذیر در تولید به 
شمار می روند و ذوب آهن اصفهان به عنوان اولین تولید کننده فولاد مفتخر 

است که هیچگاه به دلیل افزایش تولید، از ریل کیفیت خارج نشده است. 

 به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، علی قاسم زاده 
در برنامه رادیویی »سلام اصفهان« با اشاره به میزبانی اصفهان از برنامه ها و 
رویدادهای مختلف علمی و فرهنگی در مهرماه همچون سی وپنجمین 
جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان اظهار کرد: اصفهان شایستگی 
خود را در میزبانی از این جشنواره نشان داد و بر اساس اعلام مسئولان در 
مراسم اختتامیه، شهر اصفهان سال آینده نیز، میزبان این جشنواره خواهد 

بود.
همچنین یک پردیس سینمایی ویژه کودکان برای سال آینده در 

شهر رویاها احداث می شود.
شهردار اصفهان با اشاره به تلاش شهرداری برای راه اندازی سامانه  
»اصپاک« به منظور تحویل پسماند خشک به سازمان مدیریت پسماند خبر 
داد: شهروندان می توانند با دانلود سامانه »اصپاک« از اپلیکیشن »اصفهان 
من«، از امکان تماس یا ارسال پیام به پیک سیار سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری اصفهان استفاده کرده و از ماموران این سازمان بخواهند تا به درِ 

منزل آنها مراجعه کرده و پسماند را تحویل بگیرند.
در این سامانه پیش بینی شده است که در برابر تحویل پسماند خشک 
به شهروندان امتیاز داده شود. مثلا اگر پسماند تحویلی به 25 کیلوگرم یا 50 
امتیاز برسد، بیمه آتش سوزی منزل تا سقف یک میلیارد و ۴00 میلیون 

تومان به شهروندان اعطا می شود.
قاسم زاده با اعلام اینکه به زودی خدمات جدیدی مثل کیف پول به 
سامانه »اصپاک« افزوده می شود، تاکید کرد: شهروندان می توانند از هزینه 
کیف پول برای استفاده از خدمات شهرداری استفاده کنند ، تحویل پسماند 
تر همچون پوست های میوه از دیگر اقداماتی است که در دستور کار سازمان 

مدیریت پسماند قرار گرفته است.
معتقدم زمان آن فرارســیده است که همه شــهروندان اصفهان 
اپلیکیشن»اصفهان من« را نصب کنند، چرا که بسیاری از خدمات شهر از 

جمله خدمت جدید »اصپاک« روی این سامانه ارائه می شود.
»اصپاک« روی تابلوهای شهری اصفهان نقش بست

این روزها تابلوهای شهری اصفهان که در نقاط مختلف نصب شده، 
سامانه هوشمند جمع آوری پسماند خشک با عنوان »اصپاک« در بستر 
سامانه »اصفهان من« را به شهروندان معرفی می کند تا آن ها با اهمیت این 
اقدام آشنا شوند و همکاری لازم را در زمینه تحویل پسماندهای خشک 

برای رسیدن به اصفهانی زیست پذیرتر داشته باشند.
یکی از اقدامات جدید مدیریت شهری در حوزه محیط زیست در 
راستای پاسخ دهی به مطالبات مردمی و به منظور مدیریت زمان در زمینه 
تحویل پسماند خشک توسط شهروندان راه اندازی سامانه اصپاک است که 
آن ها با مراجعه به سامانه »اصفهان من« به نشانی app.isfahan.ir یا 
وبگاه اصپاک به نشــانی isfpak.com می توانند از این خدمت جدید 

بهره مند شوند.
شهروندان بر اساس سامانه اصپاک این امکان را دارند که به صورت 
روزانه زمان تحویل پســماند خشــک خود را انتخاب کنند تا نیروهای 
جمع آوری پسماند در بازه زمانی صبح و بعدازظهر به درِ منزل آن ها مراجعه 

کنند.
از طریق سامانه اصپاک، پسماند خشک از درِ خانه شهروندان تحویل 
گرفته می شود و در حقیقت این سیستم یک مکانیسم جمع آوری پسماند 

هوشمند است.
شهروندان برای تحویل پسماند خشک، گزینه های انتخابی متعددی 
را دارند، همچنین هدایا را در قبال تحویل پسماند خشک، متنوع تر کردیم، 

زیرا در گذشته شاهد نارضایتی شهروندان در این زمینه بودیم.
در اطلاع رسانی های انجام گرفته، بر دریافت بیمه رایگان آتش سوزی 
به مبلغ 1۴ میلیارد ریال در ازای تحویل 25 کیلو موارد بازیافتی تاکید شده 
است و به نظر می رسد این مشوق جدید تاثیرگذارتر از مشوق های پیشین 

باشد و مورد استقبال شهروندان قرار گیرد.
در این راســتا بیمه حوادث )سه میلیون تومان بیمه درمانی و 30 
میلیون تومان بیمه فوت( نیز در برابر تحویل 20 کیلو پســماند خشک 
پیش بینی شــده است که همه این هدایا، با هدف ایجاد انگیزه مشارکت 

شهروندان اجرا می شود.

دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان در دیدار با نخبگان، فعالان 
و مؤثرین فرهنگی و اجتماعی شهرستان ورزنه، گفت: وقتی به پیشینه 
تاریخی شهرستان  های شرق اصفهان نگاه می کنیم و در مبارزات مردم این 
شهرستان ها با نظام طاغوت و جهادی که در دفاع مقدس داشتند و شهدایی 
که تقدیم نظام جمهوری اسلامی کردند تأمل می کنیم به داشتین چنین 

مردم فهیم و فداکاری افتخار می کنیم.
این پیشینه تاریخی مؤلفه  های هویتی مردم این مناطق است، همین 
ارتباط با پیشینه های هویتی نیز باعث شده تا بسیاری از نقشه های دشمن 

علیه مردم ما نقش برآب شود.
وی با تأکید بر مد نظر قرار دادن اقدامات و دستاوردهای نظام جمهوری 
اسلامی، گفت: هدف دشمن ناامید کردن مردم ما است، دشمن با امپراتوری 

رسانه ای که راه انداخته کاه را کوه و کوه را کاه جلوه می دهد.
در همین روزهای اخیر مظلومیت مردم فلسطین را به نحو دیگری 

در رسانه ها جلوه دادند و جای ظالم و مظلوم را جابه جا کردند.
او در خصوص توزیع اعتبارات در اســتان که مورد پرسش برخی 
نخبگان شهرســتان بود، گفت: رویکرد ما این است که توزیع اعتبارات 
براساس نیاز شهرستان ها انجام شود و به شهرستان های محروم نگاه ویژه ای 

داریم.
اعتبارات شهرستان ورزنه نیز بیشتر از برخی شهرستان های برخوردار 
است زیرا این شهرستان برای آبادانی و توسعه به اعتبارات بیشتری نیازمند 

است.
وی با اشاره به دستاوردهای نظام جمهوری اسلامی، عنوان کرد: اگر 
با همه دنیا خودمان را مقایسه کنیم البته نه با فیلم و عکس های سایر کشورها 
بلکه با واقعیت جاری آنها وضعیت کشــور خودمان را مقایسه کنیم به 

دستاوردهای جمهوری اسلامی در حوزه های مختلف می بالیم.
پروژه های زمین مانده از گذشــته در دولت سیزدهم یکی پس از 

دیگری در حال اجرا و بهره برداری هستند.
تأمین آب برای اســتان نیز که بیش از 10 سال زمین مانده بود با 
حمایت رییس جمهور محترم در حال اجراســت و پروژه ای که تخمین 
می زدند بیش از ۹ ســال به طول انجامد در یک سال پیشرفت های قابل 

توجهی دارد.
مسئله تامین آب استان به صورت ویژه در دستور کار دولت و مدیریت 
اســتان است و دو روز در هفته برای پیشبرد پروژه های تأمین آب استان 

جلسه برگزار می کنیم.
او در خصوص مسائل حول محور گردشگری در شهرستان ورزنه، 
گفت: فرهنگ غالب در حوزه گردشگری بایستی فرهنگ ایرانی_اسلامی 

باشد.
معتقد هستیم یکی از ظرفیت هایی که پیامبر اسلام )ص( از آن برای 
تبلیغ اســلام بهره بردند کاروان های تجــاری بودند که در مکه حضور 

می یافتند، همین موضوع و بستر مناسب برای تبلیغ اسلام را فراهم کرد.
اکنون نیز با ارائه بسته گردشگری با در نظر گرفتن معارف و فرهنگ 
ایران_اسلامی می توان گردشگری را به اوج رساند و از موقعیت های کم 

نظیر آن بهره مند شد.
برای ادامه حیات اصفهان راهی جز توسعه اقتصاد 

»گردشگری« و »دانش بنیان« نداریم
 

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان، 

بیست و دوم مهرماه، قرارگاه اقتصاد دانش بنیان استان با حضور استاندار 
اصفهان، سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری و مدیران 
کل این معاونت و سایر اعضاء برگزار شد ، رئیس بنیاد نخبگان استان در 
خصوص فرآیند برگزاری جایزه مصطفی )ص( در اصفهان به ارائه گزارش 

پرداخت.
در این خصوص دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان ضمن 
قدردانــی از تلاش ها در میزبانی اصفهان از این جایزه بین المللی، گفت: 
زمینه ها و پیوست های متعددی برای رویداد جایزه مصطفی)ص( تعریف 

و فضاهای دانشجویی و دانشگاهی درگیر موضوعات این رویداد شدند.
نشست با دانشمندان برتر جهان اسلام، شبکه سازی هایی که در 

امتداد این رویداد صورت گرفت اتفاقات نوین و قابل تقدیری بود.
وی با اشاره به میزبانی اصفهان در برگزاری جایزه مصطفی)ص(، 
جشنواره فیلم کودک و نوجوان، المپیاد جهانی فیزیک و سایر رویدادهای 
ملی و بین المللی، بیان کرد: در مسیر آینده پیشرفت و آبادانی استان براساس 
مطالعات بسیار دو محور اساسی »گردشگری« و »اقتصاد دانش بنیان« 

براساس ظرفیت ها و شرایط استان در نظر گرفته شده است.
برای ادامه حیات اصفهان راهی جز توســعه گردشگری و اقتصاد 

دانش بنیان نداریم.
از سالهای گذشته به دنبال این مهم بودیم که اصفهان بعنوان شاخص 

علم و فناوری کشور و جهان شناخته شود.
تبدیل شدن به مرجعیت علمی جهان یکی از رویکردهای اصلی 
کشور است، در این راستا اصفهان می تواند خاستگاه اصلی و شایسته این 

مرجعیت باشد.
میزبانی از رویدادهای ملی و بین المللی بذرهایی هستند که در زمین 
حاصلخیز اصفهان کاشته می شوند تا به درخت تنومندی در جهان اسلام 

تبدیل شوند.
بســیاری از هیأت های خارجی وقتی در اصفهان حضور می یابند 
دگرگون می شوند زیرا گفته ها در مورد ایران و اصفهان با تجربه واقعی آنها 

در فضا متفاوت است.
در وهله نخست نگاه این است که برگزاری چنین رویدادهایی بر نگاه 

راهبردی استان منطبق باشد و در آینده دستاوردهای قابل توجهی برای 
استان بدست بیاید.

جایزه مصطفی)ص( می تواند مقدمه ای برای توســعه استان در 
حوزه های مختلف گردشگری، علم و فناوری و … باشد، البته توسعه ای 

که بلند مدت و پایدار است.
رویداد فن نما به صورت سالانه در اصفهان برگزار شود

ارائه گزارش شهرداری اصفهان در خصوص برگزاری نمایشگاه فن نما، 
دستور جلسه دیگر نشست بود که در این خصوص استاندار اصفهان، گفت: 
باتوجه به گزارش ارائه شده، در نمایشگاه فن نما از حیث تنوع و مشارکت 

حرکت مؤثر و خوبی شده که جای تقدیر دارد.
با توجه به ظرفیت های اقتصادی و صنعتی استان می طلبد نگاه جدی 
تری به برگزاری این چنین رویدادهایی داشته باشیم و این نگاه در سالهای 

آینده نیز تداوم داشته باشد.
بازدید دانش آموزان، دانشجویان، فرهنگیان و سایر گروه ها از این 
رویدادها می تواند امیدآفرین باشد و از طرفی نیازهای روز کشور و استان 
شناخته و در جهت رفع آنها شرکت های دانش بنیان به شایستگی ورود 

کنند  .
علاوه بر دعوت های عمومی برای حضور و بازدید از اینگونه رویدادها، 

بایستی دعوت های خاص از افراد، گروه ها و شرکت ها نیز انجام شود.
در نمایشگاه فن نما و نمایشگاه های مشابه با در نظر گرفتن مخاطب 
هدف و سناریو نویسی کارشناسی شده، دعوت و همراه کردن مخاطب در 
نظر گرفته شود.هدف از برگزاری رویداد در اصفهان برندسازی باشد و به 
صرف برگزاری اکتفا نشــود، ظرفیت های که به واسطه این نمایشگاه در 

منطقه ایجاد می شود نیز مورد توجه قرار بگیرد.
پایدار شدن این رویداد می تواند به برندسازی و مرجعیت آن کمک 
کند، از این رو این نمایشگاه فن نما بعنوان یک رویداد شاخص و ثابت به 

صورت سالانه در اصفهان برگزار شود.
همچنین در این نشســت »ایجاد و راه اندازی مرکز تأمین مالی و 
سرمایه گذاری )هاب سرمایه گذاری استان(« به تصویب قرارگاه اقتصاد 

دانش بنیان استان رسید.

توزیع اعتبارات در استان، با نگاه به شهرستان های محروم انجام می شود خبـــرخبـــر
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مشاركت آبفای استان اصفهان در نخستین 

دوره رقابت های هوش مصنوعی 
آبفای استان اصفهان با ارائه یک 
چالش، مرتبط با حوزه بهره برداری و 
توســعه آب، در نخستین دوره رقابت 
های هوش مصنوعــی که همزمان با 
برگزاری پنجمین دوره اعطای جایزه 

مصطفی برگزار گردید، شرکت کرد.
کاظم جعفری معــاون منابع 
انسانی و تحقیقات آبفای استان اصفهان 
گفت: آبفای استان اصفهان با چالش »خوشه بندی دمایی و تقویمی و استخراج رابطه 
هر خوشه با تغییرات الگوی مصرفِ روزانه در طول سال با استفاده از تکنیک های 
هوش مصنوعی، با هدف پیش بینی تقاضای آب میان مدت )7 روزه( در شبکه های 

آبرسانی« در این رویداد شرکت نمود.
او با بیان اینکه رقابت های هوش مصنوعی )IAI( توسط بنیاد نخبگان اصفهان 
و در راســتای به کارگیری هوش مصنوعی در حل چالش ها و مسائل واحدهای 
اقتصادی، مدیریتی، خدماتی و درمانی ویژه شهر اصفهان برگزار گردید، گفت: آبفای 
استان اصفهان پس از بررسی های لازم این چالش را معرفی و برای شرکت کنندگان 
تبیین کرد ، جدول ضریب تغییرات تقاضای آب شــرب در مقابل تغییرات دما و 
پارامترهای تقویمی مانند ایام هفته، مناسبت ها، تعطیلات و غیره نسبت به مقدار 
میانگین و همچنین پیش بینی میزان تقاضا بر اساس تقویم و دما برای یک شهر 

خاص در خروجی های ارائه شده این چالش مورد انتظار است. /  روابط عمومی

چهارشنبه 26 مهر ماه 1402، شماره 382-472
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پاسخگویی كارشناسان سامانه 8655 بانك 
شهر به بیش از ٢5۷ هزار تماس تلفنی

علی اصغر غلامی مدیر امور بازرسی و نظارت بانک شهر با اشاره به 
افزایش محبوبیت بانک شهر در میان شهروندان و رضایتمندی مشتریان 
شبکه بانکی از خدمات ارائه شده توسط واحدهای صف و ستاد، گفت: در 
این میان کارشناسان سامانه نظارت و ارتباطات مردمی )8۶55( با توجه به 
آموزش های تخصصی و پیروی از اصول مشتری مداری نقش مهمی را در 

این خصوص ایفا کرده و خواهند کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک شهر، غلامی در ادامه با اشاره به ثبت 
257 هزار و 75۶ پیام در سامانه 8۶55 طی شش ماه نخست سال جاری، 
تصریح کرد: بیشــترین تماس تلفنی به ترتیب در ماه های خرداد و تیر و 
کمترین تماس نیز مربوط به فروردین ماه بوده است. همچنین در حدود 
88 درصد پیام ها قابل بهره برداری و 12 درصد آنها غیر قابل پاسخگویی 

بوده است.
وی با بیان اینکه در حدود 70 درصد تماس های قابل بهره برداری 
ثبت شده از سوی مشتریان بانک شهر بوده است، افزود: در نیم سال دوم 

1۴02 شاهد افزایش 30 درصدی تماس های قابل بهره برداری بوده ایم.
غلامی با تاکید بر اینکه پیام های نظارتی شــامل: انتقاد، شکایت، 
پیشنهاد و ... در نیمسال اول 1۴02 نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 
محسوسی نداشته است، خاطرنشان ساخت: باتوجه به افزایش استفاده 
شهروندان از خدمات بانک شهر؛ پیام های خدماتی نیز همانند: راهنمایی و 
پاسخگویی و خدمات به مشتریان، پذیرندگان پایانه های فروشگاهی و 
راهبران شهرنت؛ در مجموع 30 درصد نسبت به دوره مشابه در سال قبل 

افزایش داشته است.
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10 هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر خبـــر

احمد وحیدی، وزیر کشور در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت سامان دهی وضعیت مهاجران غیرقانونی افغانستانی گفت: ساماندهی مهاجران افغانستانی کار جدی 
است که در دستور کار وزارت کشور و همه دستگاه های ذی ربط قرار دارد.به طور طبیعی اجرای طرح ساماندهی زمان بر خواهد بود، افتخار جمهوری اسلامی این است 
که همواره ملاک انتخابات، مشارکت هرچه بیشتر مردم است و در کنار آن سلامت، امنیت و رقابت سالم بین کاندیداها هم شکل می گیرد.وی در حاشیه جلسه با استانداران، 
فرمانداران و شهرداران کلانشهرهای ۱۱ استان،با بیان ینکه در کنار سلامت انتخابات، امنیت و رقابت سالم بین کاندیداها شکل خواهد گرفت، افزود: زمینه برای فعالیت 
همه طیف های مختلف فکری، احزاب و گروه ها وجود دارد و تامین امنیت لازم برای برگزاری انتخابات ازسوی دستگاه های امنیتی فراهم است.ثبت نام نهایی به شکل 
غیرحضوری است. همه کسانی که در پیش ثبت نام تایید شدند را تشویق می کنیم تا در ثبت نام نهایی حضور پیدا کنند. در مرحله اول یا پیش ثبت نام با شش دستگاه مکاتبه 
کردیم. بیشتر آن ها برای خوداظهاری بود که خود متقاضیان اعلام کرده بودند. البته پرونده و وضعیت سوءسابقه متقاضیان هم از طریق دستگاه قضایی احراز شد. به 

شکایت های کسانی که به این اعلام اعتراض داشتند رسیدگی کردیم و نتیجه آن از طریق کد پیگیری که در اختیار داوطلبان قرار گرفته، قابل دسترسی است./ ایرنا

ساماندهیوضعیت
مهاجرانغیرقانونی
افغانستانیدر
دستورکارجدی
وزارتکشوراست

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار از برنامه های مشترک این سازمان و 
قوه قضائیه برای کاهش جرایم حوزه بازار سرمایه خبر داد.

به گزارش  پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا(، مجید عشقی با اشاره به 
برنامه های مشــترک سازمان بورس و قوه قضائیه برای کاهش جرایم در بازار 
سرمایه اضافه کرد: با هدف آگاهی بخشی به مخاطبان بازار سرمایه به ویژه آن 
دسته از سرمایه گذارانی که از دانش تخصصی و اطلاعات کافی بهره مند نیستند، 
برخی از دستورالعمل ها و رویه ها در بازار سرمایه با همکاری قوه قضائیه اصلاح 
شده است و هم اکنون با ارسال پیامک های انبوه به سهامداران از سوی معاونت 
پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه قرار است، ضمن ارتقاء آگاهی مردم درباره 
برخی از جرایم و سوء استفاده از کدهای معاملاتی اشخاص حقیقی و ارائه آموزش 
مختصر در خصوص رویه های جاری بازار سرمایه، این جرایم به طور قابل توجهی 
کاهش یابد.وی با بیان  اینکه در پیامک ها هشــدارهای لازم به مخاطبان بازار 
سرمایه داده شده است؛ تاکید کرد: ارسال پیامک های انبوه به سراسر کشور در 
خصوص جرایم بورســی و سوء اســتفاده کلاهبرداران موجب ارتقاء آگاهی 

سهامداران و پیشگیری از ناهنجاری ها شده است.
او با تاکید بر اینکه در حال حاضر، با لحاظ سهامداران عدالت، بازار سرمایه 
بالغ بر پنجاه میلیون سهامدار دارد، گفت: برخی سهامداران به واسطه آموزش های 
لازم از سوی ارکان مختلف بازار سرمایه از دانش حرفه ای برخوردار شده اند و 
برخی دیگر نیز افراد متخصصی هســتند که پس از آموزش های لازم گواهی 
نامه های حرفه ای دریافت می کنند اما انبوه مردم امکان اخذ آموزش های حرفه ای 
را ندارند. بنابراین ارسال پیامک های آموزشی به سهامداران تاثیر قابل توجهی در 
آگاهی بخشی به سهامداران دارد تا علاوه بر مراقبت از کد معاملاتی خود، بتوانند 

سرمایه های خود را نیز حفظ کنند.
عشقی با اشاره به اینکه سهامداران برای دریافت اطلاعات باید به مراجع 
رسمی مراجعه کنند، بیان کرد: سهامداران نباید فریب تبلیغات غیر اصولی و 
کلاهبردارانه را بخورند. وی با بیان  اینکه پیامک های جعلی متعددی با هدف 
دریافت اطلاعات مربوط به سهامداران عدالت یا دریافت حساب بانکی آنها به 
مردم ارسال می گردد و این اطلاعات توسط افراد سودجو مورد سوءاستفاده قرار 
می گیرد، یادآور شــد: یکی از برنامه های سازمان بورس و معاونت اجتماعی و 
پیشــگیری از جرم قوه قضائیه آگاهی بخشی به دارندگان سهام عدالت برای 
جلوگیری از سوء استفاده افراد کلاهبردار است که درآینده ای نزدیک با همکاری 

قوه قضائیه عملیاتی خواهد شد.

برنامه های مشترک سازمان بورس و قوه 
قضائیه برای كاهش جرایم در بازار سرمایه

دکتر بابک نگاهداری، رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی گفت 
:  هوش مصنوعی در پزشکی، سلامت و بهداشت می تواند کمک حال ما باشد، 
مدیریت مراکز درمانی، تشخیص بیماری، معالجه بیمار، مراقبت از سالمندان، طراحی 
داروهای جدید و ردگیری انتشار بیماری از جمله خدماتی است که هوش مصنوعی 

می تواند در حوزه بهداشت و درمان به ما ارائه دهد.
از دیگر کارکردهای هوش مصنوعی در عرصه حمل و نقل هوشمند و تدارکات 
است که می تواند در انبارداری مدرن، حمل و نقل شهری و جاده ای، مدیریت ترافیک، 

حمل و نقل هوایی، ریلی و دریایی از آن بهره برد.
به گزارش روابط عمومی مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی، 
نگاهداری دیگر حوزه استفاده از هوش مصنوعی را تقویت امور زیربنایی عنوان کرد 
و گفت: از این ابزار مدرن می توان در حوزه توسعه و مدیریت شبکه های برق و انرژی 
الکتریکی، پیش بینی نیاز و مدیریت هوشمند تولید، مصرف و توزیع منابع، شبکه های 
توزیع شده برای تولید و ذخیره انرژی، پیش بینی خرابی تجهیزات و اجرای به موقع 
اقدامات لازم در پالایشگاه های نفتی و گازی و معادن، سامانه های هوشمند کاوش، 
اکتشاف و حفاری استفاده کرد.وی با بیان اینکه هوش مصنوعی در آبیاری، کود دهی، 
سمپاشی هوشمند و... کمک حال کشاورزان است، گفت: در حوزه فناوری اطلاعات 
و ارتباطات، خدماتی مانند بهینه سازی شبکه، تعمیرات و نگهداری پیشگیرانه، 
پاسخ گویی مجازی و امنیت سایبری، حکمرانی داده محور، پردازش داده و ذخیره 
داده ها و... با استفاده از هوش مصنوعی ساده تر و دقیق تر انجام  می شود.او با اشاره به 
خدمات هوش مصنوعی به مسائل حوزه اقتصادی، گفت: سامانه های مالی و بانکی، 
معاملات بورس، ارزیابی اعتبار و برآورد ریسک، کشف و ممانعت از تقلب، مبارزه با 
پول شویی، شخصی سازی بانکداری و... از جمله حوزه هایی است که هوش مصنوعی 
می تواند کارآمد باشد.وی به کارکردهای این ابزار در حفاظت از محیط زیست اشاره 
کرد و گفت: هوش مصنوعی می تواند به ما کمک کند تا به بلایای طبیعی پاسخ 
هوشمندانه دهیم، شهرها را به صورت هوشمند مدیریت کنیم و پیش بینی دقیق تری 
از وضعیت جوی ارائه دهیم.از این ابزار در یادگیری ویژه هر شخص، اجرای شیوه های 
نوین آموزش در مدارس و دانشگاه ها، تسهیل روش تحقیق و کسب مهارت هم 
می توان استفاده کرد.هیچ حوزه ای از عرصه زندگی اجتماعی نمانده که هوش 
مصنوعی در آینده آن اثرگذار نباشد. وقتی پدیده ای این قدر عرصه های متعددی را 

تحت تأثیر قرار می دهد، باید نسبت به آن حساسیت داشته باشیم.

كاركرد هوش مصنوعی در 
حوزه های مختلف اجتماع

بانک ملی ایران ، تا کنون بیش از 88 هزار میلیارد ریال از دارایی های خود را واگذار کرده است.
بانک ملی ، در راستای تکالیف قانونی مبنی بر واگذاری دارایی های مازاد خود و شرکت های تابعه، همواره نسبت 
به ارزش گذاری و برگزاری مزایده ســهام شرکت های قابل واگذاری اقدام کرده است و گزارش های آماری از این 
واگذاری ها حاکی از آن است که از مرداد ماه سال 14۰۰ تا پایان شهریور ماه سال 14۰2 با برگزاری مزایده های متعدد، 

میزان واگذاری های محقق شده این بانک و شرکت های تابعه بالغ بر 88.118.۰2۶ میلیون ریال بوده است.
فروش اموال مازاد بانک ها علاوه بر این که سرمایه های راکد دولت را آزاد می کند، می تواند زمینه های لازم را 
برای سرمایه گذاری در زمینه های مختلف از قبیل طرح های توسعه ای و زیرساختی ایجاد کند ، می توان انتظار داشت 
که با ادامه روند واگذاری ها توسط بانک، سرمایه های قابل توجهی برای صرف در طرح های مختلف ایجاد می شود. 
کنترل رشد نقدینگی در کشور، افزایش توان تسهیلات دهی بانک ها و رفع کسری ها و ناترازی های شبکه بانکی از 

جمله نتایج مهمی است که اجرای واگذاری اموال مازاد بانک ها به دنبال خواهد داشت.
گفتنی است از سال 1395 تا سال 14۰۰ میزان عملکرد این حکم تنها 13 درصد بود که از زمان آغاز دولت سیزدهم 
روند واگذاری ها سرعت گرفت و اکنون شاهد آن هستیم که بخش قابل توجهی از دارایی های مازاد بانک های دولتی 

و به خصوص بانک ملی ایران واگذار شده است. / روابط عمومی 

واگذاری88هزارمیلیارد
ریالیداراییهایمازاد
بانکملی

بانک ملی ایران

محمدرضا خوش کیش، مدیرعامل بیمه اتکایی امین طی سخنانی در همایش ششمین اجلاس سراسری مسئولیت 
پذیری اجتماعی و فرهنگ سازمانی بااشاره به اینکه بسیاری از شرکت های بیمه ای دراین چندسال اخیردر راستای عمل 
به مسئولیت های اجتماعی گام های موثری را برداشته اند گفت:بیمه شخص ثالث یک مسئولیت اجتماعی است که ازخانواده 
درشرایط حوادث رانندگی که شاید فرد هیچ نقش عمدی در به وجود آمدن آن نداشته حفاظت می کند ، بیمه شخص ثالث 
را یکی از جامع ترین رشته  های بیمه ای درصنعت بیمه عنوان کرد وافزود: درعصرحاضر و با اختراع اتومبیل اگرچه گام های 
مهمی در پیشرفت صنعتی کشورها به وجودآمده است و فواید و مزایای انکار ناپذیری را به همراه داشته است، ولی با بررسی 
به آمار تلفات حوادث رانندگی خواهیم دانست که اتومبیل درردیف عوامل تهدید کننده جامعه قرار دارد .وی به نقش شرکت 
های بیمه ای به خصوص بیمه های اتکایی در حوزه مسئولیت های اجتماعی گفت: طبیعتا همه شرکت ها در این حوزه بودجه 
های خاصی دارند که درمناســبت های مختلف از آن استفاده می کنند  ولی دراین میان حجم بالای از خدماتی که در این 
حوزه ارائه می شود، دیده نمی شود و آن هم بیمه های شخص ثالث است ،که اگرامروزاین بیمه نامه ها ازکشور حذف می 
شدند شاید سالیانه بین5۰ تا۶۰ هزار نفردرزندان های کشور منتظراحکام قضایی بابت دیات بودند.این بیمه  نامه باعث شده 
است کسانی که شاید در حوادث رانندگی نقش عمدی نداشته اند به زندان نروند .این امراز لحاظ اجتماعی بسیاری از آسیب 

هایی که خانواده در نبودن سرپرست خانواده ممکن است با آن مواجه شود را ازبین ببرد./ روابط عمومی 

بیمهشخصثالثیک
مسئولیتاجتماعیاست

محمدرضا خوش کیش

اعلام آثار برتر دهمین همایش مدیریت ریسک و بیمه توسط بیمه کوثر
دبیرخانه همایش مدیریت ریسک و بیمه، مقالات برتر شرکت کنندگان در دهمین همایش مدیریت ریسک و بیمه با موضوع نقش 
صنعت بیمه در رشد اقتصادی با رویکرد تحول دیجیتال را انتخاب و معرفی نمود.به گزارش روابط عمومی بیمه کوثر و اعلام دبیر دهمین 
همایش مدیریت ریسک و  بیمه، از میان مقالات ارسالي تعداد ده مقاله در سه سطح ارائه، صرفاً چاپ و پوستري به عنوان مقالات برتر 
برگزیده شدند.محمدسجاد میرزاخانی افزود: با توجه به تفاهم نامه همکاری مشترک با دانشگاه علامه طباطبایی)ره(، در این دوره نیز 
همانند سال گذشته از اساتید موسسه آموزش عالی بیمه اکو در کمیته علمی همایش بهره مند شدیم؛ از میان مقالات ارسالی، سه مقاله 
»بررسی موفقیت تحول دیجیتال در صنعت بیمه با تمرکز بر نقش ارتباط بخشی و اهداف استراتژیک و تعهد مدیریت به عنوان محرک 
های کلیدی )مرتضی ظهرابی(، » بررسی نقش صنعت بیمه در بهبود عملکرد اقتصادی با محوریت تحول دیجیتال« )نیره نظر( و » بررسی 
تأثیر دیجیتالی شدن عناصر مدل کسب وکار در صنعت بیمه با رویکرد توسعه کسب وکار« )زهرا جافری، سعید نعمتی، شیرین اسکندری( 
به ترتیب در رده بندي مقالات قابل ارائه حایز رتبه های اول تا سوم شدند. همچنین سه مقاله » نقش بازاریابی محتوای دیجیتال در تسهیل 
و توسعه فضای کسب و کار صنعت بیمه )مطالعه فراترکیب(« )سیدمهدی وهابی، عاطفه حیدری(، » توانمندی اقتصادی شرکت های 
دانش بنیان با طراحی محصولات نوآورانه صنعت بیمه« )زهرا سلیمانی( و » طراحی سیستم هوشمند ارزیابی ریسک بیمه بدنه با استفاده 

از ابزارهای هوش مصنوعی« )الهه پرنلو( در رده بندي مقالات صرفاً چاپ مورد انتخاب هیئت داوران قرار گرفتند.

نقشصنعتبیمهدررشد
اقتصادیبارویکردتحول
دیجیتال

محمدسجاد میرزاخانی

طرح تصفیه نفت   گاز پالایشگاه نفت اصفهان، افزون بر افزایش کیفیت نفت   گاز تولیدی در پالایشگاه اصفهان و 
تولید روزانه بیش از 1۶ میلیون لیتر گازوئیل با کیفیت یورو 5، ظرفیت تولید روزانه 2۶ میلیون لیتر گازوئیل یورو 5 در 
آینــده   ای نزدیک در پایتخت فرهنگی و تاریخی ایران را فراهم کرده اســت. با بهره   برداری این طرح عظیم و مهم 
محیط زیستی، افزون بر تولید همه نفت   گاز موردنیاز کلان شهر اصفهان و دیگر شهرهای این استان با استاندارد یورو 
5 اروپا، گام   های محیط زیستی مهمی برای اجرای قانون هوای پاک از سوی این مجتمع عظیم پالایشی که به   تازگی نام 
پتروپالایش را نیز به خود گرفته است، برداشته خواهد شد.احداث واحد تصفیه نفت   گاز پالایشگاه نفت اصفهان در 
زمینی به مساحت 42۰ هکتار با بهره   مندی از توان متخصصان داخلی و به   منظور عملی    کردن سیاست   های اقتصاد 
مقاومتی بهمن ماه سال 93 آغاز شد.اجرای این طرح همچنین طبق ماده 59 قانون اصلاح الگوی مصرف انرژی، برای 
افزایش کیفیت فرآورده   های نفتی و کاهش ترکیبات گوگردی و صیانت از محیط زیست در پالایشگاه نفت اصفهان آغاز 
شد و با اجرایی شدن آن، گوگرد نفت   گاز تولیدی در پالایشگاه از 1۰ هزار پی   پی ام به میزان 1۰ پی   پی   ام کاهش یافته و از 

انتشار روزانه 3۰۰ تن گوگرد در هوا جلوگیری خواهد شد.
ظرفیت طرح تصفیه نفت   گاز پالایشگاه اصفهان روزانه 1۰۰ هزار بشکه بوده و تولید روزانه نزدیک به 1۷ میلیون 

لیتر سوخت پاک گازوئیل با استانداردهای بین المللی یورو 5 در این مجتمع پتروپالایشی آغاز شده است./ شانا

تولیدروزانه۱6میلیونلیتر
گازوئیلسبزدراصفهان

شرکت پالایشگاه نفت اصفهان

بانک جهانی در جدیدترین گزارش اعلام کرد رشد اقتصادی ایران در سال 2۰23 یعنی سال  جاری میلادی به 4.1 درصد 
خواهد رسید که بیش از 2 برابر رشد اقتصادی 1.9 درصدی کشورهای غرب آسیا و شمال آفریقاست.

به گزارش فارس، بانک جهانی در گزارش وضعیت اقتصادی غرب آسیا و شمال آفریقا )منا( پیش بینی کرد، رشد اقتصادی 
ایران در سال 2۰23 یعنی سال  جاری میلادی به 4.1 درصد برسد.

این گزارش رشد اقتصادی ایران در سال گذشته میلادی را 3.8 درصد برآورد کرده است.
این نهاد بین المللی رشــد اقتصادی ایران در سال 2۰22 را در این گزارش به میزان قابل توجهی اصلاح کرده است. بانک 
جهانی در گزارش ماه اکتبر ســال گذشته خود رشد اقتصادی ایران برای سال 2۰22 را 2.9 درصد اعلام کرده بود ، تراز تجاری 
ایران از 3.5 درصد تولید ناخالص ملی در سال 2۰22 روند افزایشی به خود گرفته و در سال 2۰23 به 4.8 درصد تولید ناخالص 

داخلی رسیده است. این رقم در سال 2۰21 منفی 3.1 درصد بوده است.
همچنین تراز مالی دولت که در سال 2۰22  منفی 1.9 درصد بوده در سال جاری میلادی بهبود پیدا کرده و به منفی 1.۶ درصد 
خواهد رسید.  این رقم در سال 2۰21 نیز برابر با منفی 3.2 درصد بوده که نشان از روند بهبود این شاخص طی این سه سال دارد.

بانک نرخ تورم ایران در سال جاری میلادی را 42.۶ درصد برآورد کرده  که در سال گذشته برابر با 4۶.5 درصد بوده است 
که به این ترتیب کاهش یافته و پیش بینی می شود در سال آینده هم به 35.8 درصد کاهش یابد.

رشداقتصادیایران2برابر
غربآسیاوشمال
آفریقاست

394.۰۰۰میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد; اعطای 4۶3.۰۰۰ فقره تسهیلات در بانک ملت در نیمه اول امسال
بانک ملت با هدف کمک به رونق تولید و اشتغال و همچنین رفع نیازهای مردم در بخش های مختلف شامل تسهیلات 

ازدواج، فرزندآوری، جهش مسکن و ...، حدود 4۶3 هزار فقره در نیمه اول سال جاری پرداخت کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، این بانک با هدایت صحیح و نظارت موثر بر مصرف تسهیلات، در شش ماهه اول سال 

14۰2، 4۶2 هزار و ۷۷3 فقره تسهیلات به مبلغ 3.935.52۰ میلیارد ریال به متقاضیان اعطا کرد.
بر اساس این گزارش، در دو فصل ابتدای سال جاری، مبلغ 31.83۰ میلیارد ریال تسهیلات به طرح های موضوع سفرهای 

استانی ریاست جمهوری اختصاص داده شده است.
صدور 52.928 فقره ضمانتنامه ریالی به مبلغ ۶55.88۶ میلیارد ریال و گشایش 4.948 فقره اعتبار اسنادی داخلی به 

مبلغ 91۰.3۶3 میلیارد ریال از دیگر فعالیت های بانک ملت در بخش اعتباری در نیمه اول امسال است.
این گزارش حاکی است، در نیمه اول امسال حدود 23 هزار فقره از تسهیلات بانک ملت در بستر فرابانک و به صورت 

غیرحضوری پرداخته شده که مبلغ تسهیلات اعطایی از این طریق، رقمی بالغ بر 23.51۶ میلیارد ریال بوده است.
بر این اساس، از مجموع تسهیلات پرداختی از بستر فرابانک ملت در دو فصل ابتدایی سال 14۰2، حدود 1۰.915 میلیارد 

ریال آن در قالب 5.552 فقره تسهیلات، به تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری اختصاص داشته است.

پرداختتسهیلات
394.000میلیاردتومانی
ازسویبانکملت

 بانک ملت

شرکت بیمه البرز در جایگاه نخست موثرترین درصد رشد در بین شرکت های بیمه کشور قرار گرفت. براساس آمار 
عملکرد صنعت بیمه در ۶ ماه ابتدایی سال جاری که از سوی بیمه مرکزی منتشرشده است این شرکت در ۶ ماه نخست سال 
14۰2 با رشد 119 درصدی در تولید حق بیمه نسبت به سال گذشته، دو برابر میانگین صنعت بیمه کشور رشد داشته است.
شرکت بیمه البرز در مدت مذکور هفت درصد از کل حق بیمه صنعت بیمه را تولید کرده است و در رشته آتش سوزی و باربری 
صدرنشین شرکت های بیمه است.با اتخاذ سیاست جدید مبتنی بر توسعه بیمه های زندگی و طراحی و عرضه بیمه زندگی 

شوکا شرکت بیمه البرز توانسته است 11.13 درصد از کل پورتفوی بیمه های زندگی صنعت بیمه را به خود اختصاص دهد.
امضای تفاهم نامه بیمه البرز و گروه بین المللی آباد راهان پارس

تفاهم نامه همکاری مشترک شرکت بیمه البرز، موسی رضایی و گروه بین المللی آباد راهان پارس قباد چوبدار،  با حضور 
مدیران عامل و اعضای هیات مدیره این دو شــرکت امضا شد.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه البرز، موسی 
رضایی، مدیرعامل این شرکت در جلسه امضای تفاهم نامه مذکور با اشاره به این که هم افزایی نهادهای مختلف نظام به منظور 
پیشبرد اهداف کشور از جمله توسعه اقتصادی ضروری است، هدف از امضای این تفاهم نامه را شناسایی پتانسیل های جدید 
و گسترش همکاری های مشترک، تجمیع امور بیمه ای و طراحی محصولات و خدمات بیمه ای نوین متناسب با فعالیت های 

عمرانی کشور دانست.

بیمهالبرزبرجایگاهنخست
صنعتبیمهدرموثرترین
درصدرشدتکیهزد

موسی رضایی

محمد شیخ حسینی مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: بانوان شاغل در واحدهای ستادی و اجرایی بانک نقش و 
اثربخشی غیر قابل انکار و ارزشمندی در عملکرد مثبت بانک ایفا می کنند.او در نشست با اعضا کمیته بانوان اظهار داشت: 
حدود 2۰ درصد شاغلین بانک توسعه تعاون را بانوان مشغول خدمت هستند و سهم آنان در پیشبرد اهداف و سیاست 
های ابلاغی بانک بیشتر از این سهم بوده است.وی با اشاره به جایگاه متعالی بانوان شاغل افزود: بانوان به طور عام در عرصه 
های مختلف اقتصادی و اجتماعی و نیز خانواده و همچنین به طور خاص در بانک توسعه تعاون نقش فعال و بسزایی بر 
عهده دارند از این رو حل مسائل و مشکلات و دغدغه های آنان همیشه مد نظر اینجانب و مدیران ارشد سازمان است تا 
بتوان با ایجاد فضای امن کاری و آرامش شرایط مناسبی جهت حضور و نقش آفرینی هر چه بیشتر آنها در بانک فراهم 
گردد.در ادامه رسول ارجمند مدیر امور سرمایه انسانی ضمن ارائه گزارش عملکرد از اقدامات صورت گرفته توسط امور 
سرمایه انسانی در حوزه بانوان اظهار داشت: می توان گفت که بانک توسعه تعاون نسبت با سایر بانک ها توانسته با اعمال 
ظرفیت های قانونی از قوانین و مقررات و دستورالعمل های نهاد های دولتی بالاترین خدمات را به بانوان شاغل در بانک 

اختصاص گیرد.
در این مراسم زهرا روتیوند غیاثوند مشاور مدیر عامل در امور بانوان و دبیر و عضو کمیته بانوان گزارشی از فعالیت 

ها و پیگیری این کمیته به همراه خانم ها سلیم پور ، آشتیانی ، فخرائی ، اعلام کرد ./ روابط عمومی 

محمد شیخ حسینی
بانواننقشمهمو
اثربخشیدرعملکردبانک
ایفامیکنند

بانک جهانی

تروریسم رسانه ای با تلاش اهالی فرهنگ  ناکام ماند

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در نشستی با اعضای شورای ارکسترهای بنیاد 
رودکی با اشاره به تعداد برگزاری اجراهای صحنه ای در یک سال اخیر و رونق فرهنگ 

و هنر، گفت: تروریسم رسانه ای با تلاش اهالی فرهنگ  و هنر ناکام ماند.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
محمدمهدی اسماعیلی با بیان این مطلب با اشاره به برگزاری منظم جشنواره ها و 
رویدادهای فرهنگی کشور در سال گذشته، افزود: با وجود اینکه جریان تروریسم 
رسانه ای قصد مقابله با همه این رویدادها را داشت ولی همه آنها با قوت برگزار شد 

چون اهالی فرهنگ و هنر پای این کار ایستادند.
 سال گذشته بسیاری از هنرمندان برای اجرای برنامه هایشان با سختی های 
بسیاری روبه رو شدند و حتی از سوی دشمنان برای اجرای کارهای هنری در کشور 
مورد تهدید قرار گرفتند ولی با وجود ایســتادگی این هنرمندان، کشور روزهای 
پرشکوهی را پشت سر گذاشت. اسماعیلی آمار حضور ۴00 هزار نفری از مردم برای 

شرکت در اجراهای صحنه ای نوروز 1۴01 از کشور را مثال زد که با رونق هنری، در 
مقطع مشابه 1۴02، یک میلیون نفر از مردم به تماشای اجراهای صحنه ای داخل 
کشور رفتند. برنامه های هنری در سال گذشته با نظم خاصی برگزار شد تا این پیام 
به دشمنان داده شود که هنرمندان پای آرمان های خود و ایران سرافراز ایستاده  اند. 
وزیر فرهنگ در ادامه با اشاره به سابقه 80 ساله گروه ارکستر سمفونیک ملی ایران 
افزود: مسئولان وزارت فرهنگ از تمام قدرت خود برای حفظ و احیای این ارکستر 
استفاده خواهند کرد. مجموعه ارکستر ملی و ارکستر سمفونیک چشم و چراغ 
موسیقی و کارهای هنری کشور محسوب می شوند و خود را نسبت به تقدیر و تجلیل 
از هنرمندان و مسئولان این مجموعه موظف می دانیم.  اسماعیلی خطاب به مدیران 
و هنرمندان ارکستر سمفونیک خواستار اجرای طرح تأسیس انجمن آهنگسازان 
جوان شد.  وی گفت: در هر استانی یک میلیارد تومان بودجه برای این کار اختصاص 
داده شده است که به طور غیرمستقیم در اختیار مسئولان قرار داده خواهد شد تا در 

جهت عدالت فرهنگی و تشویق آهنگسازان جوان در استان های کشور برای حمایت 
از موسیقی مقامی و محلی هزینه شود. وی همچنین به پیشنهاد استاد مجید انتظامی 
وعده تشکیل ارکستر سمفونیک ویژه بانوان برای اجرا در مجالس هنری مختص 

خانم ها را در آینده ای نزدیک داد.
 وزیر فرهنگ همچنین دستور رسیدگی به وضعیت ساختمان تالار وحدت 
و تأمین تجهیزات لازم برای اجراهای موسیقی ارکستر سمفونیک را صادر کرد و از 

مسئولان خواست نسبت به این کار تسریع لازم صورت گیرد.
 بزرگداشت تاریخ نگاران انقلاب 
 از رویدادهای مهم جایزه اندرزگو است

سومین دوره از جایزه مردمی و ادبی شهید سید علی اندرزگو آبان ماه امسال 
برگزار خواهد شد. جایزه ای که علاوه بر تقدیر از مؤلفان و ناشران منجر به شکل گیری 
یک جریان ســازی تولیدی برای مقابله با تحریف و تطهیر تاریخ رژیم پهلوی ها 

می شود.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در جلسه شورای سیاستگذاری سومین جایزه 
شهید سیدعلی اندرزگو ضمن تبریک پیروزی های جبهه مقاومت اظهارداشت: 
دوره جدید این مبارزات زمینه ســاز نابودی رژیم صهیونیستی است.محمد مهدی 
اسماعیلی با اشاره به برگزاری سومین دوره جایزه شهید اندرزگو بعد از هفت سال از 
ایجاد ستاد برگزاری گفت: این جایزه در جهت رفع دغدغه رهبر معظم انقلاب اسلامی 
درباره تطهیر رژیم پهلوی ایجاد و سومین دوره آن در آبان ماه امسال برگزار خواهد شد. 
فتنه سال گذشته با افشای چهره منحوس پهلوی، زمینه بی آبرویی پهلوی را فراهم 
کرده است.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اهمیت و جایگاه جایزه دوسالانه 
اندرزگو اظهارداشت: فاصله دوسالانه جایزه نیازمند برگزاری رویدادهای مختلف و 
متنوعی از قبیل تاریخ نگاری انقلاب اسلامی و بزرگداشت تاریخ نگاران انقلاب اسلامی 
همچون حمید روحانی است. اگر پهلوی می ماند ایران و فرهنگ ایرانی از بین رفته و 
کشور تجزیه می شد، موضوع ایران نقطه بالای وحدت ملت و همراهی مردم است.

اسماعیلی با اشاره به اهمیت و جایگاه جایزه شهید اندرزگو بیان کرد: باید یک بسته 
کامل در این زمینه شکل بگیرد و رویدادهای بزرگتری طرح و پرداخته شود که برخی 
فعالیت ها در بخش ساخت فیلم در حوزه دفاع مقدس و انقلاب اسلامی آغاز شده است.

شناسایی نخبگان مناطق محروم سیدسلمان ســیدافقهی قائم مقام بنیاد ملی نخبگان ، درباره 
راه اندازی رصدخانه مهاجرت در این بنیاد گفت: 10 روز قبل پیشنهادی 
از طریق معاونت علمی ریاست جمهوری برای معاون اول رئیس جمهوری 

ارسال کردیم و بر اساس آن اعلام شد نیاز است رصدخانه ملی مهاجرت نخبگان 
تاسیس شود که دبیرخانه آن در بنیاد ملی نخبگان باشد و شورای راهبردی آن با 
مشارکت همه دستگاه های ذی ربط ایجاد شود. وی با اشاره به نقش بنیاد ملی نخبگان 
در فتح قله های علمی و پیشرفت و وظیفه این رصدخانه را رصد مهاجرت نخبگان با 
مشارکت دستگاه های مرتبط دانست ، ما موظفیم برنامه های بنیاد را بر اساس سند 
ملی نخبگان که به تصویب بالاترین نهاد فرهنگی یعنی شورای عالی انقلاب فرهنگی 
رسیده است، تدوین کنیم و در این مسیر تلاش هایی شده و امروز بنیاد به بلوغی 
رسیده که می تواند در حل مسائل کشور ایفای نقش کند. او با تاکید بر اینکه ما به 
دنبال مشارکت همه نخبگان در حل مسائل کشور هستیم، نخبگان را معطوف به 

نخبگان علمی ندانست ،  ما نخبگان فرهنگی، هنری، صنعتی، ادبی و مهارتی هم 
داریم و از همه آنها برای مشارکت دعوت می کنیم و برای این منظور سامانه یکپارچه ای 
را تعریف کردیم و برای هر نخبه یک پرونده خاص تشکیل خواهد شد. بزودی این 
سامانه رونمایی خواهد شد، از طریق این سامانه می توانیم از فضای نخبگانی کشور، 
آمار مهاجرت نخبگان و شناسایی نخبگان، رصد لحظه ای داشته باشیم. وی با اشاره 
به شــیوه های شناسایی نخبگان کشور گفت: هنوز بسیاری از نخبگان در کشور 
شناسایی نشده اند؛ نمونه آن نخبگان مناطق محروم است و تا زمانی که این امر مردمی 
نشود، امکان تکمیل فرآیند شناسایی نخبگان وجود ندارد. در بنیاد به رغم طرح های 
مختلفی که تعریف شد، تنها 2 برنامه »شهاب« و »شتاب« اجرایی می شود. طرح 
شهاب برای شناسایی استعدادهای برتر در حوزه دانش آموزی و طرح شتاب برای 

حوزه دانشجویی است . در طرح شتاب تشکل ها و کانون های دانشجویی، 
اساتید و نخبه یاران )دانشجویان حامی( حضور دارند، دانشجوی حامی، فرد 
دانشجوی سال بالایی است که می تواند به سایر دانشجویان تجربیات خود را 
منتقل کند. ما نیاز به ایجاد رصدخانه مهاجرت نخبگان داریم تا بتوانیم آمارهای قابل 
اطمینان ارائه دهیم. سیزدهمین همایش ملی نخبگان که با حضور رئیس جمهوری 
آغاز به کار خواهد کرد، با شعار »نخبگان پیشران پیشرفت« خواهد بود. به گزارش 
پایگاه اطلاع رســانی بنیاد ملی نخبگان؛ ســیدافقهی از جذب 1000 نخبه در 
دستگاه های اجرایی خبر داد و گفت: این در حالی است که بسیاری از آنها نتوانسته اند 
در دستگاه جذب شده و در جایگاه مناسب خود مستقر شوند و از دستگاه ها درخواست 
داریم در این زمینه با ما همکاری کنند. در حال حاضر ۶3 هزار نخبه در کشور شناسایی 
شده اند که اینها تنها دانشجویان هستند و نخبگان دانش آموزی مشخص نیستند، 

چون در طرح شهاب نخبگان شناسایی شدند ولی هدایت انجام نشده است. 

چهارشنبه 26 مهر ماه 1402، شماره 382-472
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بانک آینده در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی خود و هم سویی با سیاست ها و برنامه های دولت مبنی بر تسهیل 
ازدواج جوانان، در شش ماهه ابتدایی سال 14۰2، تعداد بیش از ۶هزار فقره با مجموع مبلغ بالغ بر 12.3۰۰ میلیارد ریال پرداخت 
کرده است ، مجموع مبلغ وام قرض الحسنه ازدواج پرداختی در شش ماهه ابتدایی سال 14۰1 نیز، بیش از 8.4۰۰  میلیارد ریال 
بوده است.با توجه به مجموع تعداد و مبلغ وام قرض الحسنه ازدواج پرداخت شده در شش ماهه نخست امسال، نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته، نشانگر رشد 4۷ درصدی در پرداخت این نوع وام تکلیفی است.در حال حاضر، بانک آینده ۷ میلیون مشتری 

دارد که این تعداد بیش از 8 درصد از کل جمعیت 85 میلیونی کشور را شامل می شود.
مجموع منابع آورده از سوی این تعداد مشتری، حدود ۷ درصد نقدینگی کل کشور است که این درصد، نشان از اعتماد 

عمومی آحاد مردم به مجموعه بانک آینده و هم چنین جایگاه این بانک در عرصه اقتصاد کشور دارد. 
بر اساس آخرین صورت های مالی منتهی به پایان سال 14۰1 که در سامانه کدال نیز افشا شده است، مجموعه دارایی های 
بانک آینده 3.1۶۰ )سه هزار و صد و شصت( هزار میلیار ریال تومان است که با توجه به ارزش گذاری های متقن کارشناسی، دارای 
بیش از 2.4۰۰ )دوهزار و چهارصد( هزار میلیارد ریال ارزش افزوده یا مازاد است که با مجموع این دو رقم، ارزش روز دارایی های 
بانک آینده بالغ بر 5.5۶۰ )پنج هزار و پانصد و شصت( هزار میلیارد ریال برآورد می شود. این در حالی است که با کارشناسی 

ارزش املاک ارزنده و دارایی های ثابت بانک آینده، این رقم به مراتب افزایش خواهد یافت.  / روابط عمومی

رشد47درصدیپرداخت
وامقرضالحسنهازدواجدر
بانکآینده

بانک آینده

بانک پارسیان در راستای اقدام در خصوص اجرای بندهای تبصره 1۶ قانون بودجه 14۰2 و همگامی باسیاست های دولت 
طی شش ماهه نخست سال 14۰2، بیش از 25 هزار و۶44 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه در بخش های ازدواج، فرزند 
آوری، اشتغال زایی، مسکن و درمان به متقاضیان از طریق صندوق قرض الحسنه بانک پارسیان پرداخت کرده است ، این بانک 
از ابتدای امسال تا پایان شهریورماه 14۰2، به منظور اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت تعداد 8،23۷ فقره وام 
فرزند آوری به مبلغ 4،۷۰۰ میلیارد ریال پرداخت کرده است.در راستای تحکیم بنیان خانواده و کمک به تشکیل آن و تسهیل 
ازدواج جوانان، این بانک با پرداخت 14،81۰ میلیارد ریال تسهیلات ازدواج،بیش از ۷،4۰۰ جوان ایرانی را به خانه بخت فرستاد و 
توانست فراتر از تکلیف قانونی اهداف بودجه این بخش را تحقق بخشد.همچنین با توجه به اهمیت توسعه اشتغال زایی و کاهش 
نرخ بیکاری در روستاها و مناطق کم برخوردار و ایجاد اشتغال پایدار در بخش روستایی و عشایری در مدت یادشده این بانک 
بالغ بر3،44۶ فقره تسهیلات اشتغال زایی بنیاد برکت به مبلغ 3،3۷۰ میلیارد ریال به مشمولان طرح اشتغال زایی اجتماع محور 
بنیاد برکت ارائه داده است.بانک پارسیان در راستای توسعه عدالت اجتماعی و ارتقای رفاه و امنیت اقتصادی اقشار جامعه و 
عمل به وظیفه مسئولیت های اجتماعی خود و در جهت توانمندسازی افراد تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( نیز در 
این مدت، تعداد 1،1۰1 وام قرض الحسنه اشتغال بالغ بر 1،4۰۰ میلیارد ریال به مددجویان کمیته امداد پرداخت کرده است ، تعداد 

3.۰۷1 فقره تسهیلات به ارزش بیش از 13۷۰ میلیارد ریال به متقاضیان پرداخت شده است. / روابط عمومی 

پرداختبانکپارسیانبیشاز25
هزارمیلیاردریالتسهیلات
قرضالحسنه

بانک پارسیان

نایب رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بیمه دانا، پرتفوی 5۰۰ میلیاردی شعبه ابهر را حاصل تلاش و همت همه همکاران 
و شــبکه فروش در شهرستان های ابهر، خرمدره و… عنوان کرد.دکتر رضا جعفری ، ثبت افتخارات و موفقیت های اخیر 
شرکت، حاصل کار تیمی و اجرای سیاست عدم تمرکز است و تلاش ما سرعت بخشیدن به ارائه بهترین خدمات به بیمه گذاران، 
به عنوان مهم ترین عنصر مدیریت است. وی از خرید ساختمانی در خور و شایسته ی کارکنان شعبه ابهر بیمه دانا در آینده ای 
نزدیک خبر داد و تقدیر از تلاش های همکاران را از اصول مهم این شرکت درجهت حفظ منزلت کارکنان و مشتریان دانست، 
دستیابی به پرتفوی 4۰۰ هزار میلیارد ریالی را هدف گذاری این شرکت تا پایان سال جاری اعلام کرد و با تأکید بر حفظ ارزش 
سهام و جایگاه ممتاز آن در صنعت بیمه کشور افزود: بیمه دانا در حال حاضر شرایط بسیار خوبی دارد و علی رغم متغیرهای 
اخیر اقتصادی حاکم بر بازار سرمایه، پیش بینی می کنیم در نتیجه عملکرد و کارنامه درخشان ارزش این شرکت در آینده به 
ارزش ذاتی و واقعی خود برسد و رشد قابل ملاحظه ای داشته باشد. او با اشاره به عملکرد شعب و شبکه فروش این شرکت 
در سراسر کشور گفت: ثبت عملکرد بسیار مطلوب این مجموعه حاصل کار گروهی، هم افزایی سیستم، رعایت اخلاق حرفه ای 
و تقویت روحیه کارمحوری بوده است، لذا می کوشیم تا پایان سال جاری نیز با رعایت این اصول، به اهداف پیش بینی شده 
جامه عمل بپوشانیم. وی ضمن تقدیر از عملکرد مناسب رییس و کارکنان شعبه ابهر طی یک سال گذشته تا کنون بر لزوم 

چاره اندیشی و رفع مشکلات و تحقق مطالبات شبکه فروش نیز تأکید کرد. / روابط عمومی 

رشدصددرصدیشعبه
ابهربیمهدانانسبتبه
یکسالگذشته

رضا جعفری

چک 5 هزار و پانصد میلیارد ریالی خسارت الکترواستیل مشهد تحویل شد 
به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، با حضور مسعود بادین نایب رییس هیات مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا، اعضای هیات 
مدیره، معاونان مدیرعامل، تنی چند از مدیران و مدیرعامل کارخانه الکترو استیل، چک خسارت 5 هزار و 5۰۰ میلیارد ریالی 
این کارخانه تحویل مدیرعامل آن شد. مدیرعامل بیمه آسیا در این دیدار اظهار داشت، بیمه آسیا همواره بیمه گذاران خود را 
در روز های سخت، همراهی و همیاری می کند و با توجه به برخورداری از سرمایه و توانمندی مالی بالا، پشتیبان مطمئنی برای 
بیمه گذاران و مردم است که در این راستا در سال گذشته به عنوان برند محبوب مردم ایران انتخاب شد، برای ارائه هرچه بهتر 
خدمات ضرورت دارد که صاحبان کسب و کار و واحد های تولیدی و صنعتی، نسبت به اخذ پوشش های کامل بیمه ای اقدام 

کنند چرا که معضل کم بیمه گی، سرمایه این واحد ها را در زمان وقوع حادثه به شدت تهدید می کند.   
مجید محمدزاده مدیرعامل کارخانه الکترو استیل نیز با قدردانی از سرعت عمل بیمه آسیا در بررسی و پرداخت خسارت 
این کارخانه، از تلاش و توجه مدیرعامل بیمه آسیا بابت پیگیری ویژه پرونده و جلوگیری از توقف تولید این واحد بزرگ صنعتی 
سپاسگزاری کرد و گفت: در حقیقت، پرداخت به موقع و دقیق خسارت توسط بیمه آسیا، حرکتی حرفه ای، ارزشمند و فراوظیفه 
ای بود. هم اکنون به واسطه دریافت مبلغ خسارت از بیمه آسیا، سالن های تولید کارخانه بازسازی و راه اندازی شده اند و فعالیت 

آن آغاز شده است.

پرداختبهموقعودقیقخسارت
توسطبیمهآسیاراحرکتیحرفه
ای،ارزشمندوفراوظیفهای

مسعود بادین

برندگانجشنوارهپرتودر
بخشبیمهگذارانمشخص
شدند

شرکت بیمه نوین

سقفتسهیلات
قرضالحسنهضروری
افزایشیافت

 بانک قرض الحسنه مهر ایران

روز پانزدهم اکتبر مصادف با 23 مهرماه را روز جهانی »عصای سفید« نامیده اند. تاریخچه نام گذاری روز جهانی عصای 
سفید این است که در سال 1921 میلادی یک عکاس اهل شهر بریستول کشور انگلستان با نام جیمز بیگز در اثر یک سانحه 
بینایی خود را از دست داد. او برای در امان ماندن از خطر وسایل نقلیۀ خیابان های اطراف محل زندگی اش، برای اولین بار از 

عصایی به رنگ سفید استفاده کرد تا این عصا به راحتی برای همگان مخصوصاً در شب قابل دیدن باشد.
پس از آن برخی از برجسته ترین محققین و حقوق دانان توانستند قانونی  را در پانزدهمین روز از ماه اکتبر به عنوان 
قانون عصای سفید به تصویب برسانند. به همین دلیل 15 اکتبر را روز بزرگداشت نابینایان و روز جهانی »عصای سفید« 
نام گذاری کرده اند.بانک  پاسارگاد نیز در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی و ارتقای کیفیت خدمات بانکی، تجهیزات 
و امکانات ویژه ای را برای روشن دلان عزیز در شعبه های خود ایجاد کرده است.گفتنی است ارائه خدمات در شعبه های بانک 
پاســارگاد برای این عزیزان بدون نوبت انجام می شود. همچنین در صورت تمایل ایشان صدور کارت نقدی برجسته نیز 
امکان پذیر است.از طرفی با توجه به اینکه روشن دلان عزیز نسبت به دیگران بیشتر در معرض خطر هستند، شرکت بیمه 
پاسارگاد به عنوان اولین شرکت بیمه ای ایران، جهت تأمین رفاه حال بیمه گذاران روشن دل، پوشش حادثه را در بیمه نامه 
عمر و تأمین آتیه ارائه می نماید و آن ها با خرید بیمه نامه عمر و تأمین آتیه می توانند از پوشش حادثه )هزینه پزشکی، نقص 

عضو و فوت( جمعاً تا سقف 1.۰5۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال از مزایای این پوشش بهره مند شوند. / روابط عمومی 

خدماتویژهبانک
پاسارگادبرایروشندلان

بانک  پاسارگاد

معاون مالی بانک صادرات ایران از سهامداران وفادار این بانک خواست برای بهره مندی از نتایج نهایی افزایش 
سرمایه این بانک تا پایان سال جاری شکیبا باشند.به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، سید مجتبی صالحی با 
اشاره به انتشار گزارش تایید افزایش سرمایه این بانک با روش سلب حق تقدم توسط بازرس قانونی بر سایت کدال، با 
تشریح استفاده از تمامی ظرفیت های فرآیند افزایش سرمایه توأمان از طریق سلب حق تقدم و تجدید ارزیابی دارایی های 
ثابت و تاکید بر اینکه سهام بانک در حال حاضر زیر 1۰ درصد ارزش ذاتی سهم )intrinsic value( با رویکرد ترازنامه ای 
معامله می شود، از سهامداران وفادار بانک خواست برای بهره مندی از سود سهمی قابل توجه افزایش سرمایه نهایی 
بانک تا پایان سال جاری سهام بانک را حفظ کنند.با توجه به بخشنامه اخیر بانک مرکزی درباره لزوم بهبود کفایت سرمایه 
بانک ها، استفاده از ظرفیت های افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی منوط به افزایش سرمایه نقدی است. از این رو 
به منظور بهره برداری سهامداران بانک از سود سهمی که افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی نصیب آنها خواهد کرد، 
مکلف به افزایش سرمایه نقدی هستیم. برای تحقق این راهبرد رایزنی های مناسبی با سازمان خصوصی سازی صورت 
گرفته و این مهم به سرانجام خواهد رسید.وی با هدف اطمینان بخشی به سهامداران وفادار و بالقوه بانک، تصریح کرد: 
افزایش سرمایه از محل سلب حق تقدم تا اواخر آبان ماه سال جاری انجام خواهد شد و ترکیب توأمان افزایش سرمایه 

از طریق سلب حق تقدم و تجدید ارزیابی دارایی های ثابت، منجر به ارزش گذاری واقعی سهام می شود.

سهامدارانبرایبهرهمندیازسود
سهمیقابلتوجه»وبصادر«تاپایان
سالشکیباباشند

بانک صادرات ایران

خبـــر اکنون نزدیک به یک میلیارد دلار درآمد ارزی حاصل از صادرات برق داریم
رئیس  مجلس شورای اسلامی گفت: اکنون دولت با اقتدار مذاکره 
می کند و ما برق را به قیمت بالا و مناسب صادر می کنیم؛ اکنون صادرات برق 

در سال نزدیک به یک میلیارد دلار درآمد ارزی ایجاد می کند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی 
مجلس شورای اسلامی و در زمان بررسی  بندی از لایحه برنامه هفتم توسعه 
مربوط به اعطای مجوز به بخش خصوصی برای صادرات برق اظهار کرد: 
طبق ماده 17 قانون مانع زدایی از توسعه برق، وزارت نیرو بعد از اطمینان از 
تأمین برق مورد نیاز داخلی و طبق برنامه اعلامی مجوز می دهد، پس این 

بند باعث ایجاد رانت به بخش خصوصی نخواهد شد.
بخش خصوصی با پول خود برای ما نیروگاه می ســازد و برق تولید 
می کند بعد مکلف می شود در زمان پیک مصرف برق را به شبکه داخلی دهد 
و وقتی هم که پیک مصرف نیست حداقل ۹2 هزار اسمی و 72 هزار عملی 

تولید داریم، گاهی هم که در پیک مصرف قرار نداریم
1۶ هزار مگاوات اضافه  تولید برق داریم که می توان صادر کرد منتها 
پول را براساس مصرف می گیریم اما بدهی ها داده نمی شود اکنون به بخش 
خصوصی تولید برق بدهی داریم اما پول ها داده نمی شــود، کی قرار است 

اقتصاد برق را حل کنید و بخش خصوصی وارد شود؟
وی با بیان این که این بند کمکی به دولت است، اضافه کرد: ما تا زمانی 
که بخواهیم با پول دولت نیروگاه افزایش بدهیم، عقب می مانیم نتیجه آن 

می شود که صنعت می خوابد.
 اکنون به صورت انحصاری صادرات برق

 به کشورهای منطقه انجام می دهیم
بنابراین گزارش، داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه نیز در 
جلسه علنی مجلس و در زمان بررسی  بندی از لایحه برنامه هفتم توسعه 
مربوط به اعطای مجوز به بخش خصوصی برای صادرات برق اظهار کرد: ما 
اکنون به صورت انحصاری صادرات برق به کشورهای منطقه انجام می دهیم 
منتها اگر اجازه دهیم که بخش خصوصی وارد شود شرایط به گونه ای می شود 
که هر وقت به کشورهای هدف برق می خواهند صادر کنند پس قیمت را 

پایین می آورند پس عملاً قیمت صادراتی برق کمتر از نرخ دولت می شود.
اکنون دولت با اقتدار مذاکره می کند و ما برق را به قیمت بالا و مناسب 
صادر می کنیم پس اگر بخواهند بخش غیردولتی وارد شوند و مذاکره کنند 
قیمت کم می شود و همین مختصر قیمت را هم از دست می دهیم، اکنون 
صادرات برق در سال نزدیک به یک میلیارد دلار درآمد ارزی ایجاد می کند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: اکنون برقی که بخش غیردولتی 
می فروشد براساس قرارداد ECA است یعنی بابت سوخت پولی پرداخت 

نمی شود و هزینه تبدیل و تولید برق گرفته می شود.
منظور در عین حال گفت: البته بخشی از مطالبات بخش خصوصی از 
دولت بابت فروش برق باقی مانده است که باید برطرف شود اما راه حل این 
نیست که بازار صادرات برق را که انحصاری است، به یک بازار رقابتی تبدیل 
کنیم، چون به درآمد ارزی آسیب می زند ضمن آنکه کمبود در بازار داخلی 
ایجاد می کند، ما نباید برای ایجاد ظرفیت صادرات تأمین برق داخل را با 

مشکل مواجه کنیم.

 دو و نیم برابر کشورهای صنعتی بنزین مصرف می کنیم
رئیس مجلس با اشاره به ضرورت بهینه سازی نحوه مصرف سوخت 

گفت: اکنون دوونیم برابر کشورهای صنعتی بنزین مصرف می کنیم .
هدفگذاری های برنامه هفتم در حوزه نفت و گاز

از جمله مــواد مهم برنامه هفتم، ماده ۴2 اســت که اهداف کمّی 
سنجه های عملکردی انرژی )نفت و گاز( را مشخص می کند. وکلای ملت 
با تصویب این ماده، تولید 12۹ میلیون لیتر بنزین در روز را به عنوان یک 

هدف کمی در پایان برنامه تعیین کردند. 
همچنین تولید روزانه 130 میلیون لیتر نفت گاز و ۴۹ میلیون لیتر 

نفت کوره نیز در این ماده هدف گذاری شده است.
در جدول شماره ده ماده مذکور نیز تولید هفده هزار و پانصد میلیون 
کیلووات ساعت برق تجدیدپذیر در پایان برنامه هدف گذاری شده و تلفات 

انتقال و توزیع برق نیز باید به 12 درصد کاهش یابد.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: پیش بینی کردیم که 
تولید بنزین در پایان برنامه به 12۹ میلیون لیتر در روز برســد. حال آنکه 

مصرف روزانه ما هم اکنون 137 میلیون لیتر است.
وی افزود: باید در مجلس تدبیری برای بهینه ســازی نحوه مصرف 
سوخت داشته باشیم، همین الان هم رشد پنج تا شش درصدی در مصرف 
داریم به طوری که حتی 2.5 برابر کشورهای صنعتی بنزین مصرف می کنیم، 

چاره کار آن است که جلوی مصرف بد را بگیریم.
توهم امنیتی در سرزمین های اشغالی تبدیل به ترس پایدار شد

رئیس مجلس در تشریح آسیب های ترمیم ناپذیر رژیم صهیونیستی 
پس از طوفان الاقصی گفت: آن اعتماد پوشالی که این رژیم درست کرده بود 
و از پوشش آهنین و امنیت صحبت می کرد کنار رفته و در حقیقت یک توهم 

امنیتی تبدیل به یک ترس پایدار در سرزمین های اشغالی شد.

در 3 حوزه، آسیب ترمیم ناپذیر به رژیم صهیونیستی وارد شده است
به گزارش خانه ملت ، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اسلامی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در خصوص مسئله فلسطین 
گفت: طوفان الاقصی یک نقطه عطفی در تاریخ فلسطین شد و از نگاه بنده 
مهم ترین نقطه عطف این عملیات همان نکته ای بود که رهبری تاکید کردند 
و آن این بود که آسیبی که به رژیم صهیونیستی وارد شد ترمیم ناپذیر است.

از نگاه بنده در سه حوزه آسیب ترمیم ناپذیر به رژیم صهیونیستی وارد شده 
است؛ یکی در حوزه سیاست خارجی است چرا که رژیم صهیونیستی با طرح 
آبراهام به دنبال این بود که در کشورهای جهان اسلام و جهان عرب به گونه ای 

پیش برود که با آنها ارتباط برقرار کرده و رابطه خود را عادی سازی کند.
امروز همه ملت های عرب و مسلمان ضد ارتباط با رژیم صهیونیستی 
هستند و دولت هایی که اشتباه کرده و به سمت برقراری ارتباط با این اسب 
بازنده حرکت کردند باید ببینند که خلاف خواسته ملت خود نباید حرکت 
کنند. این آسیب دیگر ترمیم پذیر نیست.آسیب ترمیم ناپذیر دیگری که به 
رژیم صهیونیستی وارد شد در حوزه مسائل اجتماعی و سرزمین اشغالی 
است. آن اعتماد پوشالی که این رژیم درست کرده بود و از پوشش آهنین و 
امنیت صحبت می کرد کنار رفته و در حقیقت یک توهم امنیتی تبدیل به 

یک ترس پایدار در سرزمین های اشغالی شد.
برای همه ثابت شد که این امنیت کاملا پوشالی است و این امر سبب 
مهاجرت معکوس، فرار سرمایه و اعتمادی به این رژیم خواهد شد که آسیبی 
ترمیم ناپذیر است.نکته دیگر این بود که روحیه بزرگ مقاومت و پیروزی که 
بر سر ملت فلسطین بود در این عملیات نشان داد که محقق و در دسترس 
است. وی با بیان اینکه این روحیه محکم تر از قبل باقی می ماند، تصریح کرد: 
رژیم صهیونیستی هیچ گاه روی آرامش را نخواهد دید و تا روزی که این رژیم 

از صحنه روزگار محو شود آرامش نخواهد داشت.

سردار عبدالرضا عابد فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا در مراسم افتتاح 
فاز نخست بزرگراه شهید بروجردی گفت  : قرارگاه خاتم بازوی توانمند اجرایی 
اســت و در کنار دولت و شهرداری های سراسر کشور قرار دارد و با آنها همکاری 
نزدیکی را در انجام پروژه ها انجام می دهد. وی با اشاره به تعامل خوب شهرداری 
تهران با قرارگاه خاتم در اجرای پروژه های عمرانی در سطح پایتخت، گفت: از جمله 
این پروژه ها می توان به پروژه پل شــهید صدر، تونــل بزرگراه حکیم، تقاطع 
غیرهمسطح در منطقه 22، خط 7 مترو و همچنین در حوزه حمل و نقل شهری 
در خط 10 و ۹ اشاره کرد. او با اشاره به احداث تونل شهید متوسلیان در پایتخت، 
گفت: این پروژه نیز به قرارگاه خاتم سپرده شده و در واقع قرارگاه شهید بروجردی 
قطره ای از دریاست که قرارگاه خاتم در این پروژه ها کار و تلاش کرده است و این 
روند ادامه دارد ، بیش از ۹00 کیلومتر آزادراه توسط قرارگاه خاتم ساخته شده 
است، امروز فاز نخست بزرگراه شهید بروجردی به طول 3.7 کیلومتر به بهره برداری 
خواهد رسید و ان شاءالله فاز نخست این پروژه نیز در آینده به بهره برداری خواهد 

رسید و شاهد رفع گره های ترافیکی در این قسمت از پایتخت خواهیم بود.
افتتاح فاز 2 بزرگراه شهید بروجردی در 22 بهمن 

شــهردار تهران از بهره برداری فاز دوم بزرگراه شهید بروجردی در 22 
بهمن ماه سال جاری خبر داد. علیرضا زاکانی در آیین بهره برداری از بزرگراه شهید 
بروجردی اظهار کرد: خشنودیم که توفیق شد در محفل خدمت گزاری مردم با 
همت قرارگاه خاتم الانبیا و بخش های مختلف شهرداری تهران برای گره گشایی 
از این پروژه امکانی را فراهم کنیم که با عنایت شــورای شــهر تهران شاهد 
بهره برداری از بزرگراه شــهید بروجردی باشیم. در پروژه شهید بروجردی که 
متولی آن قرارگاه خاتم الانبیا بوده اســت، شهرداری منطقه 18 نیز برای رفع 
معارضان تلاش بســیاری انجام داد. در تهران عملا چند پروژه بزرگ در بحث 
عمرانی تعریف شد، بخشی از این پروژه ها ناظر به نگهداشت شهر تهران بوده که 
از مرز یک میلیون تن آسفالت ریزی عبور خواهیم کرد. به گفته شهردار تهران، 
در شورای دوره چهارم بزرگراه امام علی)ع( در شرق تهران به عنوان بزرگراهی 
شــمالی - جنوبی احداث شد که آغاز به کار آن حکایت از لزوم احداث چنین 
بزرگراهی در غرب تهران بود تا کار متوقف شده از سر گرفته شود، لذا ادامه بزرگراه 
یادگار امام و حرکت آن در بزرگراه شهید بروجردی و نهایتا اتصال به جاده ساوه 

می تواند بزرگراه شمالی - جنوبی غرب تهران را محقق کند. / تسنیم 

 احداث بیش از 9۰۰ كیلومتر 
آزادراه توسط قرارگاه خاتم الانبیا

با تصویب شورای پول و اعتبار سقف فردی تسهیلات قرض الحسنه ضروری برای اشخاص حقیقی و حقوقی افزایش یافت.
به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران به نقل از بانک مرکزی، شورای پول و اعتبار به منظور 
کمک به تجهیز منابع قرض الحسنه و تنوع بخشی به تسهیلات قابل پرداخت از سوی شبکه بانکی بابت نیازهای ضروری و ترویج 
فرهنگ سپرده گذاری از سوی اقشار مختلف جامعه، سقف فردی تسهیلات قرض الحسنه ضروری با سپرده گذاری را برای 
اشخاص حقیقی 3 میلیارد ریال تعیین کرد.بر اساس این مصوبه سقف فردی تسهیلات قرض الحسنه بدون سپرده گذاری نزد 
بانک عامل نیز مبلغ 5۰۰ میلیون ریال تعیین شد. همچنین مبلغ سقف فردی تسهیلات قرض الحسنه برای شرکت های حقوقی 
با سپرده گذاری برای تأمین مالی کسب و کارهای خرد و دانش بنیان نیز مبلغ ۷.5 میلیارد ریال تعیین شد.گفتنی است مدت 
بازپرداخت این تسهیلات بنا به درخواست متقاضی حداکثر ۶۰ ماهه خواهد بود.شورای پول و اعتبار به منظور تسهیل گری در 
شرایط اخذ تسهیلات توسط شرکت های دارویی از شبکه بانکی و تأمین نقدینگی مورد نیاز این شرکت ها نیز مقرر کرد، تا سقف 
اعتباری مقرر در آیین نامه تسهیلات و تعهدات کلان به 4۰ درصد سرمایه پایه بانک ها افزایش یابد. همچنین پرداخت تسهیلات 

به این شرکت ها محدودیت های مربوط به سرمایه پایه منفی برخی از بانک های عامل مستثنی شد.
شورای پول و اعتبار به منظور تأمین نقدینگی مورد نیاز شرکت های دارویی ناشی از طرح مردمی سازی یارانه ها نیز سقف 

تسهیلات و تعهدات برای صنایع دارویی را از 9۰ درصد به 2۰۰ درصد فروش سال قبل افزایش داد.

مراسم قرعه کشی انتخاب بیمه گذاران برگزیده جشنواره فروش پرتو برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه نوین، طی مراسم قرعه کشی که با حضور برخی معاونان، مدیران و کارشناسان این 

شرکت برگزار شد، برندگان ویژه جشنواره پرتو در بخش بیمه گذاران، انتخاب شدند.  
بر اساس این گزارش، در جشنواره فروش ویژه  پرتو بیمه نوین که در از دهم مرداد الی هفتم شهریور ماه سال جاری برگزار 
شد، با هدف تشویق مشتریان به ضرورت بیمه و افزایش آگاهی در خصوص محصولات بیمه ای و نیز افزایش توانمندی و انگیزه 

نمایندگان جوایزی برای بیمه گذاران  و شبکه فروش در نظر گرفته شد.
مشتریان واجد شرایط در جشنواره پرتو بر اساس شاخص هایی همچون میزان خرید بیمه نامه و حق بیمه پرداختی در دو 
گروه بیمه های عمر و سرمایه گذاری و سایر محصولات بیمه ای ارائه شده در این جشنواره مورد ارزیابی قرار گرفتند که در مراسم 

قرعه کشی در هر گروه از مشتریان به قید قرعه سه برنده خوش شانس انتخاب شدند و به زودی هدایای آنان اهدا خواهد شد.
همچنین پیشتر جوایز نمایندگان برتر در جشنواره فروش پرتو به ایشان اهدا شد.

گفتنی است؛ شرکت بیمه نوین با هدف خلق ارزش برای مشتریان و گسترش فرهنگ بیمه ای، تا پایان سال جاری جشنواره های 
فروش دیگری همراه با جوایزه ویژه را نیز برنامه ریزی کرده است که در زمان مقتضی به اطلاع علاقه مندان خواهد رسید.

اهمیت خودکفایی ایران در تولید گندم با گزارش بلومبرگ مبنی بر رشد بیش از هشت دلاری قیمت گندم جهانی، اهمیت بیشتری پیدا کرد. گزارش افزایش قیمت جهانی 
گندم که در روزهای گذشته هم بارها تکرار شده بود، نشان دهنده بی ثباتی قیمت ها در بازار جهانی است و کشوری که واردکننده این محصول و دیگر کالاهای اساسی باشد 
از این بازار متضرر خواهد شد.سهراب سهرابی، مجری طرح تولید گندم کشور اعلام کرد:  »امسال خرید تضمینی گندم نسبت به سال گذشته 44 درصد و نسبت به دو سال 
گذشته ۱۲۸درصد افزایش یافته است.« خرید تضمینی گندم در دو سال گذشته 4.۵میلیون تن و سال گذشته ۸.۵ میلیون تن بود.علیرضا مهاجر، معاون امور زراعت جهادکشاورزی 
هم می گوید:  با میزان خرید گندم امسال دو میلیارد دلار صرفه جویی ارزی داشتیم و مانع خروج این میزان ارز از کشور شده است.طبق نظر کارشناسان ایران با ۱۲میلیون تن 
گندم می تواند در تامین گندم خودکفا باشد، که به غیر از مصرف نان، در بخش های صنعت و ماکارونی هم از گندم استفاده می شود. مصرف در این بخش حدود دومیلیون تن 
است. کالاهای اساسی ازجمله گندم به دلیل تغییرات آب وهوایی، گرم شدن کره زمین، جنگ ها، محدودیت آب و خشکسالی ها اهمیت بیشتری پیدا کرده و برنامه های خود را 

برای تولید این محصولات در داخل معطوف کرده اند، علاوه بر آن صادرات این قبیل کالاها را محدود کرده و به ذخیره سازی در داخل روی آورده اند./ صدا و سیما

اهمیت
خودکفایی
گندم

خبـــر

مهدی چمران رئیس شــورای اسلامی شهر تهران گفت: تعیین برای 
حریم شــهرها نه قومیتی است و نه ملیتی؛ برخی احکام، تهران را در حکم 
گوشــت قربانی کرده و کاری کرده تا روســتاهای اطراف پایتخت، تهران را 

ببلعند.
وی در جلسه شورای شهر، با اشاره به موضوع حریم شهر تهران ضمن 
تأکید بر این که یکی از مشــکلات مهم شــهر تهران موضوع حریم به شمار 
می آید؛ تصریح کرد: علی رغم این که موضوع پیوســت دادن روســتاها به 
طرح هادی وظیفه رســمی وزارت راه و شهر سازی و دولت است، ما در سال 
1382 بنا به ضرورت های موجود برای 17 دهستان و روستاهای داخل حریم 
شهر تهران طرح هادی آن هم با اعتبارات شورای شهر تهران تهیه کردیم تا 
بتوانیم حریم شــهر تهران را مشخص و نسبت به آن برنامه ریزی های جامع 

کنیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای اسلامی شهر تهران، چمران با 
بیان این که برخی ها مدعی هستند تهران به لحاظ رشد جمعیت وسیع تر از 
قبل خود شده اذعان کرد که این حرف ها کاملا بی پایه و اساس است، چرا که 
مقیاس تهران نه تنها بزرگ تر نشده بلکه کوچک تر هم شده، از این جهت که 
ما در طرح جامع، مساحت شهر تهران را از 750 کیلومتر مربع به ۶00 کیلومتر 
مربــع کاهش و تقلیل دادیم بنابر این چنین رخدادی مبین این اســت که 
روســتاهای اطراف شهر تهران وسیع تر و بزرگ تر شدند و به تدریج تهران را 

در خودشان می بلعند و این بسیار خطرناک است.
وی ضمن انتقاد جدی از این اتفاق یادآور شد: در قانون صراحتا اعلام 
شده که هیچ روستایی قابلیت تبدیل شدن به شهر را ندارد مگر این که از شهر 
تهران منفصل شود و این مهم در اسناد شورای معماری و شهر سازی، وزارت 
کشور، استانداری و... لحاظ شده و مورد موافقت قرار گرفته است، اما می بینیم 
که برخی ها به دنبال مستقل کردن روستای قیامدشت هستند اما مجریان 
قانون نه تنها دستور به انفصال از شهر تهران نکرده اند بلکه برای آن به دنبال 
تعیین حریم هم هستند. رئیس شورای شهر تهران در هشداری به مسئولان 
تصمیم گیر در حوزه تقسیمات کشوری اعم از وزارت کشور و دادستانی عنوان 
کرد: حریم شهرها نه قومیتی است و نه ملیتی؛ اتخاذ چنین تصمیمی هیچ 
پشتوانه علمی و عقلانی نداشته و ندارد؛ از سوی دیگر ما دیدیم چندی پیش 
دادســتان اسلامشــهر اقدام به صدور حکم کرده و مدعی شــده که تمام 

جغرافیای منطقه 18 باید به عنوان حریم شهرستان اسلامشهر تلقی شود.

 روستاهای اطراف پایتخت،
 تهران را می بلعند
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3۰ درصد از كارمندان بانك ها را 
ایثارگران تشکیل می دهند

پست بانك ایران با خدمات دهی به روستاها 
باعث، رونق كشاورزی شده است

 سیدامیرحسین قاضی   زاده هاشمی، معاون رئیس جمهور و رئیس 
بنیاد شهید و امور ایثارگران در نشست تجلیل از مدیران بانکی ایثارگر گفت: 
همه افرادی که در این نشست حضور دارند به حوزه ایثار تعلق دارند. این 

همراهی با آرمان   های امام و دفاع از انقلاب مایه افتخار است.
حوزه جهاد و ایثارگری تمام نشــده، بلکه داستان فلسطین که در 
روز   های گذشــته شــاهد آن بودیم نیز موضوع ایثارگری اســت و رژیم 
صهیونیستی، ایران را در این موضوع خطاب قرار داده است. یکی از عرصه   های 
مبارزه ما که کارآمدی اسلام را به خطر انداخته جبهه اقتصادی است، این 
جبهه نیز نیازمند مبارزه است که باید متولیان امر مانند وزارت امور اقتصادی 
و دارایی و ســازمان برنامه و بودجه آن را دنبال کنند. ایران در عرصه   های 
سیاسی و امنیتی پیروزی کسب کرده، اما نباید از عرصه فرهنگ و اقتصاد 
غافل شد. 30 درصد از کارمندان بانک ها را ایثارگران تشکیل می دهند که 
این 30 درصد می توانند پیشرو باشند. یکی از اهداف این نشست دیده شدن 
موفقیت هاست. اگر تمامی ایثارگران دستگاه   های مختلف پای کار بیایند 
دیگر نیازی به بنیاد شهید نیست. اگر افرادی که در حوزه مسکن و نظام 
بانکی هســتند دور هم جمع شوند دیگر مساله مسکن ایثارگران مطرح 

نخواهد شد.
اگر بعد از ۴0سال هنوز مشکلی در موضوع ایثارگران وجود دارد یعنی 
دستگاه   های مختلف پای کار نیامدند، ولی نظام بانکی هم اکنون می تواند در 
این موضوع پیشرو باشد. کادر سازی نیز دارای اهمیت است یعنی نمی توان 
در بنیاد شهید برای نظام بانکی نیرو تربیت کرد. در این شرایط شایسته سالاری 
نیز صورت می گیرد. بنیاد شهید به تنهایی در حال رایزنی است، اما ما از شما 
خواستاریم در جلسه با نماینده   های مجلس و قانون گذاران این مباحث را 
مطرح کنید، هر دستگاه باید این جلسات را درون خود تشکیل دهد و بهتر 
است این جلسات به یک سامانه ثبت شده رسمی تبدیل شود تا دبیرخانه 
رسمی پیدا کند و بانک مرکزی نیز درگیر این ماجرا شود. به گزارش روابط 
عمومی ، قاضی زاده هاشمی گفت: به هر میزان که از بنیاد شهید استعلام 
حقوقی خواسته شود بنیاد جوابگو است، اما از نظر قانونی ما جایگاهی برای 
پاسخگویی نداریم و نمی توانیم تعهدات مالی را تضمین کنیم. حوزه حقوقی 
و تفسیر آن فقط برای داخل بنیاد اهمیت دارد و بیرون از بنیاد ما یک دستگاه 

اجرایی هستیم.

مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر 
کشور اظهار کرد: در هفته دولت پروژه های ارزشمندی به بهره برداری رسیده 
که سهم پست بانک ایران در روستاها قابل تقدیر بود.به گزارش اداره کل روابط 
عمومی پست بانک ایران ، معاون وزیر کشور با اشاره به اینکه سال گذشته در 
هفته دولت هزاران پروژه افتتاح شد، افزود: دشمن همواره سعی دارد فضای 
ناامیدی در کشور ایجاد کند اما طرح های عمرانی، خدماتی نه تنها کند و متوقف 
نشده بلکه با سرعت در حال انجام است.به مناسبت هفته دولت، پست بانک 
ایران در صدها روستا شعب و باجه های بانکی روستایی برای رفاه مردم به بهره 
برداری رساند که نشانه همت والای دولت و پست بانک ایران دارد ، 7۶ طرح و 
پروژه پست بانک ایران با اعتباری بالغ بر 3.2۹0.۹۹5 میلیون ریال در هفته 
دولت در 22 استان کشور، ایجاد شغل برای 1081 نفر و سرمایه  گذاری بخش 
خصوصی و بانک به بهره برداری رساند و نشان داد در آینده طرح های بیشتری 
را در روستاها در برنامه دارد ، تاکنون 5۴ باجه بانکی روستایی با هدف اشتغال 
زایی برای 105 نفر در 1۹ استان، بهره برداری از 21 پروژه تولیدی، صنعتی و 
خدماتی در 11 استان با ایجاد اشتغال برای ۹71 نفر و آغاز به کار شعبه خواف 
در استان خراسان رضوی با ایجاد اشتغال برای پنج نفر، بخشی از این پروژه ها 
بوده است.معاون وزیر کشور اضافه کرد: اهداف پست بانک ایران بررسی پتانسیل 

سرمایه گذاری و اشتغال زایی در مناطق کم برخوردار و روستایی است.
مدیریت پست بانک ایران، همکاران و کارکنان اصلی بانک اجرای فرآیند 
توزیع ارز که با تلاش جهادی و شبانه روزی خود به تداوم جریان خدمت رسانی 
به زائرین اربعین حسینی )ع( در حماسه پرشکوه ملی اربعین همت گماشتند، 
ازدیگــر خدمات به یادماندنی این بانک در ایام اربعین بود.هر چه خدمات به 
روستاها افزایش یابد بازدهی آن را در تولیدات کشاورزی، دامپروی و باغداری 
در جامعه خواهیم دید و باعث صادرات و حتی ارز آوری برای کشور خواهد شد 

که پست بانک ایران می تواند بیش از این نقش آفرینی کند .

فیروز قاسم زاده سخنگوی صنعت آب کشور گفت : یکی دو سال 
اخیر کم بارشی سبب شده تا سایه خشکسالی همه بخش ها را تحت تأثیر 
خود قرار دهد.سومین پاییز خشک را پشت سر گذاشته ایم و برای روزهای 
پاییز سال آبی جاری )مهر 1۴02 تا آخر شهریور 1۴03( پیش بینی بروز 

پدیده ال نینوکرده بود.
محمد جوان بخت معاون آب و آبفای وزیر نیرو نیز با اشاره به وضعیت 
منابع آبی کشور، گفت : بهبود شرایط بارندگی ها برای فصل زراعی آینده 

سبب خواهد شد محدودیت های کشت دوم برداشته شود.
کشور ما در اقلیم خشک و نیمه خشک قرار گرفته است و ما با پدیده 
کم بارشی روبه رو هستیم که ضرورت دارد در کشت وزرع به استفاده بهینه 

از منابع آب به ویژه سیستم های مدرن آبیاری توجه شود.
مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران خاطرنشان کرد: بهبود 
بارش ها و همچنین شرایط مناسب کشت وزرع، برخی از محدودیت های 
سال زراعی گذشته برداشته خواهد شد و امیدواریم کشت دوم در سال 
زراعی آینده برای کشاورزان مهیا شود و امکان بهره برداری فراهم آید.

همچنان برای کشت های نامتعارف فرایند ممنوعیت و جلوگیری از 

عملیات کشت وزرع موردتوجه است و امیدواریم کشاورزان الگوی کشت 
ارائه شده را از سوی جهاد کشاورزی رعایت کنند.

فیروز قاسم زاده سخنگوی صنعت آب هم روزهای اخیر درباره 
وضعیت مخازن سدهای کشور از ابتدای سال آبی جاری تا 18 مهرماه 
افزود: ورودی سدهای کشور از نیم میلیارد مترمکعب در سال گذشته 
به ۶۶0 میلیون مترمکعب افزایش یافته است که نشان از رشد 2۴ درصدی 
ورودی سدهای کشور دارد.وی درباره خروجی سدهای کشور ادامه داد: 
خروجی سدهای کشور از یک میلیارد و 250 میلیون مترمکعب در سال 

آبی گذشته به حجم یک میلیارد و 530 میلیون مترمکعب رسیده است 
که همچنان نشانگر افزایش میزان تأمین مصارف از محل سدها نسبت 
به سال گذشته است، کل حجم آب موجود در مخازن سدهای کشور در 
تاریخ 18 مهر 1۴02 معادل 20 میلیارد و 780 میلیون مترمکعب بوده 
است، این میزان در مدت مشابه سال گذشته 18 میلیارد و 370 میلیون 
مترمکعب بوده است، این میزان، معادل ۴2 درصد پرشدگی است و نشان 
می دهد که حجم آب موجود در سدهای کل کشور 13 درصد نسبت به 

سال گذشته بیشتر است./ روابط عمومی

محدودیت کشت دوم با افزایش بارش ها برداشته می شود

خبـــرخبـــر

 محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه روستا ها و 
مناطق عشایری یکی از مهمترین پیشران های پیشرفت کشور هستند، 
گفت: مناطق روستایی و عشایری نقش مهم و اثرگذاری در امنیت غذایی 
کشور دارند و امنیت غذایی یکی از مهمترین اولویت های کشور است و 
دشمنان بااینکه وانمود می کنند غذا و دارو تحت تحریم های ظالمانه آن ها 
نیست، در عمل برای تامین و جابجایی منابع مالی دارو و غذا سنگ اندازی 

و مشکل آفرینی کرده اند.
معاون اول رئیس جمهور حل مسائل عشایر و پیشرفت و توسعه 
روستا ها را یکی از مهمترین برنامه های دولت سیزدهم برشمرد و افزود: 
در دو سالی که از عمر دولت سپری شده، سپاه و بسیج همواره در جهت 
برنامه های دولت در حل مسائل مختلف نقش آفرینی کرده اند و در بسیاری 

از موارد به صورت داوطلبانه پای کار آمده و به دولت یاری رسانده اند.
او با اشاره به تجربه موفق مشارکت نیرو های بسیج در آبرسانی به 
روستا ها خاطرنشان کرد: در تفاهمنامه ای که میان وزارت نیرو و بسیج به 
امضاء رسید آبرسانی به ده هزار روستا هدف گذاری شد که خوشبختانه 

تاکنون از پیشرفت قابل قبولی برخوردار است.
وی از آب و خاک به عنوان دو مشکل مهم در حوزه کشاورزی نام 
برد و اظهار داشت: ایران کشوری با اقلیم خشک و نیمه خشک است که 
ضرورت دارد منابع آب به دقت مدیریت شود ضمن آنکه امروز در تمامی 
کشور ها مدیریت منابع آب از اهمیت ویژه ای برخوردار است و مقام معظم 
رهبری نیز سالهاست که بر اهمیت آب و همچنین خاک تاکیدات ویژه 

داشته اند.
مخبر در ادامه قنوات را یادگاری عالمانه از نیاکان و گذشتگان توصیف 
کرد و گفت: وجود قنوات در کشور سندی است که علم از سالیان گذشته 
در ایران حاکمیت داشته و اقدامات بر مبنای علم صورت می گرفته است.
سابقه برخی از قنوات که در کشور وجود دارد به چند هزار سال قبل 
بازمی گردد و این درحالیست که کارایی این قنوات در طول زمان از بین 
نرفته و همچنان با هزینه های بســیار پایین از خدمات آن ها بهره مند 

هستیم.
مخبر با اشــاره به هدفگذاری صورت گرفته در اجرای طرح های 
آبخیزداری و آبخوان داری تصریح کرد: طرح های آبخیزداری در سال های 
گذشته در کشور شروع شد، اما متاسفانه پس از مدتی آن را رها کردند و 
این بی توجهی باعث شد که امروز شاهد آسیب هایی ناشی از سیل، مشکل 

اسکان عشایر و خالی شدن برخی از روستا ها از جمعیت هستیم.
وی با اشاره به برنامه وزارت جهاد کشاورزی برای ایجاد شهر های 
مولد شیلات، این طرح را مفید و ارزشمند دانست و گفت: ایجاد استخر ها 
و حوضچه های آبزی پروری در کنار چاه های آب کشاورزی اقدامی مفید 
در راستای ارتقاء بهره وری از منابع آب است چرا که می تواند پیش از آنکه 
منابع آب به اراضی کشاورزی وارد شود در این حوضچه ها و استخر ها جهت 

تولید آبزیان مورد استفاده قرار گیرد.
معاون اول رئیس جمهور استانداران را به اهتمام جدی و پیگیری 
مجدّانه برای اجرای طرح هایی که امروز عملیات اجرایی آن آغاز شــد 
فراخواند و گفت: استانداران باید با جدیت پای کار باشند و اجرای این برنامه 
را در اولویت قرار دهند ضمن آنکه یکی از بهترین فرصت ها برای هزینه 
کرد درآمد های حاصل از مولدسازی می تواند سرمایه گذاری در اجرای 

این طرح ها باشد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دولت ، مخبر با قدردانی از سپاه و 
وزارت جهاد کشــاورزی برای تدوین این طرح ها گفت: یکی از مزایای 
همکاری حاضر این است که گروه های جهادی پای کار هستند و این سبب 
می شود که سرعت انجام کار بالا و بی وقفه باشد و قیمت تمام شده نیز 

بسیار ارزان خواهد بود.
در این مراسم که استانداران مختلف نیز از طریق ویدئو کنفرانس 
حضور داشتند وزیر جهاد کشاورزی گزارشی از انعقاد قرارداد و تفاهمنامه 
با قرارگاه ســازندگی امام حســن مجتبی)ع( برای اجرای پروژه های 
آبخیزداری و آبخوان داری، ایجاد شهر های مولد، طرح های کوچک تامین 
آب، حل مشکلات عشــایری و پروژه های آب و خاک ارائه کرد و گفت: 
حدود ۴0 درصد از دام سبک کشور در اختیار عشایر است و ضرورت دارد 

که نسبت به حل مسائل و مشکلات این جامعه کم توقع اقدام شود.
در این مراسم که رئیس سازمان بسیج سازندگی، رئیس سازمان 
امور عشایر و برخی معاونین وزارت جهاد کشاورزی نیز حضور داشتند 
تفاهم نامه و قرارداد هایی میان وزیر جهاد کشاورزی و جانشین فرمانده 
کل سپاه پاســداران برای اجرای طرح های آبخیزداری، احیای قنوات، 

استخر های ذخیره آب و انتقال آب کشاورزی به امضاء رسید.
این قرارداد ها در چهار موضوع اصلی آب و خاک، آبخیزداری، امور 

عشایر و شهر های مولد کشاورزی جمعاً با اعتباری بالغ بر 138 هزار میلیارد 
تومان در 31 استان برای ده هزار شاخه قنات، 13 هزار استخر و آب بندان، 
مرمت و بهسازی راه های عشایری، تامین آب شرب پایدار عشایر و... توافق 

شده است.
 باید به سمت توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر حرکت کنیم

در جلسه ای به ریاست معاون اول رئیس جمهور برنامه جامع احداث 
15 هزار مگاوات نیروگاه خورشیدی با رویکرد رفع ناترازی انرژی کشور و 
کاهش مصرف سوخت مایع در نیروگاههای حرارتی نهایی شد تا برای 

تصویب در شورای اقتصاد  طرح شود.
محمد مخبر در این جلســه ناترازی در بخش انــرژی را یکی از 
چالش های مهم کشور خواند و تاکید کرد: با توجه به اهمیت ویژه موضوع 
محیط زیست و برای رفع این ناترازی ها و به منظور تامین انرژی مورد نیاز 

کشور، باید به سمت توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر حرکت کنیم.
در این جلسه که وزرای نیرو، نفت، امور اقتصادی و دارایی، رئیس کل 
بانک مرکزی، نمایندگان دستگاه های مربوطه و رؤسای برخی از بانک ها 
و شرکت های سرمایه گذاری نیز حضور داشتند، گزارشی از برنامه جامع 
احداث 15 هزار مگاوات نیروگاه خورشــیدی ارائه و اعلام شد که پس از 
جمع بندی امروز و تصویب نهایی این طرح در شورای اقتصاد، قرار است 
توسط بخش غیردولتی و با سرمایه گذاری 8.3 میلیارد دلار در 3 فاز اجرا 
شود. در ادامه پس از بحث و تبادل نظر درخصوص راهکارهای تامین مالی 
اجرای این برنامه جامع، جزئیات مشارکت در این طرح به تایید اعضا رسید.
همچنین مقرر شد 80 درصد سرمایه گذاری برای اجرای این برنامه 
با بازپرداخت 5 ساله توسط صندوق توسعه ملی انجام گیرد و وزارت نفت 
نیز از منابع حاصل از صرفه جویی در این طرح مشارکت کرده و همچنین 
سازمان برنامه و بودجه تامین مالی این طرح را در بودجه سالانه لحاظ کند.

احیای 10 هزار شاخه قنات و ایجاد 13 هزار استخر و آب بندان در 31 استان
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 ایجاد 6۷۰ هزار شغل

 در روستاها و مناطق عشایری

امیرحســین مدنی معاون توســعه روســتایی و مناطق محروم 
رئیس جمهور گفت: ۶70 هزار شغل با سرمایه گذاری 80 هزار میلیارد تومان، 
طی دو سال گذشته در  مناطق عشایری و روستاهای کشور ایجاد شده است 
، 25 درصد جمعیت کشور در پهنه قابل توجهی از روستاها ساکن هستند 

که سهم آنها از تولید مواد غذایی حدود 70 درصد است.
حدود 80 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری طی دو سال گذشته در 
روستاهای کشور انجام و از این محل ۶70 هزار شغل در روستاها و مناطق 
عشایری ایجاد شده که این مشاغل از طریق سامانه رصد وزارت تعاون، کار 

و رفاه اجتماعی قابل پیگیری و رویت است.
  در راستای نهضت احیای واحدهای راکد و نیمه تعطیل، ۹00 واحد 
تولیدی در نواحی روستایی به چرخه تولید بازگردانده شد. همچنین 30 
هزار پروژه عمرانی در مناطق روستایی در این مدت اجرا شده که نقش مهمی 
در ماندگاری مردم در روستا ایفا می کند. 11 هزار روستای معدنی در کشور 
داریم که شش هزار معدن تعطیل شده بود. البته تاکنون 500 معدن در 

دولت سیزدهم احیا شده است.
وی در مورد تسهیلاتی که به واحدهای تولیدی داده می شود، گفت: 
تسهیلات  اشتغال پایدار روستایی از محل صندوق توسعه ملی مبلغ یک 
میلیارد و 500 میلیون دلار بعد از اجازه رهبر معظم انقلاب اختصاص پیدا 
کرده که این تسهیلات تبدیل به ریال شده و با نرخ شش درصد پرداخت 
می شود. از این مبلغ وام های 150 و 200 میلیون تومانی پرداخت می شود 
و در برخی موارد هم وام های 15 و 20 میلیارد تومانی به واحدهای تولیدی 

داده می شود.
از یک میلیارد و 500 میلیون دلار  اشتغال پایدار روستایی 150 هزار 
دلار باقی مانده که در اختیار چهار بانک عامل قرار داده می شود و با منابع 
داخلی بانک ها دو برابر می شود و با نرخ شش درصد به متقاضیان پرداخت 

می شود. / فارس 
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استقرار چرخه مدیریت بهره وری تا پایان 
آذر ماه  سال جاری در آبفای استان اصفهان

حسین اکبریان با اشاره به اجرای سه مرحله از مدیریت چرخه بهره وری 
درآبفای استان اصفهان گفت: در مرحله اول شناخت و امکان سنجی  وضع موجود 
بخش های مختلف شرکت  از طریق مطالعه و بررسی ساختار تشکیلاتی ، فرایند 
ها ، زیرساخت ها ، توانمندی ها ونیز  مصاحبه با معاونین و مدیران انجام شد. در 
مرحله دوم شاخص های عمومی و تخصصی طراحی و با سنجش این شاخص 
ها طی 5 سال گذشته نتایج محاسبات گزارش و در مرحله سوم با تجزیه وتحلیل 
نتایج حاصله ،مشکلات شناسایی و بر اساس آن راهبردها، راهکارهاوبرنامه های 

عملیاتی تدوین می شوند.
مدیرعامل آبفای استان اصفهان با بیان اینکه کارگروه تخصصی بهره وری 
در آبفای استان اصفهان تشکیل شده است تصریح کرد: به منظور استقرار هر چه 
بهتر و دقیق تر چرخه مدیریت بهره وری در تمام بخش ها، کارگروه تخصصی 
بهره وری با هدف استخراج شاخص های تخصصی هر بخش و طراحی پروژه 

های بهبود  تشکیل شده است.
اکبریان به ضرورت اســتقرار چرخه مدیریت بهره وری در آبفای استان 
اصفهان پرداخت و عنوان کرد:  با استقرار چرخه مدیریت بهره وري،  بستر اصلاح 
و بهبود فرایندها در تمام زمینه ها بیش از گذشته میسر می شود چرا که علاوه بر 
تعیین، تدوین و اندازه گیری  شاخص هاي بهره وري مناسب براي هر بخش ، تحلیل 
نقاط ضعف و قوت چگونگی اجرای فرایند ها هم در صنعت ابفا بررسی و عارضه 
یابی می شــود.از این پس با استقرار  چرخه مدیریت بهره وری در ابفای استان 
مدیریت تمام منابع ازجمله بهره وری منابع ابی، بهره وری منابع مالی ، بهره وری 
در بکارگیری تجهیزات، بهره وری در استفاده از مواد اولیه و انرژی و در نهایت بهره 
وری نیروی انسانی با توجه به  تعیین و تدوین شاخص های بدست آمده  محاسبه 
خواهد شدتا شاهد ارتقای بهره وری در تمام بخش ها باشیم و بتوانیم به طور 
مستمر و پایدار خدمات آبفا را همچنان در اختیار متقاضیان قراردهیم. وی به 
عوامــل تاثیر گذار بر افزایش بهره وری در محیط کار پرداخت و خاطر نشــان 
ساخت:پشتیبانی و حمایت ازکارها ، ایده های خلاقانه و نوآور، به روزرسانی دانش 
و بهبود  مهارت های کارکنان در تمام رده های شغلی، بهره مندی از تکنولوژی و 
تجهیزات نوین و اشتراک گذاری تجربیات از مهمترین عواملی است که در راستای 
ارتقای بهره وری در دستور کار شرکت آبفای استان اصفهان قرار دارد.   هر یک 
ازاین عوامل موثر در ارتقای بهره وری در صورتی که به درســتی رعایت شوند ، 
موجب دستیابی و پیشبرد اهداف از پیش تعیین شده خواهند شد و چرخه بهره 

وری در ابفای استان اصفهان بدرستی به گردش در می آید. / روابط عمومی 

وزیر نیرو طی حکمی  هاشم امینی را به عنوان مدیرعامل شرکت مادر تخصصی مهندسی آب و فاضلاب کشور منصوب کرد؛در این حکم که به امضای “علی اکبر محرابیان” رسید، آمده 
است: جناب آقای مهندس هاشم امینی، با عنایت به مراتب تعهد، شایستگی و سوابق ارزشمند جناب عالی و در اجرای مفاد تبصره یک ماده ۱۵ اساسنامه شرکت مادر تخصصی مهندسی 
آب و فاضلاب کشور، به موجب این حکم برای مدت دو سال به عنوان عضو اصلی هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت مذکور منصوب می شوید. انتظار می رود با همکاری هیئت مدیره شرکت 
و با هماهنگی معاونین و مدیران حوزه ستادی، مدیران عامل شرکت های مادرتخصصی و تابعه، وابسته و همچنین مدیران ذیربط در استان ها و در چارچوب وظایف مقرر در اساسنامه شرکت، 
با رعایت اصول »عدالت محوری«، »روحیه انقلابی و جهادی«، »مردم داری«، و »فسادستیزی« در انجام وظایف محوله در راستای تحقق شعار »دولت مردمی و ایران قوی« اهتمام ویژه به 
عمل آورید و گزارش فصلی اقدامات انجام شده را برای اینجانب ارسال نمائید. امید است با اتکال به خداوند منان و با استعانت از حضرت ولی عصر )عج( و سر لوحه قراردادن فرامین مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( در امر خدمت رسانی به مردم شریف ایران، قرین توفیق حضرت حق تعالی گردید.بنا بر این گزارش همچنین با صدور حکمی اتابک جعفری مدیرعامل پیشین 

شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور به سمت مشاور وزیر نیرو منصوب شد.لازم به یاد آوری است: هاشم امینی از سال ۱3۸9 تا سال ۱4۰۰ مدیرعامل آبفای استان اصفهان بوده است.

هاشمامینی
مدیرعاملشرکت
مهندسیآبو

فاضلابکشورشد

دبیر کمیته ملی آبیاری و زهکشی ایران گفت: کمیته ملی آبیاری و 
زهکشی ایران برای سومین بار به عنوان بهترین کمیته ملی کشورهای عضو 

کمیسیون بین المللی آبیاری و زهکشی انتخاب شد.
به گزارش شــبکه خبری آب ایران،مهرزاد احسانی اظهار داشت: 
براساس ارزیابی عملکرد کمیته های ملی عضو که در سال 2023 میلادی 
برای یک دوره سه ساله توسط کمیسیون بین المللی آبیاری و زهکشی انجام 
شــده، کمیته ملی آبیاری و زهکشی ایران به عنوان بهترین و فعال ترین 
کمیته ملی از میان 78 کشور عضو کمیسیون بین المللی آبیاری و زهکشی 

انتخاب شده است.
کمیسیون بین المللی آبیاری و زهکشی با هدف شناسایی و تقدیر از 
فعال ترین کمیته های ملی عضو، هر سه سال یک بار و همزمان با برگزاری 
کنگره های بین المللــی، اقدام به ارزیابی عملکرد کمیته های ملی عضو 

می کند.
در هفتمین دوره ارزیابی عملکرد از سال 2020 تا 2022، کمیته ملی 

آبیاری و زهکشی ایران برای سومین بار در هفت دوره گذشته از سوی داوران 
بین المللی به عنوان بهترین کمیته ملی برگزیده شده است.

وی با بیان اینکه برای بررسی عملکرد کمیته های ملی، حدود 50 
شاخص عملکردی، مورد ارزیابی و مقایسه قرار می گیرد، گفت: به منظور 
تجلیل از فعالیت ها و عملکرد کمیته ملی آبیاری و زهکشی ایران، مقرر است 
طی مراسم رسمی در بیست و پنجمین کنگره بین المللی آبیاری و زهکشی 
که در آبان ماه سال جاری در کشور هند برگزار می شود، با اهدای لوح تقدیر 
و تندیس از نمایندگان کمیته ملی ایران تقدیر به عمل آید. احسانی با  اشاره 
به پیشــینه کمیسیون بین المللی آبیاری و زهکشــی بیان داشت: این 
کمیسیون در سال 1۹50 با هدف توسعه علوم و فنون آبیاری و زهکشی 
شکل گرفته است. در حال حاضر دبیرخانه این کمیسیون بین المللی در 
دهلی نو در کشور هند مستقر بوده و 78 کشور دنیا عضو این کمیسیون 
بین المللی هستند. کمیته ملی آبیاری و زهکشی ایران نیز از سال 13۴7 
تأسیس شده و درحال فعالیت است.شایان ذکر است، برگزیدگان بهترین 

کمیته ملی در ادوار گذشته عبارتند از کره جنوبی در سال 2002، مصر در 
ســال 2005، ایران در سال 2008، آفریقای جنوبی در سال 2011، کره 

جنوبی در سال 201۴، ایران در سال 2017 و ایران در سال 2023.

کمیته ملی آبیاری و زهکشی ایران در صدر جهان قرار گرفت
پرونده بانک های بی انضباط روی میز تصمیم

چهارشنبه 26 مهر ماه 1402، شماره 382-472
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اطلاعیه بانك سرمایه در خصوص 

تعیین تکلیف حساب های مازاد
بانک سرمایه در خصوص تعیین تکلیف حساب های مازاد مشتریان 

اطلاعیه ای به شرح زیر صادر نمود:
به اطلاع مشتریان ارجمند می رساند طبق بخشنامه بانک مرکزی، 
بانکها مجاز به افتتاح و نگهداری بیش از یک حساب سپرده انفرادی و یک 
حساب سپرده مشترک قرض الحسنه پس انداز، یک حساب انفرادی و یک 
حساب سپرده مشترک قرض الحسنه جاری و یک حساب انفرادی و یک 
حساب سپرده مشترک سرمایه گذاری کوتاه مدت عادی برای هر شخص 
حقیقی نخواهند بود. برهمین اســاس از مشتریان محترم بانک سرمایه 
درخواست می شود به منظور تعیین تکلیف و بستن حساب/حسابهای مازاد 
خود، مطابق شرایط اعلامی در بخشنامه بانک مرکزی، با مراجعه به شعبه 

افتتاح کننده حساب خود در اسرع وقت اقدام نمایند.

غلامرضا چامه ، معاون آبخیزداری اداره 
کل منابــع طبیعی و آبخیزداری اســتان 
کرمانشــاه گفت: در قالب طرح سراسری 
عملیات اجرایی طرح هــای آبخیزداری، 
احیای قنوات و انتقال آب کشاورزی در کشور 
عملیات آبخیزداری در 3۶0 هزار هکتار از 
اراضی منابع طبیعی این استان نیز آغاز شد.

در قالب اجــرای این طرح که اخیرا با 
حضور معاون اول رئیس جمهور به صورت 
ارتباط تصویری با 31 استان کشور صورت 
پذیرفــت، عملیــات اجرایــی طرح های 
آبخیزداری، احیای قنوات، اســتخرهای 

ذخیره آب و انتقال آب کشاورزی استان ها از 
جمله کرمانشاه آغاز شد.

از مجمــوع اعتبارات اختصاص یافته 
برای این طرح ها در استان کرمانشاه یک هزار 
و 2۶0 میلیــارد تومان به اجرای طرح های 
آبخیزداری و آبخوانداری، کنترل سیلاب، 
تغذیه آبخوان دشــت ها، حفاظت از خاک 
کنترل فرسایش و کاهش رسوب حوزه های 

سدهای مخزنی اختصاص یافت.
پیش بینی می شود با استفاده از این 
اعتبار 51 طرح مختلف در این حوزه به اجرا 
گذاشــته شود که می تواند ســالیانه 500 

میلیــون متر مکعــب آب به منابع 
زیرزمینی استان اضافه کند.

چامه کاهش ســیل خیزی در 
منطقه به ویژه در حوزه های شهری و 
تاسیســات زیربنایی و اراضی مهم 
کشاورزی را از اهداف این طرح عنوان 
کرد و ادامــه داد: از ۹۶0 هزار هکتار 
عرصه مطالعه شــده منابع طبیعی 
استان، تاکنون طرح های آبخیزداری 

در ۶00 هــزار هکتــار آن اجرایی شــد و 
عرصه هــای باقیمانــده در قالب این طرح 

اجرایی می شود.

امســال همچنین یا اختصاص 70 
میلیارد تومان اعتبار 22 طرح ملی و استانی 
نیز در حوزه استان کرمانشاه به اجرا گذاشته 

می شود./ ایرنا

آغاز عملیات آبخیزداری در 360 هزار هکتار از اراضی منابع طبیعی استان کرمانشاه
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افزایش سرمایه شركت به سه هزار میلیارد ریال 

از محل آورده نقدی سهامداران
مجوز انجام افزایش سرمایه بیمه حافظ صادر شد؛ افزایش سرمایه شرکت 

بیمه حافظ با رعایت قوانین و مقررات بلامانع است
تقاضای افزایش سرمایه شرکت بیمه حافظ از مبلغ 1،858 میلیارد ریال 
به 3،000 میلیارد ریال و انتشار سهام جدید شرکت بیمه حافظ)سهامی عام( 
توسط سازمان اوراق بهادار جمهوری اسلامی ایران مورد بررسی قرار گرفته و طی 
مجوز شماره 02A-DPM-IOP-10۴ مورخ 1۴02/07/10 تأیید شد.برپایه 
همین موضوع مواردی حاکی از مغایرت با قوانین و مقررات مربوط در انتشار سهام 
ملاحظه نشده و افزایش سرمایه از محل آورده نقدی سهامداران و با رعایت قوانین 
و مقررات مربوطه از نظر سازمان مذکوربلامانع است.لازم به ذکر است، موضوع 
افزایش سرمایه به منظور رعایت الزامات بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
جهت آغاز فعالیت بیمه گری شرکت در سرزمین اصلی و اصلاح ساختار مالی 

صورت می پذیرد. / روابط عمومی
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13
آخرین جزئیات برداشت ۲ میلیارد دلاری از صندوق توسعه ملی برای تأمین مالی مسکن

بانک  مسکن بهترین عملکرد را در پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن دارد
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری عنوان کرد: بانک  مسکن بهترین عملکرد را در پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن دارد.به گزارش خبرگزاری 
صدا و سیما؛ بهادری جهرمی درباره آخرین جزئیات برداشت ۲ میلیارد دلاری از صندوق توسعه ملی برای تأمین مالی مسکن، بیان داشت: این کار با مدیریت کلان وزیر 
راه و شهرسازی و همکاری بخش های اقتصادی، سازمان برنامه و بودجه و وزارت اقتصادی و دارایی در حال پیگیری مستمر است و آقای رئیس جمهور، همواره برای تسهیلات 
و سرعت بخشیدن به این کار، تأکید داشته اند.سخنگوی دولت گفت: یکی از این موضوعات اصلی، استفاده از منابع ارزی بود که مقدمات آن فراهم شده و با هماهنگی 
وزیر راه و شهرسازی، وزیر اقتصادی و دارایی، رئیس سازمان برنامه و بودجه و رئیس کل بانک  مرکزی در حال اقدام است. البته تأمین مالی مسکن به یک روش، اختصاص 

ندارد.بهادری جهرمی درباره برخورد با بانک های متخلف در این زمینه، اظهار داشت: گزارشی در شورای عالی مسکن در این باره به تفکیک استان و نهاد ها ارائه شد.

بانکمسکنبهترین
عملکردرادرپرداخت
تسهیلاتنهضتملی

مسکندارد

رویکرد جدید بانك مسکن در حمایت از 
صنعتی سازی با فناوری های نوین

درمان كودكان زیر ۷ سال در 
بیمارستان های دولتی رایگان می شود

هیأت مدیره شرکت بیمه کارآفرین با افزایش سرمایه این 
شرکت موافقت کرد.

براساس این گزارش هیأت مدیره شرکت بیمه کارآفرین 
با افزایش ســرمایه این شرکت از مبلغ 12 هزار میلیارد ریال به 
15 هزار میلیارد ریال از محل ســود انباشته و اندوخته سرمایه 

ای موافقت کرد.
جلسه هیأت مدیره شرکت بیمه کارآفرین با حضور علی 
آزاد، محمد احمدی، علیرضا حجتی، محمدرضا تقوایی، هادی 
جوهری و محمدحیدری تشــکیل شد و در همین راستا مقرر 
گردید نسبت به اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذی صلاح از جمله 
بیمه مرکزی جمهوری اســلامی ایران، سازمان بورس و اوراق 
بهادار اقــدام و مقدمات برگزاری مجمع عمومی عادی به طور 

فوق العاده جهت اخذ مصوبه مجمع به عمل آید.

دکتر بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی  در 
حاشیه بازدید از بیمارستان کودکان مفید در تهران، گفت: طرح رایگان 
شدن درمان سرپایی و بستری کودکان زیر 7 سال در تمام بیمارستان های 
دولتی اجرایی می شود. این طرح چون در جهت سلامت کودکان به عنوان 
آینده سازان کشور است، به اجرای بهتر قانون جوانی جمعیت کمک خواهد 

کرد.
پیشگیری از بیماری کودکان و درمان آنها از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است. یکی از اهداف عمده طرح سلامت خانواده نیز که در ۹3 شهر درحال 

اجراست، پیشگیری از بیماری کودکان است.
وی با بیان این که طرح تغذیه کودکان دانش آموز با شیر در دو وعده 
از امسال در مدارس اجرایی شده است، گفت: با همکاری آموزش و پرورش 
طرح همیار سلامت را نیز از امسال آغاز کردیم. به این ترتیب که دانش آموز 
به صورت داوطلبانه توسط شبکه بهداشت منطقه اش تحت آموزش قرار 
می گیرد تا در ارتقای بهداشت مدرسه و خانواده نقش آفرینی کند. این طرح 

همچنین کمکی به مربیان بهداشت مدارس خواهد بود.
15 هزار تخت بیمارستانی کودکان در کشور موجود است که 11 هزار 
تخت آموزشی است. پنج هزار تخت کودکان نیز ویژه است و در کل 20 هزار 

تخت بیمارستانی برای کودکان داریم.
با انجام اقدامات بزرگی همچون گسترش پوشش واکسیناسیون 
اطفال در کشور، کودکان در برابر بیماری های واگیر و غیرواگیر نظیر فلج 

اطفال، سل، مالاریا، وبا و سایر بیماری ها مصون شده اند.
مردم باید با انتخاب سبک زندگی سالم و کاهش مصرف غذاهای 
پرکالری، پرنمک و فست فود از چاقی کودکان جلوگیری کنند تا از ابتلا به 

بیماری های فرزندان شان در آینده پیشگیری شود.
او به افزایش تخت های PICU برای کودکان در دوران همه گیری 
کرونا اشاره کرد و گفت: این تخت ها به دو برابر افزایش یافت و درحال حاضر 

نیز بیش از ۴ هزار تخت فعال NICU در کشور داریم.
همچنین تقویت رشته های تخصصی و فوق تخصصی اطفال از نکات 
مهم مورد توجه وزارت بهداشت است و افزایش تعرفه تخصصی پزشکان 
اطفال نیز اقدام دیگری است که امسال در جهت حمایت از این متخصصان 

انجام شد.
سرماخوردگی های جدید یا کرونا هستندیا آنفلوآنزا

دکتر بهرام عین اللهی درباره افزایش موارد بیماری های تنفسی و 
ســرماخوردگی گفت: موارد جدیدی که حالت سرماخوردگی دارند، یا 
آنفلوآنزاست یا کرونا. بارها تاکید کرده ام که کرونا به هیچ وجه از بین نمی رود، 
بلکه از حالت همه گیری به حالت آندمی یا حالت تک گیری تبدیل می شود. 
وزیر بهداشت با تاکید بر این که کرونای فعلی از موارد بیماری در سه سال 
گذشته متفاوت است، ادامه داد: هرچند که موارد بیماری در حال حاضر نیز 
مرگ و میر دارد، اما اغلب در افراد دارای بیماری های زمینه ای و نقص سیستم 
ایمنی اتفاق می افتد و راهکارش آن است که این افراد پرخطر سالانه واکسن 
کرونا را تزریق کنند. وی همچنین درباره پوشش ماسک نیز گفت: ماسک 
به ویژه در افراد دارای علایم سرماخوردگی توصیه می شود. این افراد به ویژه 
در اماکن تجمعی از جمله مدارس و دانشگاه ها و... حتما از ماسک استفاده 
کنند. افراد دارای علائم سرماخوردگی لازم است با رعایت موارد بهداشتی 
مراعات سالمندان، افراد دچار نقص سیستم ایمنی و بیماران زمینه ای را 

داشته باشند./ وبدا 

آغاز عملیات اجرایی قطعه 2 اتصال جهرم به شبکه ریلی/ افتتاح 101 
کیلومتر بزرگراه و راه اصلی در استان فارس

عملیات اجرایی قطعه دو اتصال جهرم به شبکه ریلی به طول 27 کیلومتر 
به عنوان بخشی از طرح ریلی شیراز-بوشهر با حضور وزیر راه و شهرسازی آغاز 

شد.
همزمان با ســفر رییس جمهور و وزیر راه و شهرسازی به استان فارس 
عملیات اجرایی قطعه دو اتصال جهرم به شبکه ریلی به طول 27 کیلومتر به 

عنوان بخشی از طرح ریلی شیراز-بوشهر آغاز شد.
این قطعه به طول 27 کیلومتر بخشی از این محور ریلی جهرم-خفر-کوار 
به طول 122 کیلومتر است که عملیات اجرایی قطعه اول یه طول 31 کیلومتر 
با پیشرفت فیزیکی 21 درصد در دست اجرا قرار دارد و مطالعات تکمیلی قطعه 

3 نیز در حال انجام است.
با توجه به مزایای حمل و نقل ریلی، اتصال جهرم به شبکه راه آهن کشور 
موجب سهولت دسترسی به کارخانه ذوب آهن پاسارگارد در این منطقه به 

سمت شیراز و بوشهر و در نهایت جنوب کشور است.
به منظور ساخت این مسیر ریلی ۹87 هزار متر مکعب خاکبرداری، ۴0۶ 
هزار متر مکعب خاکریزی، ۴1 هزار متر مکعب بتن ریزی صورت می گیرد و در 
آن یک دستگاه تونل به طول 200 متر، یک دستگاه گالری به طول 211 متر و 

یک دستگاه پل به طول510 متر احداث خواهد شد.
حداکثر سرعت طرح برای قطارهای مسافری 1۶0 کیلومتر بر ساعت و 

قطارهای باری 120 کیلومتر بر ساعت خواهد بود.
این مسیر ریلی موجب رونق اقتصادی شهرستان جهرم و منطقه می 

شود.
افتتاح 1۰1 کیلومتر بزرگراه و راه اصلی در استان فارس

بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در حاشیه افتتاح 101 کیلومتر بزرگراه و 
راه اصلی در استان فارس، گفت: امروز به فضل خدا پروژه های متعددی در استان 
فارس به بهره برداری رسید و بسیاری از پروژه ها نیز آغاز به کار کرد که امیدواریم 
آن ها هم هرچه سربع تر تقدیم مردم عزیز شــود.بعد از افتتاح آزادراه مهم و 
راهبردی اصفهان-شیراز که یکی از فرصت های خوب کشور به منظور اتصال 
دریای شمال به جنوب و بالعکس است و تکمیل زنجیره های کریدوری که از 
برنامه های اصلی دولت است. در استان فارس نیز این زنجیره از مسیر جهرم به 
بندر عباس که مسیری مهم است و بخشی از زنجیره شمال به جنوب را با عبور 

از شهری مثل لار تکمیل می کند که یکی از مسیرهای  پر تردد کشور است.
وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: امروز خداوند توفیق داد 101 کیلومتر 
بزرگراه و راه اصلی در  در شهرستان های متعدد از جمله جهرم،لار،داراب و دیگر 

شهرهای به بهره برداری رسید.
اتمام سایر قطعات نیز در دستور کار ما قرار دارد و امیدواریم تا پایان دولت 

به نتیجه برسد و این زنجیره تردد شمال به جنوب تقدیم مردم عزیز شود و منجر 
به توسعه اقتصادی شهرهای در مسیر شود.

بخشی از این پروژه تأمین منابع مالی بوده که از مجرای ماده 5۶ قانون 
الحاق از منابع بانکی انجام شد.

محــور جرم-لار-بندرعباس جزو محورهای اولویــت دار وزارت راه و 
شهرسازی است چون هم پر تردد است هم به بندرعباس متصل  می شود و از 

مهم ترین کریدورهای تجاری اصلی کشور محسوب می شود. 
قول مساعد وزیر راه و شهرسازی؛ به زودی خط اعتباری 

نهضت ملی به بانک مسکن ابلاغ می شود
دکتر مهرداد بذرپاش در جلسه شورای هماهنگی راه و شهرسازی استان 
فارس، ضمن ابراز رضایت از عملکرد بانک مســکن در طرح نهضت ملی، در 
خصوص ابلاغ خط اعتباری به بانک مسکن برای تقویت توان تامین مالی این 

طرح عظیم قول مساعد داد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی ،  دکتر بذرپاش در حاشیه سفر رییس 
جمهوری به استان فارس، از عملکرد بانک مسکن به عنوان یکی از مهم ترین 
دستگاه های خدمات رسان تقدیر کرد.هدف بانک مسکن به عنوان اصلی ترین 
بانک پرداخت کننده تسهیلات طرح نهضت ملی، خدمت صادقانه، رسیدگی به 
مطالبات مردم و تحقق اهداف عالیه دولت در زمینه پرداخت تسهیلات این طرح 
است. بار عمده پرداخت این تسهیلات در حال حاضر نیز بر دوش بانک مسکن 

است.  وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه تاکنون بالغ بر 2 هزار و 5۴8 هکتار زمین 
برای نهضت ملی مســکن در استان فارس تامین شده و حدود 5 هزار و 100 
هکتار در فرایند تامین است؛ گفت: متراژ زمین طرح نهضت ملی در استان فارس 

در حدود کل زمین مسکن مهر در کشور و عددی بی سابقه است.
وی افزود: امروز در کشور، کار بزرگی در طرح نهضت ملی مسکن توسط 
دولت مردمی سیزدهم در حال انجام است و اگر نظام بانکی بیشتر همراهی کند، 
میزان ساخت و ساز مسکن شهری، روستایی و خودمالکی افزایش چشم گیری 

خواهد داشت.
مدیر شعب بانک مسکن فارس در این جلسه گفت: از آغاز طرح تاکنون 

قرارداد مشارکت احداث 22 هزار و 8۴۴ واحد منعقد شده است.
احمدعلی جعفری ادامه داد: تسهیلات اعطایی تا پایان شهریورماه سال 
جاری، معادل ۴8 هزار میلیارد ریال با 23 درصد افزایش در مقایســه با مدت 
مشابه سال گذشته است.وی تخصیص خط اعتباری طرح نهضت ملی به بانک 
مســکن در مقطع کنونی را در تقویت منابع مالــی این بانک برای پرداخت 

تسهیلات نهضت ملی و پیشبرد این طرح عظیم ضروری دانست.
در سفر اخیر رییس جمهوری و وزیر راه و شهرسازی به استان فارس، 
ضمن بازدید از طرح های در حال ساخت نهضت ملی مسکن در شهر جدید 
»صدرا« شیراز، 10 هزار و 200 واحد مسکونی در قالب نهضت ملی مسکن، 

خود مالکی، بافت فرسوده بازآفرینی شهری و خانه های روستایی افتتاح شد.

خبـــرخبـــر افتتاح 101 کیلومتر بزرگراه و راه اصلی در استان فارس

افزایش سرمایه بیمه كارآفرین تأییدیه 
هیأت مدیره را گرفت
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دکتر سید عباس حســینی مدیرعامل بانک مسکن در 
بازدید از عملیات اجرایی مجموعه بلوک های پروژه مسکونی 
فردوســی مشهد و افتتاح چند پروژه ساختمانی دیگر در این 
شهر با تاکید بر صنعتی سازی با استفاده از فناوری های نوین 
از رویکرد جدید بانک مسکن در ساخت مسکن سخن گفت.

به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن -هیبنا، عملیات 
اجرایی مجموعه بلوک های پروژه مسکونی فردوسی از سوی 
شرکت سرمایه گذاری مسکن شمال شرق با مشارکت آستان 

قدس رضوی، شهرداری مشهد و بانک مسکن آغاز شد.
این مراسم با حضور مسوولان کشوری و استانی همچون 
دکتر جواد کریمی قدوســی نماینده مردم مشهد و کلات در 
مجلس شورای اســلامی، دکتر حســینی مدیرعامل بانک 
مســکن، محمدرضا قلندر شریف شــهردار مشهد، مهندس 
حسین بشیر رییس نظام مهندســی خراسان رضوی و دیگر 

مدیران برگزار شد.
وی در آیین آغاز عملیات اجرایی طرح پروژه مســکونی 
فردوسی گفت: یکی از دغدغه های مطرح شده در سال جاری 
که رهبر معظم انقلاب نیز در دیدار با وزیران دولت به آن تأکید 
کردند، مساله مسکن است وبر این اساس، بانک مسکن رویکرد 
جدیدی را اتخاذ کرد تا به این فرمان و حجت شــرعی جامه 

عمل پوشانده شود.
او با اشاره به پروژه های بانک مسکن در استان های سراسر 
کشــور افزود: سیاســت های اعتباری این بانک برای ساخت 
پروژه ها بر اساس اســتفاده از تکنولوژی جدید؛ فناوری های 
نوین و کاهش مصرف انرژی تدوین شده است. بنا داریم در کنار 
تامین مالی برای ســاخت مسکن، به سمتی حرکت کنیم که 
ضمن ارتقای سطح مهندسی برای ساخت واحدهای مسکونی 

از معماری اصیل ایرانی-اسلامی نیز استفاده شود.
وی بــا اشــاره به حمایت هــای جدی از شــرکت های 
دانش بنیان و گام نهادن به ســمت صنعتی ســازی در حوزه 
ســاختمان تصریح کرد: حمایت از شرکت های دانش بنیان و 
به کارگیری طرح های آن ها در پروژه های در دست اجرا ازجمله 
شاخصه هایی است که به طورجدی به آن توجه شده و در پروژه 
فردوسی مشهد، شرکت های دانش بنیان ایرانی مشغول به کار 
هستند تا بتوانیم به سمت صنعتی سازی در حوزه ساختمان 

گام برداریم.
او با اشــاره به طرح مهم نهضت ملی مســکن در سراسر 
کشــور تصریح کرد: در حال حاضر بانک مســکن سهم ۹0 
درصدی در طرح های نهضت ملی مســکن کشــور را به خود 
اختصاص داده در حالی که بانک مســکن تنها چهار درصد از 

سپرده های بانکی کشور را دارد.
این موضوع نشــان می دهد که همکاران ما در شــعب 
مختلف کشــور به درستی قانون را اجرا می کنند و پاسخگوی 
نیازهای مردم هستند. آنچه امروز در بانک مسکن اتفاق خواهد 
افتاد، ســرعت تکنولوژی و ارائه خدمات برای مردم است که 
هدف گذاری کردیم و قطعا پیگیری می کنیم. باید بتوانیم در 
حوزه مسکن به درســتی حرکت کنیم و هرروز شاهد افتتاح 

پروژه های مختلف در سراسر کشور باشیم.
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ظرف 6 ماه كمك داور ویدئویی 
بومی می سازیم

روح الله دهقانی، معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهــور، پس از بازی ایران و اردن در یکی از شــبکه های 
اجتماعی بومی، از توانمندی ایجاد کمک داور ویدئویی توســط 

شرکت های دانش بنیان ظرف ۶ ماه خبر داد.
کمک داور ویدئویی تکنولوژی جدیدی اســت که طی یک 
دهه گذشته برای کمتر شدن خطاهای داوری طراحی و اجرا شده 
و امروزه بیشــتر کشــورهای صاحب صنعت فوتبال از آن بهره 
می برند. اما این موضوع برای کشور ما به دلیل تحریم ها تبدیل به 
یک چالش شده است وی پس از پایان بازی ایران و اردن در پستی 
که در یکی از شبکه های اجتماعی منتشر کرد، از ایجاد کمک داور 
ویدئویی در کشور نوشت: در حاشیه تماشای بازی ایران-اردن، 
برای ســاخت کمک داور ویدئویی و چمن ورزشــگاه آزادی در 
شرکت های دانش بنیان رسما اعلام آمادگی کردیم. برای کشوری 
که توان تصویربرداری ماهواره ای دارد ساخت کمک داور ویدئویی 
دشوار نیست! با همراهی وزارت ورزش ظرف مدت ۶ماه می توان 

این مشکلات را برطرف کرد.«/ فارس 

مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری تامین 
اجتماعی در جمع معاونان و مدیران گروه کشتیرانی 
گفت: اصلاح پرتفوی ستون فقرات راهبرد تحولی ما 
است. کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران را هاب 

لجستیک کشور می بینیم.
به گزارش روابط عمومی ، میرهاشــم موسوی 
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی و ابراهیم بازیان 
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری تامین اجتماعی در 
جمع هیئت مدیــره، معاونان و مدیران ارشــد گروه 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران حضور یافت. در این 
جلسه معاونان سازمان تامین اجتماعی و شستا هم 

حضور داشتند.
محمد رضا مــدرس خیابانی مدیرعامل گروه 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران، معاونان و مدیران 
ارشد این گروه گزارش هایی را به مدیران عامل سازمان 

تامین اجتماعی و شستا ارائه دادند.
ابراهیم بازیان مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری 
تامین اجتماعی در این جلسه با اشاره به تحریم های 
ظالمانه علیه کشور گفت: کشتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران همواره در مســیر خنثی سازی تحریم ها نقش 
مؤثری ایفا می کند. امروز شاهد قد کشیدن این مجموعه 

مهم و تأثیرگذار هستیم.
مدیرعامل شستا افزود: کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران جزو مستقل ترین مجموعه های گروه 
است. کمترین دخالت مدیریتی از خارج از مجموعه بر 
آن تحمیل می شــود. یکی از الزامات مدیریت موفق 
تخصیص این استقلال بر مجموعه ها است . این استقلال 
موجب تمرکز مدیریت بر راهبری درست و انجام تکالیف 

می شود.
بازیان توجه به راهبردهای اصلی سهام داران در 
یک فصل مشترک را نکته قابل توجه دانست و تشریح 
کرد: امروز که افق های بلند مدت ترسیم می شود باید 
ملاحظاتی برای آن در نظر گرفت . اگر این افق ها در حد 
شعار بماند پیش رفتن به سوی آن ها نتیجه ای را در بر 

نخواهد داشت.
در دو ســال گذشته تلاش کردیم فاصله ها را با 

مجموعه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران کم کنیم 
تا جهت گیری ها ، رفع چالش ها و راهبری ها بر اساس 

اشتراکات پایه ریزی شود.
تلاش کردیم حضور جدی شستا را در مجمع 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران داشته باشیم . ایجاد 
تکالیف، پیگیری چالش ها، پیگیری مباحث حقوقی و 
رفع مشکلات توفیقاتی اســت که به آن رسیده ایم. 
موافقت با افزایش سرمایه کشتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران در سال گذشته و چراغ سبز شستا برای افزایش 
سرمایه مجدد نشان از نقش مثبت شستا در مجمع 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران است.وی با اشاره به 
اجرای ســند تحول در هلدینگ های شستا افزود: در 
مجموعه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران برنامه 5 
ســاله تحول ارائه شد . یک نگاه همسو در اجرای سند 

تحول وجود دارد و ما آن را دنبال می کنیم .
او با اشاره به لزوم توجه به موضوع دریا پایه اظهار 
داشــت: درک ما در شســتا از کشــتیرانی، توسعه 
فعالیت های دریا پایه اســت . ایران اسلامی به لحاظ 
ارتباطات و دسترســی ها بــه دریاهــای آزاد دارای 
ویژگی های خاص است که باید مورد توجه قراربگیرد. 
استراتژی ما در شستا توسعه سهم خود در این حوزه 
است .وی با اشاره  به سه مؤلفه استراتژیک کشور ایران در 
حوزه  کشتیرانی گفت: مؤلفه های استراتژیک بودن ایران 
برای ســرمایه گذاری از منظــر ژئوپولیتیک، نقش 
استراتژیک کشور در دریا و داشتن دست برتر از منظر 
ایدئولوژیک در منطقه جایگاه ما را در دریا تثبیت می کند. 
باید در حوزه سرمایه گذاری از مردم نیز کمک بگیریم و 
از آنها برای سرمایه گذاری در توسعه دریا پایه دعوت 
کنیم .ابراهیم بازیان با اشاره به موضوع مولد سازی گفت: 
موضوع مولد سازی به عنوان یکی از راهبردهای سند 
تحولی شســتا مورد توجه ویژه قرار دارد. در هلدینگ 
کشتیرانی نیز اقدامات خوبی صورت پذیرفته است. 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران قریب به 10 همت 
ظرفیت مولد ساری دارد که در حال پیگیری و انجام 

است .
یکــی از اهم برنامه های آتی تشــکیل کمیته 

مشترک در طرح توسعه است. یکی دیگر از برنامه ها 
اصلاح پرتفوی در کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
است. اصلاح پرتفوی ستون فقرات راهبرد تحولی ما 

است.
ما در شستا کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران را 
در آینده نه چندان دور هاب لجستیک کشور می بینیم. 
به زودی مانیفست لجستیک در کشتیرانی جمهوری 
اسلامی تهیه و به بررسی و تصویب خواهد رسید. اگر 
دنبال توسعه هستیم باید لجستیک را هدف گذاری 

کنیم.
 ساختار سازمان تامین اجتماعی

 نیاز به ترمیم و اصلاح دارد
میرهاشــم موســوی مدیرعامل ســازمان 
تامین اجتماعی گفت: ساختار سازمان در شرایط کنونی 
نیاز به ترمیم و اصلاح دارد و این کار را به اقتضای شرایط 
با همراهی همکاران برای خدمت بیشــتر و بهتر به 
ذی نفعان سازمان انجام خواهیم داد. وی در مراسم تکریم 
و معارفه معاون توســعه مدیریت و منابع انسانی این 
ســازمان افزود: کارهای انجام نشده ای در حوزه منابع 
انسانی داریم که باید با مدلی جدید سراغ این مسائل 
می رفتیم. نتایج تحلیل های ما این بوده که دو حوزه منابع 
انسانی و اداری - مالی باید تجمیع شوند. فاصله ایجادشده 
بین این دو حوزه که حتما با تحلیل های متاثر از شرایط 
دوره های قبل ایجاد شده، موجب برخی چالش ها در این 
حوزه شده است، در صورتی که در برخی حوزه ها نیاز به 
تمرکز داریم تا بتوانیم فرآیندها را بهینه کرده و بهتر 
تصمیــم بگیریم و عمل کنیم.ممکن اســت چنین 
تجمیعی در سایر حوزه های سازمان هم اتفاق بیفتد و 
این کار فقط به همین حوزه محدود نمی شود. هدف از 
تجمیع ساختارها این است که فرآیندها کوتاه تر و موثرتر 

شده و چابکی سازمان افزایش یابد. بخشی از چابک سازی 
به طور قطع در تغییرات و اصلاحات ساختاری است. 
البته این آغاز تغییرات و اصلاحات اســت و در ســایر 
بخش ها نیز به احتمال زیاد تغییراتی انجام خواهد شد.

  رشد سازمان بدون رشد و ارتقای
 منابع انسانی ممکن نیست

موســوی ضمن قدردانی از تلاش های معاون 
سابق منابع انسانی با تاکید بر اینکه »منابع انسانی موتور 
محرکه سازمان تامین اجتماعی است«، گفت: در بین 
منابع مختلف، سرمایه انسانی، دال مرکزی سازمان به 
لحاظ اداری و ســازمانی اســت و از این رو باید همواره 
مورد توجه ویژه باشــد. هیچ سازمانی بدون همدلی و 
همراهی نیروهای انسانی خود نمی تواند خلق حرکت و 
ایجاد تحول کند و رشد سازمان بدون رشد و ارتقای منابع 
انسانی ممکن نیست. مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
ادامه داد: همه باید به این قائل باشیم که تا زمان پایان 
مسوولیت، رویکرد توسعه و توجه و خدمت به منابع 
انسانی در اولویت باشد.اگر به نیازهای کارکنان توجه 
کافــی صورت نگیرد، اهــداف و ماموریت های اصلی 
سازمان نیز محقق نخواهد شد. او اضافه کرد: حجم و تنوع 
مطالبات از حوزه منابع انسانی بالاست و در مقابل این 
مطالبات، مدیران با محدودیت هایی روبه رو هستند و این 
وضعیت، کار مدیریت منابع انسانی را سخت می کند. در 
پی انتصاب سیدمرتضی حسینی، معاون برنامه ریزی، 
مالی و پشتیبانی سازمان تامین  اجتماعی، به سمت 
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع انسانی این 
سازمان و نیز انتصاب ابوالفضل عفت نژاد به سمت مشاور 
مدیرعامل، مراسم تکریم و معارفه این معاونت با حضور 
میرهاشم موسوی و جمعی از معاونان و مدیران ستادی 

این سازمان برگزار شد./ روابط عمومی

 توسعه دریا محور و اقتصاد دریا پایه 
از برنامه های راهبردی شستا است

وزارت اقتصاد از انحلال 3مؤسسه اعتباری و 
یک بانک تا پایان امسال خبر داد

پرونــده برخورد با بانک ها و مؤسســه های 
اعتباری ناتراز و بی انضباط وارد فاز تازه ای شده است 
، براساس اعلام وزارت اقتصاد، قرار است بساط یک 
بانک و 3مؤسسه اعتباری تا پایان امسال جمع شود. 
البته اشاره ای به نام این مؤسسات نشده، اما برخی 
خبرها حکایــت از آن دارد کــه احتمالا یکی از 
3مؤسسه، همان مؤسســه اعتباری است که در 
روزهای اخیر، بانک مرکزی حکم به انحلال و توقف 
فعالیت آن داده است. براساس برخی خبرها، قرار 

است پرونده 2مؤسسه اعتباری دیگر هم در فرایند 
انحلال قرار گیرد. ضمن اینکه یک بانک خصوصی 
به نسبت کوچک هم در معرض انحلال قرار دارد. 
8بانک از بانک مرکزی فرصت  گرفته اند تا ظرف 
2سال آینده  وضعیت خود را بهبود ببخشند و با  
فروش دارایی ها و افزایش سرمایه  خود، اقدام به رفع 
مشــکلات و  بهبود شــاخص نســبت کفایت  

سرمایه شان کنند.
عزم دولت و مجلس

وزارت اقتصاد اعلام کرده دولت برای اصلاحات 
در حوزه بانکی منتظر لایحه برنامه هفتم توسعه و 

طرح قانون بانک مرکزی نمانده و با اخذ مجوزهای 
لازم از شورای هماهنگی سران قوا، اختیارات خوبی 
برای ساماندهی نظام بانکی به بانک مرکزی و دولت 
داده شده است و بر همین اساس، امسال 3مؤسسه 
اعتباری و یک بانک خصوصی منحل خواهند شد. 
افزون بر این با اختیارات و وظایفی که در قالب برنامه 
هفتم توسعه و قانون بانک مرکزی برای بانک مرکزی 
تعیین شده است، بانک های ناتراز در مسیر تعیین 
تکلیف قرار می گیرنــد. مدیر نظارت بر بانک ها و 
مؤسسات اعتباری بانک مرکزی می گوید: برای 
8بانک یا مؤسسه مالی اعتباری که ناتراز اما قابل 

احیا و بازسازی بودند، برنامه حداکثر 2ساله ای 
مشخص و به آنها ابلاغ کردیم و 3مؤسسه مالی 
و اعتباری و یک بانک در آستانه انحلال هستند 
که تعیین تکلیف نهایی آنها صورت گرفته و 

موضوع شان باید در مراجع قانونی نهایی شود.
نگران سپرده هایتان نباشید

18مرداد امسال بود که محمدرضا فرزین، 
رئیس کل بانک مرکزی خبر داد: مجمع انحلال 
3مؤسسه اعتباری تا مهر ماه برگزار می شود و در 
مورد بقیه بانک ها نیز با همکاری وزارت اقتصاد برنامه 
مشخصی داریم. او تأکید کرد: درهرحال اگر مؤسسه 
اعتباری وارد فرایند حل و فصل یا انحلال شــود، 
اتفاقی برای سپرده های مردم نخواهد افتاد و مردم 
کماکان از سپرده های خود می توانند استفاده کنند.

برنامه بانک مرکزی چیست؟

پرونده بانک های بی انضباط روی میز تصمیم
بانک مرکزی می گوید: تمام بانک ها ملزم هستند که کفایت سرمایه خود را به 8 افزایش بدهند. بانک ها 
برای اضافه برداشت از بانک مرکزی باید وثیقه  داشته باشند. به گفته رئیس کل بانک مرکزی، برای رشد 
دارایی ها، حد مجاز تعیین و علاوه بر این میزان تسهیلات دهی بانک ها کنترل می شود و اگر بانکی ناترازی اش 
را کاهش ندهد، نمی تواند بیش از عدد مشخصی تسهیلات بپردازد. فرزین در عین حال تأکید می کند: هیچ 
بانکی خارج از کنترل نیست؛ اگرچه برخی از بانک ها اضافه برداشت رو به افزایش دارند که رسیدگی آنها در 

اولویت کاری بانک مرکزی قرار دارد و تحت کنترل هستند. / رضا کربلائی 
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
مهدی رمضانی دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشوربا اشاره به رویکردهای نوین رسالت کتابخانه های عمومی، گفت: کتابخانه های عمومی با این ظرفیت غنی می کوشد، علاوه بر ارائه خدمات مرسوم کتابخانه ای، 
نقش خود را به عنوان پایگاه اجتماعی و مرکز آموزش غیررسمی در اقتصاد ایران با معرفی کسب وکارهای کوچک و حمایت از رونق و توسعه آنها ایفا کند. کسب وکارها چه در ابتدای راه باشند چه در میانه، از زمان 
ایده پردازی تا راه اندازی، به حمایت هایی از جنس فضای فیزیکی، سرمایه مالی، آموزش و شبکه های ارتباطی نیاز دارند، و این ها همان نقاطی است که کتابخانه های عمومی می توانند در آنها نقش آفرینی کنند.
مباحث کارآفرینی و کسب وکارها معمولاً در دانشگاه ها تدریس می شوند و فقط افراد تحصیل کرده می توانند از آن بهره مند شوند. این در حالی است که این مباحث ذاتاً منحصر به گروه خاصی نیست و همه 
افراد، با هر سن و دانش و بینشی می توانند با آن آشنا شده و در توسعه فردی و شغلی خود آن را به کار گیرند. اینجاست که کتابخانه عمومی، به  عنوان «دانشگاه مردم«، می-تواند به شیوه ای روشنگرانه، حیات 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی مردم را دگرگون سازد.رمضانی با عنوان اینکه خدمات کتابخانه های عمومی باید نیازمحور باشد و به زندگی مردم بیندیشد، گفت:  به همین دلیل، نقش آن در  ترویج و توسعه فرهنگ 
کارآفرینی و کسب وکار، به عنوان یکی از واقعی ترین جلوه های زیست عمومی، انکارنشدنی است. برای برقراریِ پیوند میان جامعه با فرهنگ کارآفرینی باید همه بخش های حوزه عمومی در تعامل با یکدیگر باشند 

و نمی توان فقط با الزامات قانونی آن را اجرا کرد؛ به عبارت دیگر، کارآفرینی باید در حوزه عمومی نفوذ کند که لازمه آن فعالیت سازمان های مختلف اجتماعی، فرهنگی مانند کتابخانه عمومی است.

نقشانکارنشدنی
کتابخانههای
عمومیدرترویجو
توسعهفرهنگ
کارآفرینیو
کسبوکار

حضور بانوان روزنامه نگار ۴۱ كشور در 
جشنواره »رسانه خورشید«

 ایمان شمســایی مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از حضور بانوان روزنامه نگار و رسانه ای 

۴1 کشور دنیا در جشنواره بین المللی »رسانه خورشید« خبر داد.
وی در حاشیه برگزاری جشنواره بین المللی رسانه خورشید در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: الان رسانه ها صرفاً »راوی« نیستند. بلکه 
»خالق« هم هستند و اتفاقاتی را که وجود ندارند را هم ایجاد می کنند. 
شهر مشهد، شهری هویت ســاز است و می تواند نمادی برای معرفی 

ایران اسلامی باشد.
شمسایی بیان کرد: معمولاً خبرنگاران و اصحاب رسانه مسائل و 
مشکلات را مورد بررسی قرار می دهند. اما کمتر پیش می آید که خود 
آن ها سوژه باشند و محور اصلی برنامه قرار بگیرند؛ لذا هر گردهمایی 
اصحاب رسانه، موضوعیت دارد و نقطه اشتراک بین افکار و دغدغه ها و 
مسائلی است که اهالی رسانه دارند. ضمن اینکه می تواند در قالب این 
رویدادها، تجربیات نیز با نمایندگان سایر رسانه ها به اشتراک گذاشته 
شــود و وقتی این کار جنبه رقابــت پیدا می کند نیز به اعتلای کیفی 

روزنامه ها نیز کمک می کند.
از سوی دیگر باید به این نکته توجه داشته باشیم که بانوان روزنامه 
نگار هرچند فعالیت زیادی دارند، اما با وجود تاثیرگذاری های فراوانی 

که دارند، آنگونه که باید دیده نمی شوند.
وی افزود: بانوان روزنامه نگار و رسانه ای دنیا از ۴1 کشور در شهر 
مشهد گرد هم آمده اند تا هم تجربیات و مسائل خود را با هم به اشتراک 
بگذارند و از سوی دیگر با ایران اسلامی آشنا شوند. شهر مشهد، شهری 

هویت ساز است و می تواند نمادی برای معرفی ایران اسلامی باشد.
شمسایی خاطرنشان کرد: رسانه های مطرح دنیا که در ایران دفتر 
دارند، در جریان برگزاری این رویداد قرار گرفته اند و از آن ها دعوت به 
عمل آمده است. پس از پایان این برنامه، نقاط قوت و ضعف کار توسط 
شورای سیاستگذاری مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت و برای ادامه این 
کار در ســال های آن ده ورد توجه قرار خواهد گرفت تا اتفاقات بهتری 

رقم بخورد
برگزاری جایزه »مریم« برای روزنامه نگاران زن

رویداد دیگری هم در حوزه رسانه ای بانوان در معاونت مطبوعاتی 
وزارت ارشاد پیگیری می شود. سال گذشته خانم »مریم کاظم زاده« 
بــه عنوان اولین عکاس و خبرنگار زن جنگ تحمیلی دار فانی را وداع 
گفت که برای ایشان مراسم بزرگداشتی در تهران برگزار شد و این نوید 
داده شد که جایزه »مریم« به عنوان جایزه ای برای روزنامه نگاران بانوی 

ایرانی برگزار شود.
وی گفت: در این رویداد نمایندگان رسانه های مختلف رادیویی، 
تلویزیونــی، خبرگزاری ها و حتی بلاگرهای مشــهور نیز حضور پیدا 
کرده اند که می توانند پوشش مناسبی برای اخبار این جشنواره باشند. 
علاوه بر این، تعدادی از خبرنگاران مقیم که دفتر نمایندگی رسانه های 
آن ها در ایران وجود دارد نیز در این برنامه حاضر هســتند که از جمله 
آن ها می توان به خبرنگاران الجزیره، المیادین، خبرگزاری فرانســه و 

تلویزیون ملی چین اشاره کرد. / مهر 

ادامه از صفحه یک
وی بــا بیان اینکه وزرا و معاونین بنده نیز در جریان این ســفر به 
شهرستان های استان سفر کرده و گزارش پیشرفت طرح ها و برنامه های 
مصوب را در نشست شورای برنامه ریزی استان ارائه کردند، اظهار داشت: 
طبق گزارش های ارائه شده کارهای خوبی در حوزه های آب، برق و انرژی 
انجام شــده که مایه خوشحالی است و طبق گزارش وزیر نفت، به زودی 
گام های بزرگی در زمینه بهره برداری از میادین نفتی و گازی استان برداشته 

خواهد شد.
رئیس جمهور در ادامه در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران درباره 
برنامه دولت برای تکمیل پروژه های نیمه تمام استان گفت: دولت نه تنها 
برای تکمیل طرح های نیمه تمام استان فارس، بلکه در تمام کشور نهضت 

تکمیل طرح های نیمه تمام را به راه انداخته است.
دکتر رئیسی در پاسخ به سوال خبرنگاری در خصوص عدم همکاری 
بانک های خصوصی برای اعطای تسهیلات به متقاضیان به رغم جذب منابع، 
تصریح کرد: این مطلب توسط استاندار به من منتقل شد که بانک های 
خصوصی به اندازه ای که در جذب منابع فعال هستند در اعطای تسهیلات 
فعال نیســتند و این اشــکال بزرگی است که توســط معاون اجرایی 
رئیس جمهور سریعاً پیگیری خواهد شد تا تکلیف این موضوع مشخص 

شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری ، آیت ا... رئیسی در 
پاســخ به سوال دیگری درباره اینکه گفته می شود پروژه آزادراه شیراز به 
اصفهان با وجود برخی نواقص افتتاح شده است، خاطر نشان کرد: به طور 
طبیعی احداث جاده ضرورت هایی دارد، اما مهم این است که اصل یک پروژه 
آماده بهره برداری باشد یا نه. امر بدیهی آن است که ملزومات اساسی یک 
جاده در احداث آزادراه شــیراز – اصفهان رعایت شده و این مسیر آمده 

استفاده مردم بود.
وی در پاسخ به سوال دیگری در خصوص میزان واحدهای تعطیل و 
نیمه تعطیل احیا شده در استان فارس، گفت: نه فقط در استان فارس بلکه 
در کل کشور برنامه دولت راه اندازی این واحدهاست. امروز احیای واحدهای 
راکد وارد مدار 5 هزار واحد شــده و ســتاد احیــای واحدهای تعطیل و 

نیمه تعطیل استان به استان و شهر به شهر این امر را پیگیری می کند.
رئیس جمهور افزود: در استان فارس تاکنون 300 کارگاه و کارخانه 
وارد مدار تولید شده ولی این به معنای آغاز به کار همه واحدهای تولیدی 
تعطیل و نیمه تعطیل نیســت و برنامه دولت پیگیری در جهت احیای 

حداکثری این واحدهاست.
دکتر رئیسی در خصوص ساماندهی حریم رودخانه ها و مسیل های 
جاری درون شهر شیراز تاکید کرد: نگاه ما این است که باید این مسیل ها 
ساماندهی شود، چون در این شهر هم حضور گردشگران مطرح است و هم 
خود مردم شیراز حق دارند شهرشان را زیبا و آراسته ببینند. به همین دلیل 
استانداری فارس با کمک شهرداری و دولت پیگیر ساماندهی این رودخانه ها 
خواهد بود و شیراز همانطور که همواره برای مردم و گردشگران زیبا بوده 

باید همچنان زیبا و دلنشین بماند.
 ایستگاه جدید مترو

 مزین به نام »شهید آرمان علی وردی«
در مراسمی با حضور رئیس جمهور، ۴ ایستگاه جدید در خطوط 
۶ و 7 مترو افتتاح شــد و همزمان حفاری مکانیزه تونل خط 10 
مترو تهران نیز آغاز شــد. آیت ا... سید ابراهیم رئیسی با حضور در 
ایستگاه »شهید آرمان علی وردی« در منطقه کوهسار، ضمن افتتاح 
رســمی این ایســتگاه در خط ۶ مترو تهران، با قطار به ایستگاه 
»شــهران« رفت تا این ایســتگاه نیز به شکل رسمی افتتاح شود. 

مراسم افتتاح ایستگاه شهید علی وردی با حضور خانواده این شهید 
برگزار شد و رئیس جمهور پیشنهاد کرد تابلویی از زندگینامه این 
شهید والامقام در ورودی ایستگاه نصب شود. همزمان با این مراسم 
ایســتگاه های »شــهرزیبا« در خط ۶ و »میدان کتاب« در خط 7 
مترو تهران نیز به بهره برداری رسیدند. با افتتاح این ۴ ایستگاه، ۹ 
کیلومتر به شــبکه ریلی پایتخت اضافه و حدوداً 70 هزار سفر نیز 

به مترو افزوده می شود.
قدردانی از همت مجموعه شهرداری

دکتر رئیســی در مراسم افتتاح ۴ ایستگاه جدید با بیان اینکه 
برای عــرض خداقوت و قدردانی از زحمات دســت اندرکاران این 
پروژه در اینجا حضور یافتــم، گفت: همتی که امروز در مجموعه 
شهرداری تهران برای ارتقای رفاه و آسایش مردم مشاهده می شود، 
شایسته قدردانی است. رئیس جمهور افزود: امروز محور تلاش های 
مسئولان محترم شهرداری تهران رفع دو مشکل جدی ترافیک و 
آلایندگی در حوزه حمل و نقل اســت و شاهد تلاش شبانه روزی 
دست اندرکاران همه بخش های مرتبط در شهرداری در این زمینه 

هستیم.
وی با قدردانی از گام های بلند برداشته شده برای توسعه خطوط 
مترو و افزایش مستمر ایستگاه هایی که به بهره برداری می رسند، 
اظهارکــرد: در کنار بهره بــرداری از ایســتگاه های جدید، تأمین 
واگن های مورد نیاز نیز از دیگر اقداماتی اســت که موجب ارتقای 
بهره وری مترو و در نتیجه کاهش زمان و صرفه جویی در هزینه های 

حمل و نقل خواهد شد.
برقی کردن اتوبوس و موتور با جدیت دنبال می شود

رئیس جمهور از اقدامات شــهرداری تهــران در زمینه تأمین 
اتوبوس نیز قدردانی و تصریح کرد: یکی دیگر از اقدامات در دست 
اقدام در زمینه تســهیل تردد، صرفه جویی در هزینه ها و کاهش 
آلایندگی، برقی کردن اتوبوس ها، تاکســی ها و موتورها در تهران 
است که امسال آغاز شــده و در سال آینده کار به شکل جدی تر 

پیش خواهد رفت.
دکتر رئیسی همچنین از رئیس و اعضای شورای شهر تهران و 
همه کارگران، مهندسان و دست اندرکاران شهرداری تهران که به 
تسریع اجرای طرح های مرتبط با حوزه حمل و نقل در تهران کمک 
می کنند، قدردانی و اظهار کرد: مترو یکی از بهترین وسیله ها برای 
کاهش زمان و هزینه های ســفر و نیز کمک به مدیریت آلایندگی 
شهری است و در ضمن آن به عنوان یک وسیله حمل و نقل امن 
و کم خطــر به کاهش حوادث رانندگــی و حمل و نقل نیز کمک 

می کند.
 دولت حامی شهرداری و مردم

رئیس جمهور همت و تلاش شهرداری تهران در بهبود کیفیت 
زندگی، رفع مشــکلات و افزایش رفاه مردم تهــران را پراهمیت 
ارزیابــی و تأکید کرد: دولت به عنوان یک حمایتگر خود را حامی 
شهرداری و مردم می داند و تمامی دستگاه های دولتی چه در تهران 
به عنوان پایتخت، چه در کلانشهرها و چه در شهرهای کوچک به 

شهرداری ها برای حل مشکلات مردم کمک می کند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهــوری ، آیت ا... 
رئیســی ایجاد قرارگاه ساخت مسکن، نوسازی بافت های فرسوده، 
توســعه فضای سبز شهری و مقابله با آســیب های اجتماعی را از 
دیگر اقدامات مهم و قابل تقدیر شهرداری تهران برشمرد و گفت: 
مقابله با آسیب های اجتماعی یکی از اقدامات مهم در راستای بهبود 

شاخص های زندگی در شهر تهران و رفاه مردم است که باید مورد 
حمایت دولت، قوه قضائیه و تمامی دستگاه های ذیربط باشد تا بر 

زیبایی، سلامت و کیفیت معابر شهری افزوده شود.
ضرورت همکاری استانداری و شهرداری

رئیس جمهور همکاری استانداری و شهرداری تهران را ستود 
و بــا تأکید بر لزوم پرهیز از اختلاف و دوگانگی بین دســتگاه ها، 
تصریح کرد: هرکسی که در کشور مسئولیتی دارد باید تلاش کند 
تا در راستای حل مشکلات مردم و توسعه خدمات گام های مؤثری 
بردارد، چون مردم تحمل دیدن اختلافات و دوگانگی ها را ندارند.
مردم علاقه مند دیدن تلاش شــبانه روزی دستگاه های مختلف در 

راستای حل مشکلات و پیشرفت کشور هستند.
همچنین علیرضا زاکانی، شهردار تهران در این مراسم به تلاش 
بیش از دو ســال گذشته شهرداری تهران در راستای نگاه کلان و 
دغدغه های دولت در زمینه ترافیک و تأمین مســکن اشاره کرد و 
گفت: در دسترس قرار دادن خدمات و هوشمندسازی و مطلوبیت 
حمل ونقل عمومی چون مترو، اتوبوس، ون و تاکســی در دستور 
کار ما بوده و هســت و در این راســتا طول خطوط فعال مترو در 
آینده نزدیک از 280 کیلومتر بــه بیش از 300 کیلومتر افزایش 

خواهد یافت.
شما نخبگان به دیگر معلولان بیاموزید که معلولیت 

نمی تواند مانع پیشرفت آنها باشد
 رئیس جمهور ضمن تجلیــل از همت بالای معلولان، به ویژه 
نخبگان جامعه کم بینایان و نابینایان کشور که نقص جسمی مانع 
از پیشرفت آنها نشده است، گفت: آنچه به عنوان وظیفه به عهده 
شما نخبگان کم بینا و نابینا است، آن است که به دیگر افراد جامعه 
معلولان کشور بیاموزید که معلولیت نه تنها نباید مانع پیشرفت آنها 
شود، بلکه می تواند زمینه ای برای دستیابی آنها به قله های پیشرفت 

در بسیاری از زمینه ها باشد.
آیت ا...  سید ابراهیم رئیسی به مناسب روز جهانی عصای سفید 
میزبــان جمعی از نخبگان علمی، فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی 
جامعه کم بینایان و نابینایان کشور بود و در جلسه ای پای صحبت 

آنان نشست و مسائل و مشکلات آنان را جویا شد.
دکتررئیســی در این جلســه ضمن تبریک این روز به جامعه 
کم بینایان و نابینایان، به تفاوت میان کســانی که دچار نقص در 
بینایی هســتند و کســانی که به کوردلی مبتلا شده اشاره کرد و 
افزود: نابینا کسی نیست که چشم سر ندارد، بلکه نابینا کسی است 
که چشم دل ندارد، دوست و دشمن را تشخیص نمی دهد و تفاوت 

نفع و ضرر را نمی فهمد.
رئیس جمهور با بیان اینکه در دنیای امروز چه بســیار کسانی 
هستند که چشم سر دارند، اما حقیقت ظلم و ستم به هم نوع خود 
را نمی بیننــد، تصریح کرد : آنچه که امروز در دنیا از ظلم و ســتم 
به بشــریت درحال وقوع است، عاملیت کسانی است که چشم سر 
دارند، اما چشم دل و بینش انسانی ندارند و صدها کودک بی گناه 
را به خاک و خون می کشــند. این نمونه ای از مواردی است که از 
انسانیت فقط به شکل انسان بودن بسنده شده و ماهیت انسانی به 

فراموشی سپرده می شود.
وی در ادامــه ضمــن تجلیل از همت بالای معلــولان، به ویژه 
نخبگان جامعه کم بینایان و نابینایان کشور که نقص جسمی مانع 
از پیشرفت آنها نشده اســت،  اظهار داشت: آنچه به عنوان وظیفه 
به عهده شــما نخبگان کم بینا و نابینا است، آن است که به دیگر 
افراد جامعه معلولان کشور بیاموزید که معلولیت نه تنها نباید مانع 
پیشرفت آنها شــود، بلکه می تواند زمینه ای برای دستیابی آنها به 

قله های پیشرفت در بسیاری از زمینه ها باشد.
رئیــس جمهور در ادامه همچنین ضمن یادآوری مســئولیت 
ســازمان های اداری و اجرایی کشــور در تسهیل فعالیت و فراهم 
کردن زمینه اشــتغال کم بینایان و نابینایان مطابق قانون، ضمن 
تقدیر از اقدامات انجام شــده برای کاهش مشــکلات این قشر از 
جامعه، به ویژه طی 2 ســال گذشته، بر شتاب بیشتر این اقدامات 
تاکید کرد و گفت: اینکه امروز 3۶ هزارمین مســکن در این دولت 

تحویل معلولین عزیز می شود بسیار جای خرسندی است.
دکتر رئیسی ضمن مکلف کردن ادارات و سازمان های اجرایی 
کشــور به ایجاد مشــاغل متناســب با وضعیت معلولان به ویژه 
کم بینایان و نابینایان تاکید کرد:  امیدواریم شاهد گام های بیشتری 
در زمینه رفع مشــکل اشتغال این عزیزان باشیم به نحوی که در 
آینــده نزدیک با افتخار اعلام کنیم فرد کم بینا یا نابینای تحصیل 

کرده و جویای کار در کشور وجود ندارد.

ایستگاه جدید مترو  مزین به نام »شهید آرمان علی وردی« خبـــر

جشنواره بین المللی رسانه خورشید با حضور بانوان 
خبرنگار خارجی از ۴0 کشور جهان و با حضور جمیله علم 

الهدی در مشهد آغاز به کار کرد.
جمیله علم الهدی، همسر رئیس جمهور در نشست 
هم اندیشی »راه ما برای آینده« در جشنواره بین المللی رسانه 
خورشید که در هتل پردیسان برگزار شد، اظهار کرد: در حال 
حاضر به طور کامل نتوانسته ایم از تهاجم فرهنگی توسط 
رسانه ها در امان بمانیم، هم اینک رویکرد اقتصادی بر همه 
حوزه ها و ارزشها در جهان صدمه و آشوب وارد کرده است 

و همه کشورها با این آشوب درگیر هستند.
اینک رسانه ها مرزها را در نوردیده و به درون خانه ها، 
دانشگاه ها و مدارس نفوذ کرده و از همه مرزها عبور کرده و 

به این آشوب کمک می کنند.
استاد دانشگاه شهید بهشتی بیان کرد: کسانی که به 
فکر بهتر شدن شــرایط هستند باید خود اصحاب رسانه 
باشند، به عنوان رسانه هم می توان به این آشوب دامن زد و 

هم از ارزشهای اخلاقی دفاع کرد.
وی با اشاره به اینکه رسانه های معاند با نفی ارزشها 
برای لذت بردن از زنان سوء استفاده می کنند، گفت: در همه 
دورانها زنان مورد سو استفاده برای لذت بردن بوده اند، اما 
هیچ وقت تا این حد همه زنها مورد سوء استفاده نبوده اند، 
در این شرایط امکان طغیانگری بسیار زیاد است و همچنان 
در جســتجوی آزادی هستیم و آزادی به رهایی جنسی و 

طغیانگری تبدیل شده است.
خودکشی انسان خودفرهیخته، فروپاشی خانواده را 

در پی دارد، خانواده به عنوان الگوی زندگی به فراموشــی 
سپرده شده است و با فروپاشی خانواده یک الگوی زندگی 

فرو می پاشد.
زنان در این مسیر قربانی اول هستند و زودتر دچار 
مشکل می شوند و با فروپاشی خانواده زنها و مردها هر دو 
رها می شوند.اســتاد دانشگاه شهید بهشتی تاکید کرد: 
رویکرد اقتصادی که منفعت را در »ماتریالیسم« خلاصه 
کرده، دست به کنترل رسانه زده و می خواهد میلی جنسی 
را تشدید و آزادی را به معنای آزادی جنسی معنا می کند و 
اقتصاد را بر این اســاس رونق می دهد و هر نوع مصرف را 

محدود می کند.
در شرایطی که پای مد و فشن در رسانه باز می شود، 
رسانه تحت تاثیر بازار قرار می گیرد و بازار نیز تبدیل به رسانه 
می شود لذا اصحاب قدرت به دنبال کنترل رسانه هستند.
علم الهدی گفت: رسانه منطقه جدیدی برای رقابت قدرت 
است لذا جشنواره بین المللی رسانه ای خورشید برگزار شد 
تا صدای بانوان به گوش جهانیان برسد، چراکه صدای ما را 
در گلو نگه می دارند و در دوره ای که همه صداها به همه جا 

می رسد صدای رهبر ما را نمی گذارند به جایی برسد.
وی با بیان اینکه مداخله کنندگان و عوامل تولید رسانه 
مشخص می کنند رسانه جهان آینده را به کدام سمت می 
برد، افزود: در رویکرد دینی خود بسیار امیدوار به آینده رسانه 
هستیم که اگر تولیدکنندگان و مصرف کنندگان رسانه با 
اندیشمندان همراه نشوند، فروپاشی خانواده مانند بمب 
هسته ای باعث فروپاشــی جوامع می شود. هیچ حکیم 

فرزانــه ای تا حد رهبر ما حرف درســت ندارند، اما اجازه 
نمی دهند صدای ایشان به جایی برسد.

وی گفت: از مردم خوب مشهد و مسئولان مشهد، 
استاندار، شهردار، آستان قدس، معاونت مطبوعاتی وزارت 
ارشــاد، معاونت زنان و خانواده ریاســت جمهوری، بنیاد 
گوهرشــاد، وزارت خارجه و همه کســانی که امکان این 
دورهمی را برای اصحاب رسانه فراهم کردند، تشکر می کنم.
در جمهوری اسلامی بانوی اول همسر رهبر 

معظم انقلاب هستند
علم الهدی گفت: وقتی وارد این مکان شدم، متوجه 
شــدم من را به عنوان بانوی اول معرفی کردند. لازم است 
توضیح دهم در جمهوری اسلامی بانوی اول همسر رهبر 
معظم انقلاب هستند. سال هاست آرزو می کنم که برای 
انتقال خاطرات ایشــان کاری انجام دهم. خوشــبختانه 
مشهدی ها منزل ایشان را تبدیل به موزه کردند و امیدوارم 
مسئولان موزه شما را برای بازدید منزل بانوی اول ببرند. 
ایشان مقداری کسالت دارند و امکان بازدید با ایشان نیست.
وضعیت چالشی الان این است که رویکرد اقتصادی حاکم 
بر نهاد های اجتماعی جهان از جمله علم، سیاست، بازار، 
تعلیم و تربیت، مدرسه، دانشگاه و همه چیز صدمه بسیار 
بزرگی را به ارزش ها وارد کرده و تقریبا همه می دانند ارزش ها 
دچار آشوب شدند، به همین دلیل جامعه هم دچار آشوب 
است. این تنها مربوط به ایران نیست، بلکه منظور من همه 

جوامع بوده که از این آشوب دچار آسیب هستند.
تبیین های علوم انسانی به خصوص روانشناسی عموما 

تبیین هایی هستند کا رویکرد اقتصادی را مغتنم می شمارند 
و با همین تبیین می خواهند توضیح دهند آنچه پیش آمده 
و اولین قربانی هــای آن ارزش های اخلاقی بودند، اتفاق 

بزرگی بوده که بر گردن رسانه می اندازند.
1۰۰ بانوی فعال رسانه ای از حدود 4۰ کشور 

جهان در این جشنواره حضور دارند
یوسف اســماعیل زاده دبیر اجرایی جشنواره بین 
المللی خورشید در حاشیه آیین افتتاحیه اظهار کرد: 100 
بانوی فعال رســانه ای از حدود ۴0 کشــور جهان در این 
جشــنواره حضور دارند. این جشنواره با مشارکت وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، معاونت امور بانوان و خانواده ریاست 
جمهوری و شــهرداری مشــهد برنامه ریزی و عملیاتی 
شد.امروز کارگاه های مختلفی با موضوع رسانه برای انتقال 
تجربیات از طرف اساتید ایرانی برای خبرنگاران خارجی و 

بالعکس با موضوع زن و رسانه نیز برگزار می شود.تور های 
متعدد بازدید از اماکن مختلف شهر مشهد نیز برای حاضران 
در این جشــنواره تدارک دیده شــده است.گفتنی است 
نخستین جشنواره بین المللی رسانه ای خورشید با شعار 
“زنان روشــنگری می کنند” به یاد شهیده راه روشنگری 
»شیرین ابوعاقله« برنامه ریزی شده است که به دست رژیم 
اشغالگر قدس به شهادت رسید.شیرین ابوعاقله )3 آوریل 
1۹71 – 11 مه 2022( خبرنگار فلسطینی بود که به مدت 
25 سال در شبکه عربی زبان الجزیره فعالیت می کرد. او یکی 
از خبرنگاران فعال در خاورمیانه بود که که اخبار مرتبط با 
فلسطین را پوشش می داد. در 11 مه  2022 درحالی که 
مشغول پوشش اخبار حمله نیرو های ارتش اسرائیل به شهر 
جنین در کرانه باختری بود مورد هدف نیرو های اسرائیلی 
قرار گرفت و به دلیل اصابت گلوله به سر جان باخت. / فارس 

کسانی که به فکر بهتر شدن شرایط هستند باید خود اصحاب رسانه باشند 

با ورود سازمان بازرسی كل كشور قریب به 
۱۱8 میلیون دلار به بیت المال بازگشت

به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، رؤسای سازمان های »بازرسی« و »ثبت 
اسناد و املاک«، ضمن ارائه گزارش هایی در زمینه کمک عدلیه به بازگشت 
وجوه به بیت المال و همچنین کمک دستگاه قضا به حوزه مالی و درآمدی دولت، 

بخشی از اقدامات صورت گرفته اخیر در این حوزه ها را بیان کردند.
 ذبیح الله خدائیان رئیس سازمان بازرسی کل کشور، گفت: اخیرا با ورود 
سازمان بازرسی به موضوع یکی از قرارداد های مربوط به افزایش تولید نفت در 
یکی از میادین مشترک، مشخص شد با وجود آن که پیمانکار به برخی از تعهدات 
خود عمل نکرده و نتوانسته تولید را به میزانی که در قرارداد وجود داشت افزایش 
بدهد، اما مبلغ قرارداد را دریافت کرده است. در نتیجه بررسی های صورت گرفته 
از سوی سازمان بازرسی و همکاری مسئولان فعلی شرکت نفت فلات قاره، 
حدود 110 میلیون و 272 هزار دلار )قریب به پنج هزار و 200 میلیارد تومان( 
از پیمانکار گرفته شد و به بیت المال بازگشت. در نتیجه ورود سازمان بازرسی به 
موضوع قــرارداد منعقده در خصــوص انجام تعمیرات بخشــی از یکی از 
پالایشگاه های کشور، »مبلغ« و »زمان« اجرای قرارداد کاهش یافت و از این 
طریق، حدود 8 میلیون دلار به بیت المال بازگشت. هفته گذشته و در پی ورود 
اثربخش سازمان بازرســی کل کشــور به فرآیند واگذاری سهام دولت در 
پتروشیمی باختر و بازگشت مبلغی بالغ بر 1۹ هزار میلیارد تومان به بیت المال، 
وزیر نفت با ارسال نامه ای به رئیس قوه قضاییه از پیگیری های صورت گرفته، 

قدردانی به عمل آورد.
 آورده 3۶ هزار و ۶۰۰ میلیارد تومانی سازمان ثبت برای خزانه دولت

حسن بابایی رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک نیز گفت: با درآمد وصولی 
3۶ هزار میلیارد ریالی طی ۶ ماه نخست سال جاری، به صورت ماهیانه ۶00 
میلیارد تومان درآمد برای خزانه دولت ایجاد شد ، در راستای کمک به نظام بانکی 
کشــور، طی ۶ ماه نخست سال جاری، بیش از 23 هزار میلیارد تومان وصول 
معوقات بانکی صورت گرفت که این رقم نسبت به مدت مشابه سال گذشته 85 
درصد افزایش را نشان می دهد؛ به عبارتی دیگر، از این طریق به صورت ماهیانه 

چهار هزار میلیارد تومان به وصول معوقات بانکی کمک شده است.

خبـــر

چهارشنبه 26 مهر ماه 1402، شماره 382-472
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بی اطلاعی مدیران از قوانین موجب 

افزایش احکام قضایی است

 حجت الاسلام حکمتعلی مظفری ، رئیس دیوان عدالت اداری کشور 
گفت: اطلاع نداشتن مدیران از قوانین موجود باعث شده تا در برخی ادارات 

شاهد افزایش آرا و احکام قضایی دیوان عدالت اداری باشیم
وی در نشست شورای اداری استان قزوین، پاسخگویی کارگزاران به 
مردم را از نشانه های یک حکمرانی مطلوب دانست و تاکید کرد: همه کارگزاران 
باید در مقابل مردم پاسخگو باشند و موضوعات احقاق حقوق را پیگیری کنند.

مدیران باید مسئولیت پذیر باشند و براساس تبصره ۴ ماده 1۶ قانون دیوان 
عدالت اداری که سال جاری به آن الحاق شد، خواسته های مردم را براساس 
زمان تعیین شده پاسخ دهند.بیش از سه ماه از اجرای تبصره چهار ماده 1۶ 
)تمامی دستگاه های اجرایی مکلف به ثبت درخواست و پاسخگویی به امور 
اداری شــهروندان در مدت ســه ماه خواهند بود( می گذرد و بســیاری از 
دستگاه های حاکمیتی به این مساله توجهی ندارند و همین مساله باعث 
شکایت های زیاد شده درحالی که این اصل یکی از اصول حقوق شهروندی 
بوده که بایستی مورد توجه قرار بگیرد.او  بر انسجام ملی در جامعه تاکید کرد 
و خاطرنشان کرد: این مساله در جامعه زمانی محقق می شود که در مقابل 
مردم پاسخگو باشیم و بتوانید یک حکمرانی مناسب را رقم بزنیم،  مدتی دیگر 
انتخابات شــروع می شود و رای افراد به کلیات نظام براساس همین موارد و 
قانون محقق خواهد شد.وی با تاکید بر اجرای تبصره ماده 11 قانون، اظهار 
کرد: براساس این قانون اگر مساله ای برای افراد متعددی حق ایجاد کند، اگر 
یک نفر از آنها در دیوان رای بگیرد،  مدیر دستگاه باید این رای را به همه افراد 
دارای حق، تسری دهد و دیگر نیازمند به طرح دعوای مجزا نخواهند بود ، 
اطلاع نداشتن مدیران از قوانین موجود باعث شده تا در برخی ادارات شاهد 
افزایش آرا و احکام قضایی دیوان عدالت اداری باشیم، برای جلوگیری از این 
موارد بایستی کارشناسانی وجود داشته باشند که حقوق مردم را بررسی کنند، 
تجربه نیز ثابت کرده وجود نیروی حقوقی در هر دستگاهی در نهایت به نفع 
آن تمام می شود.در حوزه اداری کشور نیز بایستی یک جریان اداری سالم را 
حاکم کرد تا در همه بخش ها ملاک و معیار قانون باشد، این بهترین شاخص 
برای جلوگیری از تعابیر ناروا و سوء استفاده های شخصی است./ روابط عمومی

سرمقاله
 اجرای برنامه هفتم توسعه ،

 پیشرفت ایران درهمه زمینه ها )۴(
ادامه از صفحه یک

میزان بهینه ســازی انرژی در طول برنامه هفتم مشخص شد ، مجلس 
با تعیین ســازوکاری برای جمع آوری گازهای فلر تصویب کرد که عوارض 
گازهای فلر سوزانده شده در تاسیسات نفت و گاز تا پایان برنامه 75 درصد 

بر مبنای متوسط قیمت وزنی صادراتی اخذ شود.
مکلف شــدن وزارت راه و شهرســازی به تسهیل دسترسی افراد واجد 
شرایط به مســکن ، اعطای زمین به متقاضیان واجد شرایط برای ساخت 
مســکن ، وزارت راه و شهرسازی مکلف به ساخت و نوسازی سالیانه 200 
هزار واحد مســکونی روستایی شد .مجوز مجلس به بخش خصوصی برای 
صــادرات بــرق ، در مصوبه ای،وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات مجاز 
به ایجاد ســکوی ملی شــبکه توزیــع کالا و محصولات اعــم از صنعتی، 
کشــاورزی و تجارت الکترونیک شــد.وزارت راه و شــهر ســازی مکلف 
به صنعتی ســازی مسکن شــد ، وزارت نفت و راه و شهرسازی مکلف به 
ایجاد و توســعه زیرساخت های صادراتی برای تســهیل صادرات کالاهای 
داخلی شدند. شــرکت راه آهن موظف به بازسازی لوکوموتیو های فرسوده 
شــد ، مجوز مجلس به شرکت عمران شــهرهای جدید برای مشارکت در 
زیرساخت های حمل و نقل ، پیش بینی اتصال روستاهای بالای 20 خانوار 
به شبکه ملی اطلاعات در طول برنامه هفتم ، نمایندگان مجلس در مصوبه 
دیگری دستگاه های اجرایی را مکلف کردند تا امکانات خود را جهت نصب 
تجهیزات ارتباطی در اختیار اپراتورهای مخابراتی قرار دهند. دولت مکلف به 
فعال سازی ظرفیت های شهرستان ابوموسی شد ، کسب و کارهای دیجیتال 
به داده های مرکز ملی تبادل اطلاعات دسترسی پیدا خواهند کرد. همچنین 
با تصویب مجلس،وزارت امور اقتصادی و دارایی مکلف شــد تا با همکاری 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات نســبت به فراهم آوردن امکان پذیرش 

شرکت های فعال این حوزه در بازار اوراق بهادار اقدام نماید.
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هفته نامه اقتصادی ایران

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش گفت: توسعه اقتصادی بدون توجه به مقوله فرهنگی و اجتماعی امکان پذیر نیست. رحیم سرهنگی در بیست و سومین نشست معاونان و مدیران 
 ـصنعتی و ویژه اقتصادی در جزیره کیش برگزار شد، بر  فرهنگی اجتماعی و گردشگری سازمان های مناطق آزاد که با حضور حجت اله عبدالملکی دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری 
توسعه متوازن و همگام مقوله اقتصادی با مقوله های فرهنگی و اجتماعی تأکید کرد.وی با بیان اینکه اقتصاد، فرهنگ و اجتماع همانند چرخ دنده هایی هستند که هماهنگی کارکرد آنها، 
موفقیت را به دنبال دارد، افزود: توسعه اقتصادی بدون توجه به مقوله فرهنگی و اجتماعی ممکن نیست و رشد متوازن آنها لازمه دستیابی به اهداف کلان مناطق آزاد است.او با تأکید 
بر اینکه با تعریف هر بسته سرمایه گذاری باید پیوست فرهنگی و اجتماعی آن نیز پیش بینی شود، از تأثیر مقوله اقتصاد، فرهنگ و اجتماع بر یکدیگر سخن گفت و آنها را مکمل یکدیگر 
دانست و خاطرنشان کرد: نگاه همه جانبه و فراگیر و بررسی نقش و تأثیر هر یک از این مقوله ها بر یکدیگر باید در تمام تصمیم گیری ها لحاظ شود.وی با اشاره به جایگاه مهم و محوری 
معاونت های فرهنگی، اجتماعی و گردشگری در توسعه اقتصادی مناطق آزاد گفت: برگزاری بیست و سومین نشست معاونان و مدیران فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان های 

مناطق آزاد در جزیره کیش این امکان را فراهم کرده است که حاضران با بهره مندی از تجارب یکدیگر، در پیشبرد اهداف مناطق آزاد و بهره مندی بهینه از منابع گام بردارند.

توسعهاقتصادی
ازشاهراهتوسعه
فرهنگیو
اجتماعی
میگذرد

 جواد اوجی، وزیر نفت با اشاره به سابقه 22ساله طرح توسعه فاز 
11 میدان گازی پارس جنوبی تصریح کرد: به همت غیورمردان صنعت 
نفت، این پروژه در دولت سیزدهم چهار سال زودتر از برنامه به مرحله 

تولید رسید.
وی با تاکید بر اینکه طی دو سال اخیر به متخصصان صنعت نفت 
ایران میدان داده شــد و آنها توانســتند پروژه های نیمه کاره زیادی 
همچون فاز 11 پارس جنوبی را به ســرانجام برسانند، افزود: فاز دوم 
پالایشگاه آبادان، پالایشگاه فاز 1۴ پارس جنوبی، طرح های جمع آوری 
گازهای همراه غرب و شــرق کارون و... در همین دو سال اخیر انجام 

شده است.
وزیر نفت با بیان اینکه در آغاز به کار دولت سیزدهم با مشکلات 
زیادی همچون انبار شدن میعانات گازی روی آب، ناترازی در تولید و 
مصرف گاز و فرآورده های نفتی و... روبه رو بود، تصریح کرد: تولید نفت 
در آغاز به  کار این دولت 2.2 میلیون بشکه بود درحالی که هم اکنون 
این مقدار به بیش از 3 میلیون و 300 هزار بشکه رسیده است، تا پایان 
امسال رکوردهایی تازه تر در این زمینه خواهیم داشت.دیگر خبری از 
مسدود شدن پول نفت و روی دست ماندن میعانات گازی و نفت خام 
نیست گفت: به  اذعان سناتورهای آمریکایی هیچ گونه تخفیف یا رفع 
تحریمی در زمینه صادرات نفت ایران انجام نشده است، بلکه به عکس 

در این دو سال اخیر تحریم هایی تازه اعمال شده است.
وی با اشاره به افتتاح بخش نخست پالایشگاه کوچک مقیاس 
برای پالایش میعانات گازی در شهرستان مُهر گفت: تولید نفتا، نفت 
سفید، گازوئیل و بنزین در شرایط کنونی برای کشور بسیار حائز اهمیت 
اســت و ارزش افزوده زیادی را نصیب سرمایه گذار و کشور می کند، 

امیدواریم بخش دوم این پالایشگاه هرچه زودتر راه اندازی شود.
او با اشاره به کشف مخزن جدید شاهینی با حجم تخمینی 22 
تریلیــون فوت مکعب ذخیره گاز در اســتان فــارس و در محدوده 
شهرستان های لامرد و مُهر، گفت: این مخزن بزرگترین ذخیره گازی 
کشور در خشکی به شمار می آید، براساس لرزه نگاری های این مخزن 
از میدان گازی کنگان نیز بزرگتر است. وی با اشاره به وجود میدان گازی 
ارم در نزدیکی شهرستان لامرد گفت: اجرای طرح توسعه میدان ارم 
در این منطقه اشتغال ایجاد خواهد کرد بنابراین با توجه به اکتشاف های 
جدید ســرمایه گذاران در این منطقه به هیچ عنوان نگران خوراک 

نباشند.

در دو سال اخیر چهار میدان نفت و گاز معادل 2.۶ میلیارد بشکه 
نفت خام قابل استحصال در کشور کشف شده است، به عبارت دیگر 
به ازای تولید هر 100 بشکه نفت و میعانات گازی در دولت سیزدهم، 
توانسته ایم 78 بشکه کشفیات جدید داشته باشیم، این موضوع سبب 
شده است در حوزه اکتشافات در منطقه مقام نخست را داشته باشیم.
2۰ میلیارد تومان بسته  آموزشی بین دانش آموزان 

مناطق نفت خیز و گازخیز کشور توزیع می شود
بنابر تفاهمنامه طرح پویش اهدای بســته های آموزشــی به 
دانش آموزان محروم مناطق نفت خیز و گازخیز کشور، 20 میلیارد 
تومان بسته های آموزشی بین دانش آموزان این مناطق توزیع می شود. 
این تفاهمنامه بین شرکت ملی نفت ایران، معاونت توسعه روستایی و 
مناطق محروم ریاست جمهوری و کمیته امداد امام خمینی)ره( امضا 
شد. در این مراسم وزیر نفت، معاون توسعه روستایی و مناطق محروم 
ریاست جمهوری، رئیس کمیته امداد امام خمینی، مدیرعامل شرکت 
ملی نفت ایران و مدیر نظارت بر طرح های عمرانی مناطق نفت خیز 
شرکت ملی نفت حضور داشتند. در این مراسم همچنین از نظامنامه 
و راهنمای گزارش دهی مسئولیت اجتماعی صنعت نفت رونمایی شد.

جواد اوجی، وزیر نفت در این مراســم با بیان اینکه در دور دوم 

سفرهای استانی رئیس جمهوری، توجه به فعالیت های عام المنفعه در 
دستور کار قرار دارد، گفت: یکی از کارهای مهمی که در این زمینه انجام 
شد، این بود که لوله کشی داخل ساختمان در استان های کشور، برای 
خانوارهایی که زیر پوشش کمیته امداد یا سازمان بهزیستی قرار داشتند 
و امکان لوله کشی گاز در داخل ساختمان را نداشتند ازسوی شرکت 

ملی گاز و در قالب مسئولیت های اجتماعی انجام شد.
وی با بیان اینکه این درحالی است که در روند گازرسانی، شرکت 
ملی گاز تنها وظیفه  رساندن گاز تا درب منزل و علمک را دارد، گفت: با 
این حال برای تعدادی از خانوارها که توســط کمیته امداد و سازمان 

بهزیستی تایید شده بودند، لوله کشی داخل منزل نیز انجام شد.
وزیر نفت با بیان اینکه در اجرای پروژه مسئولیت  اجتماعی سراغ 
پروژه هایی می رویم که نیمه کاره مانده اند، گفت: برای نمونه بیمارستانی 
که چند ســال نیمه کاره مانده بود، به اتمام می رسد یا جاده ای را که 
حادثه خیز اســت، اصلاح می کنیم. اوجی با اشاره به برکات توجه به 
محرومیت زدایی و انجام فعالیت های مسئولیت  اجتماعی در صنعت 
نفت، گفت: با این اقدام هــا و اثر مثبت آن در صنعت نفت، فروش و 
صادرات نفت افزایش یافت و در رشــد اقتصادی کشور، گروه نفت 

توانست به عدد 1۹.8 درصد برسد./ شانا 

دیگر خبری از مسدودشدن پول نفت و انبارشدن میعانات گازی نیست
نرخ امید به زندگی در كشور به ۷۷ سال 
ارتقاء یافته است/ سرمایه اصلی كشور 

ایران، جمعیت جوان است

درآمد كشور باید از نفت به 
گردشگری تغییر كند

 سیدصولت مرتضوی ، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرمایه اصلی 
کشور ایران را جمعیت جوان دانست و گفت: نرخ امید به زندگی در کشور ما 
از 57 سال به 77 سال ارتقاء یافته و هرچند کهنسالی تهدید نیست و فرصت 
بسیار بزرگی برای جامعه است که مردان و زنان کارآزموده راهبری و مدیریت 
خانواده را انجام دهند اما بخش عمده ای از فعالیت های مهم کشور برعهده 
جوانان ایران زمین است.وی در آیین واگذاری زمین به یک هزار و 100 خانواده 
از طریق ماده چهار قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در استان یزد، 
اظهار کرد: سرمایه هر کشور، جمعیت جوان است و اگر کشوری فاقد جمعیت 

جوان شد با مشکلات زیادی مواجه خواهد بود.
در صورت کاهش جمعیت جوان، چشم طمع بیگانگان به کشور خواهد 

بود و با چالش های جدی مواجه خواهیم شد. 
دولت سیزدهم و مجلس شورای اسلامی در طرحی برای ترویج فرهنگ 
جوانی جمعیت و افزایش نرخ ازدواج و زاد و ولد، مشوق ها و حمایت های زیادی 

را مشخص کردند که در حال اجرا است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شخص رئیس جمهور به مسکن 
جوانان اهتمام ویژه ای دارند و در این حوزه برنامه ریزی و اجرا زمان بر است اما 
بخش قابل توجهی از زوج های جوانی که مشمول شده اند، به مناسبت ایام 
ولادت نبی مکرم اسلام)ص( زمین و یا واحد مسکونی آن ها تحویل شد و در 
استان یزد برای یک هزار و 100 زوج جوان اقدام می شود و از استاندار جوان و 

پرتلاش یزد به دلیل اهتمام ویژه در این امور تشکر می کنم.
در این مراسم قرعه کشی واگذاری زمین به یک هزار و 100 خانواده ماده 
چهار قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در استان یزد انجام و به هشت 
خانواده نیز به صورت نمادین قرارداد آنان توسط وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
تحویل داده شد.در قالب طرح جوانی جمعیت به افراد واجد شرایط در صدور 
پروانه ساخت از 50 تا 100 درصد تخفیف داده می شود و همچنین برای افرادی 
که دارای زمین ســنددار در محدوه شهر یزد باشند و چهار فرزند هم داشته 

باشند همه عوارض و هزینه های صدور پروانه رایگان محاسبه خواهد شد. 
گفتنی است، »سیدصولت مرتضوی« به منظور کلنگ زنی و آغاز عملیات 
اجرایی پروژه های مجتمع صنعتی معدنی سنگ آهن مرکزی ایران-بافق، 
حضور در آیین تجلیل از استاد علی مشاهیری، شرکت در کارگروه اقتصادی، 
اشتغال و سرمایه گذاری استان و حضور در نشست اعضای شورای هماهنگی 
دستگاه های تابعه به مدت 2 روز به استان یزد سفر کرده است./ روابط عمومی

تکذیب موافقت وزیر کار با خانه های 25 متری
همچنین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادعای مدیرعامل اتحادیه 
تعاونی های عمرانی شهر تهران مبنی بر موافقت وزیر کار با ساخت خانه های 
25متری را تکذیب کرد.به گزارش خبرگزاری تسنیم، در پی ادعای مدیرعامل 
اتحادیه تعاونی های عمرانی شهر تهران مبنی بر موافقت وزیر کار با ساخت 
خانه های 25متری و فضا سازی برخی رسانه ها در این خصوص، وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد: »مطالبه فرد مذکور که به عنوان همراه در دیدار 
یکی از نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی با سیدصولت مرتضوی، وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی حضور داشــت، تســهیل و حمایت از تشکیل 
تعاونی های مسکن بود که با توجه به انطباق با مأموریت های وزارت تعاون، کار 

و رفاه اجتماعی و دولت مردمی سیزدهم مورد تأیید آقای وزیر قرار گرفت.«
این وزارتخانه تصریح کرد: »با توجه به اینکه ساخت مسکن و به ویژه ورود 
به جزئیاتی چون متراژ و نقشه آن در حوزه مأموریت های وزارت راه و شهر سازی 
قرار دارد، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هیچ گاه اعلام و اعمال نظری در این 

زمینه نداشته و این ادعا قویاً تکذیب می شود.«

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: درآمد نفت 
برای کشور مهم است اما درآمد کشور از نفت باید به گردشگری تغییر 

کند.
ســیدعزت  الله ضرغامی در همایش ملی گردشــگری ســبز، 
اظهارداشت: درآمد نفت برای کشور مهم است اما درآمد کشور از نفت 
باید به گردشگری تغییر کند، انصافا وزارت نفت در این دو سال کنار صنعت 
گردشــگری بود، شخص وزیر در بسیاری از موارد مستقیم به مدیران 
بخش های مختلف زنگ زدند و مشکلات را حل کردند. گردشگری حق 
همه است؛ گردشگری آسان و پرنشاط حق همه مردم است، بارها تاکید 
کرده ام که سرویس های بهداشتی بین راهی در صنعت گردشگری بسیار 
مهم اســت، برای ساماندهی آن کارهای زیادی انجام شده اما کارهای 
زیادی هم باقیمانده است. امسال »گردشگری سبز و سرمایه گذاری سبز« 
نامگذاری شده است. تلاش کردیم همه دستگاه هایی که به این حوزه 
مرتبط می شوند از نفت، نیرو، محیط زیست و آبفا در این مراسم حضور 
داشته باشــند تا برای توسعه گردشگری سبز، همکاری ها را انسجام 

ببخشیم./ ایرنا 
اختصاص زمین معوض به کشاورزان در جوار 

محوطه های تاریخی
 وی با اشــاره به حضور و اعلام همکاری نهادهای مختلف برای 
داشتن گردشگری سبز گفت: معاون گردشگری به رئیس سازمان جهانی 
گردشــگری گزارش دهد که در این ســطح توجه به محیط زیست و 
گردشگری ســبز و انرژی های پاک انجام شده است تا همکاری های 

بیشتری داشته باشند.
ضرغامی گفت: امروز روز جهانی ناشنوایان است. من از مترجمان 
ناشنوایان هم تشکر می کنم. ایده خوبی بود که امروز آنها صحبت ها را 

ترجمه کنند.
وی افزود: از وزارت نفت تشکر می کنم که به درخواست های ما 
توجه می کند نه تنها به این دلیل که باید گردشگری جای صنعت نفت 
را بگیرد که البته باید این اتفاق بیفتد تا وزارت نفت نفس بکشد. چون 
امروز وقتی مشکلی پیش می آید همه نگاه ها به سمت آقای اوجی می رود.

ضرغامی از تمامی مدیران شرکت های مختلف و سازمان هایی که 
در این برنامه حضور پیدا کردند تشکر کرد و گفت: در همکاری با وزارت 
کشاورزی زمین معوض برای محوطه های تاریخی تعلق می گیرد. به 
مالکان در کنار محوطه های تاریخی که به آنها اجازه کشــاورزی داده 
نمی شود؛ زمین معوض داده می شود. در جایی مثل کلاردشت این دعوا 
از سال ۴2 مطرح بود. باید آنها پس از گرفتن زمین معوض، محوطه های 
تاریخی را رها کنند ، گردشگری حق همه است باید مردم از گردشگری 

سهل آسان و پرنشاط بهره مند شوند.
علی سلاجقه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: همه 
آنچه که در قرآن از ما مخلوقات سوال می شود برای این است که واقعیت ها 

را ببینیم و براساس آن زندگی کنیم.
سازمان محیط زیست ارتباط تنگاتنگی با وزارت میراث فرهنگی 
دارد. وقتی میراث ها کنار هم قرار گیرند، روح و روان مردم هم تسکین 
پیدا می کند. در کشورمان متغیرهای فراوانی وجود دارد که آن را تجربه 
می کنیم.وقتی به تنوع زیستی نگاه می کنیم، متغیرهای متفاوتی وجود 
دارد. مردم در بازه متغیرها از تاب آوری خوبی برخوردار هستند. وقتی 
در کشــورهای دیگر دمای هوا دو درجه کم یا زیاد می شود، مردم تاب 
نمی آورند. در کجای دنیا بازه های دمایی مختلف را در یک کشور می بینید.

این کشور باید شاداب باشد. پاسداشت میراث فرهنگی و در کنار هم قرار 
گرفتن دو دستگاه وزارت میراث فرهنگی و سازمان حفاظت محیط زیست 
می تواند ما را به این هدف برساند. ما تمام ظرفیت های سازمان را در اختیار 
وزارت میراث فرهنگی قرار می دهیم. چون قوانین طبیعت به هم خورده 
اســت ما باید در کنار هم باشیم. برخی اوقات می گوئیم صنعت آب یا 
صنعت گردشگری. اگر این صنعت خدادادی است، چرا از این واژه های 

دست ساز استفاده می کنیم.

خبـــرخبـــر

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی سازمان بازرسی کل 
کشور، »ستار شیرعالی« بازرس کل بانک ها و بیمه این سازمان 
در نامه ای هشــداری که خطاب بــه مدیران عامل بانک ها و 
مؤسسات اعتباری صادر شده اســت، اجرای کامل و دقیق 
تکالیــف قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت را یادآور 
شد.در بخشی از این نامه تصریح شده است: بانک ها و مؤسسات 
اعتباری به موجب ماده ۶8 قانون حمایت از خانواده و جوانی 

جمعیت، تبصره 1۶ قانون بودجه ســال 1۴02 کل کشــور 
)تســهیلات تکلیفی( و بخشــنامه بانک مرکزی، مکلف به 
پرداخت تسهیلات ازدواج فرزندآوری و خرید یا ساخت مسکن 
شده اند. بر اساس آمار و اطلاعات دریافتی از سامانه های مرتبط 

در بانک مرکزی ملاحظه شــد بیشــتر بانک ها و مؤسسات 
اعتباری در شش ماهه اول سال جاری در پرداخت تسهیلات 
یادشده عملکرد قابل قبولی نداشته و سهمیه ابلاغی توسط 
بانک مرکزی را رعایت نکرده اند.در ادامه تاکید شــده است: 

بررسی های میدانی بازرسان حاکی از آن است که بسیاری از 
شعب بانکی، به دلایل مختلف از جمله ادعای خلافِ کمبود 
منابع و کنترل مقداری ترازنامه، درخواست غیرقانونی در مورد 
تضامین و وثایق بر خلاف نص صریح قانــون، در مواردی از 

پرداخت تســهیلات امتناع کرده و موجبــات نارضایتی و 
سردرگمی متقاضیان شده اند.در بخش دیگری از نامه سازمان 
بازرسی کل کشور ضمن انتقاد از پرداخت تسهیلات کلان، 
توسط بانک ها و مؤسســات اعتباری به شرکت های تابعه و 
مرتبط خود )که بیشــترین سهم را در ایجاد کسری منابع و 
ناترازی شبکه بانکی ایفا می کنند( این اقدام را خارج از حدود 

مقرر دانسته است.

هشدارسازمانبازرسیبهبانکهابرایپرداختتسهیلاتقانونجوانیجمعیت

علی سلاجقه، رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست در سیزدهمین دوره جایزه ملی محیط زیست 
با اشاره به اینکه درود به روح شهدای غزه می فرستم و 
پیروزی را به آزادمردان جهان تبریک می گویم، اظهار 
داشــت: تقارن این پیروزی را با برگزاری جایزه ملی 

محیط زیست به فال نیک می گیریم.
متغیر وابسته این معادله، محیط زیست و متغیر 
وابسته آن طبیعت و عملکرد انسان ها است در شرایط 
فعلی زمین این معادله، نامعادله شده و قسمت دوم 

معادله به نوعی معادله را از تعادل خارج کرده است.
معضل پســماند، تغییر اقلیم، کاهش تنوع 
زیستی و گرم شــدن کره زمین و اثرات سو بر روح 

انسان ها این معادله را بهم زده است.
وی  با اشــاره به اینکه متوســط هر سال 1.3 
میلیارد تن زباله در دنیا تولید می شود که معادل روزی 
3.5 میلیون تن است، گفت: در ایران هم هر سال 18 
میلیون تن زباله تولید می شود و باید اقدامات اساسی 

جهت رفع این معضلات صورت گیرد.
او به موضوع هدر رفت منابع آبی اشاره کرد و 
بیان داشت: ایران هر سال میانگین ۴13 میلیارد متر 
مکعب نزولات آسمانی دارد که حدوداً 270 میلیون 
میلیارد متر مکعب آن تبخیر می شود و اگر حتی بتوان 

یک درصد جلوی این تبخیر را گرفت میزان آبی که به 
دست می آید به اندازه 15 سد امیرکبیر )کرج( خواهد 
بود که این مسئله هم اقتصادی و هم انجام شدنی است.
وی با اشاره به اینکه 75 درصد تالاب های جهان 
در 50 سال اخیر از بین رفته است، اعلام کرد: به طور 
مثال طی چند سال آتی شاید کشوری مثل مالدیو 
دیگر نباشد و زیر آب خواهد رفت بنابراین این کشور 
باید جای دیگری رود تا بتواند هویت خود را حفظ کند. 
همچنین سریلانکا در اقیانوس هند به احتمال زیاد از 
صحنه روزگار و خشکی محو خواهد شد و همه این ها 
تهدیدات محیط زیستی است که انسان نقش شتاب 

دهنده را در بروز آن دارد.
معاون رئیس جمهور  با اشاره به اینکه افزایش 
دمای کره زمین سبب شده که برخی از کشورها به 
سمت نابودی کامل روند گفت: جمهوری اسلامی ایران 
دانش بومی قوی، انسان های شریف و رهبران آگاه دارد 
و علی رغم فراز و فرودها در حوزه محیط زیست مسیر 
مشخصی در حال طی کردن است و در دولت مردمی 
و انقلابی رویکردهای بســیار بنیادی در مؤلفه های 

محیط زیست ایجاد شده است.
در این راستا بیش از 2 هزار خانه محیط زیست 
در سراسر کشور راه اندازی شد که بستری برای تبادل 

نظر دوســتداران محیط زیست 
است.

او با طرح این سوال که وقتی 
فقر وجود دارد و اقتصاد نابسامان 
است چگونه می توان محیط زیست 
را حفظ کرد، نقش سازمان حفاظت 
محیط زیست را ایجاد تعادل دانست 

و گفت: گاهی تضاد دیدگاه میان اقتصاددان و فعالان 
محیط زیست وجود دارد و ما را به جاهایی می کشاند 

که باید حتماً بهترین مسیر را انتخاب کنیم.
رویکــرد یک جانبه حفاظــت نداریم و همه 
مخلوقات در راستای استفاده بهینه و رشد و تکامل 
اشرف مخلوقات است باید مواهب الهی را حفظ کنیم 
و ما نقش تعادل در معادله ای که بیان کردم داریم باید 
بهترین مســیر را انتخاب کنیم و زیرساخت ها هم 
خدمات رســانی کنند همچنین مردم پایه کردن 

محیط زیست به صورت جدی در دستور کار است.
وی به موضوع سراوان گیلان و ساماندهی آن 
اشاره کرد و بیان داشت: در سراوان بیش از 50 درصد 
کارها انجام شده است و به دنبال تفکیک زباله از مبدا 

هستیم.
اکنون هیچ صنعتی شکل نمی گیرد مگر اینکه 

ابتدا تصفیه خانه آن راه اندازی شده باشد مانند اینکه 
کلنگ هیچ پروژه ای بدون داشــتن گزارش ارزیابی 
محیط زیست به زمین زده نمی شود.در زمینه تنوع 
زیستی هم اقدامات خوبی انجام شده است، به محیط 
زیست دانش بنیان اعتقاد جامع داریم محیط زیستی 
می تواند موفق باشد که علم پایه و مبتنی بر دانش باشد.
باید از حفاظت صرف به سمت حفاظت مشارکتی 
پیش رویم بر این اساس لایحه ای را به دولت ارسال 
کردیم که امیدواریم زودتر تصویب شــود، در برنامه 
هفتم هم مجلس رویکرد محیط زیستی خوبی دارد.

وی درباره دیپلماســی بین المللی در حوزه محیط 
زیست نیز اظهار داشت: گفتمان جمهوری اسلامی 
ایران در تمام بخش ها یک گفتمان مبتنی بر علم است 
و امیدواریم در این زمینه از تمام ظرفیت های جهانی 

استفاده کنیم./ مهر

نابودی 75 درصد تالاب های جهان در 50 سال اخیر
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اعطای عنوان پالایشگاه 5 ستاره به پترو پالایش اصفهان 
در ارزیابی عملکرد زیست محیطی شركت های پالایشی

با ارزیابی 5۴ شاخص در بخش های هوا، پساب ، پسماند، فضای سبز، 
پروژه های زیســت محیطی ، خاک ، آب  های زیرزمینی و غیره در کمیته 
تخصصی محیط زیست شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران 

جایگاه 5 ستاره به هلدینگ پتروپالایش اصفهان اختصاص یافت.
به گزارش روابط عمومی هلدینگ پترو پالایش اصفهان ، در جلسه اعلام 
نتایج ارزیابی عملکرد زیست محیطی شرکت های پالایشی در بخش محیط 
زیست براساس ممیزی های صورت گرفته در سال جاری پالایشگاه اصفهان 

عنوان 5 ستاره را در این نتایج از آن خود کرد.
در چهل و سومین جلسه کمیته تخصصی محیط زیست شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران که 17 مهرماه امسال در مرکز آموزشی 
پسیان برگزار شد؛ بر اساس نتایج ارزیابی و عملکرد زیست محیطی شرکت 
های پالایش در بخش محیط زیســت و ممیزی های صورت گرفته در سال 

1۴02  عنوان 5 ستاره شدن پالایشگاه نفت اصفهان اعلام گردید.
طبق نظرکمیته تخصصی محیط زیست شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران پالایشگاه های اصفهان، تهران، تبریز، بندرعباس و 
ستاره خلیج فارس حائز رتبه های دریافت رتبه های پالایشگاهی 5 ستاره شدند.

آرش اخلاقی ، مدیر »طرح توسعه میدان مشترک نفتی 
آزادگان جنوبی« موسوم به )GC( از افزایش 1۹ هزار بشکه       ای 
تولید نفت از میدان مشترک نفتی آزادگان جنوبی و برنامه       ریزی 
برای افزایش ظرفیت تولید تا 23 هزار و 800 بشکه نفت در روز تا 
پایان آذرماه امســال خبر داد. به گزارش »شانا« به نقل از گروه 
پتروپارس، وی با تشریح وضع تاسیسات سرچاهی طرح توسعه 
میدان مشترک نفتی آزادگان جنوبی گفت: از مجموع ۴1 حلقه 
چاه این میدان که در تعهد پتروپارس است تاکنون 10حلقه چاه 

با ظرفیت 10 هزار و 700 بشکه حفر شده و 7 حلقه چاه دیگر نیز 
آماده راه اندازی است و با اعلام کارفرما مبنی بر آمادگی دریافت 
نفت به مرور و در یک ماه آتی، تولیدی می شــود و تعهد گروه 
پتروپارس مبنی بر تولیدی شدن 17 حلقه چاه با ظرفیت تولید 
1۹ هزار بشکه نفت محقق خواهد شد.عملیات اجرایی پنج حلقه 

چــاه دیگر نیز در حال انجام اســت که بــا دریافت تجهیزات 
»HIPPS سیستم حفاظت با سیستم یکپارچگی بالا« بر اساس 
برنامه دریافتی تا پایان آذرماه، افزایش ۴800 بشکه       ای تولید نفت 
از آن عملیاتی شده و به این ترتیب و در مجموع تا پایان فصل پاییز، 
سهم پتروپارس در افزایش تولید نفت از میدان مشترک نفتی 

آزادگان جنوبی به 23 هزار و 800 بشکه نفت در روز خواهد رسید. 
وی در مــورد وضع چاه       هــای دیگر میدان مشــترک نفتی 
آزادگان جنوبی گفت: تعداد 8 بســتر مشتمل بر 13 حلقه چاه 
به       دلیل انجام عملیات حفاری روی آنها هنوز به پیمانکار روسطحی 
تحویل نشده       اند که از ۹ چاه حفاری       نشده روی این بسترها، انجام 

عملیــات حفاری پنج چاه با ظرفیت 20 هزار بشــکه در تعهد 
پتروپارس و چهار چاه دیگر با ظرفیت10 هزار بشــکه در تعهد 
کارفرماست و با برنامه       ریزی       های انجام شده درنظر است تا پایان 
امســال به بهره       برداری برسند. او با بیان اینکه عملیات اجرایی 
خطوط جریانی عمده چاه       ها نیز در حال انجام است و تاکنون از 
مجمــوع 15۴ کیلومتر خطوط لوله جریانی نفت حدود 110 
کیلومتر از خطوط اجرا شده اســت، پیشرفت 1۹بسته کاری 

قرارداد GC طرح آزادگان جنوبی را 7۶.۹1درصد اعلام کرد.

افزایش برداشت روزانه نفت از میدان آزادگان جنوبی
www.etebar.net

حمایت از شبکه فروش از وظایف اصلی همکاران 
دومین جلسه هم اندیشی مدیران شرکت در سال 1۴02 با حضور 
مدیرعامل شرکت، معاونین مدیرعامل، مدیران ستادی و مدیران ارشد شبکه 
فروش  برگزار شد.مهدی نوروزی مدیرعامل بیمه زندگی خاورمیانه ضمن 
تشکر از زحمات تمامی همکاران در نیمه نخست سال 1۴02 افزود حمایت 
از شبکه فروش از وظایف اصلی همکاران من در شرکت است و همه با هم 
در تلاشیم تا مشکلات و مسائل سازمان های فروش به صورت آنی پیگیری، 
بررسی و حل شود.  وی یکی از مهم ترین امور در بین تیم های فروش را  شور 
و نشاط افراد برای انجام فعالیت ها دانست و از همه همکاران نیز خواستند 
که در جهت حفظ این روحیه کوشا باشند تا در کنار هم بتوانیم موانع را یک 
به یک برداریم و به اهداف از پیش تعیین شده شرکت دست پیدا کنیم . در 
ادامه این مراسم نیز مدیران ارشد شبکه فروش به بیان چالش های سازمان 

فروش و تبادل نظرات خود پرداختند./روابط عمومی 

اعطای بیش از هزار و هفتصد میلیارد ریال تسهیلات 
ازدواج و فرزندآوری در نیمه اول سال ۱۴۰٢

بانک خاورمیانه در شش ماه نخست سال 1۴02برای عمل به بخشی 
از مسئولیت اجتماعی خود، با اختصاص یک شعبه ویژه برای تسهیلات 
ازدواج در مجموع  هزار و ششصد و یازده میلیارد و چهار صد و هشتاد میلیون 

ریال به متقاضیان، این نوع تسهیلات اعطا کرد.
همچنین به عنوان تسهیلات فرزندآوری در این بازه زمانی، مبلغ صد 
و بیســت و دو میلیارد و هشتصد میلیون ریال به متقاضیان، تسهیلات 

پرداخت شده است.
این وام ها با هدف تسهیل ازدواج و فرزندآوری در جامعه به افراد واجد 

شرایط اعطا می شود.
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 محمد اسلامی، رئیس سازمان انرژی 
اتمی در جریــان آغاز عملیات اجرایی فاز 
دوم پروژه هــای جانبــی واحدهای 2 و 3 
نیروگاه اتمی بوشهر، با اشاره به هدف گذاری 

انجام شده در واحدهای 2 و 
3 نیروگاه اتمی بوشــهر بر 
اساس منویات مقام معظم 
رهبری در بحث توســعه 
صنعت هســته ای کشور، 
بیــان داشــت: در ایــن 
هدف گذاری با لطف خداوند 
و حمایت های مقام معظم 
توســعه صنعت  رهبری، 
هسته ای را نه تنها در بحث 
انرژی هسته ای بلکه به عنوان یک فناوری 
پیشران و راهگشای مسیر پیشرفت دنبال 
می کنیم.امروز در بخش انرژی، هدف تولید 
20 هزار مگاوات برق هســته ای را دنبال 

می کنیم که یک هدف بســیار مهم بوده و 
رســیدن به این ســقف، تلاش بســیار 

گسترده ای را می طلبد.
سالانه یک میلیون بیمار از ظرفیت 
تولیــد رادیوداروهــای ایرانی اســتفاده 
می کننــد. اکنون در مســیر اجرای طرح 
توسعه ای هســتیم و سال آینده و با یاری 
خداونــد و نیز همکاری و تلاش همکاران، 
ظرفیت جدیدی را افتتــاح می کنیم که 
حداقل 5 برابر ظرفیت موجود اســت. این 
پروژه، ایــران را تبدیل به یک قطب تولید 
رادیودارو در جهان و منطقه می کند و بر اثر 
آن امکان ارائه خدمات در این زمینه به سایر 

کشورها وجود خواهد داشت.

در 12 منطقه توسعه پرتودهی را در 
دست اجرا داریم

معاون رئیس جمهور با اشاره به بحث 
پرتودهی محصولات غذایی و کشاورزی به 
عنوان یک نیاز مهم که سال ها از آن غفلت 
کرده ایــم، گفت: پرتودهــی محصولات 
کشاورزی و غذایی، نقش مهمی در امنیت 
غذایی جامعه خواهد داشــت و در اقتصاد 
کشور و معیشــت مردم نقش مهمی ایفا 
می کند.درهمیــن راســتا در 12 منطقه 
توسعه پرتودهی را در دست اجرا داریم که 
یک گام بسیار مؤثری بوده و یکی دیگر از 
برکات دستیابی به چرخه سوخت و فناوری 

هسته ای محسوب می شود. / مهر 

ایران تبدیل به یک قطب تولید رادیودارو در جهان و منطقه خواهد شد
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کسی که کردارش اورا به جایی نرساند ، افتخارات خاندانش او را به جایی نخواهد رساند ؛  ناتوان ترین مردم کسی است که در دوست یابی ناتوان است.امام علی)ع(:

كرمانشاه نیازمند »سازندگی« است

فرمانده ســپاه حضرت نبی اکرم )ص( اســتان کرمانشاه گفت: کرمانشاه نسبت به سایر 
استان هایی که در معرض جنگ بودند، نیاز بیشتری به سازندگی دارد.سرتیپ پاسدار بهمن ریحانی 
در آیین افتتاح تقاطع غیر همسطح میدان سپاه شهر کرمانشاه، اظهار کرد: امروز نظام جمهوری 
اسلامی ایران در جایگاه مناسبی از موفقیت و پیشرفت قرار گرفته است. این پیشرفت موجب شده 
دوســتان و دشمنان نگاه ویژه ای به ایران اسلامی داشته باشند لذا در پروژه های کشور نیازی به 

کارشناس خارجی نداریم که این مسئله دشمنان را ناراحت کرده است. 
وی با بیان اینکه خودکفایی یکی از دلایلی است که قرارگاه خاتم توسط بیگانگان تحریم شده، 
تصریح کرد: ایران جزء ۶ الی هفت کشور برتر دنیا در احداث »سد« است و این خودباوری را نظام 

جمهوری اسلامی ایران و امام خمینی )ره( به ما آموختند. 
نخستین اقدام قرارگاه خاتم ایجاد »سد کرخه« بود در حالی که دشمنان به ما دیکته کرده 

بودند که »نمی توانیم« اما در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران »توانستن« را آموختیم. 
به عنوان مثال باید هشت هزار و 500 کانتینر 1۶ متری را در کمتر از 2 ماه می ساختیم اما در 
کمتر از 50 روز 20 الی 30 کارگاه تشکیل و کانتینرها ساخته شد. از جمله پروژه های در دست اقدام 
قرارگاه خاتم پروژه آب های گرمسیری به عنوان یک پروژه بزرگ ملی است و راه آهن کرمانشاه-

خسروی پروژه دیگر است. 
ریحانی با اشــاره به اینکه قرارگاه خاتم به عنوان یک ســنگر در مقابل دشمن قرار گرفته، 
خاطرنشان کرد: کرمانشاه نسبت به سایر استان هایی که در معرض جنگ بودند، نیاز بیشتری به 

سازندگی دارد.
پروژه »تقاطع غیرهمسطح سپاه کرمانشاه« با انسجام دستگاه ها به بهره برداری رسید

استاندار کرمانشاه گفت: اجرای پروژه »تقاطع غیرهمسطح سپاه کرمانشاه« با انسجام دستگاه 
های اجرایی همراه بود و مجریان و همراهان این پروژه هم به طور منسجم به آن کمک کردند. 

به گزارش مرکز اطلاع رسانی شهرداری کرمانشاه،   دکتر محمدطیب صحرایی در آیین 
افتتاح تقاطع غیر همسطح سپاه شهر کرمانشاه که در تالار شهید بهشتی برگزار شد، اظهار کرد: باید 

خدماتی که به مردم ارائه می کنیم با کیفیت باشد و این خدمات را تقویت کنیم. 
وی با بیان اینکه انجام پروژه »تقاطع غیرهمسطح سپاه شهر کرمانشاه« با انسجام همراه بود، 
افزود: افرادی که وظیفه اجرای این پروژه را داشتند و افرادی که به کمک آن آمدند، متعهدانه و به 
طور منسجم همراهی کردند.  استاندار کرمانشاه با اشاره به کمک های قرارگاه خاتم در اجرای این 
پروژه تصریح کرد: این قرارگاه نماد جمله »ما می توانیم« است لذا باید در راستای توانمندتر کردن 
خود و اجرای پروژه های بیشتر پیش برویم.  استان کرمانشاه تا رسیدن به شرایط مطلوب فاصله 
زیادی دارد و رضایت از شــرایط کنونی منجر به افت انگیزه می شود لذا باید همه با انگیزه بسیار 
»کرمانشاه« را به نگین درخشانی در غرب کشور تبدیل کنیم. باید به 2 پل شمال-جنوب و 2 طرف 
رودخانه قره سو بپردازیم که تا پایان سال یکی از این 2 پروژه افتتاح شود و همچنین گره ترافیکی 
شهر کرمانشاه را به سرعت برطرف کنیم.  جدول کشی، آسفالت معابر و زیباسازی بخشی از اقدامات 
ضروری برای کرمانشاه است و باید با تلاش جمعی، مردم این استان وضعیت و امکانات شایسته تری 
داشته باشند،  برای احداث این تقاطع مهم حدود 250 میلیارد تومان هزینه شده و در مدت زمان 
۹ ماهه به بهره برداری رسیده است. طول این تقاطع در مجموع یک کیلومتر است و قرارگاه خاتم 
الانبیا سپاه پاسداران هم با احداث کارگاه تولید پایه ها و سایر قطعات بتنی پل در نزدیکی پروژه، در 

کنار شهرداری کرمانشاه بوده و به تسریع در احداث آن کمک کرد. 
تقاطع سپاه به تسهیل تردد و ترافیک در مسیر شمال به جنوب و بالعکس و شرق به غرب و 

بالعکس در مسیر سپاه و مرکز شهر کرمانشاه کمک می کند.
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دکتر نادر نوروزی در آیین افتتاح تقاطع غیر همسطح سپاه 
شهر کرمانشاه که در تالار شهید بهشتی، برگزار شد، اظهار کرد: این 

تقاطع جزئی از طرح کلی ترافیکی شهر کرمانشاه است.
 وی افزود: ایجاد رینگ ترافیکی که از جنوب شرقی شهر آغاز 
و در اطراف شــهر گردش می کند دوباره به جنوب شهر منتهی 
می شود، این پروژه در نهایت به شهرک پردیس ختم و یک رینگ 

کامل ترافیکی خواهیم داشت. 
شهردار کرمانشاه تصریح کرد: سراسر شهر کرمانشاه 2 پاره 
شمالی و جنوبی است و اتصال این 2 پاره شهر به یکدیگر بسیار مهم 

است. 
این پروژه با طول هر پل 5۶0 متر و اعتبار بالغ بر 2 هزار میلیارد 
ریال دارای چهار دور برگردان در چهار جهت اصلی و چهار تقاطع 
است که به عنوان راستگرد از دیگر مساحت این تقاطع برای برطرف 

کردن جریان ترافیکی شهر استفاده می شود. 
در طرح اجرایی این پروژه 2 زیرگذر شرق به غرب و بالعکس 

نیز دیده شده که در صورت تأمین اعتبار اجرایی خواهد شد. 
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: این پروژه را با یک سوم زمان 
معمول آن به پایان رساندیم اما به جز عمران هنوز زیباسازی آن به 

اتمام نرسیده و نواقص کوچکی دارد.
سالمندان سرمایه های اجتمایی جوامع هستند 

شهردار کرمانشاه گفت: سالمندان جز سرمایه های اجتمایی 
جوامع هستند و تکریم آنها ضروری است.

به گزارش مرکز اطلاع رسانی شــهرداری کرمانشاه، نادر 
نوروزی اظهار کرد: در قرآن کریم، احادیث و همچنین روایات های 
بزرگان دین بر تکریم سالمندان از جمله پدران و مادران تاکید بسیار 

شده است.
علاوه بر آیات و روایات در ایران از گذشته های دور تاکنون 
بزرگان یا همان سالمندان از جایگاه اجتمایی ویژه ای برخوردار 
بوده اند به گونه ای که برای راهنمای در امور مهم به آنان مراجعه و 

حتی آموزش کودکان را هم به این گروه می سپردند.
شهردار کرمانشاه با بیان اینکه افراد سالمند دارای تجربیات 

ارزنده و نابی هســتند که در طول عمر خود آنها را کسب 
کرده اند تصریح کرد: نوجوانان و جوانان همواره باید تلاش 
کنند از تجربه های این گروه به نحو احسن استفاده کنند.

نوروزی همچنین خدمت به ســالمندان را نعمتی 
بزرگ دانست و یادآور شد: افرادی که در مراکز نگهداری 
سالمندان مشغول فعالیت هستند علاوه بر برکات دنیوی، 
قطعا کار آنان دارای اجر اخروی و معنویی است که بسیار 

ارزشمند است. 
گفتنی اســت هم اکنون پنج مرکز شــبانه روزی 
سالمندان در استان کرمانشاه وجود دارد که 312 سالمند 
دراین مراکز نگهداری می شــوند که عمده آن ها افرادی 
هستند که تنها بوده و یا بد سرپرست هستند و یا به دلیل 
وضعیت جسمانی امکان نگهداری از آن ها در منزل وجود 

ندارد.
 توسعه بیشتر کلان شهر کرمانشاه 
با همدلی و کار جمعی امکان پذیر است

مدیــر کل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری 
کرمانشاه گفت: توسعه بیشتر کلانشهر کرمانشاه با همدلی 

و کار جمعی امکان پذیر است.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی شهرداری کرمانشاه، 

دکتر امیر رضا همایون دولتشاهی اظهار کرد: اعتقاد ما این است رفع 
مشکلات و خدمات رســانی در حوزه شهری نیازمند همراهی، 
همدلی و نقد سازنده به دور از حاشیه است و همواره از این سه مقوله 

استقبال می کنیم.
وی با اشــاره به اینکه اخیرا موضوعاتی در خصوص محل 
سکونت شهردار کرمانشاه توسط برخی از عزیزان شورای اسلامی 
شهر در برخی رسانه ها منتشر شده است، افزود: دکتر نوروزی از 
آبان ماه 1۴00 به همراه خانواده در منزل شخصی خود در کرمانشاه 
سکونت دارند و فرزند وی هم در تهران مشغول تحصیل است که 

نامه  آن نیز پیشتر از وزارت کشور اخذ شده بود. 
چنانچه شهردار کرمانشاه برای پیگیری بیشتر مشکلات شهر 
و مطالبات مردمی ناگزیر به حضور یک یا دو روزه در جلسات وزارت 
خانه ای بوده این موضوع با هماهنگی اعضای محترم شورای اسلامی 

شهر و استاندار کرمانشاه صورت گرفته است. 
مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمانشاه با بیان 
اینکه شهردار کرمانشاه هر روز در محل کار خود در شهرداری حضور 
دارد، تصریح کرد: در کنار موضوعات کاری شهرداری، دیدار با مردم 
در قالب ملاقات مردمی و چهره به چهره از دیگر برنامه هایی است 
که طبق زمان بندی انجام شده بدون وقفه تاکنون برگزار شده است. 
همچنین در طول هفته جلسات متعددی در ساعت های 
مختلف با حضور اســتاندار کرمانشاه در محل استانداری برگزار 
می شود که با توجه به ماهیت کاری شهرداری، شهردار کرمانشاه 
به شخصه در این جلسات حاضر و تمامی مستندات آن موجود 

است.
دولتشاهی گفت: شهردار کرمانشاه علاوه بر تشکیل جلسات 
و پیگیری موضوعات در روزهای کاری خود، اکثر اوقات در روزهای 
تعطیل نیز در محل کار خود حاضر و بر نحوه خدمات رســانی ها 

نظارت و یا مشغول بازدید است و تمام این موضوعات خود گواهی 
بر سکونت ایشان در شهر کرمانشاه است.

برای بخشی از خدمات رسانی ها در حوزه های مختلف و انجام 
روال قانونی و اداری آن ها روزانه به مجوزهای متعددی نیاز است که 
تمامی آنها توسط شخص شهردار صادر می شود و این امر مستلزم 

حضور شهردار در محل کار خود است.
۷15 بوستان در شهر کرمانشاه داریم

مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمانشاه با بیان 
اینکه گاها نقدهای یک طرفه ای  به وضعیت فضای سبز شهر صورت 
می گیرد گفت: ما در این حوزه با کمبود نیروی انســانی مواجه 
هستیم، هر چند که با وجود این مشکل هیچ کوتاهی صورت نگرفته 
و از تمام ظرفیت و پتانسیل موجود برای حفظ،احیا و گسترش 

بیشتر فضاهای سبز استفاده می شود. 
دولتشاهی با اشاره به اینکه در خصوص کمبود نیروی انسانی 
مشکلاتی در حوزه بازیافت وجود دارد افزود: در تلاش هستیم این 
مشکلات با همراهی و مشارکت اعضای شورای اسلامی شهر مرتفع 

شود.
وی با بیان اینکه هم اکنون 715 بوستان در شهر کرمانشاه 
وجود دارد، تصریح کرد: چندی پیش یک پارک جدید در کرمانشاه 
ایجاد و سه بوستان دیگر هم در مناطق شهرداری کرمانشاه در آینده 
بسیار بسیار نزدیک به بهره برولری می  رسد و فضای سبز سراب قنبر 
هم در دستور کار شهرداری قرار دارد که هم اکنون کارگاه عمرانی 

و زیر سازی آن فعال است.
طبق اعلام کارشناسان حوزه آب، سطح آبهای زیر زمینی در 
کرمانشاه به شدت کاهش یافته و  تمامی دشت های کرمانشاه در 
حالت اضطرار و بحران قرار دارند بنابراین شهرداری در نگه داشت 
فضای سبز علاوه بر توجه به زیبایی شهری و رضایت شهروندان 
ایــن موضوع را مد نظر دارد که با تدابیر ویژه در مصرف آب صرفه 

جویی شود.
دولتشاهی در خصوص وضعیت آسفالت معابر 
شــهری اذعان کرد: از ابتدای سال تاکنون بیش از ۶0 
هزار تن آســفالت ریزی در شهر کرمانشاه انجام شده 

است.
آسفالت معابری که جدیدا احداث شده است در 
دســتور کار قرار دارد  که با اضافه کردن آن، حجم 

آسفالت ریزی از ۶0 هزار تن هم فراتر می رود.
وی با اشــاره به اینکه مشکلاتی که در حوزه 
آســفالت شهری وجود دارد یک روزه ایجاد نشده و 

مربوط به سال های گذشته است، یاد آور شد: قطعا 
شهرداری هم مشکلات موجود را میبیند اما با توجه به 
وضعیت منابع مالی و نیروی انسانی رفع آن ها نیازمند 
یک برنامه زمانی منظم و مداوم است که البته توسط 

مجموعه شهرداری در حال انجام است.
در حوزه جمع آوری زباله با وجود کمبود نیروی 
انسانی که وجود دارد اقدامات مناسبی از جمله اینکه در 
بعضی از شــهرک هایی که زبالــه مدت ها به صورت 
خودگردان جمع آوری میشد با جلسات و مذاکراتی که 
با اداره کل راه و شهرسازی داشتیم مقرر شد که این امر 

توسط شهرداری انجام شود شده است.
دولتشاهی با اشاره به اینکه با هدف ارتقا کیفیت و زیبایی 
بیشتر شهر 8 دستگاه خودرو به مبلغ 23 میلیارد تومان خریداری 
شده اســت یاد آور شد: قطعا با ورود این ماشین آلات بخشی از 

مشکلات موجود رفع خواهد شد.
 وی گفت: هر چند در حوزه جمع آوری زباله با کمبود نیرو 
مواجه هستیم اما شهرداری دایما به دنبال حل این مشکل است 
که فراخوان عمومی برای جذب 80 نفر نیرو از جمله این اقدامات 

است. 
دولتشاهی یاد آور شد: همچنین یک لایحه مربوط به کارگران 
حوزه بازیافت توســط معاونت توسعه و برنامه ریزی شهرداری 
کرمانشاه در اردیبهشت ماه سال جاری تهیه و با مستندات تحویل 
کمیسیون های مربوطه شورای اسلامی شهر شد و ما همچنان 
منتظر تصمیم گیری نهایی در این زمینه توسط اعضای شورای 

هستیم.
 طبق استاندارد ها به ازای هر هزار نفر شهروند 

۶ نفر نیرو در حوزه شهرداری نیاز است
وی گفت: به ازای هر هزار شهروند باید ۶ نفر نیرو وجود داشته 
باشــد، ۴ نفر در حوزه های خدماتی و 2 نفر در حوزه ســتادی و 
کارشناسی که متاسفانه در شهر کرمانشاه اینگونه نیست و ما با 

کمبود نیرو به خصوص در حوزه خدماتی مواجه هستیم .
مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمانشاه افزود: 
مجموعه شهرداری یک هزار و ۶00 نیرو کم دارد که آمار قابل تاملی 
است و چنانچه این کمبود رفع شود بدون شک تحولی روبه جلو 

در حوزه های مختلف علی الخصوص خدماتی رخ میدهد. 
دولتشاهی گفت: طبق آمار معاونت برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انسانی شهرداری کرمانشاه تعداد نیروهایی که در شهرداری 

جذب شده اند بسیار کمتر از نیروهایی بوده اند که از مجموعه به 
دلایل مختلفی همچون بازنشستگی و... خارج شده اند و در واقع نیرویی 
اضافه بر چارت و استانداد سازمانی نه تنها وجود ندارد بلکه  در بسیاری 

از قسمت ها کمبود هم داریم.
او با بیان اینکه  گاها مطالبی در خصوص  جابه جایی نیروها در 
شهرداری از سوی برخی از اعضای محترم شورای اسلامی شهر مطرح 
می شود افزود: تنها ۶8 نفر از نیروهای بخش کارگری به دلایلی از جمله 
کاهش کمبودها به سایر قسمت ها همچون نگهبانی و آتش نشانی 
منتقل شده اند که این موضوع هم برای رفع چالش موجودو ارتقای 

کیفیت کاری در آن بخشها بوده است. 
وی تصریــح کرد: لازم به ذکر اســت که معاونت برنامه ریزی 
شهرداری با شورای اسلامی شهر در حال رایزنی و همفکری است تا 
درباره وضعیت ماندگاری و یا بازگشت مجدد این ۶8 نفر تصمیمات 

نهایی اخذ شود.
دولتشاهی گفت: شهر کرمانشاه 11 هزار هکتار مساحت دارد و 
برای خدمات رسانی بهتر و حل تمام مشکلات به  تجهیزات، منابع و 

نیروی انسانی بسیار وسیعی نیاز است.
 به دور از ایجاد تنش و حاشیه در کنار هم باشیم 

برای آبادانی بیشتر کلان شهر کرمانشاه 
تمام تلاش مجموعه شهرداری این است که کیفیت ارایه خدمات 
در شهر ارتقا پیدا کند و در این راه به همراهی و همفکری عزیزان در 

شورای اسلامی شهر نیاز است. 
وی افزود: شــهردار کرمانشاه در جلسات خود بارها خطاب به 
نیروهای شهرداری بر این موضوع تاکید داشته و یادآور شده اند که 
شهرداری و شورای اسلامی شهر باید به دور از هرگونه تنش و حاشیه ای 
در کنار یکدیگر بوده و تنها هدفشان خدمت به جامعه شهروندی باشد.  
مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمانشاه تصریح 
کرد: تنها کسانی که می توانند مشــکلات کرمانشاه را رفع و باعث 
پیشــرفت شهر شوند ساکنان آن هستند و قطعا در این راه به 
مشارکت، همفکری و همدلی اعضای محترم شورای اسلامی 

شهر و شهروندان نیاز است.

تقاطع غیر همسطح سپاه کرمانشاه با 2 هزار میلیارد ریال اعتبار به بهره برداری رسید

پیام تبریک شهردار کرمانشاه به مناسبت سالروز 
سفر مقام معظم رهبری به کرمانشاه

 
بسمه تعالی

بیستم  مهرماه  دوازدهمین سالگرد سفر رهبر معظم انقلاب به 
کرمانشاه ، یادآور  شکوه و عظمت وصف ناشدنی  ملتی فهیم در 
استقبال از ولی امر مسلمین، مقام معظم رهبری در سفربه سینه 

ستبر و چهره زیبای ایران اسلامی است . سفری که برکات و نعمات 
آن هنوز پس از ۱۲ سال در جای جای این شهر هویداست . اینجانب 
به نمایندگی از مجموعه مدیریت شهری ضمن گرامیداشت این 

روز  باشکوه و آرزوی سلامت و طول عمر برای مقام معظم عظمای 
ولایت ، امام خامنه ای )مد ظله العالی ( توفیق دوباره ی مردم غیور 
کرمانشاه   برای میزبانی مجدد  از رهبر انقلاب را از خداوند متعال 

مسئلت می نمایم .  نادر نوروزی – شهردار کرمانشاه


